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INVESTIGATION OF ALLEGATIONS OF LAW
ENFORCEMENT MISCONDUCT IN NEW ENG-
LAND

SATURDAY, MAY 11, 2002

HOUSE OF REPRESENTATIVES,
COMMITTEE ON GOVERNMENT REFORM,
Boston, MA.

The committee met, pursuant to notice, at 10 a.m., at the J.W.
McCormack U.S. Post Office and Courthouse, 90 Devonshire Street,
Courtroom 6, 15th Floor, Boston, MA, Hon. Steven C. LaTourette
presiding.

Present: Representatives LaTourette, Tierney, Delahunt, Frank,
and Lynch.

Staff present: James C. Wilson, chief counsel; Chad Bungard,
counsel; Joshua E. Gillespie, deputy chief clerk; Nicholis Mutton,
assistant to chief counsel; and Michael J. Yeager, minority deputy
chief counsel.

Mr. LATOURETTE. The hearing will come to order.

We are meeting today out of the location of Washington, DC.
This is a meeting of the Government Reform Committee for the
purposes of having a continuation of hearings into law-enforcement
irregularities in the New England area.

The chairman of the full committee, Dan Burton, is unavoidably
detained today, and has asked me to chair today’s proceedings.

We're lucky to be joined by two members of our committee, Mr.
Tierney and Mr. Lynch of the Commonwealth of Massachusetts,
and also someone who has been with us all the every step of our
proceedings, and who serves capably on the Judiciary Committee.

Good morning.

I want to ask unanimous consent at this time that all Members’
and witnesses’ statements be included in the record. Without objec-
tion, so ordered.

Tabular material referred to be included in the record? Without
objection, so ordered.

I ask unanimous consent that the binders of exhibits be included
in the record. Without objection, so ordered.

I also ask unanimous consent that Representative Delahunt, who
is not a member of the committee, as I indicated before, be per-
mitted to participate in today’s hearing. Without objection, so or-
dered.

Just a couple of brief observations before I yield to my colleagues.

One is that, as I indicated, this is a continuation of a variety of
hearings that we’ve had here. We were also in Boston a couple of
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months ago for the purposes of deposing witnesses. All of this re-
lates to the long and unjust imprisonment of Joseph Salvati and
others surrounding the murder of Teddy Deegan.

During the course of our investigation, we have discovered infor-
mation that has led the Chair and committee to believe that the
Federal Bureau of Investigation, while a wonderful and honorable
institution in our country, engaged in behavior in New England in
the 1960’s and 1970’s of which no one should be proud.

The purpose of these hearings is not to embarrass anyone. The
purpose of these hearings is to get to the truth, and, as this com-
mittee is engaged in oversight responsibilities, to determine wheth-
er or not there are additional legislative items that are needed to
be addressed in this or future Congresses to make sure that what
happened in New England does not occur again.

A couple sort of procedural notes.

The rules of the committee, since most of you probably don’t at-
tend committee hearings on a regular basis—and why would
you?—the rules of the committee indicate that, as far as the ques-
tioning of witnesses is concerned, all witnesses that come before
the committee are sworn.

Second, the time is then divided between the majority and minor-
ity party. Even though I happen to be in the minority this morning,
I am a Member of the majority party. We will assign half-hour
rounds to each party.

At the conclusion of that, we have in our possession a prosecu-
tion memo prepared in the Patriarca prosecution by people not
here today. It is the committee’s desire to question Mr. Zalkind
about the contents of that prosecution memo.

It has been the subject of sort of an ongoing discussion between
committee counsel and the Department of Justice; and it’s my opin-
ion, as well as I think the opinion of Chairman Burton and others
on the committee, that there is nothing contained in this memoran-
dum that even comes close to talking about national security, or by
which national security would be compromised.

However, the administration has taken the view that this inter-
nal Justice Department document is privileged. As a matter of fact,
President Bush, much to my dismay, asked this of the Attorney
General, and the Department of Justice has caused it to be the
subject of executive privilege.

Because of that claim, with which I disagree, we will at the con-
clusion of the first round of questioning close the hearing for a brief
period of time and conduct a hearing in executive session while we
talk to Mr. Zalkind about the prosecution memo.

That is not something that we think is necessarily a good idea,
but it is the agreement we had with the Department of Justice; and
failing that agreement, we would not have the opportunity to ask
this very important witness about this very important document.

With that, it is my pleasure to yield to Mr. Tierney from Massa-
chusetts. Thank you.

Mr. TIERNEY. Thank you, Mr. Chairman.

I'm going to be brief, only because I've been through a number
of hearings and have had an opportunity to open on many occa-
sions.
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The purpose of these hearings, at least in part, is to determine
what further oversight is necessary with the Federal Bureau of In-
vestigation, particularly with respect to their use of confidential in-
formants or, as we suspect here, misuse of confidential informants,
and the lack of transparency enabling a proper amount of over-
sight.

Just a brief word on the behavior of the administration here.

Once again, we find a claimed need for secrecy with respect to
documents that nobody on this committee believes warrant that
type of treatment.

Since September 11th, this is an administration that has sought
increasingly to give more and more power to investigative and
prosecutorial bodies; and yet we find their desire for secrecy more
and more troubling.

If we're going to expand power, I think we need to have better
oversight and more transparency, at least between the body that
does the oversight and the agencies that are involved.

That’s a matter for another day. But I'm glad to note that both
parties, minority and majority, are concerned about it; and it’s an
ongoing controversy that we’ll continue to address here and back
in Washington.

But for the purposes of these hearings, Mr. Chairman, I look for-
ward to hearing from these witnesses so that we can continue in
our efforts to make some determination as to what the best way
is for us to deal with the improprieties which have occurred, which
seem unfortunately to run broadly and to run deep.

So I thank you for coming up here this morning and conducting
these hearings, and look forward to the testimony of the witnesses.

Mr. LATOURETTE. Thank you very much, Mr. Tierney.

Mr. Lynch.

Mr. LyncH. Thank you, Mr. Chairman.

Good morning; and I want to join my colleagues in thanking you
for your good work, and also Chairman Burton. I state the obvious
when I say we do have our differences at times, but I have nothing
but admiration and commendation for the work handled by the
Chair, and also the subcommittee Chair, in this matter.

First and foremost, I would like to just say that we are after the
truth in these hearings. We're after whatever justice can be pro-
vided to the families that have been so hurt by this, for the lives
and the years that have been stolen by misconduct of the FBI.

Today’s hearing focuses on the next step in this ongoing inves-
tigation to clarify the circumstances around the wrongful prosecu-
tion of Mr. Salvati and Mr. Limone, and others, for the murder of
Teddy Deegan.

I'm new to this committee, and I'm obviously the caboose on this
train; but I must say that Mr. LaTourette and Mr. Delahunt and
Mr. Tierney and Mr. Wilson have put in many, many hours and
many days and weeks in this investigation, and I'm in a role of just
lending support to their efforts, their good work.

I must, however, say that this is the most distressing thing that
I have seen since I have come to the Congress.

Sitting in these hearings, and hearing the testimony of current
Federal officials and FBI personnel, both current and retired, this
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is most heart-wrenching; and I am just heartsick over the loss to
the families that have been affected here.

And I think it is our remaining duty, if we cannot find full justice
for the families that have been damaged here, that we have to first
of all make sure that this never happens again, and that those at
fault must be brought to justice.

That will be very difficult; but I think if we are truly to fulfill
our responsibilities to protect those rights guaranteed under the
Constitution, then we must do so. I think it is inappropriate, at the
least, for a thinly veiled defense of executive privilege to be as-
serted in this case.

Thank you, Mr. Chairman.

[The prepared statement of Hon. Stephen F. Lynch follows:]
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OPENING STATEMENT OF CONGRESSMAN STEPHEN F. LYNCH
HOUSE COMMITTEE ON GOVERNMENT REFORM
Boston Field Hearing

Good morning and thank you Mr., Chairman for providing me with the opportunity to
speak.

First and foremost, I would like to commend the leadership of this Committee for
conducting this important investigation into the allegations of corruption at the Boston Field
Office of the Federal Burean of Investigation and pursuing the truth of the circumstances
surrounding the wrongful prosecution of Joseph Salvati. Twould also Tike to express my
appreciation for the leadership being demonstrated here today by Chairman Stephen LaTourette
and especially by my colleague from Massachusetts Congressman Witliam Delahunt. Both of
you have dedicated a significant amount of time and energy to this investigation in the hopes of
achieving some semblance of justice in this case, Please know that your efforts are appreciated
both by me personally and by the people of Massachusetts.

Today’s hearing focuses on the next step in the Committee’s investigation fo clarify the
circumstances surrounding the prossoution of Joseph Salvati for the murder of Edward Desgan.
1t is a miscartiage of justice to allow any innocent man to pay for a crime he did not commit, It
is my hope that today’s hearing will further illuminate any possible corruption that may have
contributed to the prosecution of Mr. Salvati and others for murder.

This investigation demonstrates the dedication of the Members of this Committee to
address the ways through which the handling of criminal informants could be improved to reduce
the risk of future misconduct. Uncovering the truth about past corruption in the Boston Field
Office of the FBI will allow us to take a first step towards restoring public confidence in our
criminal justice system. Without the confidence of the public, the ability of our law enforcers to
pursue justice will be severely compromised.

30-
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Mr. LATOURETTE. Thank you very much, Mr. Lynch.

Also, I see that Congressman Frank of Massachusetts has joined
us; and as we did with respect to Mr. Delahunt, I would make the
same unanimous request that Congressman Frank, a Member of
the Massachusetts delegation, be permitted to participate in today’s
hearing. Without objection, so ordered.

In introducing Mr. Delahunt, I want to note, I made a wisecrack
about being in the majority party, but being in the minority today.

In this particular endeavor, the investigation of the allegations
of law-enforcement misconduct in New England, those of you from
the New England area can be more than proud of your congres-
sional delegation in the House of Representatives.

Despite their committee assignments, and despite the fact that
they may be busy with other things, all of them, to a man—we
don’t have any women—all of them, to a man, have dropped what
they were working on to make sure that this received the full con-
sideration of the Congress; and I give them great credit.

And now it’s my privilege to yield to Mr. Delahunt for anything
he might want to say.

Mr. DELAHUNT. I'll be very brief, Mr. Chairman.

Let me just say, while we’re passing out kudos here, that your
effort and your work and your commitment to this exercise has
been extraordinary, Congressman LaTourette.

You deserve much credit; as does counsel, Chief Counsel Jim
Wilson, who’s sitting to my right; as well as Mike Yeager, who is
chief counsel for the minority side.

These hearings have gone on for some time now. They have been
very exhaustive and intensive, and they have been very inform-
ative.

I think it’s appropriate for me to note today that in our presence
we have with us two of the individuals whose names have been
mentioned quite frequently during the course of these hearings;
and they are Mr. Joseph Salvati and Mr. Peter Limone.

I don’t think it’s necessary to go into the history of the Deegan
case. Many of us are aware of it; and there’s a growing understand-
ing by the public, not just here but I think all over the United
States, that certainly justice was not done in their case.

But just to pick up on something that Congressman Lynch said,
it is absolutely essential in a healthy democracy to have a justice
system that has the confidence of the American people, of the pub-
lic; and that’s what we’re here about, to restore that confidence.

There is a key issue that we’re looking into; whether law-enforce-
ment officials should have known that certain individuals went to
trial and were not provided what clearly was exculpatory informa-
tion, and that at the same time certain confidential informants
were developed. Their conduct was ignored; even protected.

By that I mean that there will be testimony entered into the
record today that will establish that the very top of the FBI was
aware that in the case of one of these confidential informants there
was a likelihood that he would commit murder in the future; and
yet they believed that the so-called benefit to the FBI and law en-
forcement outweighed that risk.

I think it’s fair to say that we all find that totally unacceptable.
Not only were innocent people convicted, but the public was put at
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risk; and in fact innocent people died as a result of the develop-
ment, or rather the ignoring, of a certain confidential informant.

With that, I yield back to the Chair.

Mr. LATOURETTE. Thank you, Mr. Delahunt.

Mr. Frank, any opening remarks you would like to make?

Mr. FRANK. Thank you, Mr. Chairman.

I am very pleased to be here, although as a general rule staying
out of courtrooms is a principle that many people in my profession
strive to achieve. I appreciate the opportunity to be available.
Being in a courtroom—or the courthouse, I guess—is a little more
familiar for my colleague. There are very few courthouses in this
area not named for one of his predecessors, so he gets to go to them
more often.

I am very grateful to the gentleman from Ohio who is presiding
today, to the chairman of the full committee, and to the gentleman
from Indiana for his willingness to take on a task that many would
shy away from; and that is—and I can’t think of any task more im-
portant—trying to make sure that law-enforcement people, whom
we necessarily trust with enormous power over our lives, discharge
those powers responsibly.

Last fall, Congress significantly increased the ability of the FBI
and other law-enforcement agencies at the Federal level to pierce
the veil of privacy that most people would prefer to have. We great-
ly enhanced law enforcement’s powers.

Some of us were torn at the time. We understood the need to en-
hance law enforcement’s ability to protect us from a new type of
criminal, even unfortunately suicidal criminals who elected to do
great damage; but we were worried about safeguards.

What is essential is for us to show that when we give law-en-
forcement agencies that power, we can exercise oversight to mini-
mize abuse of that power; and that’s why these hearings are so im-
portant.

What has come forth through Judge Wolf as well as through
these hearings and elsewhere is a pattern of abuse of law-enforce-
ment powers that is so shocking that many of us, had we been con-
fronted with these facts in the absence of the evidence, would not
only have denied them but would have chided those who brought
them forward with being obsessed with imagined conspiracy.

This is one of the worst examples of the failure of people to do
their duty that I've ever seen with regard to the FBI.

While we have no reason to think that these abuses are ongoing,
I am still disappointed that I have not seen in the FBI, or in the
people who supervise it in the Justice Department—and this is bi-
partisan; it was true in the previous administration, and it’s true
in the current one—I haven’t seen the kind of zeal to penalize peo-
ple who abuse power that the public is entitled to see. Only when
there is a zeal to penalize the abuse of power will people be con-
fident in granting more and more power.

We still have the situation of Wen Ho Lee, where it was acknowl-
edged that an FBI agent gave a judge false information; and on the
basis of that false information, a man was shackled and put in soli-
tary confinement for a year.

The FBI acknowledged—this is in the previous administration—
that the FBI had given false information.
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I don’t know whether someone was lying, or if someone lied to
the agent. We don’t know where it came from. But the FBI has
done nothing to tell us what has happened, or to penalize anybody
for the fact that a man was put in these very, very restrictive con-
ditions, which a judge said were based on false information. We
have this ongoing outrageous situation.

Unfortunately, many of my colleagues are intimidated against
looking into this; and so I'm especially grateful to the leadership
of the Committee on Government Affairs, and grateful to them for
coming here.

I also want to acknowledge my colleague Congressman Delahunt,
whose considerable experience has been an especially important
asset in our trying to deal with this. He went through some of this.
He’s in the position of being able to say “I told you so” with regard
to some of these specifics; and I am very grateful, as I said, because
I cannot think of a more important job than for us to show that
we are capable of dealing with abuse.

If we cannot deal with abuse of law-enforcement powers, we're
not going to be able as a society to give law enforcement the power
it ought to have to protect us.

Mr. LATOURETTE. Thank you very much, Mr. Frank.

The first panelist this morning is Mr. Jack Zalkind, who was the
prosecutor in the Deegan case representing the Suffolk County Dis-
trict Attorney’s office.

Mr. Zalkind, it is the custom of this committee for all witnesses
to be sworn.

[Witness sworn. ]

Mr. LATOURETTE. Thank you very much, sir.

At this time, Mr. Zalkind, if there are any opening remarks that
you would like to make to us, we would be happy to receive them.

STATEMENT OF JACK ZALKIND, ESQ.

Mr. ZALKIND. I'll wait until the end, if you don’t mind.

Mr. LATOURETTE. Very good.

That being the case, under the rules of the committee, we will
now engage in half-hour rounds among the parties. As I've indi-
cated to my friends on the Democratic side, since there are four
times as many of them as on our side, we’ll be willing to enlarge
that particular time.

Mr. Zalkind, if you could, just for the purposes of the record
we’re creating today, could you give us a little bit of your profes-
sional history?

Mr. ZALKIND. I graduated from Boston University Law School in
1961. That year, I was active in Senator Edward M. Kennedy’s first
campaign for the Senate.

I had originally come from Bridgeport and planned to go back to
Bridgeport; but when Senator Kennedy was elected to the Senate,
I was fortunate enough to be nominated as an Assistant District
Attorney for Suffolk County.

I held onto that position until 1971; but I must add that during
those 10 years the position of an Assistant District Attorney was
part-time. It did not become full-time until Mr. Delahunt’s move-
ment to make it full-time.
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I left the office in 1971, and I have been in private practice as
a defense attorney and a litigator since then.

Mr. LATOURETTE. Thank you very much.

The reference to the change made by Mr. Delahunt by legislation
from part-time to full-time, is there some significance to that, other
than the hours, in terms of how you would approach or handle a
case, or how cases were delivered to you?

Mr. ZALKIND. Yes.

Mr. LATOURETTE. Can you just describe what that was?

Mr. ZALKIND. Well, for example, when this case was being
brought forth in 1967, most of the prosecutors had been there for
10 or 15 years. They couldn’t practice criminal law; but they prac-
ticed probate, they did a lot of tort work, and they had their own
practices.

Because I was sort of young, and because I wasn’t married at the
time, I didn’t have much of an outside practice. I had a lot of time;
and I think that I could give time to a case. For most of the other
prosecutors, that wasn’t the case.

One Assistant District Attorney brought the case in front of the
grand jury, and the next thing the prosecutor did was, he had a
case, and he said, go ahead and try it. So he had nothing to do with
the original investigation, and he was as blind as could be.

I think that situation has changed also. Today, most of the pros-
ecutors bring their own cases before the grand jury.

Indeed, through the efforts of former Attorney General Bellotti
and of Mr. Delahunt, prosecutors now start the investigations
themselves, so that they know where the case is coming from.

In this particular case that I was involved with, I had pros-
ecuted—well, I think I've answered the question as far as why I
think that part-timers are wrong.

Mr. LATOURETTE. Prior to the Deegan case, had you handled a
capital-murder case?

Mr. ZALKIND. I think this was the first murder case that I had
ever handled.

Mr. LATOURETTE. So I assume you didn’t present the testimony,
if I understood your answer to the previous question, to the grand
jury?

Mr. ZALKIND. I did.

Mr. LATOURETTE. You did?

Mr. ZALKIND. Well, why that was unusual was this: I had origi-
nally prosecuted Joe Barboza back in 1964 or 1965 for some mis-
demeanor. He was found guilty; and after he was let out of jail, I
prosecuted him again under some gun-carrying charges while there
was still an outstanding charge for an attempted murder.

I got a conviction against him on the gun charge, and he was
sent to Walpole. There was still an outstanding felony; and during
that year—I think it was 1967—a Supreme Court decision came
down that said that the habitual-criminal statute was constitu-
tional, so that in Massachusetts, if a defendant was sent to Walpole
for a third time, he would then receive the maximum sentence.

So I asked the District Attorney if we could take a chance—we
had never done that before—and I brought an indictment against
Barboza for habitual criminal.
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Mr. LATOURETTE. And how much time would Mr. Barboza poten-
tially face to

Mr. ZALKIND. I think it was 84 years.

Mr. LATOURETTE. And was it about that time, down in Walpole,
that he was visited by Mr. Rico and/or Mr. Condon?

Mr. ZALKIND. What happened was, I had heard scuttlebutt that
Joe Barboza had become an informer.

I wasn’t assigned to the original case. The original case was as-
signed to Assistant District Attorney John Pena, who became a
Municipal Court judge. He prosecuted that first case, and they lost
that case.

He then became a witness in the case against Raymond
Patriarca down in Rhode Island, and that was prosecuted by Mr.
Harrington.

Again, I wasn’t very much involved with that. I never liked Joe
Barboza; I never trusted him.

Well, they won that case in Rhode Island; and then Mr. Byrne
asked me—I won’t say asked me—told me that Barboza had an-
other case. He mentioned the facts of this Deegan case, and they
thought that I would be the guy that could handle it, for many rea-
sons.

I was hesitant to do it, because I knew Barboza. I never trusted
him. I said that I would take it under the conditions—and I'm not
trying to make myself a big shot; obviously I was only a young guy,
but I just knew I was trying to protect myself—I said I would take
the case, but I did not want to talk to Barboza until such time as
he appeared before the grand jury under oath.

So the next time I saw Barboza, he was in front of the grand jury
and testified under oath. So I took a lot of precautions. That was
unusual in those days. Most of the time the prosecutions were pre-
sented by, I think in those days it was a fellow by the name of
Ralph Bernard. So this was a little unusual.

Mr. LATOURETTE. I think in some of the records we have it indi-
cates that your first contact was in September 1967. Does that
sound about right, in terms of when he appeared in front of the
grand jury?

Mr. ZALKIND. That sounds right, yes.

Mr. LATOURETTE. Going back to, then, the prior contacts, before
you actually met him at the grand jury as he gave testimony lead-
ing to the indictments in the Deegan murder case, did you receive
documents from the FBI concerning their contacts with him?

Mr. ZALKIND. No.

Mr. LATOURETTE. During the course of the Deegan trial, Special
Agent Condon testified that they had met with Mr. Barboza nine
times between the time when he originally indicated he would co-
operate and when you eventually met him at the grand jury.

We have today documents that were prepared contempora-
neously with those meetings, that describe the sum and the sub-
stance of those. Were those items ever shared with you?

Mr. ZALKIND. I’'ve seen them now; but in those years I never saw
any FBI reports, nor did I speak to Condon about the substance of
the Deegan case.




11

I did speak to him about what kind of a witness Barboza would
make, because he had seen him testify in the Patriarca case; but
more than that, we had not much contact.

Mr. LATOURETTE. If you weren’t made aware of the substance of
the conversations, were you made aware of the fact that he was re-
ceiving things from the FBI in return for his cooperation?

Mr. ZALKIND. The only thing that I was made aware of was that
he was put into the Witness Protection Program, and that his wife
was being protected, and that he was being kept in an area off in
Gloucester.

But as far as receiving money or anything like that, I have no
memory now if I was told anything like that.

Mr. LATOURETTE. Your understanding of what the Witness Pro-
tection Program would have been was that he would have received
a new identity and a new location; you don’t know anything about
money, and you don’t know anything about potential employment?

Mr. ZALKIND. I may have known then, Mr. Chairman, but I cer-
tainly don’t remember them now.

Mr. LATOURETTE. OK.

As an old prosecutor, let me ask you this. When you showed up
at the grand jury, and this was your first new contact in the
Deegan case, how did you know what to ask him?

Mr. ZALKIND. I had a booklet prepared. The prosecution had
given me a booklet of the events that transpired. It was a summa-
tion of the various factors. I started right off by reading questions,
etc., and went sort of right through the script.

Mr. LATOURETTE. When you say the prosecution, who prepared
that document?

Mr. ZALKIND. That was prepared by, probably, John Doyle and
Sergeant Frank Walsh.

Mr. LATOURETTE. Aside from handing you a script from which to
read at the grand jury when Mr. Barboza testified, was it your un-
derstanding that they had had contact with his FBI handlers in
preparing that?

Mr. ZALKIND. Oh, yes. I saw them in the office; of course.

Mr. LATOURETTE. Did you ever talk to Doyle or Walsh about
their contacts, how’s the star witness coming, what’s Barboza up to,
anything like that? Was there any office talk about this prior to
your

Mr. ZALKIND. I think I only became interested—I told you I
didn’t like him.

Mr. LATOURETTE. Right.

Mr. ZALKIND. And even when we had this prosecution going on
in our own office, I never watched any of the trial. I just wasn’t
interested in it until I became involved with this, with my own
case. But then I did talk to him; of course.

Mr. LATOURETTE. I wrote down, as you were talking before, two
phrases—“never liked him, never trusted him”—in reference to
your feelings about Barboza; and I guess that means that probably
some of the seminal questions that bother members of the commit-
tee—if you never liked him and you never trusted him, it’s our un-
derstanding that this case was based solely upon his testimony.

Mr. ZALKIND. No, that’s not true.

Mr. LATOURETTE. What else was it based on?
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Mr. ZALKIND. There was a lot of corroboration of his testimony;
for example, the autopsy report. Barboza told us that there were
three guys involved with the shooting; and sure enough, there were
three different types of bullets that were found in the body.

Barboza told us that Roy French cooperated with him in setting
this up in this alleyway; that was corroborated.

He said that while he was sitting in a car, a policeman passed
in front of him and noticed the bent plates. Well, we had that Cap-
tain Barslowski, I think his name was, who testified that, yes, in-
deed, he did see this license plate, he did see it bent; he described
the men that were in the car, and he described them almost exactly
the way Barboza had told us. There was a lot of corroboration.

There was another witness, Anthony Stathopoulos, who became
a government witness; and he testified that he had meetings with
Barboza and French where this thing was set up, etc.

So there was a lot of corroboration.

Mr. LATOURETTE. But again, I think you hit the nail on the head
when you said there was a lot of corroboration of Mr. Barboza’s
statements.

Mr. ZALKIND. Yes.

Mr. LATOURETTE. In other words, again, to me, Mr. Barboza’s
testimony could lead in two directions. One, it was absolutely true,
he was there; and the reason the story was so accurate is that he
was a participant, which we now know today he was.

So again, the question is, as a prosecutor, based upon the level
of corroboration of his testimony, despite the fact that you didn’t
trust him, didn’t like him, you felt comfortable that he had gone
on the straight and narrow at least relative to this

Mr. ZALKIND. No, I never said that he had gone on the straight
and narrow; never.

Mr. LATOURETTE. You never did; but the truth of the
testimony——

Mr. ZALKIND. When I put this case in to the grand jury—and it
was really, really voluminous—then I spent, Mr. Chairman, the
next 6 months speaking with him at least four or five times a
week, with a detective with me at all times, going through every
phase of the case.

And I told him over and over again, if I ever find out that you
put someone here that doesn’t belong here, or you left someone out,
that’s perjury in a murder case; and I'll put you in. I mean, I made
it so clear. I thought that I had done everything that was humanly
possible to keep the story straight.

Mr. LATOURETTE. We know today that the story wasn’t straight,
obviously; and we know it through documents that we’ve obtained
from the FBI.

Mr. ZALKIND. I agree with you.

Mr. LATOURETTE. And the question is, first of all, out of six indi-
viduals who were charged in the Deegan murder, Jimmy Flemmi
was not one of them?

Mr. ZALKIND. That’s correct.
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Mr. LATOURETTE. I think the committee has provided you with
an exhibit book. Exhibits 4, 5 and 8, for instance, all indicate that
it was pretty common knowledge in the New England underworld
that Jimmy Flemmi very much wanted to kill Teddy Deegan. Was
any of that information——

[Exhibits 4, 5 and 8 follow:]
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
o e WA DATR0/19/6k
e Ois
FROM : ss  H, PAUL RICO
Clean [Clese

SUBJECT: — CZ’
10/18/64

I Titiva o Filg #3 on which contocied B ST

Bupose and resula of contact

{necarive
[ Posimive
Informant advised he got a telephone call from

JAMES FLEMMI the previous evening and FLEMMI told him that
he had been with EDWARD wrEDDY" DEEGAN and an individual
referred to as "TONY" at the West End Social Ciub Saturday
morning. Informant said that ANTHONY SACRIMONE's name came
up in the conversation and that DEEGAN had eaid something
concerning SACRIMONE, but FLEMMI could not recall what 1T was.

. PLEMMI said that he definitely knows that DEEGAN,
jater that morning, mardered ANTHONY SACRIMONE and he was
very concerned about leaving his prints in the car; that
DEEGAN 18 going to lay low for a couple of weeks until he
Tinds out what, if anything, the police have on nim to tile him
in to this murder. : .

FLEMMI told the informant that DEEGAN has been
knocking hin {the informant) in indicating to the Italian
element that the jnformant was going to up1p? somecne from the
{5_J ntormant centtied that he haw Rating
furnished all injormation obtined
by him slncn‘ Yaat conlact.

000747
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Coliseum Resbaurant, FLEMMI told the informant this obviously
was just an abtempt to get the Italian element interested in
eliminating the tnfapmant

FLEMMI advised that DEEGAN owes PLEMNI's brother,
STEVIE, some money, and that he told him onee to get the money
up. He has not gotten the money up, and FLEMMI wants to kill
DEEGAN and wanted the informant to go with him on the "hit.”

The information concerning DEEGAN perpetrating
this k1lling was digseminated telephonically to Det., HENRY DOHERTY
of the Everett, Mass. PD on 10/18/64.

Det, DOHERTY recontacted this office on 10/19/64
and advised that he belleves the information conterning
DEEGAN !s correct but that they have been unable to come up
with any fingerprints in the car that are identifiable and
DEEGAN haa taken of{ from his usual haunts.
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FD-36
FBIY

Date: 10/20/64

Transmit the following in

{Type in plain text or code}
AIRTEL

T : DIRECTOR, FBI * 37
FROM : SAC, BOSTON _

- S

ReBosAirtel 10/15/64.

G,
e T A WS
Approved: 1 per 00749

Special Agent in Charge
=
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.

PETER LIMONE stated that JTIQfY FLEMMI 1s an

( E\S/ indiviéval whom th can't control. JIMMY came to his

Jilib Fecently ana NE asked him TO =@aAVe uELAUST vk

the heat that was on -FLEMMI at the time. FLEMMI denied

any heat being on him from the police, but LIMONE in-
sisted that he leave his, LIMONE's, club,

issociate of HAROLD HANNON, who was recently murdered.
LIMONE told FLEMMI that DEEGAN does not come to the club.
Tmmediately after FLEMMI left, he called DEEGAN and told
him that FLEMMI was looking for him, allegedly for a
%ﬁ $300.00 loan which DEEGAN owes FLEMMI, DEEGAN denied

3 P JIMMY also inguired about EDWARD DEEGAN, close

any such loan. Therefore, they were of the opinion that
FLEMMI wasg out to ki1l DEEGAN.

000751
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SUBJIZCT: VINGSNT JAMES FIE:SKI ALH..

-3/10/65 entitleds

contacted Patriarca~and-
stetied he had brought down - VIN(F - I and. snother individua]
(who was later identified.as Joe arboza from Eest Boston, .
Hass.) It eppeared that\MA: Boston hoodlum, -uas giving
orders to FIJ:.NI«:I to. ¥hit this guy end that guy®. -

advised on 373

Reymond Patriarce appeared infuriated atmgiving
such orders without his clearance ané made arrangements to
meet FIEHHI and Barboza in a garage shortly thercafter. e
poi.nted out that he did not uant FIZHHL or Bax‘boza contact:xng
hiw at his placc of business

{ s

Angivlo told Patrisrcae that VINCERT EISKHI was with Jog Barboma
when he, Barboza,.killed in Revere, iass.
sevsral months ago. It appeared thatb Boston hood-
lim, kad ordered the 'huit%, Patrieres fzailk occame -enraged
that YR e the avdacity to order a ¥hit' without Patriavcals
knowledge. : . .

Patrierca told fAngidlo that he explained Lo FIfiEI that he was
to tell—that no more Xillings were to take place unless

be, Patriarca, cleered him.

Jexrzy explained t:ha{: he slso had s t&ll with FIEKHI. He pointed
out. that Patriarca has e high régard for FLENHMY but that he,-
Patriarcs, thought that FIEMMI did not uwse sufficient common
sense when -1t ceme to killing people.

Angivlo gave FLIEMHI = lecture on Hiting peopla 5 pointing out
that he should not kill people because he hsd an argument with'
him at any time: If sn srgument does ensue, he should leave

and get word to Raymond Petriarce who, in turn, will either
SOK" or deny the “hit;“ on this individual, depsnding on the

circumstances .

EXHIBIT

oooots - = N7
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SUBJECT: - VINGENY JAMES FISHMI, Ake.

According to Patriarea, anobher reason that FIEMKL cewme to
Providence to contact him was to get the "OKY to kill Edd
Deegan of Bosbon who wes “with

It wes not clear to the informant wnetheY e received per~

- mission to ki1l Ieepen; howover, the story that FLIKMY had -
concerning the activitiesn ii iﬁegan ih comsction with his, .

Doegents, killing of

was not the same as.Jerry -
Angiulots. : N R

VR Bostonls Airtel to Director

- gnd SéCS Aloany, Buffelo,
€ (b - Jiiami 65 cavbioneds
s

Gvised on 3/9/65 that JAHES FLAFIN snd: Josepn Bar—
ovoza conbacted Patriarca, and tney explained that tney

re
Jhaving o problem with J.cccy Deegen end desired %o t the "Oh“
to ‘.cill him, o

They ’t:old Patriai'ca +hat Deegan is look hg for an ercusc 0
Suineck® —uao is friendly with] -~

s

me si:atsu tha.t Dsagan is an arrosant, msw sneak ~end
sh@um be. ld.llec..» - .

Pa(:z'iarca x_nstrunc d them to dotain more infomation relative
to ‘Desgen end” then ‘to contact Jerry Angfulo ab Boston wbo
ﬁould furnish them a decision.
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Mr. ZALKIND. Let me interrupt you, Mr. Chairman. Let me say
this.

I was not from Boston. I had not been involved in organized
crime. Jimmy Flemmi, before or after this case, didn’t mean very
much to me at all; and perhaps I was naive in that respect.

I did see the documents that were shown to me; and I must tell
you this, that I was outraged—outraged—at the fact that if they
had ever been shown to me, we wouldn’t be sitting here, because,
I wasn’t the person that made the decisions, but I certainly would
never have allowed myself to prosecute this case having that
knowledge. No way.

Mr. LATOURETTE. Which brings me to another document; and I
might ask counsel to give me a hand with what the exhibit number
is, but it’s the Chelsea Police Department report.

Mr. ZALKIND. I'm familiar with it.

Mr. LATOURETTE. Again, we have some conflicting information.
That’s exhibit No. 12, I’'ve been told; that is the Chelsea Police De-
partment police report.

Again, the way I'm familiar with things is, when you're prosecut-
ing a case, they give you a police report, there’s some followup in-
vestigation, you go to the grand jury, and you move forward.

I think pretty clearly the Chelsea Police Department report indi-
cates that, first of all, Mr. Barboza was a participant in it, and his
testimony at trial was not truthful.

When was the first time you saw the Chelsea Police Department
report?

[Exhibit 12 follows:]
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page # 1

. © A
Statement by Lieut.Thomas F.Evans Chelsea Police Department,

On Merch 12,1965 I received a call from the station that 3 men
had been shot and was in the alley in the rear of the Lincoln Natdonas
Bank.I received this call at 11:15P.M. . .

I arrived at the above location at approximately 11:30 P.M.In this
alley at that time were Chief Burgin,Lieut.Fothergill,Sergt.Charles
McHatton,Capt.Renfrew and Officer James OtBrien.There were about fift-
een or twenty people standing about the sidewalks and street that
were being kept away from the alley by other uniformed officers.

. 'On enkering this alley a distance of thirty feet,I observed a man
who I krew as Edward "Teddy" Deegan lying on his bkack with his feet
in the direction of Fourth St.He was fully clothed with a sult and
topcoat,white shirt but no tie.There were gloves on his hands.There
was a lZ"screwdriver with a black handlé and red top on the ground
about ten inches from his left hand.There war a fresh pool of blood
by his left knee and blood appeared to be still ocozing from the rear
of his head.There were two metal clad doors ajacent to the budy that
lead into a office bulilding at #375 Broadway.These doors are 4'8% X
613%in height.The alley is 203'leng and B'wide from the sidewalk on
Pourth St.to approximately 105' into the alley where 1t then widens
916", There 1s a fire escape on the left side of the alley about 140
in from Fourth St.This escape is for the tenants at #3B87 Broadway.

Officer O'Brien told me that he was checking doors prior to
making his 11 P.M.ring st Box #22(Broadway & Fourth Stsj)and when he
went into the above alley he observed a figure crouched over by the
above mentioned doors on clogser observation with his flas¥ light he
observed the blood.He then went to Box #22 and called for assistance.
O*Brien stated he had last tried these doors at 9 P.M.all was okay.
At that time he had put the lights on in the alley.These lights sre -
“controlled by & switch that is located on the door casing on the lazt
doorway on the left side of the alley.{Putting these lights on at
dusk is, the regular routine of the Officers that work route #12,)
When O'Brien found the body the lights had been turned off and the
door leading into the rear of 375 Broadway was open.

Lieut.Edward Fothergill gave me two complete metal jacket
bullets with 3 right hand rifling twist,one smaller jacketed bullet
with full metal jacket also four pleces of capper jacket and a -
plece of lead core that had been picked up in the alley, I later
turned these over to Lieut.John F.Collins of State Police Firearms
Tdentification.Lieut.Fothergill told me that they had to move Deegans
bodyvfrom a crouched position to one lying flat on his back so that
they could enter the open doorway and make search of the hallways
of #375 Broadway.Nothing was found. . . .

Shortly after I had arrived at the scene Attorney Alfred Farese]

accompanied by Anthony J.Stathopoulss,he was allowed into the alley E

where he made identification of Deegan.He then was engaged in con-— =
versation with Chief Burgin and Capt. Renfrew.I was later informed R %

by the Chief and Capt.that Farese had stated that he had received

s telephone call from a former client that Deegan and Roy French JR—

were in trouble Iin Chelsea and had been arrested while doing a
B & E.This client also told him that 2 policeman was to'make arranges
ments to leave the door open. . : :

As a result of havinéltha above information given to me,I spoke
to Farese and be repeated the story to me. I asked him if Stathopoulos
was the former client of whom he spoke :and he said no thst he had. 7
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Page # 2

asked Stathappgios to give him a ride to the Chelfea * -ln
Police Station.He would not ;reveal-the.name of this party. | Rl

R Dr.Meyer Kraft came to the scene and proncunced Deegan .
. dead at 11:43 P,M. The Medical Examiners Qffice had been notified
and Dr.Luongo cameé to the scene and viewed tﬁe body and remoaved ~
same. T - . v

- 1 .

I had recelved information from Capt.Joseph Kozlowski
that about 10 P.M.he had cbserved a red motor vehicle parked on
Fourth St about 150¢ from the alley in question and there were
three men in this car,two in front and one in the rear.He observed
the first three digits of this plate as 404 but could see no other
numbers as the plate had been bent over from right toc left.As he
went over to discuss the plate with the occupabss the car pulled -
away from the curb and made a right turn on Broadway.

At approximately 12:30 A.M.on 3-13-65 with Capt.Renfrew,
Det.Moore,Revere detectives and myself we went to the Ebb Tide :
on the Revere Beach Boulevard and made observations of a red,1963
0lds.Conv.Mass.Reg.404~795 that was registered to Joseph Martin
of 19 Fleat St.No.end Boston.The plate on the rear of this vehicle
was creased down the middle.We went into the cafe and told wWilfred
Roy French that were were placing him under arrest for S.P.of a
Felony-Murder and that were would be taking him to the Chelsea
.police Station.I then .requested Martin to bring his car to the
station and he agreed’to do so.Franis Imbuglla went along with
Martin in Martin's car. Cn arriving at the station I had French
taken up to the detective bureau and Martin and Imbuglia walted
down stalrs in the Seargeants room.With Capt.Renfrew I had Capt. .

_Kozlowski view Martin's car that was parked in front of the statdon.
He stated that the car locked like the one that he had seen sarlier
in the evening on Fourth St.but that he could not say it was:the
car.Wwe then went into the Seargesnts room to talk with Martin but
both he and Imbuglia sald they had nothing to say and that if 1t
was not a pinch that they were going to leave. They then lel't the

 station.Capt.Kozlowski could not recognize these men. o

. I them wentlup to the detective bureau with Capt.Renfrew
where I informed French of his rights.He sald that he would have
nothing to say until he. spoke to his lawyer.At about 1:45 A.Ms his
Attorney,John Fltzgerald of. Farese's office,arrived and had a .
conversation with French.French then gave us the information nec-
essary for the booking card.In reply to & question of his occupation
he stated that he was employed as a Maltre De at the Ebb Tide at
a salary of $100.,00 weekly.Asked as to what time he had gone to
work on the evening of 3-12-65 he said that he had gone to work
apout 8 P.M. and had been there until we had taken him from there.
At 'this peint French refused to answer any more questions.I had
Capt.Kozdowski lock at French but he could not Trecognize him as
being being in the car that he had observed earlier. I then ohserved
what appeared to be bloodstains on the right sleeve of French's
coat and also on his right shoe.It appeared that a attempt had

Leen made to remove these stains by rubbing them. I had Capt.Renfrew
viaw these objects.I .then asked French how he had this.blood on

+he woat and shoes.French said that while working at the EbBD Tide

on 3~12-65 that there had been two different fights and that while
breaking them up he had got blowd on his clothes.A later check with
one Joseph Errico of 37 Atwood St.Revere,a reserve police officer -
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rage # 3
) of the Revere Police Department,reveals that Errico had
been working on Friday and Saturday nights at the Ebb Tide for the
past month.He goes to work at 9:15 P.M. until 1:30 A.M. He stated
while working on 3-12-65 that some unknown fellow had been bothering
l:a girl and that a other unknown party had punched this fellow cutting
him about the eye and causing him to bleed profusely.States that be-
‘cause of the numbers of people in the Cafe that he could not say if
French had left the place or not.He could not remember what time that
this fight had occured.Also employed as a speclal police officer at
this cafe is one Richard Currie of 39 Bguwam St.Revere from whom we
recelved no information.
French was allowed to sign ‘a release walver and leave
the station with- his attorney John Fitzgerald.

On the merning of 3-13-65,by arrangement,I had Attornies
Parese,Fltzgerald and Anthony Stahopoulos come to the detective -
bureau where I again asked Farese to repeat his story of .the previous
evening relative to his exclient calling him to tell him of Deegan
and French having been arrested by the Chelsea Police.He repeated
‘the same story.I asked 1f this caller was at present a client of his
and he said no.I asked for the name of his informant and he refused
to name hik.I asked 1f the name of the police officer who was alleged
to have left the door open was known to him and he sald no.

Stahopoulocs refused to answer quewtions on advice of
his attorney.

Attorney Fitzgerald informed me that he had recelved a
telephone c¢all from Deegan at 8:15 P.M.on 3-12-65 and that he could
hear music in the background.I asked Fitzgeral the reason for the
call and he told me that Deegan called him every night to let him
know that he (Deegan) was okay. . .

I received?information from Capt.Renfrew that a informant
of ‘his had contacted him and told him that French had received a .
telephone call at the Ebb Tide at 9 P.M. on 3-12-65 and after a shorﬂt
conversation he had left the cafe with the following menj; ¥ ./
Joseph Barboza, Rogald Cassesso,Vincent Flemmi,Francis Imbug;éa,A
Romeo Mﬁztin,ﬂl ky Femia and a man by tRe name of Freddxiﬁho is about,
40 years old and said to be a "Strongarm".They are = said to have
returned at about 11:§.M. and Martin was alleged to have said to
French,"We nailed him".

Information receilved from a Mr.John T.Asten a tenant in
apartment #8 at #387 Broadway. Asten states that at 9:30 P.M. on
3-12-65 he heard five sharp cracks and went out onto the fire escape
which leads into the alley in question and that the lights were
out in the alley and he could see or hear nothing. .

I spoke with Vito Pagliarulc,age 55,0f 98 carroll St. .
Chelsea who 1s employed as-a janitor at 375 Broadway and he informed -
me that he had left work on 3-12-65 at 3P.M. and he did not know :
i1f the rear door had been locked at this time or not. .
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Mr. ZALKIND. I submitted an affidavit on that. It begins this way.

Victor Garo, who was the attorney for Joseph Salvati, whom I
had known before, and on whose behalf I had sent letters for com-
mutation for many of these men, had shown me this report. I
looked at it, and I saw that most of the report looked very, very
familiar to me. It seemed like it was material that I knew.

There was a certain portion of the report in the back that indi-
cated that certain men were seen leaving the Ebb Tide, certain
men were seen not leaving the Ebb Tide; and as soon as I got that
report, I sent a letter—I'm sorry; I called up the District Attorney’s
office. I believe that would have been in February 1993.

I spoke to the First Assistant, Mr. Gittens. That office, by the
way, had just come in. Newman Flanagan had left office, and there
was a new District Attorney. I asked him if I could come up and
see my old file; that there was something in there that I wanted
to look at.

I never received an answer from him. I sent a followup letter; I
never received an answer from him.

I think I provided your committee with copies of all of these let-
ters. My first letter was sent on March 16; I sent another letter Oc-
tober 20, and another letter on October 27.

To this day—despite, I know, the fact that my colleague
McDonough says he remembers seeing them in the file—I must tell
you that I have no memory of seeing that report in the file.

Just one step further.

As I said in the affidavit that I submitted at the time, if I had
had the file, I thought that I might go further. I didn’t consider it
exculpatory evidence in the respect that the evidence at the trial
did not indicate that Mr. Salvati left the Ebb Tide with Joe
Barboza.

According to Barboza’s testimony, he was in the parking lot, and
when they came back, the evidence didn’t indicate that Mr. Salvati
came back with him. He was allegedly disposing of some guns.

I never paid much attention to that report; it didn’t mean that
much to me. But that’s my position.

Mr. LATOURETTE. I think the Chelsea Police Department report,
together with information developed contemporaneously with the
murder of Teddy Deegan by the FBI and observations of state-
ments that Mr. Salvati and others eventually convicted were not
involved and it was Barboza and Flemmi, and as a result of some
listening equipment, that Mr. Barboza and Mr. Flemmi went down
and asked permission to kill Teddy Deegan; when combined with
the Chelsea Police Department report, obviously today we have a
picture where

Mr. ZALKIND. Absolutely, sir, absolutely.

Mr. LATOURETTE. And so you have no quibbling at all that if that
information had been made available to you by the FBI or the
Chelsea Police Department, you would not have been in the situa-
tion that you found yourself in now?

Mr. ZALKIND. We wouldn’t be sitting here today, Mr. Chairman.

Mr. LATOURETTE. From an oversight standpoint, I understand
that one fix that you think is a good one was Mr. Delahunt’s legis-
lation going from part-time to full-time; but what else went wrong
here? We can leap to one conclusion.
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Mr. ZALKIND. I'll tell you what went wrong, and I think it’s a
very important factor.

In those days, the discovery process for a defendant was prac-
tically nil. In this case here, the defense attorneys never received
the grand-jury minutes; they never received any reports by wit-
nesses; they never received a list of the witnesses that were going
to appear. That was the way the law was written. They received
practically no discovery.

Under today’s evidentiary rules, both in the state court and even
in the Federal court, they would have received the grand-jury min-
utes; they would have received any statements that were adopted
by witnesses; they would have received the list of witnesses.

I mean, my God, when lawyers went into court those days, they
had no idea who they were going to face. They would ask me at
the beginning of the day, you know, who’s our witnesses? And if
I felt it was OK, I would give them the names of the witnesses.

So they couldn’t do any background checks. It was really, really
hard to try a case.

But, the most important thing: I think that there should be a
rule of law that when a state prosecutes a case, or vice versa, and
a request is made by defense counsel, that all exculpatory evidence
in the possession of the prosecution should be given not only to the
local prosecution, but to any law-enforcement agency that is in-
volved with the case.

If that had been the law in this case here, again, this case
wouldn’t have gone forward; because the evidence that you've seen
would have been presented as exculpatory evidence.

Mr. LATOURETTE. Let me ask you, in conjunction with that, we
know today about the promises of money, jobs and other things
that were made to Barboza; relocation, protection.

Was the status of the law such in 1967 as to indicate that if a
motion was made by defense counsel to reveal inducements, pay-
ments or other incentives reflecting a person’s reliability as a wit-
ness, could they have forced that from the prosecution?

Mr. ZALKIND. You know, I must tell you, Mr. Chairman, I really
think that they may have made such a motion. We had made no
promises to Barboza.

Mr. LATOURETTE. Right.

Mr. ZALKIND. I now see that the FBI had made promises to him
that they would intercede on his behalf to get the District Attorney
to do things for him. Obviously that is the rule now.

Mr. LATOURETTE. That’s one of the things that concerns me. I
have no difficulty that the Suffolk County folks didn’t make any
promises to Mr. Barboza; I also have no problems understanding
that the Federal Government made a lot of promises to Mr.
Barboza.

The link in the chain that appears to be missing, and it’s some-
thing that I've seen a lot in law enforcement, is, I don’t have any-
thing in my file; did you feel an obligation to those who took credit
for this prosecution?

Mr. Condon and Mr. Rico received raises; they received upgrades
in rank; they were commended by J. Edgar Hoover.
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Did you feel an obligation to go to the people that had developed
Mr. Barboza’s testimony and say, I have been asked whether or not
we've given anything to Mr. Barboza; I haven’t, have you?

Mr. ZALKIND. If that had been part of a motion, I certainly would
have done it.

Mr. Chairman, in those days, you have to understand that the
FBI and local prosecution were far apart. This case sort of came
together because years ago Garrett Byrne prosecuted the famous
Brinks robbery after the Federal statute of limitations had run out;
so he had a pretty good relationship with the FBI.

We would never have thought of asking an FBI agent for his re-
ports; it just wasn’t done. Now, today, it’s done as a matter of
course.

Mr. WiLsoN. It is?

Mr. ZALKIND. Every motion I file now, it will say from all law-
enforcement officials, including the DEA, the FBI. I make a whole
list. Whether I get it or not is a different story; but it’s on the
record.

And another thing: What is considered exculpatory under Brady
today was not the law in 1968. It had just come into effect; and,
you know, the law of what’s exculpatory and what isn’t has
changed through the historical works.

Mr. LATOURETTE. I understand that. But I do think that even
under the old standard of Brady, that’s now developed over the last
40 years, information from witnesses that say that people other
than those being charged with the murder committed the murder
probably fell under the category of exculpatory——

Mr. ZALKIND. I agree with you 100 percent. My only problem is
that Chelsea report has always bothered me; I just don’t know
where that fits. But the FBI statements, certainly, yes.

Mr. LATOURETTE. I'm going to close.

Just before I yield to Mr. Tierney, I want to be clear about this
Jimmy Flemmi business. You say you weren’t from New England;
and so, when did the name Jimmy Flemmi ever mean anything to
you?

Mr. ZALKIND. Ah. In 1970, I was asked to prosecute Jimmy
Flemmi. That was 2 years after this case.

Flemmi had allegedly beat up someone, or tried to extort him;
and the government had a tape. Again, I didn’t put the case in to
the grand jury; someone else did.

They said, here’s the case, and you’ve got a cinch case. Here’s a
tape that the victim made of Jimmy Flemmi shaking him down.

So I put on the case—he was represented by Joe Balliro, as a
matter of fact—I put on the case; and during the case said that this
guy’s a good friend of Joseph Barboza. And I certainly noticed he
was bald, something like the guy sitting in the back seat.

And a strange thing happened in that case. Now that I realize
it, what happened was, after I played my tape showing that he had
tried to extort this guy, in defense they come up with a tape, and
the tape was a tape that Flemmi made saying, you know, I wasn’t
really serious about hurting you the other day, etc.

So in my mind, in those days, I thought, goodness, someone must
have tipped him off that they were making a tape.
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Well, I can see today that if the FBI was using him as an in-
former, and the word got back to him that we had tapes, I guess
that’s what happened.

Mr. LATOURETTE. Were you ever aware or has anyone told you
that the FBI had information that the Deegan murder had been
sanctioned by Raymond Patriarca?

Did you learn that either before

Mr. ZALKIND. I did not learn that until I watched this commit-
tee’s hearing on closed-circuit TV, when Judge Harrington testified
before your committee.

Mr. LATOURETTE. It’s my pleasure now to yield half an hour to
Mr. Tierney.

Mr. TiERNEY. Thank you, Mr. Chairman. I don’t intend to use the
half-hour by myself. I'd like to make sure that my colleagues all
get a fair amount of time here, so I'm going to try to be brief and
then pass it along.

Let me just ask you, sir, were you at the time of this prosecution
on the Deegan case privy to a March 15, 1965 memo from FBI Spe-
cial Agent H. Paul Rico?

Mr. ZALKIND. No.

Mr. TIERNEY. You never saw that at all?

Mr. ZALKIND. Never. I've seen it recently.

Mr. TIERNEY. And that goes back to your testimony that you
didn’t see it because not all of the different law-enforcement agen-
cies made materials available?

Mr. ZALKIND. That’s correct.

Mr. TIERNEY. Were you privy to the 1965 memo from the FBI
Special Office to the Deputy Director?

Mr. ZALKIND. No.

Mr. TIERNEY. Same reason?

Mr. ZALKIND. Same reason.

Mr. TIERNEY. You made mention a little bit earlier that you had
later an opportunity to send letters recommending commutation on
behalf of some of these gentlemen. Would you tell me how that cir-
cumstance arose?

Mr. ZALKIND. Yes. The lawyers called me. I don’t remember who
it was at first; but Victor Garo, who is sitting here now, after I be-
came a defense attorney, we tried a case together, and he said to
me that he was representing Joe Salvati; he was doing well in pris-
on, etc. We had a long talk.

I said to him, you know, honestly, in those days, if these guys
had ever asked me and the plea was second degree, we would have
taken it in 15 seconds; because, you know, to get to first was sort
of a price.

In any event, I said, based upon what I know about the case, no
one ever made any threats to me during the trial. Everyone be-
haved like a gentleman. They had done their time.

And I said, I agree; I think that if they can get a commutation
to second degree, it wouldn’t bother me one bit. And so I wrote let-
ters on all their behalfs, as far back I think as 1975. I'm not sure
of the date, but I did.

Mr. TIERNEY. In relation to that, have you ever been contacted
by anybody from the Federal Bureau of Investigation or the U.S.
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Attgrney’s Office to discuss your role in that commutation proceed-
ing?

Mr. ZALKIND. No. No one ever told me not to. No one ever told
me that it was the wrong thing to do; and if they had, I would have
told them they were wrong.

Mr. TIERNEY. Just to followup on the chairman’s questions to you
about where do we go from here, what comments might you have
to make concerning law enforcement’s use of confidential inform-
ants, and how they use that process? How can we be sure as we
go forward that we don’t get the same kinds of abuses and prob-
lems that we see in this case?

Mr. ZALKIND. I certainly can’t believe that the FBI or anybody
should sanction informers committing crimes that are not told to
the prosecution.

In other words, if they’re left to their own ways, and you can deal
with drugs and you can deal with B&Es, but you can’t deal with
murders, that’s an outrageous situation.

I understand, they can’t be foolish; they have to integrate, and
they have to put on this facade of crimes. But I think the FBI’s got
to know exactly what’s going on in their lives.

Second, and I think even more importantly, the FBI or law-en-
forcement agents should not keep informants’ identities away from
the Attorney General’s office or the U.S. Attorney’s Office.

In other words, if there’s an informer, then the prosecution has
got to know about it. It can’t be kept separate. There’s got to be
some balance.

Mr. TiERNEY. Thank you.

What I would like to do, Mr. Chairman, is to allow my colleagues
to question. I'd like to ask Mr. Lynch if he would use 7 minutes,
and then seven for each. Then if there are any left, we’ll go back
and utilize that; give everybody an opportunity here.

Mr. LATOURETTE. As I said, I'm more than happy to enlarge the
time.

Mr. TIERNEY. Thank you.

Mr. LyNcH. Thank you, Mr. Zalkind. Actually, I'm pleased that
you also saw the tape of the testimony from Judge Harrington be-
fore this committee.

For me, this case boils down to a certain framework of events
and facts that really illustrate the wrong that was done here.

In terms of your own knowledge—and I appreciate your coming
before the committee, and being so helpful—did you have any
knowledge of the fact that the Organized Crime Strike Force had
put a surveillance device—a so-called bug, as Mr. Harrington de-
scribed at the hearing—in the offices, I think it was on Hanover
Street, in the North End? Did you have any knowledge about those
activities?

Mr. ZALKIND. No. I think that bug was in Providence, wasn’t it?

Mr. LYNCH. I'm sorry?

Mr. ZALKIND. The Harrington bug was in Providence, Rhode Is-
land, at Patriarca’s office.

Mr. LyncH. OK.

Mr. ZALKIND. But I had no knowledge of that. No, no; none what-
soever.

Mr. LyncH. All right.
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Did you have any knowledge at all of the fact that Mr. Flemmi
had asked Mr. Patriarca, apparently in Providence if you're correct,
for permission to kill Teddy Deegan?

Mr. ZALKIND. Absolutely no knowledge of that.

Mr. LYNCH. And can you just share with the committee any, as
you’ve described it, scuttlebutt, or any knowledge at all around the
time of the Deegan murder, the fact that Mr. Barboza or others
had actually been the ones that provided information that led to
the prosecution of Mr. Limone and Mr. Salvati for that crime?

Mr. ZALKIND. I don’t understand what you mean by scuttlebutt.

Mr. LYNCH. Well, if you don’t have direct knowledge, you did in-
dicate that there were discussions within prosecutorial circles
around what was being said about the individuals involved in this
case.

Mr. ZALKIND. It was years later that things came to me. I spoke
to Joe Balliro, and Joe Balliro told me as recently as a couple of
years ago that if this privilege were lifted, he could tell a story that
he had heard from Jimmy Flemmi when he represented him in
that 1970 case.

And then, even as early as 1970, I heard a lot of scuttlebutt that
Jimmy Flemmi was Barboza’s real close man, and probably—prob-
ably—Jimmy had something to do with the Deegan case; but, you
know, who knew? This was 3 years later.

Mr. LyNcH. I understand.

Mr. ZALKIND. At the time, I would think that no one in their
right mind would give any information to me, the prosecutor, be-
cause I think I had a reputation of being a tough guy and a very
honest guy; and if anyone ever leaked anything to me that would
throw this case off, I'd really explore it.

But as I said, when I said I didn’t trust Barboza, I did everything
humanly possible to check out his story. I mean, even when it came
to Joe Salvati, I asked him, how was this guy involved? He’s not
a member of so-called organized crime. And his answer to me was
that he was a good friend of Ron Cassesso, and that Ronny wanted
a man.

He just passed it off so lightly, and I couldn’t find anything that
indicated that Joe Salvati wasn’t there.

But I worked on that continuously; and I must tell you that up
until the day the jury came back, I had no information that would
have alerted me that there was something left out.

Mr. LYNCH. In my closing remarks—and maybe we can come
back to this later; I don’t want to take up all the time—Dbut in the
time after the wrongful prosecution of Mr. Salvati for the Deegan
murder, there was a great body of knowledge that came out after
that, where slowly people became aware of certain facts that would
serve to exonerate Mr. Salvati.

Was there any movement among any of the offices that you dealt
with to go back and question the premise under which Mr. Barboza
and others pointed to Mr. Salvati and others in the wrongful pros-
ecution?

Mr. ZALKIND. After the prosecution, it must have been about 2
years later, Joe Barboza—this is what I was anticipating—dJoe
Barboza met with F. Lee Bailey someplace in the woods and said
that his whole story was a lie, and he wanted to make amends, etc.
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Of course we investigated that. We had a hearing; and then as
soon as we came forth for a hearing, Barboza said, nah, I was just
kidding around with Bailey; I just wanted to shake him down for
some money.

But we investigated it again, and we still couldn’t find anything
really wrong with the story.

There was another incident where Stathopoulos and another wit-
ness started to recant on his testimony. We investigated—not we;
by 1971 I was out of the office—they investigated that end of the
story. It led to a dead end.

There were motions for a new trial by Cassesso, which were de-
Hied. c'll‘here was a motion for a new trial by Mr. Salvati, which was

enied.

And so there was always this stuff going on. I wasn’t involved
with it by that time; I was out of the office.

And I must say that in 1993, when I did send a letter or when
I received this statement allegedly by the Chelsea police and I did
contact the District Attorney’s office, I really didn’t get much co-
operation.

I don’t say it was intentional; it may very well be that they
couldn’t find the file. It was a new office, you know.

But I think that if I had seen the file in those years in 1993, and
if indeed that was there, maybe this process could have been short-
ened. I don’t know.

Mr. LyNcH. I appreciate your coming before the committee.
Thank you, Mr. Zalkind.

Thank you, Mr. Chairman. I yield back my time.

Mr. LATOURETTE. Mr. Delahunt.

Mr. DELAHUNT. Mr. Zalkind, I think you’ve laid out the changes
in terms of the relationship between the prosecutor and the inves-
tigator after State District Attorneys’ offices became full-time. I
think that response was ample and adequate.

Going back to the prosecution in the Deegan case, would you de-
scribe for the committee the members, if you will, of the team? I
think I heard you say that you saw FBI agents in the office.

Mr. ZALKIND. They weren’t part of my team. They were there for
another reason.

At the time, one of the witnesses, John Fitzgerald, had had his
leg blown off, and they were involved with finding a place to store
hirfn, to keep him safe. They were there involved with Barboza’s
safety.

Obviously there was all kinds of talk with law enforcement in my
office; but really, other than time of the day, how’s it going and so
forth, I was busy. I would not consider

1M;‘. DELAHUNT. You had a private practice during this time,
also?

Mr. ZALKIND. Yes; but as I told the Members before, I had put
it to one side at that time.

Mr. DELAHUNT. Right.

Mr. ZALKIND. This was a full-time job.

Mr. DELAHUNT. But in terms of preparing the case for presen-
tation, it was Mr. McDonough that you would work with?

Mr. ZALKIND. Mr. McDonough worked with me in the respect
that—I don’t think I ever had him with me when I questioned wit-
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fr‘1esses.. I think what he did mostly was prepare legal memoranda
or me.

Mr. DELAHUNT. He was the second seat at the prosecution, too?

Mr. ZALKIND. No. As I understand second seat, that’s someone
that helps you try the case. Mr. McDonough I don’t believe ever
questioned any witnesses.

Strategically, I would always bring in Larry Cameron or some
other assistant to sit next to me; because there were rumors that
during the course of the trial some harm was going to come to me.

Mr. DELAHUNT. And better to Cameron than to Zalkind?

Mr. ZALKIND. Well, I wanted the message to go out that if you
off Zalkind, people are going to know about it; and once in a while
Garo would sit down next to me and toss out ideas.

Mr. DELAHUNT. But the truth is, in terms of trial preparation, it
was more or less your exclusive domain; you had Mr. McDonough
doing? the research in terms of issues of law. Is that a fair state-
ment?

Mr. ZALKIND. I prepared the case. Once this case went to the
grand jury, the decisions were mine.

Mr. DELAHUNT. Did you ever have an occasion to discuss the
Chelsea police report with Mr. McDonough? Do you have any mem-
ory of having a conversation?

Mr. ZALKIND. I have no memory. I'm not saying I didn’t.

Mr. DELAHUNT. No; I understand.

Mr. ZALKIND. I have no memory.

Mr. DELAHUNT. In terms of the investigative team, who was run-
ning the investigation?

Mr. ZALKIND. John Doyle.

Mr. DELAHUNT. John Doyle, and he was a Boston police officer?

Mr. ZALKIND. He was a Boston police officer who had not ob-
tained the rank of anything more than a patrolman; but because
of his ability, I guess

Mr. DELAHUNT. Or his relationship with Mr. Byrne; right.

And were there any other Boston police officers involved?

Mr. ZALKIND. Yes. There was Sergeant Frank Walsh; there was
Detective Eddie Walsh. I had 10 policemen involved with this case.
. M?r. DELAHUNT. Were they assigned to the District Attorney’s of-
ice?

Mr. ZALKIND. Yes.

Mr. DELAHUNT. They were assigned, so in effect they answered
to Garrett Byrne, then District Attorney in Suffolk County; is that
correct?

Mr. ZALKIND. That’s correct.

Mr. DELAHUNT. And they worked with you.

Did you consider either Paul Rico or Dennis Condon as part of
the investigative effort in terms of the Deegan case?

Mr. ZALKIND. No.

Mr. DELAHUNT. But in fact, you would see them on occasion in
the courthouse building, in the District Attorney’s office?

Mr. ZALKIND. Yes.

Mr. DELAHUNT. But you never had a conversation with them re-
garding the case?

Mr. ZALKIND. I may have, but I don’t remember ever saying to
them, listen, is there something I should know about this case? I
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would be embarrassed. These were FBI guys. My contact, if I had
to go outside my office, I would go to John Doyle. But that just
didn’t happen.

I mean, for example, on a hunch, I asked the Malden police to
see if there were any parking tickets that were ever issued to Louis
Greco; and lo and behold, I think there was a parking ticket we
f(})lund for Greco when he was supposedly in Florida, something like
that.

But we did nothing with the FBI that I can remember.

Mr. DELAHUNT. Actually, the crime was committed in Chelsea,
and for the benefit of those who are unaware, Chelsea is not part
of Boston; it’s a separate municipality?

Mr. ZALKIND. That’s correct.

Mr. DELAHUNT. And the Chelsea police would then provide, pre-
sumably, their reports and their information to the Boston police
that were assigned to the District Attorney’s office?

Mr. ZALKIND. Through John Doyle.

Mr. DELAHUNT. So you wouldn’t interact necessarily with the
Chelsea police that were involved in the investigation? If you can
remember.

Mr. ZALKIND. Sure; I talked with them if I felt it necessary. You
have to understand how it went.

John Doyle was the chief of investigations, and he had this file;
he had everything. I don’t know what he had in his file. And he
would say, Jack, this is what I have, this is what I have, this is
what I have, this is what I have. I'm not saying he held anything
back, but I never looked into his file.

The file that I had myself was my trial notes; it was a trial prep-
aration sheet. I don’t think I would allow any of the detectives to
look at that file.

But I would say that the main body of the preparation of this
case before I got it was in John Doyle’s hands.

Mr. DELAHUNT. There was a State Police report that was drafted
shortly after the Deegan murder. Do you have any memory of that
particular report? It was authored by a Lieutenant Cass; I believe
that’s the name.

Mr. ZALKIND. I have some vague memory of something like that,
but I have no memory what it was like or anything.

Mr. DELAHUNT. In that report, I should indicate, there was ref-
erence to Flemmi as being involved in the Deegan case.

Mr. ZALKIND. I have no memory of that.

Mr. DELAHUNT. You have no memory?

Mr. ZALKIND. No memory.

Mr. DELAHUNT. Also, it’s somewhere in the book of exhibits, but
I don’t want to dwell on it; there was also a Boston Police Depart-
ment report, and it was from the Intelligence Division, which also
implicated Flemmi in the Deegan murder.

Mr. ZALKIND. After the fact?

Mr. DELAHUNT. After the fact; but contemporaneously, shortly
after the fact. And you have no memory of that?

Mr. ZALKIND. I have no memory of that.

Mr. DELAHUNT. And it could—I’'m not saying it is—but that could
have been within, let’s call it the John Doyle file; but you had no
information?
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Mr. ZALKIND. I have no memory now that I had that information.

Mr. DELAHUNT. Now that you've had an opportunity to review
the exhibit book that obviously has been developed by committee
staff and for the committee, there are numbers of exhibits there
that would implicate Jimmy Flemmi, the so-called “Bear,” as a
principal in the Deegan homicide.

Mr. ZALKIND. Congressman Delahunt, let me say this to you.

The information that Joe Barboza had told an FBI agent that he
would not implicate Jimmy Flemmi in a murder case is the most
exculpatory piece of evidence that anyone could have.

That information should have been in my hands. It should have
been in the hands of the defense attorneys. It is outrageous, it’s
terrible, and that trial shouldn’t have gone forward.

And I can’t make personal apologies; but I would say this, that
based on what I've seen, this is awful. And I feel terrible. I've lived
with this for a long time.

Mr. DELAHUNT. We've known each other for a number of years,
and you know that I have great respect for you; and I'm glad you've
made that statement. I think we all can agree. I know the mem-
bers of the committee agree with that.

I want to again, and I've done this before, on behalf of the people
of the Commonwealth apologize to these two gentlemen for having
served a sentence that never should have been imposed on them.

You came to this case 6 months after Barboza became a cooperat-
ing witness.

Mr. ZALKIND. That’s correct.

Mr. DELAHUNT. So you never had any knowledge about Joe
Barboza, other than the fact that you had prosecuted him, cooper-
ating with the government until some 6 months after he had
agreed?

Mr. ZALKIND. Oh; that’s correct.

I find out now that they had attempted to bring him into their
fold; but it was only when he was indicted as a habitual criminal
that I guess they were able to put the last nail in the keg.

Mr. DELAHUNT. Do you have any idea how Mr. Barboza was con-
vinced, or who influenced him to cooperate with the government?

Mr. ZALKIND. Yes. I would absolutely think it was Paul Rico and
Dennis Condon.

Mr. DELAHUNT. And now that you’re aware of, clearly, his rela-
tionship with Joseph Barboza——

Mr. ZALKIND. You mean with——

Mr. DELAHUNT [continuing]. I mean with Vincent Flemmi, are
you aware of the fact that subsequent to the Deegan murder, de-
spite all of the information regarding the involvement of Flemmi in
the Deegan murder, in fact the Federal Bureau of Investigation
conferred upon Jimmy Flemmi top-echelon status as an informant?
Are you aware of that?

Mr. ZALKIND. I'm aware of that now, yes; and——

Mr. DELAHUNT. Three months after the murder?

Mr. ZALKIND. After the murder.

And also, I'm not convinced; but I gave you the story, when I
prosecuted him in 1970 with that mysterious tape, I think then he
was cooperating with them.
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And if he was cooperating with them then, then they knew that
he must have been involved with this murder; and even then,
didn’t they have an obligation to tell me that then? Didn’t they
have an obligation to tell me that, when all these motions for a
new trial were coming forward?

I mean, I don’t mean to be redundant——

Mr. DELAHUNT. I’'m going to yield to my colleague on the Judici-
ary Committee; but after he concludes, I'm going to ask you to re-
view exhibit 15 and exhibit 16, which provide some very recent in-
formation that I feel is rather disturbing, Mr. Zalkind.

Mr. Frank.

[Exhibits 15 and 16 follow:]
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shotgun, Informant said that he turned arouRd as he fell and
both of them were running with handkerchiefs ko thelr faces.
A
Q—Mrenu
“1-Boston
HPR:po'b

A 900024
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2
KL TOWARD STEL stgam a8 yoll an-
8 fellow inmate at tho Massdghusetie Correctional Institution,
Walpole, Mases,, and, from 811 indicatlons, he 1s going so
continue te commit murdep.

Some of the informztion provided by the informant
has been coxrrobopated by other soureces and informants of this
office. Although the informint will be difficult to contact
once he ig releéaged from the hespitsl because he fewls that

Q/ *win try £0 1111 him, the informant’s potential
outweighs the risk fnvolved. .
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Mr. FRANK. Did they whack the budget so bad that they only
have one mic?

With respect to a general point, Mr. Zalkind, you’ve had experi-
ence as a prosecutor and a defense attorney; and I was particularly
struck when you noted that the state of the law is such today that,
while not impossible, it is less likely that an innocent person would
be falsely convicted, because we have changed the procedures so
that people on trial get a fairer shake, in the sense that material
is available to them. You mentioned the Brady material, discovery
rules, etc.

Obviously, there’s been a lot of controversy over some of the legal
changes; and we have people who say, well, you make it easier for
criminals to get off, youre interfering with law enforcement in
doing their job.

I think it’s important to underline the point that you have made,
that what we have done in this past 35 years to some extent has
been to strengthen protections for innocent people, and make it less
likely that innocent people will be convicted, because you’'ve given
them a fair shot.

Mr. ZALKIND. In one respect you're right, Congressman Frank.

But on the other hand, Congress puts laws in hand that make
it difficult to defendants to proceed with a fair shake, and then
they come in with sentencing guidelines that are outrageous. The
sentencing guidelines are draconian.

So on one hand we give them a little bit more knowledge, a little
discovery; but now that you have the discovery, so what? We make
it harder for you to do sensible sentencing.

Mr. FRANK. I believe the sentencing guidelines are a grave error.

My sense of what you cite as an improvement came from the
courts; so the courts have made it fairer, but you think that the
political branches have restricted that fairness?

Mr. ZALKIND. Somewhat.

Mr. FRANK. But I do think that it’s important to understand that
some of the reforms that have come in that have been so harshly
criticized in fact have worked to make it less likely that people
would be unfairly treated.

Mr. ZALKIND. That is true.

Mr. FRANK. I was struck by your telling us several times that
you didn’t like Joe Barboza. Which ones of those guys didn’t you
like? I mean, you didn’t like Barboza——

Mr. ZALKIND. I had a deal——

Mr. FRANK. Were some people likable? Who did you want to hang
out with?

Well, let me ask you, more to the point, about the FBI. Clearly,
they withheld information about Barboza. This is obviously some-
what speculative; but we are here, obviously, without strict rules
of evidence. We’re trying to come to conclusions in a policy sense.

Do you think Barboza’s handlers at the FBI knew that Mr.
Salvati was innocent?

Mr. ZALKIND. I can’t answer that question.

Mr. FRANK. Do you think they became aware of it at some point?

Mr. ZALKIND. I think that they knew from the beginning that Joe
Barboza was lying, and that alone is enough to impede all——
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Mr. FRANK. They knew that he was lying, and he was the
linchpin of the case?

Mr. ZALKIND. He was it. Without Joe Barboza there was no case.

Mr. FRANK. So they came before you and told you dishonestly
they wouldn’t proceed against Joe Barboza?

Mr. ZALKIND. That’s correct.

Mr. FRANK. And we do know they were talking to Barboza about
what happened in the Deegan case; is that fair to say?

Mr. ZALKIND. From the reports I've read, of course.

Mr. FRANK. So we do know that the FBI were talking to Barboza
about the case; and I would then say it’s a reasonable inference
that he was probably telling them the truth.

That leads me to believe that the problem here with the FBI was
not simply that they didn’t tell you more about Barboza, but that
at some point in these conversations we do believe they knew that
Flemmi was involved, correct?

Mr. ZALKIND. When you say “we”——

Mr. FRANK. I'm saying, do we now know that the FBI learned
that Flemmi was involved in the Deegan murder?

Mr. ZALKIND. Yes.

Mr. FRANK. That’s the point.

If we now know that Barboza told them the truth about Flemmi’s
involvement, it seems to me overwhelmingly likely that he told
them the truth about Salvati’s non-involvement.

This is particularly distressing. Again, we’re not making a legal
judgment here; we are as elected officials trying to come to the
likeliest conclusion on the basis of which to make policy.

It does sound to me like it’s fairly clear that the FBI not only
withheld information from you about their relationship with
Barboza, and the fact that he was lying, but that they are very
likely to have known that Mr. Salvati was innocent, and allowed
you to proceed with that knowledge, and didn’t tell you.

Mr. ZALKIND. I can’t answer that.

Mr. FRANK. I understand.

What was the relevance of the Chelsea police report?

Mr. ZALKIND. I never gave much, frankly

Mr. FRANK. What did it say?

Mr. ZALKIND. Well, it was a very long document. You have it
there; and——

Mr. FRANK. Just the substance of it.

Mr. ZALKIND. The substance was the last paragraph.

Mr. FRANK. Mr. Zalkind, I'll wait for you to get to the mic, unless
you don’t want to be on the record on this.

Mr. ZALKIND. Fine, fine; but I do have it. There’s a paragraph.
Should I read it into the record?

Mr. LATOURETTE. Go ahead.

Mr. ZALKIND. This is the last page, the third paragraph from the
bottom.

“I received information from Captain Renfrew that an informant
of his had contacted him and told him that French had received a
telephone call at the Ebb Tide at 9 p.m. on 3-12-65, and after a
short conversation he had left the cafe with the following men: Jo-
seph Barboza, Ronald Cassesso, Vincent Flemmi, Francis Imbuglia,
Romeo Martin, Nicky Femia and a man by the name of Freddi who
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is about 40 years old and said to be a ‘strong-arm.” They are said
to have returned about 11 p.m., and Martin was alleged to have
said to French, ‘We nailed him.””

I think that’s the thing——

Mr. FRANK. So the relevance here is the absence of any reference
to Salvati.

First of all, we understand you have no recollection of ever hav-
ing seen that. Second, you said there was an explanation that
Barboza gave that Salvati’s absence was that he left earlier and
that he came back late, etc.

And this isn’t a question; it’s a comment, and it’s why I think
these hearings are so important, and why remedial action is so im-
portant. The likeliest conclusion is that the FBI had pretty good
reason to believe that Mr. Salvati was innocent, and for their own
purposes kept silent, while you were acting on misleading and inac-
curate information to prosecute.

I cannot think of anything worse as far as the Federal Govern-
ment is concerned than to sit quietly by and allow an innocent man
to lose so much of his life for their own purposes, mainly to protect
people who were hardly worth protecting.

That’s all, Mr. Zalkind.

Mr. ZALKIND. Let me just say, Mr. Salvati is correct; and all my
heart says, how about the other guys? If he was going to lie about
this, it’s such a terrible mess. I don’t even know where to begin.

Mr. FRANK. He may very well have

Mr. ZALKIND. He may have lied about other people. I don’t know.

Mr. FrRANK. In fact, given what we know about Barboza and
about this relationship, it’s very likely that he did; and it is very
likely that we have uncovered only some of the injustice, and that
other injustices may have occurred.

That again reinforces our obligation as the Congress to continue
to focus on this, and not to drop it until we have the best assurance
you can get that we've got safeguards against this kind of thing
happening again.

Mr. ZALKIND. We've got to make some laws that make it manda-
tory on law-enforcement personnel, whether they be FBI or wheth-
er they be state people, whether they’re involved in the case or not,
to come forward with exculpatory evidence.

Even if the FBI had nothing to do with this case, if they looked
in their reports and they saw that John Jones had said that some-
one else was involved, do they just sit on it?

I think that you’ve got to make some legislation that says it’s got
to be turned over to the prosecution.

Mr. FRANK. I appreciate that.

There’s an analogy here, obviously. The legislature here has just
enacted legislation, and the Governor signed it, to strengthen af-
firmative obligations of reporting on the part of clergy where there
is an allegation of child abuse.

I think that people who are put in special positions of respon-
sibility concurrently ought to be given special obligations to come
forward as applicable.

I will talk to my colleagues; it sounds like something that the Ju-
diciary Committee ought to take up.

Thank you.
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Mr. ZALKIND. Thank you.

Mr. LATOURETTE. Mr. Zalkind, Mr. Delahunt asked you about a
couple of exhibits.

I think, for the benefit of people who are watching this who may
be interested in taking a break—including you Mr. Zalkind—I just
want to talk about these two documents, solicit your opinions about
them and then any opinions my colleagues may have; and then
we’ll take a 10-minute recess so everyone can collect themselves.

In his chatting with you, Mr. Delahunt talked about two exhibits
which you’ll find in your exhibit book, 15 and 16.

Fifteen is a pretty short document. It’s just an Airtel that is basi-
cally a communication from the director of the FBI to the special
agent in charge of Boston wanting to know about the progress in
terms of developing this top-echelon-informant individual. We know
that person today to be James Vincent Flemmi.

Exhibit 16 I think is the more intriguing document. It’s a multi-
page document; if you want to just take a minute to review it.

Five days after the Airtel was sent on June 4, on June 9 a com-
munication was sent back to J. Edgar Hoover that reads in perti-
nent part, “Concerning the informant’s emotional stability, the
agent handling the informant believes, from information obtained
from other informants and sources, that BS 919-PC,” and we know
that to be Jimmy Flemmi, “has murdered,” and then there are,
sadly, six names redacted, where we don’t even know from this doc-
ument what six people he murdered; but Edward “Teddy” Deegan
is the non-redacted name, “as well as a fellow inmate at the Massa-
chusetts Correctional Institution, Walpole, Massachusetts, and,
from all indications, he is going to continue to commit murder. . . .
Although the informant will be difficult to contact once he is re-
leased from the hospital because he feels that,” another redacted
individual, “will try to kill him, the informant’s potential outweighs
the risk involved.”

The committee now knows that the informant, as I indicated, re-
ferred to in this passage was Teddy Deegan.

Mr. ZALKIND. Teddy Deegan was the informant?

Mr. LATOURETTE. Excuse me; Jimmy Flemmi. And this is an ex-
change of documents that went back and forth from the FBI in
1965. As a matter of fact, June 9, 1965 is when they indicate that
they know that Jimmy Flemmi had participated in the murder of
Teddy Deegan.

The sort of softball question to you is, I guess you would have
an opinion as to whether or not it was wrong to withhold this infor-
mation from you, and if that would have affected your thinking
during the prosecution.

Mr. ZALKIND. I really have to answer that. It’s so obvious. That’s
probably the most startling revelation that’s been before me since
this case began way back when.

I mean, I just can’t imagine anyone allowing that to happen and
not telling the prosecution.

Mr. LATOURETTE. The last question I want to ask you on it is
this.

You said that you had watched Judge Harrington testify before
the committee in Washington, DC; and he indicated to us then that
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Jimmy Flemmi at one time was put in front of the grand jury to
give him cover.

Were you a participant in having Jimmy Flemmi testify
before

Mr. ZALKIND. No knowledge whatsoever.

Mr. LATOURETTE. I think I would yield my turn now to my col-
leagues to ask any questions or express any reactions.

The other thing I want to say about exhibits 15 and 16 is that
why some of us have some sort of strident remarks about what’s
going on with the production of documents is that after about a
year of investigating this case by the committee and requesting
documents, it’s my understanding Mr. Wilson, and counsel can cor-
rect me if 'm wrong, that we just came into possession of 15 and
16 last week. Is that correct?

Mr. WILSON. It’s correct to say that the first exhibit, 15, just
came to us a couple weeks ago. The other one, we had.

Mr. FRANK. Can I ask a question? Some of the victims of Mr.
Flemmi, those victims were redacted. My guess is it’s probably too
late

Mr. WILSON. They wouldn’t care.

Mr. FRANK. Do we know who those were, and can we get them?
There may be other cases where someone may have been convicted
unfairly.

It would seem to me that knowing the other list of victims might
give you a lead on what other occasions to look at as to who might
have been convicted unfairly; so I would think at least they might
show you those.

If this guy’s an informant to the Federal Government, and he
kills somebody, I think it’s a little late for the Federal Government
to show such concern for the person that was killed by not letting
anybody see his name. That doesn’t seem to do much good.

And I would think that would be one of the areas where you
would want to look to see who these others were.

Mr. LATOURETTE. We will let counsel make an observation.

Mr. WILSON. We have recently received documents that indicate
who these other individuals are. The Justice Department has asked
us to keep these names confidential, and we’ve done that thus far.

But the committee is aware, first through me being allowed a
number of months ago to inspect some redacted documents at the
FBI headquarters, and then recently, just two or 3 weeks ago,
through a production to the committee, we now know who these
other individuals are; so that the redactions here, we know who the
names are, but the Department of Justice would prefer that we not
disclose this information.

Mr. DELAHUNT. Can I ask a question, Mr. Chairman?

Mr. LATOURETTE. You can ask a question.

Mr. DELAHUNT. I just simply cannot understand any rational
basis put forth by the Department of Justice to seek, after some al-
most 40 years, to continue to maintain secrecy. People have a right
to know. This is absolutely unconscionable on the part of the De-
partment of Justice.

Mr. LATOURETTE. Mr. Tierney?

Mr. TiERNEY. Thank you, Mr. Chairman. Let me join in this.
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We've had a number of hearings, one hearing on specifically the
issue of Mr. Zalkind and the Department on whether or not they
would produce documents.

The administration sent in a witness to testify who not only
wasn’t cooperative but actually failed to even testify as to who gave
that witness instructions not to produce certain documents. It got
to that level of absurdity.

Now we sit here with a document that’s heavily redacted for no
apparent reason, 35 years old or more. There certainly are no rea-
sonable grounds for claiming executive privilege, even on any lim-
ited basis, on that.

The overwhelming capacity of these documents and the testi-
mony of witnesses to help us with the purpose of making sure of
the appropriate oversight of government agencies would far out-
weigh any executive privilege under any case law that may exist.

So it’s outrageous and ridiculous of this administration. Both
parties are upset with the path this administration has taken. We
should not have to go through this type of dynamics just to get to
the bottom of this, if in fact we’re going to try to put some proceed-
ings in place.

These two documents that the chairman just went over with you,
the most recent ones, should give us all cause for serious concern
at a time in this country when this administration and Attorney
General Ashcroft have sought more and more prosecutorial author-
ity, and have sought to limit more and more defendants’ opportuni-
ties even to get evidence that they might use in their own defense.

If we’re going to seek those kinds of powers for the government,
then we ought to make sure that the administration is giving this
committee and the Congress the information it needs, as well as
appropriate oversight, to make sure that the FBI and other inves-
tigators have in fact safeguards, that there is transparency, and
there is adequate oversight to make sure this kind of travesty that
we see perpetrated in this case is not continued.

These two documents reflect on the comments I made earlier in
the opening remarks that this is not a problem limited to a couple
of rogue agents in the FBI on a local basis.

This was an endemic problem; it goes all the way to the top. Why
we continue to have a building in Washington named after J.
Edgar Hoover is beyond my comprehension, particularly when you
look at documents like this.

It’s a disgrace what went on in this case. It’s a disgrace to this
administration, and it continues to this day for no apparent reason.

To withhold information under the guise of executive privilege is
entirely without merit. We've seen it in this matter.

We've seen it in the Enron situation, where the administration
refuses to produce documents showing which companies had met
with the administration when policy for this country’s energy situa-
tion was being created. We know that there’s information there
that would be valuable to the public.

We've seen it in an instance where members of this committee
in minority requested census information, and had to sue the
White House in order to get census information for every census re-
lease going back to the beginning of census time.
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This shield or veil of secrecy is not doing this country any good,
is not allowing Congress to do its work, and is consequently not al-
lowing us to do our best job in providing the protections that you've
testified to and other witnesses in front of this committee have tes-
tified to.

I thank the chairman here, and Chairman Burton as well, for
their willingness to make this a bipartisan effort.

This is not about parties or about politics. It’s about having a jus-
tice system that works for every American, and making sure that
they believe and have faith in it; because without that we aren’t
going to be able to have the protections that people in this country
are overseas fighting for.

We need to strike some balance for people to have their liberties
protected in every sort of way, but also protection for this country;
and if this administration wants us to expand on one side of that,
they’ve got to convince the American people that they’re willing to
put in place the protection of people’s civil liberties on the other
side of that.

With that said, I pass this on to Mr. Lynch.

Mr. LYNCH. Thank you; thank you, Mr. Chairman.

Mr. Zalkind, just based on these two exhibits that the chairman
has focused on, it’s indeed troubling that 3 months after the
Deegan murder, exhibit 15 basically reflects a decision of the Direc-
tor of the FBI—this was after he has received information that
Jimmy Flemmi has killed Deegan, or certainly expressed an intent
to kill Deegan, and others—that the Director is asking how is the
progress in terms of developing Mr. Flemmi as a top-echelon in-
formant.

So that’s with that information in hand; and with direct evidence
that he attempts to continue covering up.

I think in exhibit 1 he states—this is Mr. Condon’s memo—
“Flemmi told him that all he wanted to do now was to kill people,
and that it is better than hitting banks,” and that he feels he can
become “the top hit man in the area and intends to be.”

Then we have another exhibit in a similar vein, exhibit 2, a Bos-
ton letter to the Director of the FBI. This is Mr. Condon again tell-
ing the Director of the FBI, Mr. Hoover, that “Flemmi is suspected
of a number of gangland murders and has told the informant of his
plans to become recognized as the number-one ‘hit man’ in this
area as a contract killer.”

And again, Mr. Rico from the FBI, in a Boston memo, says that
“Vincent Flemmi”—this is from another informant—“Vincent
Flemmi wanted to be considered the best hit man in the area.”

Again, the Director has information that Mr. Flemmi wants to
kill Teddy Deegan.

Now, here, after the murder of Mr. Deegan, 3 months after,
here’s the Director of the FBI asking the Boston office, how is the
progress on Mr. Flemmi, in terms of being developed as a top-eche-
lon informant?
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That is just so disheartening. It is clearly criminal. It’s criminal;
there’s no other way around this.

Just coming fast-forward to the current situation, I would love to
believe your earlier statement that things are getting better; that
this can’t happen anymore.

[Exhibits 1 and 2 follow:]
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Informant ea.i.d FIEHHI saié that he feels he can now be the
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Mr. ZALKIND. Well, I didn’t say——

Mr. LYNCH. While certainly there was——

Mr. ZALKIND. They’re getting better.

Mr. LYNCH. That certainly this couldn’t happen again.

All I'm saying is that as members of the committee, and as rep-
resentatives of the legislative branch, we see what the President is
doing.

On the one hand, we understand the need after September 11th
for gathering greater information in our war against terrorism; but
the plain fact of the matter is, the President is seeking the ability
to deal with unsavory characters and to get around any limitations
in terms of the terrorists and the associates of terrorists with
whom the government cooperates.

So we're looking to expand the group of people whom we bring
into these types of relationships, because we want to get at the ter-
rorists. So we're not getting away from dealing with unsavory char-
acters; we're actually recruiting them to a greater degree.

Second, which is confounding, is this insistence on executive
privilege 40 years after the fact, when truth is needed, where jus-
tice is needed.

I don’t see us moving in a better direction; and I don’t think that
there’s greater reason for hope that this is an isolated case and
that these are circumstances that are wholly unique to this time
and place.

And again, I know I'm being redundant. I just want to thank the
chairman for his good work and for his persistence. I think we need
to further investigate these other related cases that may have had
the same taint, the same fallibility, that the Deegan case had.

And I just call upon the witness to add his voice to those who
might lend some common sense and reason to the argument re-
garding the scope of executive privilege being exercised in this case.

Thank you.

Mr. ZALKIND. Well, I can tell you this; that now, as I sit here
now, I realize exactly what happened in this case.

I'm a pretty tough guy; I went through a war and so forth. I was
a victim in this case. The FBI knew that they had lost Joe Barboza.
He was in jail. I was instrumental in making him a prisoner for
the rest of his life.

So what they did, they knew they had Joe lost; but they figured,
well, let’s flip Joe, and let Joe know that we’re not going to push
him on his friend Jimmy Flemmi. So they let Joe go on and tell
the story, leaving out Jimmy Flemmi; and then Jimmy Flemmi is
allowed to go on and be their informer.

He then commits a crime 2 years later; and I believe that they
interfered by telling him about the prosecution and giving him a
tape, and it’s the same story that you have right now that’s going
on with this agent—I'm not taking any position on that—but it
comes right from the top.

The Bureau has always allowed these rogue agents to go as far
as they wanted with the excuse that, well, you have to do what you
have to do to stop organized crime. Maybe you do; but you don’t
have to put innocent people in harm’s way, and especially not put
them in jail, as they did in this case.
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When I leave here today, I must tell you, I just need some time.
This has been very shocking to me.

Mr. LyNcH. Mr. Zalkind, I just want to make something perfectly
clear. In no way do my questions—and I speak for myself, but I
think it’s true of the other Members as well—in no way do my
questions offer any suggestions of culpability on your part.

Mr. ZALKIND. I know that, sir; I know that.

Mr. LYNCH. To go back to the Harrington testimony at the pre-
vious hearing, there were parallel cases here, one a Federal case
and one a state case, against Deegan. There was information ob-
tained in the Federal case through a bug, a surveillance device,
that indicated that Mr. Flemmi had asked for permission to kill
Mr. Deegan.

At that time, when your case was going on, Mr. Harrington was
asked as the head of the Organized Crime Task Force, why did you
not share that information—not referring to you, Mr. Zalkind, but
to your case—why was that information not shared in the Deegan
case?

The explanation given by Mr. Harrington was that he was in-
volved in a Federal case against Mr. Patriarca, and that you were
involved in a state case surrounding the murder of Mr. Deegan.
That information was not shared with you. Was not shared with
you; that was Mr. Harrington’s statement.

And when the Chair asked further why that information was not
shared, the answer was completely unacceptable; it was in the “I
forgot” category.

So I just want to make clear that I am in no way suggesting, in
any remote way, that there’s any culpability on your part, Mr.
Zalkind.

Mr. ZALKIND. I understand that, Congressman.

Mr. LATOURETTE. Thank you.

Would you like to say something? How about Mr. Delahunt?

Mr. DELAHUNT. Mr. Zalkind, I appreciate your revelations that
have occurred here today.

What if I added into that body of knowledge the fact that Mr.
Barboza was influenced to become a cooperating witness through
the efforts of FBI agents, utilizing Mr. Stevie Flemmi? What would
you say to that, Mr. Zalkind?

Mr. ZALKIND. I would say I can’t believe that, because Stevie
Flemmi was charged as one of the men who blew off John
Fitzgerald’s leg.

Mr. DELAHUNT. Well, before we return, I would recommend that
you, during the break here, review exhibit 21, because it’s been re-
cently disclosed that the head of the Boston office of the FBI sent
to the Director, Mr. Hoover, a memorandum on June 20, 1967, that
Stevie Flemmi was developed by Rico and Condon.

And I'm quoting now, “via imaginative direction and professional
ingenuity, utilized said source,” referencing Stevie Flemmi, “in con-
nection with interviews of Joseph Baron, a professional assassin re-
sponsible for numerous homicides and acknowledged by all profes-
sional law enforcement representatives in the area to be the most
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dangerous individual known.”

Now, going back all these decades, is there any wonder, or
should there be any question, as to why Jimmy Flemmi was left
out of his obvious involvement in the Deegan murder?

[Exhibit 21 follows:]
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OPTIONAL FORM No. 10
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ased on the development of
SA RICO was able to determine the basic reasons

for each gangland slaying, the identities of the majority of
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The handiing of this source,
cbviously, was an extremely delicate and sensitive problem
requiring not only continuous skillful direction., but _almost
24-hour contact on a daily basis with

B

Realizing the potential that | NN -icht one day
be victim of a homicide, SAS CONDON and RICO have continued
vigorous attempts to obtain additional high quality LCN sources.
Accordingly, BS 955 C-TE was developed by these agents and via
imaginative direction and professional ingenuity utilized said
source in connections with interviews of JOSEPH BARCN, a pro-
fegsional assassin responsible for numerous homicides and
acknowledged by all professional law enforcement representatives
in this area to be the most dangerous individual known.

2.
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B, D

SAS RICO and CONDON contacted BARON in an effort to convince
him he should testify against the LCN. BARON initially declined
to testify but through utilization of BS 955 C-TE, the agents
were able to convey to BARON that his present incarceration and
potential for continued incarceration for the rest of his life,
was wholly attributable to LCN efforts directed by GENNARO J.
ANGIULO, LCN Boston head. As a result of this information
received by BARON from BS 955 C-TE, said individual said he
would testify against the LCN members.

The indictments against PATRIARCA, TAMELEO and CASSESSO are the
first major blow to the LCN in New England. PATRIARCA, as LCN
boss and possible Commission member, and his top liéutenant,

HENRY TAMELEO, were felt to be beyond prosecution by top state

and local police officials based on what for years resulted in
frustration in securing witnesses who would testify. The
Providence, Rhode Island Police and Rhode Island State Police have,
for over twenty years, concentrated a large number of men in
efforts to secure even a minor prosecution, unsuccessfully.

SAS CONDON and RICO were assigned to develop a prosecutable
quality case against top LCN members in New England. They

shave done so via highest devotion to duty, requiring personal
sacrifices, in time, on & continuing basis. Their time would
Jnave been wasted were it not for the skillful, unprecedented
“ability to develop the highest type criminal intelligence data,
coupled with securing as a witness a professional killer who, in
the past, would never furnish data other than his name to any
law enforcement agency. Thelr performance for over twelve monthe

3.
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has been of the highest caliber; their drive and desire to
fulfill a vital objective of the Bureswu have been rewarded
with the prosecution of top LCY members.

In view of the above, noting we have broken what at times
has seemed to be an lnsurmountable barrier, I am recon-
mending Quality Salary Increases be awarded to SAS RICO and
CONDON .
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Mr. ZALKIND. It’s obvious.

Mr. DELAHUNT. It becomes obvious now?

Mr. ZALKIND. It’s obvious; it’s obvious.

Mr. DELAHUNT. Well, I think we should probably——

Mr. ZALKIND. Heinous, but obvious.

Mr. DELAHUNT. Heinous, but obvious.

I'll yield, Mr. Chairman.

Mr. LATOURETTE. Ladies and gentlemen, it’s about 13 minutes to
noon. Let’s take a recess and startup again at 12.

[Recess.]

Mr. LATOURETTE. The committee hearing will be back in order.
Mr. Lynch is still with us; he will join us again. Mr. Frank advised
us that he has some other business that he had to attend to, but
we thank him for being here.

Mr. Zalkind, prior to the break—and it’s my intention to go on
to something known as the 5-minute rule; we’re going to move
through some of the other portions—before the break, Mr.
Delahunt talked about Stevie Flemmi, with particular reference to
exhibit No. 21.

Just by the way of record purposes, I think I indicated, and oth-
ers did, that Agents Rico and Condon were given salary increases
because of their work with Joseph Barboza; and that’s included in
some of the exhibits that you have before you.

What has always mystified the committee in moving through this
was a reference to a confidential informant identified by the code
BS 955 C-TE.

When Mr. Delahunt and I were up in Boston several months ago
interviewing Special Agent Condon, we asked questions like, was
this electronic surveillance? Was it a person? Who was it? And he
indicated to us he had no knowledge of who it was.

And we've asked the Justice Department for over a year who this
informant was, and there was no way to understand the Deegan
case and the use of Barboza without understanding what this was
a reference to.

We’ve now been told, Mr. Delahunt indicated to you, that BS 955
C-TE was Stevie “The Rifleman” Flemmi.

And it occurs to me that a few questions by any competent inves-
tigator who knew what the FBI was up to would have asked
Barboza things such as, Mr. Barboza, you told us you would never
provide information that would allow James Vincent Flemmi to fry;
we know that today, and why shouldn’t we just conclude that you
were lying?

I think it would have been appropriate to ask whether Raymond
Patriarca was part of the conspiracy to kill Deegan, and I think
you indicated you had no knowledge to indicate Raymond Patriarca
was part of the conspiracy back in the 1960’s. Is that correct?

Mr. ZALKIND. That’s correct.

Mr. LATOURETTE. Someone might have asked where was Jimmy
Flemmi on the night of the Deegan murder, I suppose, if this infor-
mation had been available.

Mr. ZALKIND. Well, if the information had been available, I cer-
tainly think you would—aside from the problem of Flemmi—prob-
ably would have indicted Raymond Patriarca.
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Mr. LATOURETTE. Mr. Barboza indicated to some other inmates
of Walpole, and through other informants we have information,
that Mr. Barboza actually shot Teddy Deegan with a .45-caliber
handgun; and obviously that’s inconsistent with the testimony he
gave to you. It would have been appropriate to ask Mr. Barboza
whether or not, the day before the Deegan murder, he and Jimmy
Flemmi had gone to Raymond Patriarca and asked for his permis-
sion to kill Deegan.

From the records we have, no one asked Barboza about the infor-
mation the FBI had; and it appears from the record that the FBI
agents handling Barboza didn’t want to ask the questions, because
it might then upset the story that he was prepared to tell.

In the last month, we have received some additional documents
from the Justice Department that help us resolve the puzzle of how
Rico and Condon got him to testify.

Again, that’s because BS 955 was the brother of one of the men
who killed Teddy Deegan, specifically the informant whom they de-
veloped, Steve “The Rifleman” Flemmi, who killed a number of peo-
ple, along with Whitey Bulger.

Director Hoover gave Rico and Condon $150 raises each for pro-
viding information in the Deegan case, and the case against Ray-
mond Patriarca and Gennaro Angiulo.

I would ask you, did you even know who Steve Flemmi was at
the time of the Deegan trial?

Mr. ZALKIND. No.

Mr. LATOURETTE. Were you ever made aware that the person
who was credited with changing Barboza’s mind about testifying
was the brother of the man who went with Barboza to Patriarca
to ask for permission to kill?

Mr. ZALKIND. No.

Mr. LATOURETTE. Obviously we’re building a record here, so I
hope you don’t think I'm as big an idiot as the question sounds; but
if you had known what we just told you, would you have ap-
proached Mr. Barboza’s testimony differently?

Mr. ZALKIND. I wouldn’t have prosecuted this case.

Mr. LATOURETTE. And were you ever aware that Steve Flemmi
was ;cargeted to become a top-echelon informant for the FBI in
19657

Mr. ZALKIND. No. No, I was not.

Mr. LATOURETTE. When he testified in the Deegan trial, Special
Agent Condon said it was not fair to say that he and Paul Rico
were major figures with regard to the investigation surrounding
the information furnished by Mr. Baron. Do you remember that
testimony?

Mr. ZALKIND. Yes, I do.

Mr. LATOURETTE. Was this, in light of what we know today, ac-
curate testimony?

Mr. ZALKIND. Well, they weren’t major participants in my trial;
but of course, they were major, major participants in the whole
Barboza episode, since they flipped him.

Mr. LATOURETTE. Exhibit 18 is Agents Rico’s and Condon’s sum-
mary of their interview with Mr. Barboza.

On Page 2, Barboza told Rico and Condon again this statement
that “he would never provide information that would allow Jim



60

Flemmi to ‘fry.”” I believe you told the staff of our committee when
you were interviewed earlier that you nearly fell out of your chair
when you heard that information. Did you in fact say that to our
staff?

[Exhibit 18 follows:]
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JOSEPH BARON, also known as JOE BARBOZA. was
interviewed at the Massachusetts Correctional Institution,
Walpole, Massachusetts.

BARON stated that he would not mind
the Agents if the Agents would not end up tes
against him for what. he said. BARON was told ithat
he wanted to talk in confidence that "we would resp
confidence."

BARON advised that he has always
living outside of the law and that if anyon
enforcement could prove' that he was doing wr
willing to pay the consequences. However, hn .
you find that a police officer that you know "fingered
scores, acted as lookout when scores were being rulled,
and divided up the proceeds of these scores" turns around
and manufactures evidence and testimony against you have
a feeling that maybe you,the criminal, have played :
wrong standards.

BARON said that he never wanted to physi
hurt anyone in law enforcement but added that "I
is ruined by this individual trying to benefit
ambitions, the day I come out of jail could be 1
this Lieutenant becomes nervous."

BARON said that he knows that INGEX
with the "connected people" and that these peop
see him hurt. BARON advised that he has always tri
along with these people and that, as a matter of fa
used to see RAYMOND PATRIARCA and get an "OK" before
most of his moves., Since they killed three of his
however, (THOMAS J. DE PRISCO, ARTHUR C. BRATSQ:
JOSEFH W. AMICO) and stole $70,000 from him {
reference to the money allegedly in BRATSCS' pos
he was murdered), be had made statements thal he
to Kill several ol them. BARON said thatl after

entire situation over, he realized that he cou nel Less ‘
3/8/67 Walpole, Massachusefts F
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Nows wha as happene n practically every morder tratb
has been committed in this srea. He said that he would @
provide information that would aliow JAMES VINCENT FiE

to "fry” but that he will consider furnishing information
on these murders.
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Mr. ZALKIND. Yes, I did.

Mr. LATOURETTE. And why did you say that?

Mr. ZALKIND. Well, again, it’s the whole thing of secreting evi-
dence. They have a witness that they knew was lying to me, and
they never told me he was lying.

I mean, there must be some rule, whether it be regulatory, ad-
ministrative or actual criminal rules, that when an FBI agent lies
to another law-enforcement agency to protect someone, that’s got to
be a crime. It’s got to be, someplace along the line.

Mr. LATOURETTE. And did the FBI ever indicate to you that they
had evidence of Mr. Patriarca’s involvement in this at all?

Mr. ZALKIND. No.

Mr. LATOURETTE. And did you ever hear any talk within the law-
enforcement community, either at the same time or shortly there-
after, about prosecuting either Mr. Patriarca or Mr. Angiulo for
their complicity in the Deegan murder?

Mr. ZALKIND. No.

Mr. LATOURETTE. Thank you very much.

Mr. Tierney.

Mr. TIERNEY. Thank you.

Mr. Zalkind, let me just put some other things in the record.
Would you look at exhibit 20, please?

[Exhibit 20 follows:]
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office. In view of the current circumstances, the Bureau
should be cognizant of all background information. Therefore,
you should submit to the Bureau an investigative report per
instructions set out under the Criminal Xntelligence Program
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Mr. ZALKIND. Sorry; there’s a lot that’s blank before you get to
it.

Mr. TIERNEY. Well, as you're looking——

Mr. ZALKIND. I have it; I have it.

Mr. TIERNEY. Let me summarize.

It indicates that on May 24, 1967, which is about the time that
Barboza was being developed as a witness, FBI Director Hoover
asked for an investigative report on Barboza.

Were you ever aware that Hoover, or at a minimum the FBI
headquarters in Washington, were interested in Barboza?

Mr. ZALKIND. Yes, I was aware that J. Edgar Hoover was inter-
ested in this case.

I think that my boss, Garrett Byrne, had had some communica-
tions with Hoover, I guess congratulating him for doing such a
good job in prosecuting this case. That’s the extent.

Mr. TIERNEY. Exhibit 26 appears to be the report that was re-
quested by Hoover that we talked about earlier. Among the cata-
logue of murders, it indicated that Barboza claims he shot Teddy
Deegan with a .45-caliber gun.

Now, this certainly contradicts Barboza’s testimony that not only
did he not shoot Deegan, but that he never saw who did it; correct?

[Exhibit 26 follows:]
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ADMINISTRATIVE B

that
RONNIE CASSESSA and JOE BARBOZA were responsible for the
shooting of ROMEO MARTIN in Revere, Massachusettis.
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BS ¢2-3132
THS :mac

) that -
JOSEPH BARBOZA was the individual who shot and killed DI STASIO
‘and O'NEIL at the Mickey Mouse Lounge in Revere, Massachusetts,
the prevzous weekend, The. informant stated that BARBOZA had
been In the Mickey Mouse Lounge a couple of weeks ago and
after he left, someone took several shots at him and BARBOZA
suspected thdt DI STASIO had set him up with the MC LAUGHLIN
crowd.  As & resuli of this, BARBOZA returned and killed DI
STASIO and O'NEIL. .

that JOSEPH "CHICO" AMICO and GUY FRIZZI are always éoge'hher
and- were ususlly with JOE BARBCZA before BARBOZA went to Jail,
The informent stated he heard reports that BARBOZA and GUY
FRIZZI were the ones who "bumped off" TEDDYDERMAN & few months
agd in Chelsea, Massachusebts.

w‘ ‘ that
wnile JOE BARBOZA was on trial in Suffolk Superior Court-he

decided to make one more “"hit", He was trymg to hit
MINDIAW AL" from Medford, Massachusetts. At the time BA REO&A
made his move against STiDIAN AL", he was in the company of
"CHICO -ANICO, RICK FEMIA, and GUY FRIZZI.

that
JOSEPH BARBOZA, ROMEO MARTIN and RORNIE CASSESSA are frequently
in attendance at the Ebb Tide in Revere, Massachusetts.

W . 0
BARBOZA is very frequently wi PIH ONNIE CASSESSA,

and FRANK IMBRUGLIA. BARBOZA was supposed to have "hith
FRANCIONE of Revere, Massachusetts, snd also "hit" EATON.

He also stated that BARBOZA was in prison with EENJAMTN, who
was murdered alter he left prison.

The informant stated thal BARBOZA is a Portuguese
kid who would otherwise be accepted into the LCN except for
his nationality. BARBOZA claims that he shot TEDDY DEEGAN with
a U5 caliber gun. BARBOZA indicated that ROY FRENCH was with
DEBGAN and another Individual when DEEGAN was shot Dy BARBOZA
and two other individuals, one of whom the informant believes
was ROMEQ: MARTIN,

The Informant stated he heard that JOE BARBOZA was
extremely friendly with JIMMY FLEMMI. The informant added that

- D -
COVER FAGE
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BS go-1132
THS imac

BARBOZA tried to reach JIMMY FLEMMI a short time ago and wanted™- .
to know if FLEMMI had gone to Providence, Rhode Island, to see
RAYMOND PATRIARCA.

stated that he had heard that
JOE BARBOZA made the statement that ROY FRENCH was on the way
out. Informant stated that FRENCH hangs .around the Ebb Tide
in Revere and appears to be friendly with BARBOZA, RONNIE
CASSESSA and other individuals.

COVER PAGE
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Mr. ZALKIND. That’s correct.

Mr. TIERNEY. Would this knowledge have been important to you
if you had been aware of it at the time you had been putting
Barboza in front of the grand jury?

Mr. ZALKIND. What'’s the date of this report?

Mr. TIERNEY. It’s July 18, 1967.

Mr. ZALKIND. There wouldn’t have been the prosecution.
Amongst other things, this would have been just another nick in
the rifle, and that would have been the end of it.

Mr. TIERNEY. So obviously, that would have had some impact on
your assessment of Barboza’s credibility?

Mr. ZALKIND. It would have had an impact on my assessment of
the credibility of the FBI.

Mr. TIERNEY. We all have some concern about that.

Were you aware that the defense lawyers in the Deegan matter
made a motion to obtain all police-department reports?

Mr. ZALKIND. I know they made motions for the police depart-
ment. I don’t know if they ever referred to FBI reports.

But all of those motions were ruled upon by the judge; and as
I said before in my opening, discovery in those days was very re-
stricted.

Mr. TIERNEY. Did you oppose the motion?

Mr. ZALKIND. Probably. Probably.

Mr. TIERNEY. And looking back, obviously you would agree it
would have better served the interests of justice if:

Mr. ZALKIND. I wouldn’t have opposed any motion that asked for
exculpatory evidence, but I would have opposed motions that asked
for police-department reports.

Mr. TIERNEY. Why?

Mr. ZALKIND. Because they’re not available as a general rule
anyhow.

Mr. TIERNEY. Should they be?

Mr. ZALKIND. I think it depends upon the case.

I think, if it’s a police report made by a policeman testifying,
they certainly should be available. He’s a witness testifying; it’s
like a grand-jury record in a Federal case.

Should all police reports? I don’t think all of them should be.
Some of them obviously have to be kept within the confines of con-
fidentiality.

Mr. TIERNEY. Did you ever consider using a polygraph on
Barboza?

Mr. ZALKIND. No.

Mr. TIERNEY. Were you aware that Louie Greco, who was one of
the defendants in the Greco case, was in Florida on the day of the
Deegan murder, and had passed a whole series of polygraphs
indicating——

Mr. ZALKIND. There was some talk by Larry O’Donnell, his de-
fense counsel, that he had taken a polygraph. I don’t even remem-
ber if he asked to have it introduced into evidence. He might have
asked a question. It didn’t really concern me very much, because
in those days polygraph tests were not admissible.

Mr. TIERNEY. Exhibit 41 is an affidavit by Anthony Stathopoulos.
Essentially, you know who Anthony Stathopoulos was?

[Exhibit 41 follows:]
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AFFIDAVIT

I, Anthony Stathopoﬁlos, being duly sworn, depose as
follows: . e

I am the Anthony scatl‘;opoulos who testified in the case
of Commonwealth v. French, in 1968, in the Superior Court for
the County of Suffolk, To thelbest of my memoxy, I tostified
at that trial that the defendant Louis Gr;eco, in my opinion,
looked 1like the man’'I had s‘een.f:_ome‘ out of the alley at 4th
Street in Cl{elsea on March 12, 1965. Officer Doyle told me
that Baron had told him gfhat Gri;:co was in the alley shooting
Deegan. Someone from the District Attorney's staff had told
_me tt;e seating arrangemeit of the defendants in.:the courtroom

bafore I testified.

Oon Septcmber 8, 1967, I was taken by Boston police officers

to the County Jail at Darstable where I had a talk with Joseph

. . . -
Xdaron. We talked about the events of March 12, 1965, and about

testimony that both he ‘and 1 were going to givé before a grand

jury about that aight. I told Baron that .I wasn't sure that

Charles Moore had set up the shootiny sc that, since I wasn't

sure, I -would not want to involve him. I asked Baron about

Flemmi because Baron had told me in Charles Street Jail that
he, Baron, could straighten me out witli Flemmi., Baron told me
that he was going to keep Flemmi out of it because he -said

that Flemmi was a fricnd of his and the only one who treated

him decently.
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Before the trial in 1968, I talked with Mg, Zalkind about
the lawyers for the deferidants wanting to talk with me before
the trial. I thought that I would so th'at I would know what
kind of qdesticns they would ask me when I was on the witness
stand. ~NMr. Zalkind to}d me that I shouldn't Ao this bccat;se
someone was trying to kill me.

~Since the trial I Learne‘d from Mx;—. Bailey about police
reports and. I talked with Mr. Zalkind about. the reports.b The
reports were attached together and the fir;t was headed "John
Doyle's officé" and related to the events of September 8, 1967,
and the second related to certain statémeﬁts made by Officer
Robson about talks with me in June and July of 1967. Mr.
zalkind informed me, in August or September of 1979',. to the
best of_ my memory, that the scéond report had been 'delivered
to Mr. Zalkind_ by Officer Doylé sometime after- theatri.a]. was
over and that Mr. Doyle believed that a copy of the second
repdrt had béen delivered to one of the lawyers for t_l-;e
defendants by a police officer. I also talked with Officer
poyle who had some papers in his hand. He said that this was
what the defcn;e lawyers were talking about.‘ ile read p;arts

of it.to me. He asked me if parts were accurate and I agrecd

with him.

Tt Mokl et

Anthony Sy’éhopoulos N

SUFFOLK, ss. . January S, 1971

Then appeared the above named Anthony Stathopoulos and

made ocath to the truth of the foregoing.

pefore me,

g :
/Notarypéﬁi\c}?{)c»
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Mr. ZALKIND. I do.

Mr. TIERNEY. Who was he?

Mr. ZALKIND. Anthony Stathopoulos was the witness in the trial
that brought Teddy Deegan to the alley after having a meeting
with Joe Barboza.

Mr. TIERNEY. On the first page of his affidavit

Mr. ZALKIND. This is 41?

Mr. TIERNEY. 41; right.

Mr. ZALKIND. Yes.

Mr. TIERNEY. On the first page of that affidavit, Stathopoulos
says that Officer Doyle had told him that Barboza said that Greco
shot Deegan, and that when he testified he was told the seating ar-
rangement of the witnesses.

Had you ever seen the affidavit before today?

Mr. ZALKIND. Yes, I have seen this affidavit. I think I saw this
attached to some motion that maybe Ronny Cassesso made for a
new trial; but I think I've seen this before, yes.

Mr. TIERNEY. At the end of the first page, it says that “Baron
told me”—Stathopoulos—*“that he was going to keep Flemmi out of
it because he said that Flemmi was a friend of his and the only
one who treated him decently.”

When did you become aware of that statement?

Mr. ZALKIND. I don’t know whether I was out of the office. I
think I may have been out of the office at that time. But I was
made aware of this.

Mr. TIERNEY. In fact, the second page discusses reports and con-
versations that the department says he reportedly had with you.

Mr. ZALKIND. Yes.

Mr. TIERNEY. Do you have any recollection of any of the events
or reports that Stathopoulos is talking about in this document?

Mr. ZALKIND. Yes, I have.

I have a very firm recollection insofar as the defense counsel in
the case asked that they be allowed to interview the witnesses, in-
cluding Stathopoulos. I told Stathopoulos, they have an absolute
right to interview him, but he has an absolute right not to be inter-
viewed.

He says, what do you think I should do? I said, I think you'll get
confused, but it’s up to you.

I never told him not to do it. I didn’t have much faith in any of
these witnesses, as far as what happened later on.

Mr. TiERNEY. Do you know whether or not that interview took
place?

Mr. ZALKIND. The interview with the Boston police officer?

Mr. TIERNEY. Right.

Mr. ZALKIND. I was told about it. I wasn’t there, so I don’t know.

Mr. TIERNEY. If you look at exhibit 22, it’s a summary of an
interview with Anthony Stathopoulos as conducted by Officer
Robson. Do you remember who Officer Robson was?

[Exhibit 22 follows:]
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Mr. ZALKIND. Yes. He was assigned to us. I think he was MBTA.
Yes.

Mr. TIERNEY. In the interview, Stathopoulos says he saw
Cassesso and Martin, but did not see anyone else; but when
Stathopoulos testified at the Deegan trial about a year later, he
said he saw Louie Greco. Were you aware then of the inconsistency
in those two statements?

Mr. ZALKIND. I don’t know if I ever saw this before.

Mr. TiERNEY. That’s exhibit 26, you’re saying?

Mr. ZALKIND. Exhibit 26?

Mr. TIERNEY. 22.

Mr. ZALKIND. 22; yes. I may have seen this report; I may not. I
don’t know. But when we questioned him, the eventual statements
that came out were that he couldn’t really recognize anyone that
he saw coming out of the alleyway.

And I said, well, they’re going to be all sitting in front of you.
If you see anyone that’s familiar to you, point it out; if you don’t,
don’t. And that was the extent of it. And he did point out Louie
Greco as being a man that looked like the fellow.

Mr. TIERNEY. And the inconsistency between the two statements
was not known to you at that time?

b Mr. ZALKIND. It may have been; it may have been. It may have
een.

Mr. TIERNEY. But it meant nothing to you?

Mr. ZALKIND. Well, not nothing. This was an officer writing it
down. It just didn’t mean that much to me. If I saw it; I don’t even
remember seeing it at the time.

Mr. TIERNEY. To go back to his affidavit, which is exhibit 41, it
indicates that Stathopoulos visited Barboza before the Deegan
trial. Did you know that?

Mr. ZALKIND. That the police had visited Stathopoulos?

Mr. TIERNEY. No; that Stathopoulos had visited Barboza.

Mr. ZALKIND. Yes; with the two police officers from the District
Attorney’s office?

Mr. TIERNEY. Right.

Mr. ZALKIND. Yes, I knew about that.

Mr. TIERNEY. Did you make further inquiry as to what that was
all about?

Mr. ZALKIND. Yes.

Mr. TIERNEY. And what did you find?

Mr. ZALKIND. They told me that Stathopoulos wanted to be as-
sured that Barboza was not going to bother him. They sort of
brushed it off.

I wasn’t even involved when that took place. They went down
there; and then I said, what was all this about? They said, well,
he wanted to go down and talk to Barboza to be sure that nothing’s
going to happen to him. Something like that.

Again, you know, that’s my memory. It wasn’t important to me
at the time.

Mr. TIERNEY. Who were those officers that accompanied him?

Mr. ZALKIND. I think it was John Doyle and an elderly—I'm
sorry; what was the exhibit, please?

Mr. TiERNEY. The affidavit is 41, and the other is 22; the incon-
sistencies between the two documents.
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Mr. ZALKIND. I knew about the visit, and I think it took place—
before the indictment or after the indictment? I think it was—I for-
get when the indictment was in the case, but I knew about this.

Mr. TIERNEY. And that raised the prospect of the improprieties
or the difficulties there.

Mr. ZALKIND. You mean as far

Mr. TIERNEY. As far as going down and talking down to Mr.
Barboza.

Mr. ZALKIND. Oh, no, no. All this information came to me long
after I was out of the District Attorney’s office, but I knew that
they had gone down there.

I asked them why they were going. The police gave me some rea-
son at the time; it sounded OK. I said, go ahead; take him. That
was about it.

Mr. TiERNEY. Thank you.

Mr. LATOURETTE. Mr. Lynch.

Mr. LYNCH. Thank you, Mr. Zalkind.

I don’t want to beat a dead horse on this electronic-surveillance
information that was available, but the next exhibit is a prosecu-
tion memorandum. It’s not in the book of exhibits, but was pro-
vided to you separately. It was prepared by Federal prosecutors in
anticipation of the prosecution of Raymond Patriarca.

Mr. ZALKIND. Am I allowed to talk about this?

Mr. LATOURETTE. We're going to go into executive session and
talk about it then.

Mr. LyNncH. I guess we’ll reserve that point for executive session.

I apologize; I'll hold my question for executive session. Thank
you.

Mr. LATOURETTE. Mr. Delahunt.

Mr. DELAHUNT. The bottom line, Mr. Zalkind, is that there was
a plethora of evidence that would have implicated Jimmy Flemmi
in the Deegan murder, given what we’ve been talking about this
morning.

Mr. ZALKIND. That’s correct.

Mr. DELAHUNT. Particularly the reports from FBI agents; but ad-
ditionally from Chelsea, the report from the State Police that I re-
ferred to that you were unaware of, as well as that report from the
Intelligence Division of the Boston Police Department.

But nobody, most specifically, ever asked the tough questions of
Joe Barboza.

Mr. ZALKIND. That’s not true. I asked the tough questions.

Mr. DELAHUNT. But you did not have available to you——

Mr. ZALKIND. Oh, that’s correct; that’s correct.

Mr. DELAHUNT [continuing]. The information that was available
that would have allowed his credibility to be truly assessed and
evaluated?

Mr. ZALKIND. That’s correct.

What I meant was, Congressman, I said to him, now, look, Joe,
I want you to tell me everyone who was there. This is after he told
the story to the grand jury, and I was preparing him.

I said, you’ve got to tell me why this person was there, why that
person. Why did you put Louie Greco in the alleyway?

Mr. DELAHUNT. We don’t even know, Mr. Zalkind, if Mr. Barboza
was aware of the existence of these various reports, do we?
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Mr. ZALKIND. Of course not. I wouldn’t know that, no.

Mr. DELAHUNT. And so the reality is that specifically the FBI,
but also other law-enforcement agencies, had within their posses-
sion documents that exculpated Mr. Salvati and Mr. Limone, sim-
ply because they were referenced in those documents, and those
documents related to interviews and statements made by Mr.
Barboza to a variety of informants.

Mr. ZALKIND. That’s correct.

Mr. DELAHUNT. But—and I'm talking at the investigative level—
we have no information whatsoever from any investigator that they
pursued the information to determine whether the information that
they had was in fact accurate.

Mr. ZALKIND. You mean prior to the indictment?

Mr. DELAHUNT. Prior to the indictment, or during the indict-
ment, or during the trial, or subsequent to the trial. I think later
on we might be hearing from a former member of the parole board.

All of this information was in the custody of the Federal Bureau
of Investigation; and yet it was never brought to your attention, it
was never brought to the attention of the parole board when it was
reviewing the petitions for parole at any point in time. No point in
time.

Going back, like I said earlier, in time, it’s clear that the interest
of the FBI in developing Jim Flemmi as an informant overrode all
other concerns.

Mr. ZALKIND. It certainly appears so, Mr. Delahunt.

Mr. DELAHUNT. And then we pause for a moment, and think of
what it meant in terms of public safety.

There are references in here to the inclination of Vincent James
Flemmi to continue to commit murders, and he was given a free
pass. That is the bottom line; he was given an opportunity to com-
mit more murders.

Mr. ZALKIND. Well, may I suggest to you that previously I think
I understood you to say that Steve Flemmi was also cooperating
with the FBI.

Mr. DELAHUNT. Well, we just learned, I think within the past 2
weeks—and Mr. Wilson, the chief counsel, can elaborate on that—
that it was Steve Flemmi who intervened and encouraged and in-
fluenced Barboza to cooperate.

Mr. ZALKIND. But here’s the thing that gets me as I sit here now.

Steve Flemmi was one of the men that blew off John Fitzgerald’s
leg 6 months before this trial; and if he was a government inform-
ant, then the FBI knew the perpetrators of John Fitzgerald’s at-
tempted assassination.

Really, for my own mind, do we know when he became an in-
former? Or am I stepping out of line? Because it really, really——

Mr. DELAHUNT. I would defer that to Mr. Wilson.

You referenced earlier in your remarks the relationship between
the FBI and other law-enforcement agencies. Are you aware that
when Barboza entered into the Witness Protection Program he was
relocated to California?

Mr. ZALKIND. No. I purposely did not want to know that.

Mr. DELAHUNT. I don’t know if you're aware that subsequently
he was relocated to California, and he committed a murder in Cali-
fornia.
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Mr. ZALKIND. I know that.

Mr. DELAHUNT. Are you aware of the fact that neither the Dis-
trict Attorney’s office there, the State Police there, nor the local po-
lice were ever informed that Mr. Barboza, who is described in
many of these reports as one of the most dangerous psychopaths
in the history of the Commonwealth of Massachusetts, was being
relocated there?

Mr. ZALKIND. I have since learned that fact.

Mr. DELAHUNT. I think it was Mr. Frank earlier who referenced
what is going on here in terms of clergy and sexual abuse.

Can you for a moment imagine allowing someone with Barboza’s
record, knowing him as well as you do, to go to another part of the
country without informing either state or local law enforcement?

Mr. ZALKIND. Well, I think today, Mr. Delahunt, that couldn’t
happen; because under the terms of probation, the probation de-
partment of the area where he goes to becomes knowledgeable of
the person being there, even if his identity is changed. I think; I'm
not sure.

Mr. DELAHUNT. I have to respectfully disagree with you, Mr.
Zalkind. I'm not sure that is in fact the case.

Mr. ZALKIND. Then that’s what you boys should be doing, is mak-
ing sure that it does happen.

Mr. DELAHUNT. I think that it’s important to stress that we have
a situation where evidence, as you say, is concealed resulting in an
injustice; but it is also concealed resulting in an erosion of public
safety elsewhere.

It is as if the premise and the predicate of all of this behavior
is concealment; don’t disclose.

Today we’re asking you, for example, to review a memorandum
that you haven’t seen, to review it, digest it, assimilate it, analyze
it, because the Department of Justice still abides by that principle
of concealment.

And let me say this, just in terms of the spirit of bipartisanship.
This has nothing to do with who sits in the White House. This has
been a culture that has been created over a period of decades by
both Republican and Democratic administrations, and it’s time that
we addressed it.

Mr. LATOURETTE. Thank you very much, Mr. Delahunt.

As I indicated a little earlier, we’re going to now, at the request
of the U.S. Department of Justice, go into a closed session. Before
we do that, I want to do two quick pieces of business.

Without objection, I want to insert into the record a letter dated
May 10, 2002 to the chairman of our committee, Dan Burton of In-
diana, from Assistant Attorney General Daniel J. Bryant, which de-
scrébes the U.S. Justice Department’s position on what we’re going
to do.

And prior to going into executive session, I want to yield to chief
counsel on our side, Mr. Wilson, to ask a few questions about the
prosecution memoranda; and then we will ask everyone to clear the
room, shut off your cameras, and we’ll try and alert you when you
can come back in.

Mr. Wilson.

Mr. WILSON. Mr. Zalkind, I'll be fairly brief. A few housekeeping
matters.
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Earlier on, you mentioned there was a memo prepared by, I be-
lieve, Detective Doyle for your use before the grand jury; is that
correct?

Mr. ZALKIND. Yes.

Mr. WILSON. Do you still have a copy of that memo?

Mr. ZALKIND. No, I don’t.

Mr. WILSON. What happened to that after you——

Mr. ZALKIND. It was in the file with everything else when I left
the office.

Mr. WILSON. Did you leave all of the material that was pertinent
to the Deegan case at the District Attorney’s office?

Mr. ZALKIND. Yes, I did.

Mr. WILSON. One other thing. We, through our investigation over
the last year, have learned that there might be some significance
to some testimony by Joseph Barboza before the grand jury, and
we’ve been able to obtain minutes from Barboza’s appearance be-
fore the grand jury.

I have a copy here, which it may or may not be necessary to
show you; but over the course of the last year, through our inves-
tigation, we’ve heard that there may be some significance to some-
thing he said, and we have not been able to find that in the grand-
jury minutes, but there’s a page missing from our grand-jury min-
utes.

Did you by any chance keep copies of the grand-jury minutes?

Mr. ZALKIND. No.

Mr. WILSON. Were you ever aware at any point that there was
missing material from the grand-jury minutes?

Mr. ZALKIND. No.

The only thing I was thinking about is that during the course of
the grand-jury sessions he had mentioned some place where he had
gone to get hot goods, Arthur’s Farm, and amongst the people that
he met there, he would mention some people.

There was one name he mentioned, it was very embarrassing,
and I may have said to the stenographer something like, strike
that name. It might have been some sports figure or something like
that, that had nothing to do with it. I never, never would allow any
page to be stricken or anything like that.

Mr. WILSON. But if that took place, that would be one name?

Mr. ZALKIND. Oh, yes.

Mr. WILSON. What we have is an absence of an entire page.

Mr. ZALKIND. I know nothing of that.

Mr. WILSON. Just one followup.

We have talked about the Barboza recantation, the Stathopoulos
affidavit, various other information; and you pointed out at the
time that those events occurred they did not have a particular sig-
nificance to you.

In light of all of the evidence that you've now been presented, do
you think that those materials should have had relevance to the
people that did have access to material about what happened in the
Deegan murder?

Mr. ZALKIND. Yes.

Stathopoulos, I did not consider him a credible witness. I cer-
tainly know that when he said in some statement or affidavit that
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I wore a disguise to meet him in a hotel, I mean, it was just ludi-
crous. I didn’t give much attention to it at all.

I saw one affidavit that he said that Joe Barboza said that
Jimmy Flemmi was not going to be involved, and that’s why he
went to see Joe, so that Joe could assure him that Jimmy wasn’t
going to hurt him.

I think probably, if I were still in the office, coupled with the fact
that I prosecuted Flemmi in 1970, maybe something more should
lﬁave gone on. I don’t know what good would have happened; I don’t

now.

Mr. WILSON. I'm directing that more to other people who, when
that information came out, one would think that they would, if
they were operating in good faith, have indicated to you that they
have information that perhaps bolsters Barboza’s recantation or
bolsters the Stathopoulos affidavit or other material that subse-
quently we’ve been able to obtain.

Mr. ZALKIND. I can’t answer that question.

Mr. WILSON. Before we go to executive session, I have here now
a memorandum that you reviewed yesterday; is that correct?

Mr. ZALKIND. Yes.

Mr. WILSON. You were provided a copy of a prosecution——

Mr. ZALKIND. Yes. It was provided. I saw and read it. I have no
copy of it.

Mr. WiLsoN. We'll provide that to you in a moment, and ask you
questions specifically about that memo when we go into executive
session.

But just as a general comment from you, we wanted to be able
to question you about this memorandum in an open session, be-
cause we thought that would be fair for you. We appreciate your
coming forward and answering these questions.

Do you think as a matter of fundamental fairness to you we
should be asking you questions about the memorandum you re-
viewed in secrecy?

Mr. ZALKIND. Absolutely not.

But, without skirting the edges, that memorandum never men-
tions my name in any way, shape or form. However, what it does,
I guess we can’t talk about it; but it certainly buttresses my state-
ment that I never had any information about Flemmi or anybody
else being involved.

Mr. WILSON. Well, to be fair, you can talk about it if you'd like
to characterize what you saw, and I think it’s appropriate for you
to provide——

Mr. ZALKIND. Well, then, I will say it.

Absolutely; this memo that I saw had within it conversations had
between Raymond Patriarca, Joe Barboza, Ralph Cassesso, Jimmy
Flemmi.

And in there, they go down and they want to speak to Raymond,;
and Raymond——

Mr. LATOURETTE. If I may, I think we’re getting really close to
the edge, and I don’t want to violate it.

I think the question to you is, do you think it’s fair that we talk
to you, are forced to talk to you, in private, and a general observa-
tion about it; but I think the specifics of it probably would violate
the agreement we have with the Department of Justice.
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Mr. ZALKIND. Whatever you say. But it is extremely exculpatory.
It’s probably the most exculpatory bit of evidence that you've
shown me.

Mr. WILSON. Now, one reason we did want to question you about
this particular memorandum is because it’s not a memorandum
that was prepared at the time of the Deegan murder.

Many of the materials you've seen today were prepared in 1965.
There are transcripts of an illegal bug in Patriarca’s headquarters
in Providence, there are Airtels going from Boston to Director Hoo-
ver; but they were all prepared in 1965.

The particular prosecution memo we're going to talk about in ex-
ecutive session was prepared in 1967, at the time people were pre-
paring to prosecute a number of individuals for the Deegan case.

Mr. ZALKIND. Correct.

Mr. WILSON. Is it, in your mind, significant that a document
that, to use your words, contains exculpatory information was pre-
pared at the time of prosecution of the individuals for the Deegan
murder?

Mr. ZALKIND. Of course it’s significant. It should have been given
to me, along with other things.

Never mind given to me; I should have been told about it. It
would have influenced our decision as to whether to go forward
with this case, and we wouldn’t have gone forward with this case.

Mr. WILSON. The last question is, is it significant, as you sit here
today, that government prosecutors in Boston were sending to sen-
ior government officials at Justice in Washington, DC, some of the
information that you’re now aware of that pertains to the Deegan
murder?

Mr. ZALKIND. It’s significant, I suppose, in that maybe they had
a guilty conscience and wanted to unload, or make sure there was
a record of what they knew. I don’t know, other than that.

Mr. LATOURETTE. Thank you very much.

Ladies and gentlemen, at this time, pursuant to our agreement
with the Department of Justice, I would ask everybody to clear the
room, turn off all equipment; and also pursuant to our agreement
with the Department of Justice, this portion of the transcript will
not be subject to public review.

[Whereupon, proceedings were continued in executive session.]

Mr. LATOURETTE. We're back in public session at this moment in
time.

Mr. Zalkind, I want to express, if I haven’t already, on behalf of
myself and other members of the committee, our appreciation for
your willingness to be here today and your willingness to answer
all the questions we had.

Before we move to our next witnesses today, I just would make
an invitation to you. If there’s any closing observation you would
like to make, we would be more than happy to hear it.

Mr. ZALKIND. Well, I think that in the last couple of weeks we've
read about a decision made by our Supreme Judicial Court wherein
they say that most people do not have to volunteer to come forward
to disclose a dangerous situation. That was the Worcester fire.

The Supreme Court said that, however, when you are the insti-
gator of that potentially dangerous situation, then you have a duty
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to come forward to law enforcement, so that it won’t become more
dangerous. It’s pretty simple words.

I think that, if this committee does anything, it could in some
way perhaps make law that would force either prosecutors or law-
enforcement people to disclose knowledge that they have that, if
not given, could adversely affect the lives and freedom of other peo-
ple.

In this case here, this information was exculpatory. I know they
were trying to hide an informer.

But there should have been an obligation on their part to come
forward, even if there were not a motion made, that would have
stopped this trial, or at least have clarified it; and they didn’t do
so.

Today, under our Federal system, we’ve got some Rule 16s,
where a defendant doesn’t even have to come forward and ask for
exculpatory evidence. There is a Rule 16 that makes it mandatory.

Well, I think we’ve got to go one step further.

I think that the FBI, or whatever law-enforcement agency, when
they have this situation and there’s good cause to believe that by
withholding this information they are going to put into force a step
that could cause men like this to spend all these years in jail,
that’s a horrible thing.

I don’t have to live with this. You used to let this stuff roll off;
but I realize now that there was a terrible injustice here.

I can’t apologize to these men for the whole FBI, but I certainly
apologize for myself. I don’t know what I could have done, but
maybe I could have worked harder at pushing this thing; I don’t
know.

I think, if we can come out of this hearing with some legislation
that will prevent this, then we’ve done the job that all of us in this
country want to have done.

Mr. LATOURETTE. Mr. Zalkind, thank you for your testimony,
and you go with our thanks. Thank you very much.

The next witness that the committee will hear from now this
afternoon will be James McDonough.

Mr. McDonough, before taking your seat, the practice of the com-
mittee is that all witnesses be sworn. I would ask you to raise your
right hand.

[Witness sworn.]

Mr. LATOURETTE. Thank you, sir. Please be seated.

Mr. McDonough, we have a brief understanding of what it is you
did in the Suffolk County prosecutor’s office; but could you summa-
rize what it is you did do in 1967 in the Suffolk County prosecu-
tor’s office?

STATEMENT OF JAMES M. McDONOUGH, ESQ.

Mr. McDONOUGH. At that time, I was not a full Assistant Dis-
trict Attorney.

At that time, there were a number of Assistant Attorneys Gen-
eral in various offices throughout the state who were regulated by
the state legislature.

There were in the Suffolk County DA’s office, and most offices,
people like myself who did legal research, wrote briefs, wrote mem-
orandums of law, and in major cases assisted the District Attorney
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in charge of the case with the production of the witnesses and
logistical matters and so forth.

Mr. LATOURETTE. Were you assigned to such a major case as the
Deegan murder?

Mr. McDONOUGH. Yes. Mr. Zalkind was given the Deegan case.
He asked me to assist him in the trial.

Mr. LATOURETTE. Can you describe for us as best you can recall
what it is that you did in the Deegan case?

Mr. McDONOUGH. My memory is, I think, a little bit different
from Mr. Zalkind’s in some respects.

I was present throughout that trial, and I was in the second seat.
Not being an Assistant, I could not make any objections to testi-
mony; I could not argue to the court. I didn’t have any vocal deal-
ings, I didn’t have any direct dealings, with opposing counsel,
which I would say were about five or six.

But I was responsible for some of the technical aspects of advis-
ing Mr. Zalkind on what testimony should be brought forward.

And TI'd like to save some time a little bit here; and I guess the
reason I'm here is the so-called Chelsea police report.

Mr. LATOURETTE. Right.

Mr. McDONOUGH. I'm amazed at some of the comments that
have been made about this situation; because as far as I'm con-
cerned, the matter of the Chelsea police report is here because I
remembered having it, because of the testimony regarding the find-
ing of the bullets in the alley.

But this matter has been before the Supreme Court of Massachu-
setts, and was heard by Judge Banks.

The Supreme Court of the state has ruled, first of all, that the
Chelsea police report was not exculpatory; that it could be inferred
that all of the information in it was known to defense counsel from
their cross-examination, and that the prosecutor had no duty to
disclose that at the time and under the circumstances revealed.

And unless we’re going to criticize the Supreme Judicial Court of
the Commonwealth for their ruling on the matter, I don’t see that
there’s much of an issue there.

Mr. LATOURETTE. Let me just ask you a couple questions. You're
right; it is your 1993 affidavit, the Chelsea police report, and the
other two police reports that have our attention.

But just to finish what it is you did during the Deegan trial, did
you interview witnesses?

Mr. McDONOUGH. No. I was not allowed to, and I never did.

Mr. LATOURETTE. Did you respond to motions filed by defense
counsel?

Mr. McDoNOUGH. No. I could not speak in open court at any
time at that time.

Mr. LATOURETTE. I'm talking about in terms of research and
writing. If a defense lawyer filed a motion for some purpose and
a written response was required by the District Attorney, would
you help in the drafting?

Mr. McDONOUGH. I don’t recall specific instances, but I would
have done that.

1 I;/Ir. LATOURETTE. That would be the type of thing that you would
0?
Mr. McDONOUGH. Yes.
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Mr. LATOURETTE. You said you gave Mr. Zalkind advice about
witnesses.

Do you recall, if not the specifics—if you recall the specifics,
great—but do you recall having active conversation with Mr.
Zalkind relative to, when this guy’s on the stand, we should ask
him this?

Mr. McDONOUGH. Well, when you're sitting in that second seat,
you have an idea what the prosecutor wants to ask; but sometimes
they forget, so that you can remind them, maybe, to go to that sub-
ject.

Mr. LATOURETTE. Did you, like Mr. Zalkind, meet Mr. Barboza
for the first time at the grand jury?

Were you present at the grand jury?

Mr. McDoNOUGH. I was not present at the grand jury. I was not
involved in the case at that time.

Mr. LATOURETTE. Did you ever meet Mr. Barboza?

Mr. McDoNOUGH. I saw him, but I never really met him. I never
had any personal face-to-face conversation with him. I was in
rooms on two or three occasions that he was in the room during
court recesses. That’s about it.

Mr. LATOURETTE. Exhibit No. 49 in the materials is an affidavit
executed in 1993 indicating that the Chelsea police report was in
the prosecutor’s file during the trial.

[Exhibit 49 follows:]
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SUFFOLK, SS. SUPERIOR COURT DEPARTMENT
OF THE TRIAL COURT
CRIMINAL NO(s), 32368, 32369, 32370

COMMONWEALTH..
V.

JOSEPH SALVATI

I, James M. McDonough, depose and state:

1. Since 19531 have been an attorney in Massachusatts.

2. Between 1964 and 1979, I was a Legal Assistant in the
Suffolk County District Attorney's Office.

3. During 1967 and 1968, I was assigned to assist the
Assistant District Attorney (Jack Zalkind) in the prosecution of
the defendant, Salvati.

4. In such capacity I had access to police reports and in
general all docum=nts connected to the case that were in the files
of the prosecutor. )

5. 1 was aware of and saw a report that had been authored by -
a Lieutenant Thomas Evans of the Chelsea Police Department

about the Deegan murder.

EXHIBIT

49
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6. 1 have read a copy of the foregoing report, that is
presently in the prosecutor's file, and to the best of my memory
and belief the copy of the report is the same copy that was in the

prosecutor's file during prosecution of the defendant’s case,

Signed under the pains and penalties of perjury,

& * James M. McDonough

Dare: /de/ Yo

[y
0065w/39-40
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Mr. McDONOUGH. That was my memory.

That was my memory; and the reason I remember it is not be-
cause of the statement that Mr. Zalkind referred to, but it was an
evidentiary problem contained therein of number of bullets.

The bullets were picked up by various police officers. As you
know, it’s important to establish a chain of custody, especially in
this case, where there’s a question of how many guns were used.

That had to be resolved, and that’s why I remember the report.
I guess my memory was right. I don’t know; I'm not familiar with
Mr. McKenna’s affidavit, but the report was found in files of the
District Attorney’s office.

Mr. LATOURETTE. I heard what you said about, I'm sorry, I don’t
remember the name of the court, but I guess it’s the Supreme
Court of the State of Massachusetts. I understood that you said
there’s been a discussion about the Chelsea police report, and it’s
been found by the court not to be exculpatory.

What it does contain, whether exculpatory or not, if you look at
it, there are people in the report who were not prosecuted, and
then there are some who are not in the report who were pros-
ecuted.

Mr. McDONOUGH. That’s an evidentiary problem. These hearsay
statements, this is the trouble with disclosing information. I have
raw files that I had.

Mr. LATOURETTE. Here’s the difficulty I have. You have the re-
port from the Chelsea Police Department, which some people have
said never turned up during the course of the prosecution. You say
it was in the prosecution file. The Supreme Court or whatever it
is says that it’s not exculpatory.

If the prosecuting agencies are in possession of the report in
1967, when this case is going on, don’t you think it’s unusual that
somebody doesn’t go to Barboza and say, what’s the deal? We have
this Chelsea Police Department report prepared right after Teddy
Deegan is murdered. Some people listed in it we’re not prosecuting,
and there are some people we are prosecuting who aren’t listed in
it.

Mr. McDONOUGH. Barboza, in this trial, was cross-examined ex-
tensively about Flemmi and the information in this report. That’s
why the Supreme Court of Massachusetts inferred they had this re-
port from a cross-examination, I think by Mr. Chisholm mostly,
and Mr. O’Donnell.

That was the whole theory of the case; and then it was argued
in the same case that Barboza was guilty, and he should have put
him in. That was all put before the jury.

Mr. LATOURETTE. Have you been following the hearings of this
committee at all?

Mr. McDONOUGH. Somewhat, in the paper; but this is the first
time I've seen these so-called 23 pages, and I don’t know where
they come from, or what kind of statements they are. Is there any-
thing in the summary that says they did it?

Mr. LATOURETTE. I think Mr. Barboza says he did it, eventually.

Mr. McDONOUGH. I mean, in these FBI reports, is there any
other suggestion that somebody actually said that they did it?
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In other words, these statements are also hearsay statements,
which, even if they were available, probably couldn’t have been
used without bringing in the witnesses.

Mr. WILSON. That’s the point.

Mr. McDONOUGH. There are serious evidentiary problems with
some of these. I haven’t read them, so I don’t know.

Mr. LATOURETTE. Before I leave you to my colleagues, let me ask
you about the other two exhibits of interest to us, 11 and 13. These
are reports from the Boston Police Department and the Massachu-
setts State Police Department. Exhibits 11 and 13.

[Exhibits 11 and 13 follow:]
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Informent stsates that the roascn for the killing -of Deegan was that
Berren claims that ho ig wiﬁh tho Hughos brothers and HeLeugnling

and he felt he Dse};:m was o threat to his friends in Roxbury(Flecai &
Bennett),
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1010 Commonwasalth Avenus, Hoston 02215
Harch 15, 196

i BUREAU
: Captain of Dotsctives Daniel I, Murphy
om: Dst. Liout. Inspsctor Richard J. Cass

blect: Homlcide of Edward G, *Ted" Despen

. On . Saturday, March 13, 1965, I went to the Chelsea
Aics Department to ald in the investigation re the death

' Bdward O, "Ted" Deegan, dob 1/2/30, of 17 Madison Strest,
den, in accordancs with your inatructions.

. Officer James O'Brien, the routeman, stated that
bout 10150 P.M. on Priday, March 12, 1965, while checking

he doors on his route, he entered tha glley in the resr of

he Goldberg Building at 375 Brosdwey and found a body, later
dentified as Deegan, in a poodl of blood in front of the open -
ear door of the bullding, He was apparently dead and was in

. eroucheod position in front of the doorstoop. A serew driver
ms lying on the ground near the body. He notified the
tetion. Dr, ¥refé arrived st ths scene and pronounced Deegan
It , . The body wes removed by the Medlcal Exsminsr, Dr.

A .80, to the Scuthern Mortuary. Officer O'Erien stated that
1t about 9:00 P.M, he had checked the alley and put the overs
sd light on befors continulng his rounds, VWhen he returned
at about 10:59 P.¥, the 1ight wes out and he entered the allsy
to meke & check and dlscovered the body. : X

3. The Chelsea Police b;euwht to the staticn one
Anthony. J, . Stathopoules, dob 9/22/3L, medium complexion,

giov, 1685, bri‘xm halr end eyes of 1!'57 Madison Street, Malden,

end one Wilfred Foy French, dob 3/13/29, medium complexion,

&%, 210, bluseyes, brown hair, of 31 Pleswant Strect, Zverett.
Both sub Jects were reloased efter guestioning., Infornstion
was received by this officer that whon French had been guestionsd
there wers spots on his trousers that appeared te be blood and
en attemdt had been mede to wash 4t off. Lt., Ivens of the
Chelses police statsd Ye questioned French relative i the epots
and French elaimed that 4t was blood that came from o fellow vho
had & fisht at the bbtide in Revere.

L. Israel Goldberg, owner of the bullding, was gquestioned
snd ke seld he left the building botween 3 and L M4, -
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Coplain lurphy -2- March 15, 1965 76.

6. Attorneys John Fitzgerald and Alfred Farege were
interviewed. Hr. Fitzgerald stated that he received a ocall
from Desgen sbout 3:45 P.M. on Friday and that he recelved
calls from Deegan every day.

Te - Mr, Farese stated that sbout 10:15 P.M, on Friday
he received a call from a client, whom he refused to identify,
and the client stated that he heard Dosgen had been in & gun
fight with the police, Mr, Farese called the police station
seeking to verifly the Information but the police knew nothing
sbout it, Mr, Farsse clnimed thet he called Stathopoulos who
came over and rode him to the polios station at about 11:05 FH,
Upon thelr srrival, they were informed that Désgen was dend,
They went to ths scene of the crims end then returnsd.to the
. police station where Stathopoulos was questioned by Lt, Evans
and Capt. Renlresw and reloased. e -

8, During the Investivation, informatlon was received

by this officer that Deegan, French and Stathopoulos had plenned
to bresk into the Beneficial Finance Company on the second .flocr
of the Goldberg Bullding and that the rear door was to bhs laft
open for thom.

. During the evelng of Friday, March 12th,” French was
at the Ebbtide, 302 Boulevard, Revere, with Jq;ggh_!ﬁ!_ng_ﬁ_u. aka
Beron, Francis Imbuglis, Ronald Cassesa, Vincent “Jimm

T Filermmi, Romeo lartin, Wick Feria end & man known as "rreddy"
who ia a sfrong arm man, ALY the above men have crimina
records, About 9:00 P,M., French received a phons call and
the above Eroup left tha plece with him,

10, About G:30 P.M,, Captaln Joseph Kozlowski of the
Chelsea Police was in the vicinlity of Fourth Sirest sbout a
half block from the scens of the crims and sgaw a red car with
the motor running end three men sitting In it. Two men were
in the frcnt seat and one in the rear., The car was parked &t
the second metsr from Broadway, on Fourt Street, between ———
Broadway and Luther Place on the side near the Polish Amsricen
Veterans Club, The Captain walked bshind the car and noticed
the rear number plate with the right half of the plate folded
towards the centor obstructing the last three dlgits. The
first three nurbers were LO4~~-, Heo went to the drivers side

. of tha car and rapped on the window notloning the driver to
lower the windou. The driver took off a% & fast rate of speed
and took & screeching turn to the right on Broedway. The
Captain dg_s_gzjh\edr%_}gc driver as Romao jfartin and the man in
the back seat es Tl Lk Qoo nacr end g beld spet in the

£the hmad,
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77,
Captain Murphy -2 Harch 15. 1965

11, Further information was received thab about thres
weeks prior Deegan had pulled & pun on Barboza, ska Baron,
at the Ebbtide and forced him to back down and thet thls wes
the cause or Deegan's desth,

12, Unconfirmed information was recelved that Romeo
Martin and Ronald Cassesa had entored the building and were
waiting Just inside ths roar door, Stathopoulos was walting
on Fourth Street in a car and French and Desgan entered the
&1ley, Deegen opensd the rear door. He was shot twice 4n
tha back of the head and also in the body. The information
‘at the time was that three guns were used. TLt, John Collins
of Ballistics confirmed the report of thras guns being used
et & later time. Two men spproached the car n which
Stathopoulos was waiting and he took off.

13. A canvas of the neighborheod was msde and )&ra.

Grece Luclanc of 12 Fourth Street, 2nd floor, and her deughter,
Camillo, both stated thet about 10 P.H. or ssrlier they heard
about 5 shots and they looked ont the window on Divieion St.,
snd saw two cars both racing thelr motors. One was & new
bleck sedsn and the other an old green sedan, make unknown.
She szavw & man rurmin up the middle of Fourth St., toward
Hawthorne about 3+ 8%, heavy build, dark hair, ne hat, dark
olive pants, broun welst cost, The account of the two cars
was verifisd os a disadled car and s car that tame to help

g, Information was also received that Martin's car
had left the Evbtlde at 9:00 PM and had returned about an hour
later and parked in a different place on its return.

K

{J\ AR I
Richerd J,:Coss

Detoctive Lieut, Inspector
Hegsad;usetts 3tate Police
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Mr. McDONOUGH. I have 13. [Pause].

OK; I have 11 in front of me now.

1\}/{1‘;) LATOURETTE. And 11 is the police report from Boston; is that
right?

Mr. McDONOUGH. Yes.

Mr. LATOURETTE. Boston Police Department; 13 is the Massachu-
setts State Police Department.

My question is not that complicated. I'm just wondering, as with
the Chelsea Police Department report, do you have a recollection
whether or not these two documents were within the prosecutor’s
file during the prosecution of the Deegan murder case?

Mr. McDONOUGH. I have no memory of seeing exhibit 11 in the
files of the District Attorney at any time.

Mr. LATOURETTE. Could you look at exhibit 13 for me? And my
question will be the same.

Mr. McDONOUGH. I think I know the background of this report.

I really don’t have a specific memory of this; but I notice in Para-
graph 9 it just paraphrases the language in Evans’ report.

At this time, the Chelsea police did not have the capacity to in-
vestigate homicides. In other words, there’s a 3-year period be-
tween the date of the homicide and Barboza’s becoming a witness.

At the time of the murder, the Chelsea police used to call in
State Police to investigate homicide cases. Then, when this case
went nowhere, right after the event, then Suffolk County got in-
volved in it, and the Boston Police.

Mr. LATOURETTE. Who was responsible for assembling the pros-
ecutor’s file in this case? Who determines what goes into the pros-
ecutor’s file and what doesn’t?

Mr. McDoNOUGH. Well, the prosecutor mostly, and whatever ma-
terials come in.

Mr. LATOURETTE. This document was prepared 2 days after the
murder, if that’s a correct statement.

The Chelsea Police Department didn’t do their own homicide in-
vestigations, so they called on the State Police. I understand that;
but why, then, isn’t the State Police report located within the pros-
ecutgr’s file as you guys get ready to prosecute the Deegan murder
case?

Mr. McDoONOUGH. I won’t say that it isn’t; I just don’t recall. I
know that Lieutenant Richard Gass was a State policeman at that
time.

Mr. LATOURETTE. Mr. Tierney.

Mr. TIERNEY. Just very briefly. Part of what troubles me is this.

If counsel had received the evidence contained in the Chelsea Po-
lice Department report done by Lieutenant Evans and that had led
to an investigation as to the whereabouts of the men named in the
report but not named in the indictment, so beginning with whether
the Supreme Judicial Court thought it was exculpatory, getting
back to what the lead prosecutor in this case would have done if
he had this information, if you were the person doing the research
in this case for Mr. Zalkind, and you recall having this report that
was authored by Lieutenant Evans of the Chelsea Police Depart-
ment about the Deegan murder, how is it that document did not
get before Mr. Zalkind and brought to his attention so that he
could in fact question in more depth about those individuals?
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Mr. McDONOUGH. I can’t speak for his memory of what his deci-
sionmaking process was at the time, but the evidence report wasn’t
a part of the District Attorney’s office. I think they found it at the
time of the Salvati motion.

Mr. TIERNEY. Was it your responsibility to make sure that docu-
ments like that were in fact in Mr. Zalkind’s file? Was that your
role in the office at that time?

Mr. McDONOUGH. To some extent, yes.
f11\gr. TIERNEY. Do you remember putting this document in that
ile?

Mr. McDONOUGH. No, not this one.

Mr. TIERNEY. So you’re assuming it was there?

Mr. McDONOUGH. I assume it possibly was. I don’t know.

I really don’t know. I have no memory of this one being there.
The Chelsea police report I knew was there.

Mr. TIERNEY. That’s the report I'm talking about.

I'm talking about the report that was written by Lieutenant
Thomas Evans of the Chelsea Police Department. In it he said he
had information from Captain Renfrew that an informant of his
had contacted him and told him that Roy French, Vincent Flemmi,
Francis Imbuglia, Romeo Martin, Nicky Femia and a man called
Freddi left the Ebb Tide restaurant at 9 at the evening of the
Deegan murder and returned around 11. According to the report,
Martin was alleged to have said to French, “We nailed him.”

Mr. Flemmi appears in this document; and again, there’s no
mention of Joseph Salvati.

Mr. Zalkind testified that if he had seen the information in that
report, he would have, perhaps prior to the return of the indict-
ments, but certainly during the trial, caused a more concentrated
investigation into the whereabouts of the men mentioned in the re-
port who were not named in the indictment.

So with that report, sir—do you recall that report? You've said
in an affidavit that you did; and do you recall it because you
thought it important to the case to put it in Mr. Zalkind’s pre-
paratory file?

Mr. McDONOUGH. It was in the file somewhere; I know that. It’s
in the custody of the DA’s office now.

But that evidence, if you can call it evidence, would not be con-
clusive anyway.

Mr. TIERNEY. No, no. I don’t want to keep going back to it. I
want to give you that point for what it’s worth right now.
f‘1\1;ou’re the person who, I understand, prepared Mr. Zalkind’s trial
ile?

Mr. McDONOUGH. To some extent, yes.

Mr. TIERNEY. To a good extent?

Mr. McDONOUGH. Yes, that’s fair.

Mr. TIERNEY. It was your job?

Mr. McDONOUGH. Yes.

Mr. TIERNEY. You recalled this document, and you thought it was
important enough in that trial to put it in Mr. Zalkind’s file for
preparation purposes?

Mr. McDONOUGH. It was among the documents we had, yes.

Mr. TiERNEY. Was it among the documents that you culled out
from the others included in the trial preparation file?
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Mr. McDoNOUGH. I don’t know what you mean by a trial prepa-
ration file.

Mr. TIERNEY. In the course of preparing the file for Mr. Zalkind
to use at trial, you didn’t take some information and say, that’s not
something I want to use at trial, and take something else and say,
that’s something I want to put in his trial file; you just put every-
thing in one file?

Mr. McDONOUGH. It didn’t work the way you say.

Mr. TiERNEY. How did it work?

Mr. McDoNoUGH. Well, we had reports, but then when the wit-
nesses came, we dealt with it as we went along.

Mr. TIERNEY. How did you deal with this when the witnesses
came up? How did you deal with this one?

Mr. McDONOUGH. In the first place, I don’t think it’s accurate.
The information in it that the phone call came to French, French
didn’t need any phone calls; French was there. Why would anybody
tell him that we nailed him? I wouldn’t regard that as reliable in-
formation anyway.

Mr. TIERNEY. Back at that time, do you recall whether or not you
thought this was a significant document that should be brought to
Mr. Zalkind’s attention?

Mr. McDONOUGH. I don’t remember bringing that specific portion
of it to his attention.

Mr. TIERNEY. Is it significant to you now that Mr. Zalkind thinks
it was significant, in that if he had had it, he would have done a
more thorough inquisition of the gentlemen who were not named
in the indictment but were named in the report?

Mr. McDoONOUGH. I don’t know what he could have done with it;
because the defense lawyers cross-examined Barboza extensively
with regard to this very matter, with regard to the very same
names.

This was all brought out in their cross-examination, and as part
of their argument.

Mr. TIERNEY. But you don’t recall specifically bringing it to Mr.
Zalkind’s attention, or indicating you thought it was in any way
significant?

Mr. McDoNOUGH. No. My concern, as I said, was informants,
and that’s how I remember the documents.

Mr. TIERNEY. Thank you.

Mr. LATOURETTE. Mr. Lynch.

Mr. LYNCH. No questions at this time.

Mr. LATOURETTE. Mr. Delahunt.

Mr. DELAHUNT. Mr. McDonough, you referred to cross-examina-
tion by the defense counsel, and obviously you’re indicating that
they did have this Chelsea police report at their disposal.

Mr. McDONOUGH. I don’t know that. They had the information,
no question about it; and the Supreme Court has inferred that they
did have the same information.

Mr. DELAHUNT. We don’t know whether they had this particular
report, but you claim at least that they had this information?

Mr. McDONOUGH. Oh, definitely.

Mr. DELAHUNT. But what they didn’t have was access to the in-
formants?
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Mr. McDoONOUGH. But they had access to Lieutenant Evans, and
they could have asked him for his report on the stand.

Mr. DELAHUNT. But let me ask you this. I think we can agree
that the role of the prosecutor ought to be to do justice.

Mr. McDONOUGH. No question.

Mr. DELAHUNT. Correct?

Mr. McDONOUGH. No question.

Mr. DELAHUNT. Do you see any sort of responsibility on the part
of government, whether it be state or the Federal Government, to
vet a particular report, whether it be an FBI report or a State Po-
lice report or a Boston report or a Chelsea report?

Mr. McDONOUGH. In the abstract, I'd say they do.

Mr. DELAHUNT. Well, in reality; because clearly I hope and be-
lieve that it’s the responsibility of the government to investigate
and to be satisfied that they’re indicting those that are truly re-
sponsible.

If there should be information, I won’t even call it exculpatory,
but that tends away from particular topics and a particular subject,
would you agree it ought to be pursued by the government; not by
defense counsel on cross-examination, but by the District Attor-
ney’s office and the investigative agencies?

Mr. McDONOUGH. The answer, I think, is yes.

Mr. DELAHUNT. That’s the point that my colleague is making.

You sat here this morning as we’ve been talking again about the
problems that are endemic, some of us believe, in terms of the De-
partment of Justice as well as the FBI, in terms of disclosure.

There’s a case going on across the street that we’re all familiar
with that most likely would not have occurred but for, you know,
a Federal District Court Justice by the name of Mark Wolf threat-
ening the Department of Justice with contempt, so that the names
of particular informants were revealed.

So just simply to suggest that it’s the burden of defense counsel
on cross-examination to come up with this information—you know,
we do have an adversarial system; I understand we have an adver-
sarial system. But it’s not a game; it’s a search for the truth. And
there are unfortunately too many cases where the government does
not disclose the necessary information to secure the truth. That’s
what I think we’ve discovered during the course of these hearings.

Again, I don’t disagree; the Supreme Judicial Court could rule
that this wasn’t necessarily exculpatory information.

But where I do disagree is at the responsibility of the govern-
ment to pursue to whatever ends were necessary to make a deter-
mination that they were in fact proceeding against the right people.

In any event, you have no memory of a Boston police report.
Have you had a chance, Mr. McDonough, to review the exhibit
books?

Mr. McDONOUGH. Just this morning.

Mr. DELAHUNT. Just this morning?

Mr. McDONOUGH. Yes.

Mr. DELAHUNT. You had no information that you can remember
from the FBI, the reports from the FBI that we’ve been discussing
here this morning?

Mr. McDONOUGH. There were no reports from the FBI.
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I'll remind you that in those days, the FBI would never give you
a 302 report, or whatever you call it; you had to get permission for
an agent to testify from the Attorney General of the United States.
They never gave us any information.

With regard to their presence, I think I met Rico once in the
street, or was introduced to him. I never had a conversation with
him. They were not present during the trial of this case.

During the trial of this case, actually, my memory was Barboza
was not in Federal custody. Barboza was kept in a safe house
which was run by the Suffolk County District Attorney’s office, and
he was also kept at the Barnstable County House of Correction.

Mr. DELAHUNT. Are you aware that in the Deegan case, Special
Agent Condon did testify?

Mr. McDONOUGH. Yes, I am.

Mr. DELAHUNT. But Special Agent Rico did not testify?

Mr. McDONOUGH. That’s right; he did not.

Mr. DELAHUNT. In your conversations with either of those two
gentlemen, or with anyone else, did you have conversation that
would have raised some doubts in your mind as to whether there
was other information that you did not have available which would
have compelled you to produce that information to counsel for the
defense?

Mr. McDONOUGH. No.

My memory is that the only reason Dennis Condon testified was
that there was some suggestion that Barboza and Stathopoulos had
been together with him, and they had compared notes as to the in-
cidents in the alley.

Mr. DELAHUNT. So that was the rationale——

Mr. McDoNOUGH. That’s all he testified to.

Mr. DELAHUNT. Are you practicing law, Mr. McDonough?

Mr. McDONOUGH. I'm on the other side now. I'm semi-retired;
I'm writing appellate briefs for the Committee on Public Counsel.

Mr. DELAHUNT. Thank you.

Mr. LATOURETTE. Mr. Wilson.

Mr. WILSON. Mr. McDonough, do you have any recollection of
who participated in determining whether the death penalty would
be sought in the Deegan case?

Mr. McDONOUGH. No.

Mr. WILSON. Do you have any recollection——

Mr. McDoNOUGH. That was not an option, I don’t think, at that
time. The penalty for first-degree murder was the death penalty
unless the jury recommended clemency.

Mr. WILSON. Well, we'll leave that.

Do you recall whether Jimmy Flemmi was ever put before a
grand jury?

Mr. McDONOUGH. Not to my knowledge.

Mr. WILSON. My last question is, do you recall whether anybody
ever went back to Lieutenant Evans and asked him where he got
his information for the report that was the Chelsea police report?

Mr. McDoNOUGH. Well, I was not involved in the trial; but it was
Judge Banks who offered to produce the informant for the consider-
ation of defense lawyers, and they declined the opportunity, I be-
lieve.
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But that was in connection with the Salvati motion for a new
trial; and at that time I suspect that Mr. McKenna talked to Lieu-
tenant Evans of the Chelsea police.

Mr. WILSON. Do you know that, or is that speculation?

Mr. McDONOUGH. I think I can say I know that. I wasn’t present
at any of those meetings, but

Mr. WILSON. So McKenna spoke to Evans?

Mr. McDoNOUGH. I think he spoke with Barslowski and Lieuten-
ant Evans.

Mr. WILSON. And what was McKenna’s job at that time?

Mr. McDoNOUGH. McKenna handled the motion for a new trial
in the Salvati case.

Mr. WILsSON. Now, you mentioned that there was an informant,
and Judge Banks offered to make that informant available.

Mr. McDONOUGH. That came from the so-called Evans report.

Mr. WILSON. How do you know that?

Mr. McDONOUGH. From reading the Salvati case and reading the
report. Evans said Renfrew had an informant, or tipster as the Su-
preme Court called it; but I think it’s actually a woman.

Mr. WILSON. How do you know that person was the only inform-
ant that Evans would have

Mr. McDoONOUGH. I don’t know that; but Evans said somebody
told Renfrew, and that’s in the report.

Mr. WiLsoN. Right. But do you have any knowledge that there
was or}?ly one informant that gave information in the Chelsea police
report?

Mr. McDONOUGH. No, I don’t. Just what the report says.

Mr. WILSON. So all you know is what’s in the report and what’s
in the Supreme Judicial Court’s opinion; is that correct?

Mr. McDoNOUGH. Correct.

Mr. WILSON. Do you have any other knowledge apart from those
two documents that would shed light on any of the informant infor-
mation?

Mr. McDONOUGH. No.

Mr. LATOURETTE. Mr. McDonough, we thank you very much for
coming here today. We thank you for answering all the questions
we put to you, and you go with our thanks.

Mr. McDoONOUGH. Thank you very much.

Mr. LATOURETTE. The last witness to appear before the commit-
tee today is Wendie Gershengorn.

Welcome; we appreciate your being here today. It is the practice
of the committee that all witnesses be sworn, and so I would like
you to raise your right hand and stand.

[Witness sworn.]

Mr. LATOURETTE. I think, by agreement of the Members of the
minority party, we’re going to let Mr. Wilson, lead counsel, begin
with the questioning; and if anybody else has questions, we’ll go
from there.

Mr. Wilson.

Mr. WILSON. Good afternoon.

STATEMENT OF WENDIE GERSHENGORN, JUDGE, MIDDLESEX
SUPERIOR COURT

Ms. GERSHENGORN. Good afternoon.
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Mr. WILSON. Judge Gershengorn, how long have you served on
the Massachusetts Parole Board?

Ms. GERSHENGORN. It was approximately 3 or 4 years. I can’t re-
member the dates.

Mr. WILSON. Do you have a general recollection of how many
commutation petitions you reviewed?

Ms. GERSHENGORN. No.

Mr. WILSON. Is it safe to assume it is a fairly large number?

Ms. GERSHENGORN. It was a large number.

Mr. WILSON. We wanted to focus on one document. It’s exhibit
46; and we've supplied this to you in advance of the hearing, so
hopefully you’ve had an opportunity to review exhibit 46. Do you
have that in front of you now?

[Exhibit 46 follows:]
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MEMORANDUX

EXHIBIT S S
. DATE: 131-29-76
48 o

T0: Board of Pardon‘s, ‘SDecial ‘Attention Board Member Gershenécm
FROM: uosenn M. Vzlhams, JTa Sunervzso, \-(an*anu, Investlga’twn Ur_

RE: %c:m?gzz L_. SALVATI
DA 20
o CONFIDENTA

As you zavi sedidn ll—l?”.«?é “the above subaect has applied \“Gr a
commutation of his: seni‘.em:e, one major reason bemg that Suba»c*t
claims he wasa't :Ln on 'c.he murder. . )

For your ...:J.ac*ma:tm;., m.ease be advised of the follow;t.ng

1. Subjeci 'pu’ar 'to h:.s present o.;.fense was assocxatmg apanly
with. a}.legea members 0f organized crime. He has been deseribed
S a runner, rarsa around, coffee man, and also +he driyer fm.
. Larry Blone.

2. His Imown assoc:.a’ces have been Cassesse, Barboza, LaMattma, ete

*%, Please sge sttached confidential Field Invest plga‘tion Reports fro
Boston Police. The total attached are 20 in pumber. ?hey
tindicate the. fo”omng' . N .

A). Page 1, 1) Associated with Joseph Cartolane former yarolee of
this CL.f:.cer rer Insurance rlsk 2) Assocza‘_aan with Gae’t;ano
Anr:utto- :

- B) Pag-a 2, 1) Associatwn with Fred Sarno (naw Loz.ng t:,ma),
' 2) Association with Russell Saiasj

Page J, 1) ﬂssocza\.mn with Anthony Andrella, 2) Associ a’t,on
with Feter PL ag&,.ga, 3) Association with Tony Cenedian (this
Officer had mony s adopter son on parole. His uncle was Leo
Sa..tan;ello former WCI Walpole); .

o

i

Page &, 1) Assot:lated with Ralph Temattine (did time for
conspiracy to morder Bratos Joe Barboza's friend WO was
collec‘tlng money for Barboza's trial and was ‘vclll*ad
LaMa tina's Ba:',

L=
i

E

e}

Page &, l) Associated with Joseph Snlnale (o esently on :parole,
mckname Skinny, M.0. is receiving stolen Z60dsE,. and. f2im -
" flams;

Page 7, 1) Assotiated with John Tocco. who in furn zssociates
with organized crime figures; .

¥

P
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P

Joseph L. SALVATI
We31833

- o CONFIDENTIAL

¢) Page"é, ‘1):Associated with Freddy Sarno (now doing ‘time for
Arsom oL ai\grni‘tul‘e*store in Woburng L S

H) Page I2,%1}). Asso‘ciated with Henry Tagliari, tonsidered 'by- L
lavw @Qrcement—ftob be closely-associated wiih.Raymond Patriacc

. 1) Page 14, 1

\ssociated with Anthony Troisi ¥mown receiver;

J) ‘Pégé 19, 1) Associated with Angelo Mercurio (on paz"'ole and is

stilt o for murder; and known to associate =llegedly with
crgarized crime ‘figures).

L. " The "word® from reputabdle law enforcement officers was that subje
was just throwa in by Barboza on the murder ‘beczause he hated
subject, that Joseph Barboza was asked by people was ‘this ftrue-an
that Barboza denied this.

THE ABOVE ‘75 FOR INFORMATION FURPOSES.

‘“JMW:;]S
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Ms. GERSHENGORN. I do.

I'm sorry; but I was told by Mr. Mutton that it was customary
for me to be permitted to just make a short statement, and I did
want to just do that.

Mr. LATOURETTE. You know what? That’s my job, and I apologize
for that. It absolutely is your right and opportunity to make a short
statement. We would welcome you to do that.

Ms. GERSHENGORN. I first of all wanted to thank you all for my
being here in the way that I am here, because Mr. Wilson was kind
enough when he first contacted me to offer to speak to me infor-
mally.

Since at that time I believe there was an active case pending in
the Superior Court involving these issues, and indeed involving the
very person that I understand you're going to want to speak to me
about today, I thought it was important, and I thought that it was
even required under the Code of Judicial Conduct, for any com-
ments that I made to be on the record. So I appreciate your accom-
modating that request.

Those same rules as I read them prohibit me from making any
public comments about pending or impending public cases.

So again, I appreciate your accommodating that aspect by being
willing to summons me so that I can speak to you; and I am de-
lighted to share any information I have with you and answer any
of Mr. Wilson’s questions.

Mr. LATOURETTE. I want to thank you very much for that, Judge;
and I apologize for not doing that to Mr. McDonough in the back
of the room. I didn’t deny that opportunity, but I didn’t give the
opportunity to Mr. McDonough.

The record of this hearing will be open for a period of 7 days; and
if there’s a statement that you would like to provide to us, an open-
ing set of remarks, Mr. McDonough, you’re more than welcome to
do that, and we’ll be more than happy to receive that.

Mr. Wilson.

Mr. WILSON. Exhibit 46, which you have before you, is a memo-
randum dated November 29, 1976, and it is to the Board of Par-
dons, Special Attention Board Member Gershengorn, from Joseph
M. Williams, Jr., Supervisor, Warrant Investigation Unit; and it’s
involving Joseph Salvati.

Who was Joe Williams, Judge Gershengorn?

Ms. GERSHENGORN. Mr. Williams was a parole officer. He was
the head of the investigation unit, warrant department; he was a
supervisor. He actually did all of the investigations.

Mr. WILSON. We've spoken with many people, and their general
consensus was that he took his job seriously. Would you agree with
that assessment?

Ms. GERSHENGORN. I would; I would.

Mr. WILSON. Do you know why Mr. Williams prepared this par-
ticular report?

Ms. GERSHENGORN. I have no memory of this specific report; so
I can’t say I know why he prepared the report, no.

Mr. WILSON. Do you recall asking him to provide a report?

Ms. GERSHENGORN. The report is dated November 29, 1976, and
Mr. Williams, in the report, says, “As you advised on 11-17-76.”
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I don’t know why I asked him; but I can tell you what my practice
was, if that is helpful to you.

Mr. WILSON. Pardon?

Ms. GERSHENGORN. I can tell you what my practice was; but I
have no recollection, no specific recollection.

Mr. WILSON. Just very briefly, was it your practice in cases
where you had questions to ask for a report to be prepared for you?

Ms. GERSHENGORN. Yes.

Mr. WILSON. And do you recall that happening, although not in
this case?

Ms. GERSHENGORN. In general, my procedure was to ask staff to
get all the information they could about a petitioner, and different
persons were responsible for different areas of questions.

Mr. WILSON. This document indicates that it was prepared at
your request.

Ms. GERSHENGORN. Correct.

Mr. WILSON. Is it fair to say that reports such as this were not
prepared for every single commutation request?

Ms. GERSHENGORN. Every commutation request came in as a pe-
tition with reasons why that person believed they should get a com-
mutation; and obviously, depending on what reasons they gave,
that would direct the kind of investigation or questions that you
have.

If they say that they had worked for many years in a hospital
program with severely incapacitated kids, you'd ask a staff member
to get all of the records from the hospital that involved the kind
of work he was doing; everyone he knew.

Mr. WIiLSON. What I'm getting at is, Mr. Williams didn’t prepare
a report like this for every single commutation request; is that cor-
rect?

Ms. GERSHENGORN. No.

Mr. WILSON. He had to be asked to prepare a report; is that cor-
rect?

Ms. GERSHENGORN. He had to be asked to prepare a report, and
the report would depend on the person.

Mr. WILSON. If we could turn to the second page of exhibit 46,
there are four points made in the memorandum, and I'll read the
fourth in full for the record.

“The ‘word’ from reputable law enforcement officers was that
subject was just thrown in by Barboza on the murder because he
hated subject, that Joseph Barboza was asked by people, was this
true, and that Barboza denied this”; and the second word, “word,”
in this section is in quotation marks.

Do you have any recollection as to whether you did anything fur-
ther after you received this memo and read this section?

Ms. GERSHENGORN. As I say, I have no memory of this particular
petition or the events specifically surrounding it; but when you
called me I told you that it might help reconstruct what happened
if I could have the whole request for commutation from Mr. Salvati,
or from counsel if he was represented by counsel.

I would have written notes, I would have seen who came on Mr.
Salvati’s behalf, and I would have had some opinion, given a vote
with an opinion, and that would perhaps refresh my recollection.
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But I have no specific memory of doing anything as a result of
this information.

Mr. WiLsoN. If it’s acceptable to the chair, we're waiting to re-
ceive some information that we thought we would have received by
this week; and when we obtain that information, if it’s agreeable
to you, we will provide you information, and if there’s something
that furthers our purposes you can perhaps provide a written on-
the-record response for inclusion in the record.

Ms. GERSHENGORN. I would be happy to.

Mr. WILSON. Let me just go to where we’re ultimately going to.

This is a very short memorandum, and it seems to be somewhat
significant that the final point is that the “word” from reputable
law-enforcement officers was that this individual was not at the
crime, that he was convicted, and indeed it was a capital crime
that he was convicted of committing.

Obviously the question arises, how did this information strike
you at the time, and what did you do next? And I think you’ve an-
swered the question that you don’t have any recollection; is that
correct?

Ms. GERSHENGORN. That’s correct.

Mr. WILSON. Do you recall whether any other board members at
the time had any questions about Mr. Salvati’s case? Moving away
from this document, were there other questions that were shared
amongst the Parole Board members?

Ms. GERSHENGORN. Every member would have voted on this
case.

To the extent that the member was one who was inclined to give
reasons for their decision, those reasons would have been expressed
on the vote sheet, which I assume you have because it’s part of the
corrections commutation file.

So I'm afraid I don’t understand the question.

Mr. WILSON. No; the question is, aside from this particular docu-
ment, do you recall any discussions amongst the other board mem-
bers or observations made by them that, for example, they had con-
cerns about this particular commutation application, and specifi-
cally there was an argument that the person convicted was inno-
cent, and then there was an official report prepared by the man
who prepared reports for the board that indicated that some rep-
utable law-enforcement officers thought that he was thrown into
this murder because the person that testified against him didn’t
like him, and he was not at the crime, which seems to be a fairly
salient piece of information in the context of a commutation appli-
cation for somebody who had been through a capital-murder case?

Ms. GERSHENGORN. I think I wasn’t understanding where you
were going with that, and what you were asking me.

To the extent that I've devoted my entire professional career to
the criminal-justice system, the justice system, as a public defender
and Federal defender, District Court judge and Superior Court
judge for 20 years, I am constantly concerned that there may be
innocent people incarcerated.

It has been with me all the time, as a public defender and Fed-
eral defender, that I was perhaps not doing enough, that somebody
else perhaps could have done a better job.
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As a Superior Court judge, it’s a significant part of my jurisdic-
tion to look at motions for new trials; and in Massachusetts mo-
tions for new trials because of newly discovered evidence are al-
ways entertained.

So, yes, whenever a person tells me such a thing—and I think
my colleagues on the board, every one of them, feels this way—that
Wails an area that you would just really feel in the pit of your stom-
ach.

However, No. 1, it was not unusual for persons appearing before
the Parole Board or the Governor’s Board of Commutations to tell
us that they weren’t responsible.

That aside, the oath that we took was to enforce the law; and the
statute that creates the Parole Board and that creates the Gov-
ernor’s Board of Commutations in Massachusetts is one that con-
strains the role of the government.

The statute specifically says that the Board shall not review the
proceedings of the trial here, and shall not consider any questions
regarding the correctness, regularity or legality of such proceed-
ings.

And so the Parole Board was just not a place that was designed
to or that could consider guilt or innocence. We weren’t equipped
for it; but, and equally as important, it wasn’t what we were per-
mitted to do.

Mr. WiLsoN. That anticipates my next question, which is simply
the what-next aspect.

You asked for a memo to be prepared; a memo was prepared, and
what happened next? And I think it’s fair to say you don’t recall
what happened next.

Ms. GERSHENGORN. Do you mean what happened as far as a
vote?

Mr. WILSON. Well, anything that’s pertinent to this case and
your involvement.

Ms. GERSHENGORN. I have no specific memory of the taking of a
vote on this case.

So I guess the answer is, I have no memory of what happened
next; except that I'm a judge, and I read the advance sheets, I read
the reports, and I know that the Supreme Judicial Court and a
judge of the Superior Court reviewed this case as late as 1995, and
the judge of the Superior Court reviewed it yet again within per-
haps the past year.

Mr. WILSON. My last question has a couple parts to it.

Did any Federal law-enforcement personnel speak with you
about Louis Greco?

Ms. GERSHENGORN. Again, I have no memory of that. I have no
memory of who Mr. Greco is.

There has been only one occasion, which has nothing to do with
any of these individuals, on which I remember any law-enforce-
ment person appearing before the Parole Board. That was done in
a session on the record, and had nothing to do with any of these
individuals.

Mr. WILSON. I'll ask the same question putting the three names
again, Peter Limone, Henry Tameleo and Joseph Salvati; and I
think your answer would be no?

Ms. GERSHENGORN. No.
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Mr. WILSON. Do you have any recollection of any law-enforce-
ment personnel speaking to you about a parole or commutation in
an ex parte fashion?

Ms. GERSHENGORN. Never. Never.

Mr. WILSON. Do you have a recollection that you did not have
one?

Ms. GERSHENGORN. I have no recollection in this matter; I guess
that should be the predicate. It was many years ago. There was
nothing really unusual about it. I have no memory.

But I have no memory of any law-enforcement person coming to
speak to me.

You say ex parte. In those days, the petitioner himself would
often come, because lifers in those days got furloughs, and they
would come to the Board. Family members would come, and that
would be in a sense ex parte. They would actually come and talk
to a member.

But law enforcement did not. I don’t remember any time law en-
forcement did.

Mr. WILSON. Thank you.

Mr. DELAHUNT. Wendie, how are you?

Ms. GERSHENGORN. Good.

Mr. DELAHUNT. These applications by the four individuals that
Mr. Wilson listed received a lot of attention. They were high-profile
matters. I don’t know whether you have a memory of the publicity
surrounding the hearings. I see Mr. Salvati here and Mr. Limone.
Do you have a memory of the publicity surrounding those hearings?

Ms. GERSHENGORN. In 1970—there weren't——

Mr. DELAHUNT. When did you serve on the Board? From when
to when?

Ms. GERSHENGORN. 1975 through 1979.

Mr. DELAHUNT. Through 1979; OK.

Ms. GERSHENGORN. And this petition was around 1976.

I don’t recall. I don’t recall this at all, but I don’t recall a hearing
being given. I mean, I don’t recall a public hearing at that time.

Mr. DELAHUNT. Who was the chair during your tenure on the Pa-
role Board?

Ms. GERSHENGORN. Judge Chernoff.

Mr. WiLsON. Judge Chernoff was the chair of the Parole Board
at the time?

Ms. GERSHENGORN. Yes.

So, was there a hearing? I don’t recall any hearing.

Mr. DELAHUNT. I don’t want to belabor this, but the committee
has a number of statements and testimony relative to the issues
and concerns surrounding the petitions. Maybe the staff could pro-
vide them to you, to see if it evokes any memory whatsoever.

And why don’t we just simply leave it like that, Mr. Chairman.

Thank you.

Mr. LATOURETTE. Judge, I want to thank you very much for your
participation this afternoon, for your answers.
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As we indicated, there may be additional information coming
your way. We would appreciate whatever response you have in re-
sponse to that.

I want to thank all of our witnesses for appearing today; and
with that, this hearing is adjourned.

[Whereupon, at 1:40 p.m., the committee was adjourned.]

[A complete set of exhibits for the hearing record follow:]
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EXHIBIT LIST

SA Condon memo: (REDACTED) was contacted on 5/22/64 said he was in contact with
[Vincent “Jimmy™] Yames Flemmi. “Flemmi told him that all he wants to do now is to kill
people, and that it is better than hitting bariks. .. . INFORMANT said Flemmi said that he feels
he can now be the top hit man in this area and intends to be.”

Boston letter to Director, FBI: “[Vincent “Jimmy”] Flemmi is suspected of a number of
gangland murders and has told the INFORMANT of his plans to becone recognized as the No.
One ‘hit man’ in this area as a contract killer.”

H. Paul Rico memo to Boston SAC: INFORMANT said that (REDACTED) and [Vincent]
“Jimmy” Flemmi wanted to be considered the “best hit man (sic)” in the area.

FBI learns from INFORMANT that Vincent “Jimmy” Flemmi wants to kill Teddy Deegan. (Rico
Memo to SAC; SAC Memo to Director).

Boston airtel to Director: [Vincent “Jimmy”] Flemmi asked Limone about Decgan. After
Flemmi left, Limone called Deegan and told him Flemmi was looking for him concerning 2
$300 loan Flemmi claimed Deegan owed him. Deegan denied owing the loan. Limone and
Deegan believed Flemmi was out to kill Deegan.

FBI INFORMANT [NAME REDACTED BY THE COMMITTEE] stabbed 50 times and then shot. His
body is found in the South End. Vincent “Jimmy” Flemmi committed the murder and
Director Hoover was informed of this fact.

FBI targets Vincent James [“Timmy™"] “The Bear” Flermmi to be an INFORMANT. The
document states that “Flemmi also is believed to be involved in the murders of the following
individuals: REDACTED SECTION. The document further states that Flemmi was the subject of
“an unlawful flight to avoid prosecution” for armed robbery. [On April 25, 2002, the
Department of Justice released this document to the Committee in unredacted form. The
unredacted document revealed the names of three men murdered by Jimmy Flemmi.]

Boston airtel to Director: “Angiulo told Patriarca that Vincent Flemmi was with Joe Barboza
when he, Barboza, killed REDACTED in Revere, Mass. several months ago. . .. According to
Patriarca, another reason that [Vincent “Fimmy’’] Flemmi came to Providence to contact him
was to get the “OK” to kill Eddie Deegan[.] It was not clear to the INFORMANT whether he
received permission to kill Deegan; however, the story that Flemmi had concerning the
activities of Deegan in connection with his, Deegan’s, killing of (REDACTED) was not the same
as Jerry Angiulo’s.”[On April 25, 2002, the Department of Justice released this document to
the Committee in unredacted form. That document revealed that Flemmi was with Barboza
when Barboza killed [NAME REDACTED BY THE COMMITTEE] and Flemmi's story “concerning
the activities of Deegan in connection with his, Deegan’s, killing of [NAMFE REDACTED BY
COMMITTEE — NAME IS NOT DEEGAN] was not the same as Jerry Angiulo’s.”]

FBI memo from H. Paul Rico. INFORMANT said Vincent [“Jimmy”} Flemmi said that Patriarca
okayed hit on Deegan. A dry run was made and Deegan’s close associate agreed to set him up.

Edward “Teddy” Deegan murdered.

Same INFORMANT from March 10 memo tells Agent Rico in detail who killed Deegan and
how. INFORMANT said Vincent “Jimmy” Flenmmi contacted INFORMANT and said Deegan was
lured to finance company to be killed: “INFORMANT advised [Vincent] ‘Timmy’ Flemmi
contacted him and told him that the previous evening Decgan was lured to a finance company
in Chelsea and that the door of the finance company had been left open by an employee of the
company and that when they got to the door Roy French, who was setting Deegan up, shot
Deegan and Joseph Romeo Martin and Ronnie Cassessa came out of the door and one of them
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fired into Deegan’s body. While Deegan was approaching the doorway, he (Flemmi) and Joe
Barboza walked over towards a car driven by Tony “Stats” and they were going to kill “Stats”
but “Stats” saw them conting and drove off before any shots were fired. Flemmi told
INFORMANT that Ronnie Cassessz and Romeo Martin wanted to prove to Raymond Patriarca
they were capable individuals, and that is why they wanted to ‘hit’ Dieegan. Flemmi indicated
that they did an ‘awful sloppy job.” This information has been disseminated by SA Donald V.
Shannen to Capt. Robert Renfrew of the Chelsea, Mass, PD.” {(Memo dated March 15, 1965
from H. Paul Rico to SAC).

Boston Police Department report regarding the Deegan murder,
Chelsea Police report regarding the Deegan nwurder.
Massachusetts State Police report regarding the Deegan murder.

Memo from Boston FBI to REDACTED states that Barbosa [sic] claims that he had shot Teddy
Deegan with a 45 caliber gun. PCI related that Barbosa [sic] indicated that Roy French was
with Iheegan and another individual when Deegan was shot by Barbosa {sic] and two other
individuals, one of whom INFORMANT believed was Romeo Martit.

PCI stated that he had heard that Jos Barbosa [sic] was extremely friendly with Jimmy Flemma
[sic} from Dudley Street. He stated that Barbosa [sic] had tried to reach Jimmy Flemma [sic] a
short time ago and wanted to know if Flemma [sic] has gone to Providence to see Raymond
{Patriarca). PCI subsequently determined from a source that Himny Flermma [sic] had gone to
Providence, R.L. earlier on the day that Barbosa [sic] had tried to contact Flemma [sic).

PCI stated that Jioumy Flemma [sic] had gone to Providence just before Teddy Deegan was
slain in Chelsea.

Memorandum from Director, FBI to SAC, Boston regarding BS 919 PC [Jimmy Flemmi):
“Advise Bureau by 7/1/65 [the] status of your efforts to effect the development of the above-
captioned target.”

Memeorandum to Director 1. Edgar Hoover presumably in response to his inquiry five days
earlier: “Ttis known through other INFORMANTS and sources that this individual {Jimmy
Flemmi] has been in contact with Raymond L. S. Patriarca and other members of La Cosa
Nostra in this area, and p ially could be an Tlent INFORMANT. Concerning the
INFORMANT’s emotional stability, the Agent handling the INFORMANT believes, from
information obtained from other INFORMANTS and sources, that BS-919-PC [Vincent “Jimmy”
Flermi] has murdered (REDACTED), (REDACTED), (REDACTED), (REDACTED), BEdward “Teddy™
Deegan, and (REDACTED), as well 43 a fellow inmate at the Massachusetts Correctional
Institution, Walpole, Mass., and, from all indications, he 18 going to continue to commit
murder. . . . Although the INFORMANT will be difficult to contact once he is released from the
hospital because he feels that (REDACTED) will try to kill him, the INFORMANT’s potential
outweighs the risk involved.” (Memorandum from SAC, Boston fo Director, FBI dated 6/9/65)
[On April 25, 2002, the Department of Justice released an unredacted version of this document
1o the Commiltee. That document revealed the names of six of the seven murder victims.]

Memo from SAC, Boston te Director, FBI stating that “Stephen Joseph Flemmi, FBY
REDACTED is being designated as a target in this program, [Top Echelon Criminal Informant].”

8A’s Rico and Condon interview Barboza at Walpole. Barboza said he would talk to the
agents as long as they would not testify against him to what he fold them. They said they
would respect his confidence. Barboza said he would never provide information that would
allow James Vincent {“Jimmy”] Flemmi to *fry” but that he will consider fumishing
information on these murders.” (FB! Interview Summary prepared by Rico and Condon}
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SAC, Boston informs Director Hoover by memorandum about an inderview of Joe Barboza.
Follow-up of 3/8/67 interview between Barboza, Rice, and Condon conducted at the Federal
BRuilding, Bostor. Barboza said he also discussed His last interview with the agents with
Vincent “Jimmy” Flemmi and he had told Flemmi that he was considering having Fabiano
cooperate with the FBI, and that Flemmi indicated that was an excellent idea. Barboza also
said he would give information, but that he would not testify. This document further states that
“[t]his office is aware of the distinct possibility that BARRON [si¢], in order to save himself
from = long prison sentence, may try to intimidate FABIANO into testifying to something that
he may not be a witness to.”

Adrtel from Director, FBI to SAC, Boston: “A review of the Bureau records reveals that no
investigation of Barron [sic] has ever been conducted by your office. In view of the current
circumstances, the Bureau should be i of all back nd information. Tt L you
should submit to the Bureau an investigative report per instruction set ow under the Criminal

Tntelligence Program containing all background and identifying data available”

Prosecution Memerandum regarding Willie Marfeo murder shows federal prosecutors thought
potentially exculpatory material regarding the Deegan murder was so significant it had to be
diselosed in the Marfeo case. The government will not permit disclosure of this document.

Memo from SAC, Boston to Director, FBI recomnmending quality salary increases for Rico and
Condon. The meme discussed Rico and Condon’s handling and development of Top Echelon
Criminal INFORMANTS in the Boston Office, including INFORMANT BS 955 C-TE, and praised
their efforts and resalis. The mewo also described Barboza as a urderous ruffian: “BS 955
C-TE was developed by {Rico aed Condon] and via imaginative direction and professional
ingenuity utilized said source in connection with interviews of Joseph Baron, & professional
assassin responsible for numerous homicides and acknowledged by all professional law
enforcement representatives in this area to be the most dangerous individual known.” [Note:
From records recently released to the Committee by the Justice Dlepartment BS 955 ig Stephen
Flernmi]

Officer Robson talked to Anthony Stathopoulos. Stathopoulos had a lot of discussions with
Patrick Fabiano at Deer Island, and Fabiano said the beef between Barboza and Stathopoulos
‘was cleared np. Stathopoulos fold Robson that he actually saw Ronnie Cassesso with a ganin
his hand and Romeo Martin. He did not see the others involved. At trial, he testified he saw
Lauis Greco.

Memorandum from J. H. Gale to Cartha DeLoach recommending incentive awards for Rico
and Condon. This memorandum discusses the use of BS 955-C-TE to obtain Barboza’s
cooperation. This memorandum also indicates that Rico and Condon had been censured.

H. Paul Rico and Dennis Condon received a $150 incentive award for their use of Steve “The
Rifleman™ Flemmi to obtain Joseph Barboza’s testimony against the Deegan defendants,
Raymond Patriarca and Gennaro Angiule.

Report made by Thomas Sullivan from the Boston FBI Office re: Barboza per instructions
from Director {see 5-24-67 entry): “Enclosures to Burean — Original and one copy of a
letterhead memorandum characterizing INFORMANTS used in this report.” The section on
INFORMANTS was campletely redacted. A large portion of the remaining text under the
heading Administrative is also redacted. That portion reads as follows: “REDACTED SECTION,
REDACTED SECTION that Ronnie Cassessa and Joe Barboza were responsible for the shooting of
Romeo Martin in Revere, Massachusetts. REDACTED SECTION, REDACTED SECTION that
Joseph Barboza was the individual who shot and killed Di Stasio and O™Neil at the Mickey
Mouse Lounge in Revere, Massachusetts, the previous weekend. The INFORMANT stated that
Barboza had been in the Mickey Mouse Lounge a couple of weeks ago and after he lef,
spmeone took several shots at him and Barboza suspected that Di Stasio had set him ap with
the MeLaughlin crowd. As a result of this, Barboza returned and killed Di Stasio and O'Neil,
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REDACTED SECTION that Joseph ‘Chico’” Amico and Guy Frizzi are always together and were
usually with Joe Barboza before Barboza went to jail. The INFORMANT stated he heard reports
that Barboza and Guy Frizzi were the ones who ‘bumped off” Teddy Deegan a few months ago
in Chelsea, Massachusetts. REDACTED SECTION that while Joe Barboza was on trial in
Suffolk Superior Court he decided to make one more ‘hit.” He was trying to hit ‘Indian A’
from Medford, Massachusetts. At the time Barboza made his move against ‘Indian Al,’ he was
in the company of ‘Chico” Amico, Nick Femia, and Guy Frizzi. REDACTED SECTION that
Joseph Barboza, Romeo Martin and Ronnie Cassessa are frequently in attendance at the Ebb
Tide in Revere, Massachusetts. REDACTED SECTION that Joe Barboza is very frequently with
Romeo Martin, Ronnie Cassessa, and Frank Imbruglia. Barboza was supposed to have ‘hit’
Francione of Revere, Massachusetts, and also ‘hit’ Eaton. He also stated that Barboza was in
prison with Benjamin, who was murdered after he left prison. The INFORMANT stated that
Barboza is a Portuguese kid who would otherwise be accepted in the LCN except for his
pationality. Barboza claims that he shot Teddy Deegan with 2 .45 caliber gun. Barboza
indicated that Roy French was with Deegan and another individual when Deegan was shot by
Barhoza and two other individuals, one of whom the INFORMANT believes was Romeo Martin.
The INFORMANT stated he heard that Joe Barboza was extremely friendly with Jimmy Flemmi.
The INFORMANT added that Barboza tried to reach [Vincent} Jimmy Flemumi a short time ago
and wanted to know if Flemmi had gone to Providence, Rhode Island, to see Raymond
Patriarca. REDACTED stated that he had heard that Joe Barboza made the statement that Roy
French was on the way out. INFORMANT stated that French hangs around the Ebb Tide in
Revere and appears to be friendly with Barboza, Ronnie Cassessa and other individuals.”
REDACTED SECTION. This case is being placed in a closed status inasmuch as all information
developed from interviews of Barboza by SA Dennis Condon and Paul Rico is being placed in
Boston File 166-629 entitled ‘Raymond L.S. Patriarca, aka; et al. ITAR."” (See also Barboza’s
Suffolk County Court Record from 1945 to 1967.)

INFORMANT tells SA Rico that Larry Baione asked INFORMANT to contact Vincent “Iimmy”
Flemmi on behalf of Jerry Angiulo to see if Flemmi can find some way to destroy Joe
Barboza’s testimony against Patriarca and Angiulo. The INFORMANT advised that when he is
talking to Flemmi, he would point out to him that Barboza could end up seriously hurting him,
Flemm, if Flemmi did anything to attempt to discredit Barboza. INFORMANT further advised
that Baione and Peter Limone have received information that Barboza is going to testify for
Suffolk County on the murder of Deegan and that they will in all probability will attempt to
make sure that Tony Stathapoulos will not be around to corroborate Barboza’s testimony.

Memo from FBI Boston to FBI Director: (REDACTED) testified before the Suffolk County
grand jury this date in connection with the gangland murder of Deegan. As a result of
{REDACTED) testimony, indictments were rendered against Henry Tameleo, Peter Limone,
Ronald Cassesso, Roy French, “Joe the Horse™ Salvati, Louis Greco and Joseph Baron.

Boston Globe article: Assistant Suffolk County DA John J. Pino told a superior court judge
that the government made no promises, offers or inducements to INFORMANT Barboza in return
for his grand jury testimony.

Greco polygraph results: Truthful that Greco did not shoot or kill Deegan; was in Florida on
3/12/65; was not in Chelsea, MA on 3/12/65. The examination was conducted by Sgt. Harold
Lokos, Director of the Polygraph Unit of the City of Miami Police Department.

Motion made by Deegan defendants for police reports is denied.

Special Agent Dennis Condon testifies in the Deegan trial. Stated that Barboza was not shown
papers or reports. No facts about Deegan’s death were communicated to Barboza. Condon
states that it was not fair to say that he and Rico were “major figures, so to speak, with regard
to the investigations surrounding the information furnished by Mr. Baron.” He further stated
that he was very careful not to impart any information to Barboza.
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Dirsctor Hoover personally commends H. Paul Rico and Demnis Condon for their work “in the
investigation of a local murder case involving Roy French and others.”

Memorandum from J.H. Gale to ¥.B.1. Deputy Director Cartha DeLoach written to “set forth
the FBI's views with reference to the Department of Justice — ‘Task Force’ (also called ‘Strike
Force™) concept on organized crime.” The memorandum notes that a “principal objection {of
the Tusk Force concept] is that the FBI’s accomplishments would be submerged in the
claiming of credit by the Task Force bevond its actual contribution, and they will wind up
grabbing the lion’s share of favorable publicity.” The memorandum further points to the
Boston prosecutions as the primary examples of “prosecutive achievement,” and states “as a
result of FBI investigation, in state court in Boston, Massachusetts, six more were convicted in
the 1965 slaying of Edward Deegan. La Cosa Nostra members Henry Tameleo, Ronald
Cassesso, Peter Limone and Louis Greco were all sentenced to death while two confedetates
were given life sentences.”

Memo with Director, FBI at top and what appears to be Condon’s signature at bottom. Subject
is Joe Barboza: “Investigation is being initiated in connection with the TECIP to develap
subject as a top echelon criminal INFORMANT; therefore, subject is being designated a target
under thig program.

Memoranduam from Walter T, Barnes and Edward Harrington, Attorneys, Boston Strike Force
to Henry E. Petersen, Deputy Asst. Atty. Gen’l states in relevant part: *] think it is fair to state
that it was agreed by all in the Dept. of Justice that at the time [Barbogza] was released from
Government protection every effort would be made to provide him with a job and an
unspecified sum of meney. However, in the event it was impossible to obtain a job for him
because of [Barboza’s] extensive record . . . and inability to do anything, it was agreed that he
would be provided additional money. This position was made known to [Barboza). . . .
Barboza said that he will now retract his prior testimony and will contact the press and tell
themn the government did not give im a “fair chance to go “straight.”” We believe “if either
the above should occur, the Federal Government will recsive a severe setback as the Patriarca
and Tameleo cases might be overturned and plunge the Government into protracted and
acrimonious litigation. In addition, informants willing to testify will be almost impossible to
secure. We recommend that by some manner or means [Barboza’s] request be honored to the
degree possible. Of course it would be made perfectly clear to him that such money wonld be
all that he would ever receive.”

Memo from Boston SAC to FBI Director: Deputy Chief of the Strike Force Edward
Harrington meets with Suffolk County DA Garrett Byrne and Jack Zalkind. Byrne said the
affidavit signed by Barboza and filed with a motion for a new trial was not sufficient to
warrant 8 hearing as it simply contains a general statement. The DA is going to confer with
Judge Felix Forte (Deegan trial judge) and request that the motion is denied on this basis. The
DA also plans to confer with John Fitzgerald who testified in the Deegan case.

“Baron told his brother to relay the fact that his wife has his papers re: Deegan murder irial and
on which rumerous handwritten notations of Assistant Suffolk County DA Zalkind appear,
who presented the case.”

Boston Giobe article on Barboza’s appearance in court the day before in a habeas corpus
hearing: “Under direct questioning by F. Lee Bailey, Baron’s lawyer, Baron admitted visiting
Massachusetts, despite the terms of his parole, on five occasions, But he claimed he did so
under FBI auspices on four of those five occasions. . .. He said that, on one cecasion, he was
asked by Federal agents to ‘work” on a case involving the theft ofa $500,000 painting.”

Lawrence Patrick Hughes (a.k.a. Larry Brown) and his wife meet with Dennis Condon, JTack
Zalkind, and John Doyle in Dedhar, MA to discuss relocating Hughes to Texas. (Hughes
testimony at Clay Wilson trial}
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Anthony Stathopoulos affidavit says that John Doyle told him that Barboza said Louie Greco
was in the slley shooting Deegan, and someone in the district attorney’s office told him the
seating arrangements of the defendants before he testified that Greco Jooked like the man he
saw come out of the alley. On September 8, 1967, Boston police took Stathopoulos to
Bamstable where he talked with Barboza. They discussed the testimony that they were going
to give to the grand jury. Barboza told Stathopoulos that he was kesping Vincent Flemn out
of it “because he said that Flemmi was a friend of his and the only one who treated him
decently,” Before trial, Stathopoulos asked Jack Zalkind if he should tlk fo the defense
attorneys who requested to speak te lim. Zalkind told Stathopoulos not to do so because
sameone was trying to kill him. Stathopoules said there were reparts, the first entitled “John
Doyle’s Office” and the second related to statements by Officer Robson about his talks with
Stathopoulos in June and July of 1967 (see 6-22-67 entry). Stathopoulos said the seccond
report was delivered to Zalkind by Doyle sometime after the trial. Stathopoulos said Doyle
had papers in his hands and read some of it to Stathopoulos. Doyle asked “if parts were
accurate and [ agreed with him.”

In a letter from Barboza to Dennis Condon and Ted Harrington, Barboza states: “But the
fear of others concern is the [Romen] Martin case, and Stewart’s police report to Jerry on the
Deegan matter[.]”

Airtel Memo from SAC, Butte to Director, FBI with detailed summary of Barboza interview:
Barboza was interviewed af his request by the FBI at the Missoula County Jail in Missoula,
Montana, where he was completing his incarceration for a second-d mwrder conviction in
California. “Baron advised that be desired the Justice Department be informed of the fact that
he is willing to furnish new testimony against Raymond Patriarca and his henchmen
concerning the murder of Romeo Martin, who was shot and killed in July, 1966. He stated that
his motives for doing this were that he has a grudge against Patriarca and his lieutenants and
wishes them to remain in jail and also because of the fact that Patriarca and the ‘New England
Family” have a contract for his death outstanding in the amount of $100,000.” Barboza stated
that Romeo Martin was shot and killed for two reasons: 1, Martin firnished information to
Suffolk County, Mass., Detective Billy Stewart, who was on Partiarca’s payroll, concemning
the shooting and death of Teddy Deegan; and, 2. Prior to providing information regarding the
Deegan murder, Martin attempted to buy into and control a penny arcade in which Patriarca
was interested, without advising his lientenant and, in turn, Patriarca. Barboza claims to have
set up Martin, with William Geraway’s assistance, by advising him by relephone that Martin
was to meet with Ronald Cassesso and Joseph Dimico. Barboza urther clatms that his
“assignment during [the Martin] wurder was to drive a back-up car and immediately prior to
the meeting, he made the last phone call to Martin giving him the time of the meeting and thus
setting him up. Barboza stated that “the murder was ordered by Raymond Patriarca, and the
plans for it were formulated by his lieutenants, Henry [Tameleo] and Jerry [Angiulo]. Barboza
also indicated that he is afraid of being returned to California in light of the contract Patriarca
has issued for him. Barboza also stated that he wanted Rhode Island Attorney General Tsrael,
who was actively investigating the Martin murder to receive the foregoing information,”

Airtel meme from Director, FBI to SACs Butte and Boston: “He now appears to be bargaining
for a quick release and has furnished information concerning the murder of a New England
hoodlum, Romeo Martin, July, 1965. Baron’s [Barboza] information ¢oncerning the Martin
murder has been furnished to Massachusetts officials and they have concluded that Barou
would not make a credible witness and William Gerroway {sic], who is presently incarcerated
in Massachusetts and whom Baron has stated would corroborate his information, is also
considered by Massachusetts officials as a pathological liar. The Boston office sees no useful
purpose to be served in detailed interviews of Baren at this time, and Butte has been so advised
by Boston aictel dated 2-5-74."

Airtel memo from SAC, Baston to Director, FBI concerning the veracity of Barboza's
information about the Martin murdet: “Strike Force Head Gerald McDowell, Boston,
Massachusetts, and Justice Department officials have previously indicated they would not



Exhibit 46

Exhibit 47

Exhibit 48

Exhibit 49

Exhibit 50

Exhibit 51

Exhibit 52

11-29-76

12-21-77

10-11-78

10-13-93

3-16-93

10-20-93

10-27-93

117

proceed with [Barboza] as a major witness in future prosecutions as his credibility has been
diminished by events since 1968.” Further, “Attorney General Richard Israel, Rhode Island,
advised Mr. McDowell he would not proceed on any future prosecutions with [Barboza| as a
major witness.” Moreover, “District Attorney Garrett Byrne, Suffolk County . . . advised he
would not proceed with {Barboza] as a major witness in future prosecutions as happenings
since 1968 have detracted from his value as a witness.” The memo further states that
“[Barboza’s] information regarding Martin may be brought up at this time as another effort to
obtain support in his bid for parole.”

Memorandum from Joseph M. Williams, Jr., Supervisor, Warrant, Investigation Unit, to
Wendy Gershengorn, Board of Pardons, Special Attention Board Member indicates that
Salvati associated with a number of Italians tied to organized crime. “The ‘word’ from
reputable law enforcement officers was that subject [(Salvati)] was just thrown in by Barboza
on the murder because he hated subject, that Joseph Barboza was asked by people was this true
and that Barboza denied this.”

A polygraph indicates Greco did not kill Deegan.

Results of Greco polygraph. First polygraph inconclusive. Second, examiner found Greco
truthful that he was not in MA when Deegan was killed; not present when Deegan was killed;
and was not in MA on 3/12/65.

James M. McDonough, legal assistant in Suffolk County DA’s office, affidavit: “T was aware
and saw a report that had been authored by Lt. Thomas Evans of the Chelsea police
department. To the best of my memory and belief the copy of the report is the same copy that
was in the prosecutor’s file during prosecution of the defendant’s case.”

Letter from Jack 1. Zalkind to Robert P. Gittens, dated March 16, 1993.

Letter from Jack I. Zalkind to Robert P. Gittens, dated October 20, 1993.

Letter from Robert J. McKenna, Jr. to Jack Zalkind, dated October 29, 1993.
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SUBJECT: ' VINCENT JAMES FISISHI, Ale.

Hemo of SA Dennis K.

A \b t
Q Condon i{25/611. capbioned:

g) ” was contacted on 5/22/6l;, advised that
wi e last few cays hs was in contact wit _
and JAKES FIEMMI.  FIEHMI told him that all he wants
o do now is to kill people, and that it is better than hitti
banks, " FIERG 01 tha. V.
have taken money fox about.six contrac 8 walch they have

no’a fulfilled.. They spent -the money for thess hits drinking.

Informant ea.i.d FIEHHI saié that he feels he can now be the
top hit man in this area and intends to be.

"FLIIET told the informent that there was a big piece of money
trhat cane out of the hit on é the informant
gethered from FIZKMI's talk ihat he, FISIEI, hed mede the hit.

Boston Yetter to Director

o (, 5 27515, Yousk S22t

stated tha ‘appear: JAHZS FISHILL, & Roxbury, kass. '
hoodlum, will proba’bly becore the "contract man®™ irn ths Boston

area. .

This letter sets out information to the Bureau on
Under the heading CRIMIKAL ASSOCIATZIS ths
owing information appears concerning JAES PLAI.

Boston letter to Dirsctor

—N
SRS

woeo1?
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SUBJRGT:

| bk “Memo or SA Dennis. M,

“Condon " 5/25/6l, captloned
T

was contactad on 5/22/6l, advided that

T
wlthin the last few days he was in contact with

and JAMES FIEMMI. FIEMMI told him that a a wants

ta do now 13 %o kill paople, and that 1% 1s bebter than hif;ting
have taken money for sboul.six conuvrac 8 whaie ey
not I‘ulfillad. They apent the _money fox- thesa hits drinking.

Informant said FIEMMI sald that he !‘aals he can now ba tha .
top hit.man 1n this area and Intends fo be.

FLEMMI tolgd the. ini‘orms.nt thati, thexre. was. a blg plaas. of. money.

that’ ¢ame ont of the hit on Prank Ben Jamin and the informant

gathered from FLEMMI's talk that he, FINMMI, had made _the hit.
N ..i B

299%pg.2" ; Boaton 1?ettex~ %o Director
& SAC, Newark 5/25/6l
captloned: GEORGR PATRIXK
{;g LAUGHLIN, Aka. - Fum.

atated that it appears that JAMES FLEMMI, a Roxbumr. Maag ;
hoodlum, wiu probably becoma the "eontract man" in the Bosten
ared.

200765 Hoaton letter Yo Direutor
; E 6l oaptioned:

Thia letter sets out informabion to thé BUread” ‘6!{—‘:
Undex the heading CRIMINAL AB&OGI&‘I‘ES thﬂ :
following information &ineara consarning JAMES
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SUBJEGT: VINCENT JAMES FIEMMI, Aka,

of & number of gangland murders and has told the

5

is susp ,ggtsd"
a3

informe his:plans to become recognized as the No. One
Yhit manl this area as a contract killsr,
F ) Bl 300pg.6
- -

Y

This information appears alsc in JNNENR-293-previously
mentioned. '

¢ W05 , Hemo_of 8A Denmis H. |
j 3) condon  6/18/6L, NN

quaid that in conversation with JIMMY FIEMI, FLEMI
propositioned him to help him on any "hits" that hs might make
and repsabed to the informent that thers was a great desal of
money for ths "hit" on Frank Benjamin,

>

is up
againat 1 inanclaily an and JAMES FLLMI are
preasing him for money he owes am .

- Datea of contaet by SA Condon- 5/29, 6/1, 6/5, 6/10/01;
F | SarE Merio of SA Dennly M. -
iin on 3‘7/6@, aub Jeot:

Informent. advized on MMM that YUY FIEMMI told bin thab
George Mo Laughlin 18 not areund Bosten. FLEMMI has many
6 dexedrlug pille and uses thom dally. :

o +

— Nemo of 84 1
Conidon 8“;.*1/61{,, aubjec:t~

Informent contaoted en §/17/6L and adviaed he was reoently in
gontact with Joseph Barbogza,. Barboga %old him thal he hoaxd
that FINMY FIZMMI had killed Frank Benjlemin and eut off his
hend. . When gpeaking to FLEMMI, Barbora gonfronted FIENNI
with 'this, informatlon and FIEMMI'a only.reply:was that Hevh

AL
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SUBJ=CT: VINCENT JEMES FLEMMI, Ake.

Y

)

S (cont'c)

Deegen t6id FL:MMI thet hie intends to remein in hiding for s
few wesks in order to svold being guestioned by police.

FLZMMI told the informsnt that Deegan told him that B
was goingrto hit one of the members of the
Boston Itsllen group st the Colisewn Resteursnt. FLZMMI

told informent that his wss obviously an sttewpt to get the
Itslien element in Boston interested in eliminsth«gh _B

FLTMMI told informsnt thot he wents to kill Teegen. - Informe-
tion z-aletiug tc Teegen's perticipsting in the k!.lltng of

W :5: furnished to the Everett, Hese., Tolice Depsrt..
ent on To/16/6h. RO <~ - Lones es* }3

Boston eh‘te.'. to uire‘.tor,
<

" told the informant thet
- FLEMMI “sné his brother to -'whéck ou

on | wi
the FLEMMI'S .were heving trouble stmcai‘e-
irevideé the FLEMMI'S would first Jolnm nim in "htti;ing
] ‘ Hemo of H. Zoul Rico $4-
; f T SAG, Boston 10/8
1 @ czitimw,-

,a?ém;s 26

PENGAD Bayunoe )
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"SUBJECT ¢ T VINCENTHIAHES YLEMLL, AKS.

v .
(Conttd)

Informent sdvised 10/5/6l, thet he is friendly with the FLEMfI's,

but VINCENT FLEMMI is sr extremely dangerous individusl, ' For
exsmpleé, he ssid. thet spproximately Hondsy night, 9/28/6) ,UINCENT

FLEMMI came into bsr .room ond. immedistely engeged i
’ in_e.fight. During the fipght FLEMMI -toolk some-

thing out.o s pocket and .bthrew it intol eyes &nd

then knocked him unconscious. hss not regeined his

sight since this eplsode end s under 2 ‘Goctor's cere. In-
formsnt slso sdvised that he suspects thst FLEMHI hsd committed
seversi mmrders, but he 61¢ not wish to Giscusg .them.

nforment advised thst

zna "JOALYT FLIB wentec e conslidered
in the erese. N co

the "best bit msn® .
Informent sﬁvisea-slm thst he hss hzé no unfavorsble resction
over W >-rest fron either FLZHMIL or frow Rowmeo Hertin.

e 6 F Hemo ‘of E. Psul Ricol0/8/64
" -

-to SAGI ﬁ-:i’ton_' entitleds

At thiz tLﬂe# frereé to hel, VINCENT FLEMMI
ond his broether “whock ouw H e
. heving trouble with mﬂ fe & s

Q) would first join him i "w
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
o e WA DATR0/19/6k
e Ois
FROM : ss  H, PAUL RICO
Clean [Clese

SUBJECT: — CZ’
10/18/64

I Titiva o Filg #3 on which contocied B ST

Bupose and resula of contact

{necarive
[ Posimive
Informant advised he got a telephone call from

JAMES FLEMMI the previous evening and FLEMMI told him that
he had been with EDWARD wrEDDY" DEEGAN and an individual
referred to as "TONY" at the West End Social Ciub Saturday
morning. Informant said that ANTHONY SACRIMONE's name came
up in the conversation and that DEEGAN had eaid something
concerning SACRIMONE, but FLEMMI could not recall what 1T was.

. PLEMMI said that he definitely knows that DEEGAN,
jater that morning, mardered ANTHONY SACRIMONE and he was
very concerned about leaving his prints in the car; that
DEEGAN 18 going to lay low for a couple of weeks until he
Tinds out what, if anything, the police have on nim to tile him
in to this murder. : .

FLEMMI told the informant that DEEGAN has been
knocking hin {the informant) in indicating to the Italian
element that the jnformant was going to up1p? somecne from the
{5_J ntormant centtied that he haw Rating
furnished all injormation obtined
by him slncn‘ Yaat conlact.

000747
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W - 7D

Coliseum Resbaurant, FLEMMI told the informant this obviously
was just an abtempt to get the Italian element interested in
eliminating the tnfapmant

FLEMMI advised that DEEGAN owes PLEMNI's brother,
STEVIE, some money, and that he told him onee to get the money
up. He has not gotten the money up, and FLEMMI wants to kill
DEEGAN and wanted the informant to go with him on the "hit.”

The information concerning DEEGAN perpetrating
this k1lling was digseminated telephonically to Det., HENRY DOHERTY
of the Everett, Mass. PD on 10/18/64.

Det, DOHERTY recontacted this office on 10/19/64
and advised that he belleves the information conterning
DEEGAN !s correct but that they have been unable to come up
with any fingerprints in the car that are identifiable and
DEEGAN haa taken of{ from his usual haunts.
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FD-36
FBIY

Date: 10/20/64

Transmit the following in

{Type in plain text or code}
AIRTEL

T : DIRECTOR, FBI * 37
FROM : SAC, BOSTON _

- S

ReBosAirtel 10/15/64.

G,
e T A WS
Approved: 1 per 00749

Special Agent in Charge
=
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.

PETER LIMONE stated that JTIQfY FLEMMI 1s an

( E\S/ indiviéval whom th can't control. JIMMY came to his

Jilib Fecently ana NE asked him TO =@aAVe uELAUST vk

the heat that was on -FLEMMI at the time. FLEMMI denied

any heat being on him from the police, but LIMONE in-
sisted that he leave his, LIMONE's, club,

issociate of HAROLD HANNON, who was recently murdered.
LIMONE told FLEMMI that DEEGAN does not come to the club.
Tmmediately after FLEMMI left, he called DEEGAN and told
him that FLEMMI was looking for him, allegedly for a
%ﬁ $300.00 loan which DEEGAN owes FLEMMI, DEEGAN denied

3 P JIMMY also inguired about EDWARD DEEGAN, close

any such loan. Therefore, they were of the opinion that
FLEMMI wasg out to ki1l DEEGAN.

000751
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:SUBJECT: VINCENT JEMES FLEMMI, -Ake.

Boston letter to bfrector,

L
. F,(S/ FBI 1‘8‘65 ceptioned:

This le refers to Boston Rediogrsm to Director coded 12/28/€l
oot in: URRERRRN o< found stobbed to Sorth on
. 12/287%!1 in an sutomobiie registered to his sister-in-lsw in

the South End section of Boston.

Informents have reporteé he was murdered by :JAMES FLEMMI es
“he wes_saying unkind things.sbout FLEMMI's group; thet he
wss wurdered by old essocistes, Zdwerd Goss-end Joln Murrsy,
for refusing-them money; end thet he mey keve been murdered
for belng suszpected of being involved In the shooting of
. Zdward Kc Leughlin.

%1?‘{”

EXHIBIT
000020 6 H50337

2
£

14
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DIRECTOR, FBI 3/9/65

SAC, BOSTON J

VINCENT JAMES FLEMMI, aka p
¢ AN

H LK
Febulet dated 9/10/63 and Doslet to Bureau dated
10/3/63 entitled, "0p ECHELON CRIMINAL INFORMANE; *
VINCENT JAMES PLEMMI, aka 1ITRMY" FLEMMI. ls being
designated.as a target in this program.
VTHCEW? JAMES FLEMMI is presently operating an
afber-houps drinking establishnent and a blackjack game
Q upstalrs over yalsh's TV store, Dndley Sreet, Boston,
according £ FLIOFIT also is pelieved o bg. . -
inpvolved in the murders of the following individuals: o

2 I

In addibion, he and
n\ of a fellow inmate abt the Ma

wepe tried for toe
seachusebbs Correctional Inshit
Walpole, Mass. He was acquitted of this crime.

VINCEST FLEMMI, according to I -
visibing RAYMOND L. S. PATRIARCA on a fairly frequent
in the pabt twe months.

. 1t is known, through that FLEMMI,
althongh he noy has a 1merative business, has 10st consideratle
and his. bnly hope of bailing out .is go eontlnue

woney gambiing
to operabe this 11legal alter-hours establishment and card game.
He therefore should be suscepbible Lo pressure,

_2wBurean - v
~2-Bosten |

[N Tne——

H007524
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FLEMMI is described

Name 3
Aliast
Races

Sexzs

Borns
Helight:
Welght:
Halirs

Eyest
Complexion:
Arrest Record:

130

as follows:

VINCENT JAMES FLEMMI
"Iimmy® Flemmi
White

Dark brown, receding
Brown
Dark
Convicted of Larceny,
Breaking and Entering,

Using a Car-Without Authority.
Assault and Battery,

Unarmed Robbery, and

Armed Robbery.

In addition, he was the subject of an "Unlawful Flight o Avoid
Prosecution” for armed robbery and was apprehended by Dureau
Azents of this office as a rcsult of thils warrant,

0007524
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SUBJIZCT: VINGSNT JAMES FIE:SKI ALH..

-3/10/65 entitleds

contacted Patriarca~and-
stetied he had brought down - VIN(F - I and. snother individua]
(who was later identified.as Joe arboza from Eest Boston, .
Hass.) It eppeared that\MA: Boston hoodlum, -uas giving
orders to FIJ:.NI«:I to. ¥hit this guy end that guy®. -

advised on 373

Reymond Patriarce appeared infuriated atmgiving
such orders without his clearance ané made arrangements to
meet FIEHHI and Barboza in a garage shortly thercafter. e
poi.nted out that he did not uant FIZHHL or Bax‘boza contact:xng
hiw at his placc of business

{ s

Angivlo told Patrisrcae that VINCERT EISKHI was with Jog Barboma
when he, Barboza,.killed in Revere, iass.
sevsral months ago. It appeared thatb Boston hood-
lim, kad ordered the 'huit%, Patrieres fzailk occame -enraged
that YR e the avdacity to order a ¥hit' without Patriavcals
knowledge. : . .

Patrierca told fAngidlo that he explained Lo FIfiEI that he was
to tell—that no more Xillings were to take place unless

be, Patriarca, cleered him.

Jexrzy explained t:ha{: he slso had s t&ll with FIEKHI. He pointed
out. that Patriarca has e high régard for FLENHMY but that he,-
Patriarcs, thought that FIEMMI did not uwse sufficient common
sense when -1t ceme to killing people.

Angivlo gave FLIEMHI = lecture on Hiting peopla 5 pointing out
that he should not kill people because he hsd an argument with'
him at any time: If sn srgument does ensue, he should leave

and get word to Raymond Petriarce who, in turn, will either
SOK" or deny the “hit;“ on this individual, depsnding on the

circumstances .

EXHIBIT

oooots - = N7
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SUBJECT: - VINGENY JAMES FISHMI, Ake.

According to Patriarea, anobher reason that FIEMKL cewme to
Providence to contact him was to get the "OKY to kill Edd
Deegan of Bosbon who wes “with

It wes not clear to the informant wnetheY e received per~

- mission to ki1l Ieepen; howover, the story that FLIKMY had -
concerning the activitiesn ii iﬁegan ih comsction with his, .

Doegents, killing of

was not the same as.Jerry -
Angiulots. : N R

VR Bostonls Airtel to Director

- gnd SéCS Aloany, Buffelo,
€ (b - Jiiami 65 cavbioneds
s

Gvised on 3/9/65 that JAHES FLAFIN snd: Josepn Bar—
ovoza conbacted Patriarca, and tney explained that tney

re
Jhaving o problem with J.cccy Deegen end desired %o t the "Oh“
to ‘.cill him, o

They ’t:old Patriai'ca +hat Deegan is look hg for an ercusc 0
Suineck® —uao is friendly with] -~

s

me si:atsu tha.t Dsagan is an arrosant, msw sneak ~end
sh@um be. ld.llec..» - .

Pa(:z'iarca x_nstrunc d them to dotain more infomation relative
to ‘Desgen end” then ‘to contact Jerry Angfulo ab Boston wbo
ﬁould furnish them a decision.
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s
osTe: 3/15/65
b ul st
Ora est

-jfkégﬁﬁﬁuuuea

amseasm {ste

Wwwummm.

lﬂem:usthemm

mm&tm&f

K] lnformant cectitied that ha has
7 furnished all tnformation obtained

T {Fatiag
+ by bim atace Lot comtoct.

{DEEGAN)

g <
, e
HER Dot

(5).

0000 1

EXHIBIT

9
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(OATE 3/15/65
2 s
Ciea Cest

Paepame and rosalts ol comtact
{uEGATIVE
{Jeostnive
x

aaemeaw”mm@m ed -

him end hﬁmemww BEREN wa %
in Cuclech and thit uedmntﬁm~

been 1ol by ac emmloyee of the

¢ 3 -2 o3 &
“gm mmmﬁemmmﬁﬁmm

i FLEISET €034 infopmant that gmmcmm
&m:%aﬁ“ﬁ?ﬁu euey“ ot 1 Vater
DREGAN,, ind1cated tust they mgtd %&m Jou."

Tnfoomant certilsod tat b hax Torting
olt locmuon oblained

EXHIBIT

10
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This Iinformation hac been dimseminat
ORKRT RENFREW

8A DONALD ¥, SHANWON to Capt. R
Chelsea, Maee, PR, .

0000 3

od b '
(xa) 3;} the
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BUREAU OF INSPECTIONAL SENVICES

INTELUGKNCE  DIVIDION

- ',.mum,h

TOMUND L HCNAMARA
PouCE Eonmssionen

Report of Information Received

By TRLEPHONR . © comtaoL numBER
WriTTEN COMMURICATION . Tiue
InPersow . Dave _March 14,3965

SOURCE OF XNFORMATION__I%@V._

SUBJECT —Murder—@f-%‘eddy Deagan—ir(:hu a on March IZTh
LOCATION_ __~

" DETAILS :_Enom_&mhabluniormant—the-ﬁol%m¢hrg—famm—bttaﬁm

to the ahove murd

+In Pomn»tt—st—ateﬂhatrthe—fvll‘owing‘mm
——Joseph-Rarrenn—ska—Barbo zary Romeo—Martir; Fredd s bnxampl,uo'y Frer

Ropni ol

sessosTony—Statsittresk)—Chrivo mite, InTorHant Stat

Roy French and Tonv Strats. wers uppong - to-lurs Dosgan-t

on_the pretext of doing a B&E and the other men.were_to b 163

wartl

the area to ki1l tihrrix him, Informant_states_that-th

y-rere—over-

lounge in Ravere when they rocoive d—tho—cali-from—French—that-ev

A was O K_then fhAy_ull;l,eLt.xogether\.—&f—be:hbho—iﬂii‘ing-ﬁcnmo‘"ﬂar

¢

S RS"t because somebody he thought took the number of his car aft.
X2 REM.
Bl
- . killing. Romeo Martin Imrais a £
o PEI‘ERREDgT ormer informant but since hangmg
North 'End hasn't been to helpful.I then talked to Martin and told
EXHIBIT ECEIVED BY __:

the Police were looking for him in the hope’ that he would give sc

S I VPO S NS T LN TR SRR

11

PENGAD-BayomneN.J
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Informent stsates that the roascn for the killing -of Deegan was that
Berren claims that ho ig wiﬁh tho Hughos brothers and HeLeugnling

and he felt he Dse};:m was o threat to his friends in Roxbury(Flecai &
Bennett),
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page # 1

. © A
Statement by Lieut.Thomas F.Evans Chelsea Police Department,

On Merch 12,1965 I received a call from the station that 3 men
had been shot and was in the alley in the rear of the Lincoln Natdonas
Bank.I received this call at 11:15P.M. . .

I arrived at the above location at approximately 11:30 P.M.In this
alley at that time were Chief Burgin,Lieut.Fothergill,Sergt.Charles
McHatton,Capt.Renfrew and Officer James OtBrien.There were about fift-
een or twenty people standing about the sidewalks and street that
were being kept away from the alley by other uniformed officers.

. 'On enkering this alley a distance of thirty feet,I observed a man
who I krew as Edward "Teddy" Deegan lying on his bkack with his feet
in the direction of Fourth St.He was fully clothed with a sult and
topcoat,white shirt but no tie.There were gloves on his hands.There
was a lZ"screwdriver with a black handlé and red top on the ground
about ten inches from his left hand.There war a fresh pool of blood
by his left knee and blood appeared to be still ocozing from the rear
of his head.There were two metal clad doors ajacent to the budy that
lead into a office bulilding at #375 Broadway.These doors are 4'8% X
613%in height.The alley is 203'leng and B'wide from the sidewalk on
Pourth St.to approximately 105' into the alley where 1t then widens
916", There 1s a fire escape on the left side of the alley about 140
in from Fourth St.This escape is for the tenants at #3B87 Broadway.

Officer O'Brien told me that he was checking doors prior to
making his 11 P.M.ring st Box #22(Broadway & Fourth Stsj)and when he
went into the above alley he observed a figure crouched over by the
above mentioned doors on clogser observation with his flas¥ light he
observed the blood.He then went to Box #22 and called for assistance.
O*Brien stated he had last tried these doors at 9 P.M.all was okay.
At that time he had put the lights on in the alley.These lights sre -
“controlled by & switch that is located on the door casing on the lazt
doorway on the left side of the alley.{Putting these lights on at
dusk is, the regular routine of the Officers that work route #12,)
When O'Brien found the body the lights had been turned off and the
door leading into the rear of 375 Broadway was open.

Lieut.Edward Fothergill gave me two complete metal jacket
bullets with 3 right hand rifling twist,one smaller jacketed bullet
with full metal jacket also four pleces of capper jacket and a -
plece of lead core that had been picked up in the alley, I later
turned these over to Lieut.John F.Collins of State Police Firearms
Tdentification.Lieut.Fothergill told me that they had to move Deegans
bodyvfrom a crouched position to one lying flat on his back so that
they could enter the open doorway and make search of the hallways
of #375 Broadway.Nothing was found. . . .

Shortly after I had arrived at the scene Attorney Alfred Farese]

accompanied by Anthony J.Stathopoulss,he was allowed into the alley E

where he made identification of Deegan.He then was engaged in con-— =
versation with Chief Burgin and Capt. Renfrew.I was later informed R %

by the Chief and Capt.that Farese had stated that he had received

s telephone call from a former client that Deegan and Roy French JR—

were in trouble Iin Chelsea and had been arrested while doing a
B & E.This client also told him that 2 policeman was to'make arranges
ments to leave the door open. . : :

As a result of havinéltha above information given to me,I spoke
to Farese and be repeated the story to me. I asked him if Stathopoulos
was the former client of whom he spoke :and he said no thst he had. 7
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Page # 2

asked Stathappgios to give him a ride to the Chelfea * -ln
Police Station.He would not ;reveal-the.name of this party. | Rl

R Dr.Meyer Kraft came to the scene and proncunced Deegan .
. dead at 11:43 P,M. The Medical Examiners Qffice had been notified
and Dr.Luongo cameé to the scene and viewed tﬁe body and remoaved ~
same. T - . v

- 1 .

I had recelved information from Capt.Joseph Kozlowski
that about 10 P.M.he had cbserved a red motor vehicle parked on
Fourth St about 150¢ from the alley in question and there were
three men in this car,two in front and one in the rear.He observed
the first three digits of this plate as 404 but could see no other
numbers as the plate had been bent over from right toc left.As he
went over to discuss the plate with the occupabss the car pulled -
away from the curb and made a right turn on Broadway.

At approximately 12:30 A.M.on 3-13-65 with Capt.Renfrew,
Det.Moore,Revere detectives and myself we went to the Ebb Tide :
on the Revere Beach Boulevard and made observations of a red,1963
0lds.Conv.Mass.Reg.404~795 that was registered to Joseph Martin
of 19 Fleat St.No.end Boston.The plate on the rear of this vehicle
was creased down the middle.We went into the cafe and told wWilfred
Roy French that were were placing him under arrest for S.P.of a
Felony-Murder and that were would be taking him to the Chelsea
.police Station.I then .requested Martin to bring his car to the
station and he agreed’to do so.Franis Imbuglla went along with
Martin in Martin's car. Cn arriving at the station I had French
taken up to the detective bureau and Martin and Imbuglia walted
down stalrs in the Seargeants room.With Capt.Renfrew I had Capt. .

_Kozlowski view Martin's car that was parked in front of the statdon.
He stated that the car locked like the one that he had seen sarlier
in the evening on Fourth St.but that he could not say it was:the
car.Wwe then went into the Seargesnts room to talk with Martin but
both he and Imbuglia sald they had nothing to say and that if 1t
was not a pinch that they were going to leave. They then lel't the

 station.Capt.Kozlowski could not recognize these men. o

. I them wentlup to the detective bureau with Capt.Renfrew
where I informed French of his rights.He sald that he would have
nothing to say until he. spoke to his lawyer.At about 1:45 A.Ms his
Attorney,John Fltzgerald of. Farese's office,arrived and had a .
conversation with French.French then gave us the information nec-
essary for the booking card.In reply to & question of his occupation
he stated that he was employed as a Maltre De at the Ebb Tide at
a salary of $100.,00 weekly.Asked as to what time he had gone to
work on the evening of 3-12-65 he said that he had gone to work
apout 8 P.M. and had been there until we had taken him from there.
At 'this peint French refused to answer any more questions.I had
Capt.Kozdowski lock at French but he could not Trecognize him as
being being in the car that he had observed earlier. I then ohserved
what appeared to be bloodstains on the right sleeve of French's
coat and also on his right shoe.It appeared that a attempt had

Leen made to remove these stains by rubbing them. I had Capt.Renfrew
viaw these objects.I .then asked French how he had this.blood on

+he woat and shoes.French said that while working at the EbBD Tide

on 3~12-65 that there had been two different fights and that while
breaking them up he had got blowd on his clothes.A later check with
one Joseph Errico of 37 Atwood St.Revere,a reserve police officer -
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rage # 3
) of the Revere Police Department,reveals that Errico had
been working on Friday and Saturday nights at the Ebb Tide for the
past month.He goes to work at 9:15 P.M. until 1:30 A.M. He stated
while working on 3-12-65 that some unknown fellow had been bothering
l:a girl and that a other unknown party had punched this fellow cutting
him about the eye and causing him to bleed profusely.States that be-
‘cause of the numbers of people in the Cafe that he could not say if
French had left the place or not.He could not remember what time that
this fight had occured.Also employed as a speclal police officer at
this cafe is one Richard Currie of 39 Bguwam St.Revere from whom we
recelved no information.
French was allowed to sign ‘a release walver and leave
the station with- his attorney John Fitzgerald.

On the merning of 3-13-65,by arrangement,I had Attornies
Parese,Fltzgerald and Anthony Stahopoulos come to the detective -
bureau where I again asked Farese to repeat his story of .the previous
evening relative to his exclient calling him to tell him of Deegan
and French having been arrested by the Chelsea Police.He repeated
‘the same story.I asked 1f this caller was at present a client of his
and he said no.I asked for the name of his informant and he refused
to name hik.I asked 1f the name of the police officer who was alleged
to have left the door open was known to him and he sald no.

Stahopoulocs refused to answer quewtions on advice of
his attorney.

Attorney Fitzgerald informed me that he had recelved a
telephone c¢all from Deegan at 8:15 P.M.on 3-12-65 and that he could
hear music in the background.I asked Fitzgeral the reason for the
call and he told me that Deegan called him every night to let him
know that he (Deegan) was okay. . .

I received?information from Capt.Renfrew that a informant
of ‘his had contacted him and told him that French had received a .
telephone call at the Ebb Tide at 9 P.M. on 3-12-65 and after a shorﬂt
conversation he had left the cafe with the following menj; ¥ ./
Joseph Barboza, Rogald Cassesso,Vincent Flemmi,Francis Imbug;éa,A
Romeo Mﬁztin,ﬂl ky Femia and a man by tRe name of Freddxiﬁho is about,
40 years old and said to be a "Strongarm".They are = said to have
returned at about 11:§.M. and Martin was alleged to have said to
French,"We nailed him".

Information receilved from a Mr.John T.Asten a tenant in
apartment #8 at #387 Broadway. Asten states that at 9:30 P.M. on
3-12-65 he heard five sharp cracks and went out onto the fire escape
which leads into the alley in question and that the lights were
out in the alley and he could see or hear nothing. .

I spoke with Vito Pagliarulc,age 55,0f 98 carroll St. .
Chelsea who 1s employed as-a janitor at 375 Broadway and he informed -
me that he had left work on 3-12-65 at 3P.M. and he did not know :
i1f the rear door had been locked at this time or not. .
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1010 Commonwasalth Avenus, Hoston 02215
Harch 15, 196

i BUREAU
: Captain of Dotsctives Daniel I, Murphy
om: Dst. Liout. Inspsctor Richard J. Cass

blect: Homlcide of Edward G, *Ted" Despen

. On . Saturday, March 13, 1965, I went to the Chelsea
Aics Department to ald in the investigation re the death

' Bdward O, "Ted" Deegan, dob 1/2/30, of 17 Madison Strest,
den, in accordancs with your inatructions.

. Officer James O'Brien, the routeman, stated that
bout 10150 P.M. on Priday, March 12, 1965, while checking

he doors on his route, he entered tha glley in the resr of

he Goldberg Building at 375 Brosdwey and found a body, later
dentified as Deegan, in a poodl of blood in front of the open -
ear door of the bullding, He was apparently dead and was in

. eroucheod position in front of the doorstoop. A serew driver
ms lying on the ground near the body. He notified the
tetion. Dr, ¥refé arrived st ths scene and pronounced Deegan
It , . The body wes removed by the Medlcal Exsminsr, Dr.

A .80, to the Scuthern Mortuary. Officer O'Erien stated that
1t about 9:00 P.M, he had checked the alley and put the overs
sd light on befors continulng his rounds, VWhen he returned
at about 10:59 P.¥, the 1ight wes out and he entered the allsy
to meke & check and dlscovered the body. : X

3. The Chelsea Police b;euwht to the staticn one
Anthony. J, . Stathopoules, dob 9/22/3L, medium complexion,

giov, 1685, bri‘xm halr end eyes of 1!'57 Madison Street, Malden,

end one Wilfred Foy French, dob 3/13/29, medium complexion,

&%, 210, bluseyes, brown hair, of 31 Pleswant Strect, Zverett.
Both sub Jects were reloased efter guestioning., Infornstion
was received by this officer that whon French had been guestionsd
there wers spots on his trousers that appeared te be blood and
en attemdt had been mede to wash 4t off. Lt., Ivens of the
Chelses police statsd Ye questioned French relative i the epots
and French elaimed that 4t was blood that came from o fellow vho
had & fisht at the bbtide in Revere.

L. Israel Goldberg, owner of the bullding, was gquestioned
snd ke seld he left the building botween 3 and L M4, -

SN
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Coplain lurphy -2- March 15, 1965 76.

6. Attorneys John Fitzgerald and Alfred Farege were
interviewed. Hr. Fitzgerald stated that he received a ocall
from Desgen sbout 3:45 P.M. on Friday and that he recelved
calls from Deegan every day.

Te - Mr, Farese stated that sbout 10:15 P.M, on Friday
he received a call from a client, whom he refused to identify,
and the client stated that he heard Dosgen had been in & gun
fight with the police, Mr, Farese called the police station
seeking to verifly the Information but the police knew nothing
sbout it, Mr, Farsse clnimed thet he called Stathopoulos who
came over and rode him to the polios station at about 11:05 FH,
Upon thelr srrival, they were informed that Désgen was dend,
They went to ths scene of the crims end then returnsd.to the
. police station where Stathopoulos was questioned by Lt, Evans
and Capt. Renlresw and reloased. e -

8, During the Investivation, informatlon was received

by this officer that Deegan, French and Stathopoulos had plenned
to bresk into the Beneficial Finance Company on the second .flocr
of the Goldberg Bullding and that the rear door was to bhs laft
open for thom.

. During the evelng of Friday, March 12th,” French was
at the Ebbtide, 302 Boulevard, Revere, with Jq;ggh_!ﬁ!_ng_ﬁ_u. aka
Beron, Francis Imbuglis, Ronald Cassesa, Vincent “Jimm

T Filermmi, Romeo lartin, Wick Feria end & man known as "rreddy"
who ia a sfrong arm man, ALY the above men have crimina
records, About 9:00 P,M., French received a phons call and
the above Eroup left tha plece with him,

10, About G:30 P.M,, Captaln Joseph Kozlowski of the
Chelsea Police was in the vicinlity of Fourth Sirest sbout a
half block from the scens of the crims and sgaw a red car with
the motor running end three men sitting In it. Two men were
in the frcnt seat and one in the rear., The car was parked &t
the second metsr from Broadway, on Fourt Street, between ———
Broadway and Luther Place on the side near the Polish Amsricen
Veterans Club, The Captain walked bshind the car and noticed
the rear number plate with the right half of the plate folded
towards the centor obstructing the last three dlgits. The
first three nurbers were LO4~~-, Heo went to the drivers side

. of tha car and rapped on the window notloning the driver to
lower the windou. The driver took off a% & fast rate of speed
and took & screeching turn to the right on Broedway. The
Captain dg_s_gzjh\edr%_}gc driver as Romao jfartin and the man in
the back seat es Tl Lk Qoo nacr end g beld spet in the

£the hmad,
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77,
Captain Murphy -2 Harch 15. 1965

11, Further information was received thab about thres
weeks prior Deegan had pulled & pun on Barboza, ska Baron,
at the Ebbtide and forced him to back down and thet thls wes
the cause or Deegan's desth,

12, Unconfirmed information was recelved that Romeo
Martin and Ronald Cassesa had entored the building and were
waiting Just inside ths roar door, Stathopoulos was walting
on Fourth Street in a car and French and Desgan entered the
&1ley, Deegen opensd the rear door. He was shot twice 4n
tha back of the head and also in the body. The information
‘at the time was that three guns were used. TLt, John Collins
of Ballistics confirmed the report of thras guns being used
et & later time. Two men spproached the car n which
Stathopoulos was waiting and he took off.

13. A canvas of the neighborheod was msde and )&ra.

Grece Luclanc of 12 Fourth Street, 2nd floor, and her deughter,
Camillo, both stated thet about 10 P.H. or ssrlier they heard
about 5 shots and they looked ont the window on Divieion St.,
snd saw two cars both racing thelr motors. One was & new
bleck sedsn and the other an old green sedan, make unknown.
She szavw & man rurmin up the middle of Fourth St., toward
Hawthorne about 3+ 8%, heavy build, dark hair, ne hat, dark
olive pants, broun welst cost, The account of the two cars
was verifisd os a disadled car and s car that tame to help

g, Information was also received that Martin's car
had left the Evbtlde at 9:00 PM and had returned about an hour
later and parked in a different place on its return.

K

{J\ AR I
Richerd J,:Coss

Detoctive Lieut, Inspector
Hegsad;usetts 3tate Police



144

FD-20% (Ryv. 2143
ot sontng

UNITED STATES GOVERRMENT
Memorandum
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!Ba f Cen m 3/65
l[ Tities ond Fila e on vhidh conlacted g]-){,&g
94536
9218
axfod

Pirpase and teeuils Af conaes

Dnecanve
(Zirosivive

@ 3/23/65, PO ndvibed thet JON BATBOSA who 18 fron

Past Booton end o ex-flghten, wan very friendly with ROW0
MARTIN, ROSHIE CASSEESI gnd PCI ctated
that BARBOSA vbo suppaced °Lo have CLOME £roa
Revere and BATGH, mﬁmmdcmmmmumﬁ
EATOR vith a Ragwm mm, PO stated bhot wan
gﬂﬁ&m&mmthommmmmmmm

eded,

Be stated that DAESOSA 48 & Portugoess kid vhe would otharlse
i S Rl S ey
with o 55 caltber gum,

mmht&thaﬁmmmwmmﬂﬂmm
vith TESAAY end anwother Individund wheh DERSAN was thot
by BARDOIA &nd two obhop ndividuals, opo of vhom Anformant

" o v Caverags
ation obistaed
rontace,
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Inforamnt stated that he had heard BARBOSA indicate that one
of the guys with DEROAN whom they had planned to kill
gong, with DHEGAN Tan off when the law showed up and

od,

PCI stated that rumora have it that ROY FHEN(R actually
set up IERGAR to be killed,

PCI stated thet he nad heard that JOS BANBOSA was
extremely friepdly with JIOE FLENMA from Dudley Strest,
He atated thet BARBOSA had txded to reach JDOY FLEMHA
& thort time ggo and wanted L0 know if FLEXM had

zone to Providéncs to pes RAYHOND (PATRIARCA}.

PCY pubpequantly determined from a source that JDMY
FLEMHA hod gorg to Providenst, R.X. earlior on tha day
that BATEOSA hod tried to contact FLEMWU,

FCI stated thot JUMY FIEUWU hid gont to Providence
Just before TEDTY TERGAN was slsin in Chblsaa,

n

000769
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848, Boston, 8/4/e5

ar Kelly

e MAVIRS S By 7/1/68 Btaten b your ottarts o
witect the development of the sbdvs-’capﬁg;ed target.

JEK:ra)& .
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I~ 41965,

GOMM-FBI
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'DIRECTOR, FBE _ ' - 6/9/65,
ac, soston NEE—_——_" |

1 . . {~
BS 919 ; _ .

Rebulet to Boston: dated 6/4/65. ' o

LN

The fonowing are- the-efforts to effect the
developmeu!; ot the above‘captioned baz‘get

70 was contacted on INNNGEG_GGG_E

é Informant advised that on the evening of 5/3/65 -

he 1e1‘t nis home .at approximately 10:30 p.m, He was going to
meet with JOSEPH BARBOZA, As he approached his car &wo
individuals stepped out of the bushes and fired at him with a
shotgun, Informant said that he turned arouRd as he fell and
both of them were running with handkerchiefs ko thelr faces.
A
Q—Mrenu
“1-Boston
HPR:po'b

A 900024

on_5/£10/6

EXHIBIT
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2
KL TOWARD STEL stgam a8 yoll an-
8 fellow inmate at tho Massdghusetie Correctional Institution,
Walpole, Mases,, and, from 811 indicatlons, he 1s going so
continue te commit murdep.

Some of the informztion provided by the informant
has been coxrrobopated by other soureces and informants of this
office. Although the informint will be difficult to contact
once he ig releéaged from the hespitsl because he fewls that

Q/ *win try £0 1111 him, the informant’s potential
outweighs the risk fnvolved. .

000026 000343
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B2/1472882 18:45 3865313416 CAYICCHT PAGE  B1

domm -—-w- -~
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eyt

dnsmuduahmtmtm yrog:'au

. It wes u:arm through contact sdth the now
deceased that ETPVIE FLEMNY was sctivaly .
1ovaleved

wayr that continnes h the no:tun

Altbough the 1SN in this ares has not actively
taken part ian this gang war, there is every possidility
ihat they may move into the picture jin the neay Cuture and

groaps theat are agaiost the reseining MC TAIGHIIN fection,

u.ul that all these groups’ m‘w??anxi"mﬁiﬁiﬁﬁy"‘“"‘“
f ICE moving in to wupport the BC LAGGHLYN gromp, it 4=

relt that FLEMMY will be in & pusition to furnish i.nfomt!un
oo LCX mesbars in thh ares.

m;antx. wmn contactad 11/1/1 M in tin
"strictest cmn;ﬂqt -] bag é‘iiﬂnm
LCX mombey A 3]
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Page vl

CAVICCHT

ga/14/20682 18:45 3@55313416

e Intazmt -amad he rn Eh
- tmtmin maalymuthemmzhu‘thn
| cournga to go in to the ngr R’J}. leet!.%x.%é gﬂ_g
sz Mas ws wherei tha s Taar~tos R Eha - tha "
wuld have to be driven. hy WWN r R

FRANCIS X. "GAGA™

e PLIDOO sdvisad that-Ne Fesiizes that he is the
pﬁn& targst for an sxscutiem b: The MO LAVORLIN group asnd
that he, tharefore, does not live.at hose... He sdvised that
. J'when contacts are .f:;‘m -that-he- ca.n—be -called ot the -

: slaunt Pl ] Fp- GAETLSon: T Paevenings-a b=
e “‘AVem’le 2.8269 or 963—‘369. Hs snid a message could be left
o have hin, ‘Call JACK from.Sout South.Soston,” sod he wi WL LYo
then caitast. tho -Agent talmmniuuy at the PAY office
where & meet can be lmnsnd.

g me M T ey dpddwddual amnrs 1o be mumug ats.ble
. turrtm ;ho p-wfh. he would be s very.
ET m:mux:m 3:- _erininal’el

-nt [EECSEST

2 . R-186
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JOSEPH BARON, also known as JOE BARBOZA. was
interviewed at the Massachusetts Correctional Institution,
Walpole, Massachusetts.

BARON stated that he would not mind
the Agents if the Agents would not end up tes
against him for what. he said. BARON was told ithat
he wanted to talk in confidence that "we would resp
confidence."

BARON advised that he has always
living outside of the law and that if anyon
enforcement could prove' that he was doing wr
willing to pay the consequences. However, hn .
you find that a police officer that you know "fingered
scores, acted as lookout when scores were being rulled,
and divided up the proceeds of these scores" turns around
and manufactures evidence and testimony against you have
a feeling that maybe you,the criminal, have played :
wrong standards.

BARON said that he never wanted to physi
hurt anyone in law enforcement but added that "I
is ruined by this individual trying to benefit
ambitions, the day I come out of jail could be 1
this Lieutenant becomes nervous."

BARON said that he knows that INGEX
with the "connected people" and that these peop
see him hurt. BARON advised that he has always tri
along with these people and that, as a matter of fa
used to see RAYMOND PATRIARCA and get an "OK" before
most of his moves., Since they killed three of his
however, (THOMAS J. DE PRISCO, ARTHUR C. BRATSQ:
JOSEFH W. AMICO) and stole $70,000 from him {
reference to the money allegedly in BRATSCS' pos
he was murdered), be had made statements thal he
to Kill several ol them. BARON said thatl after

entire situation over, he realized that he cou nel Less ‘
3/8/67 Walpole, Massachusefts F
Op . at s T T T Fle T
SA's DENNIS M. CONDON and
H. PAUL RICO:po'b . L
by - Date dictated ~mc—— "

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBIL. 1t is the property of the F) and is toaned t
your agency: it and its contents are not to be distributed owside your egency.

- 000786
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DMC 1HPRIpo'D

PARCE
Nows wha as happene n practically every morder tratb
has been committed in this srea. He said that he would @
provide information that would aliow JAMES VINCENT FiE

to "fry” but that he will consider furnishing information
on these murders.




154

pIrecTor, ror (NN ? 3/28/67
sAc, Boston  ENEEEN

INTERVIEW PROGRAM
CRINIRAL INTELLIGERCE MATTERS

Rebosairtel to Bureau, 3/10/67, and Bostel to
Bursaw, 3/21/67»

The following interview with JOSEPH BARROK. aka
Joseph Barhoza, was a follow up to interview conducted on
3/8/67, es aet forth in rebosa.irtel o /m

S

INTERVIEN OF JOSEFH BARROR
JOSEPH BARRON, aka JOSEPH mmsom, was interviewed
/21./67, b

£

at the Federsl Building, Boston; Hasa.
8A's H, PA €0 and DENNIS M. COKDOX

It else should be ncted

that he conferred W s JOHN FITZGERALD, at
epproximately 12115 p.m., &t xhic!s time he receivad some-
sdvice from his counsel mnd then returned to continue his

interview with the Agents.

BARRCN sald that he would talix to the Agents-in -
confidence and that he would not testify to any mromatim
that he wes furnishing at this time.

_2-Buresu o
(a-Boston GG

HER:IMC:poth
G

000788
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1

BARRON stated that since he last talked to the
Agents (He was intervieuwed on 3/8/67 at the Kassschusetts
Correctional Institution, Walpole, Mass.), he had coxe to
the conclusion that the Agents and him have a common ensmy
in the "Italisn crgam.zatitm." He said he realizes that
this “organization” is going to try to kill him regardlecs
of when he 1g relesged from Jeil, &nd he believes that -
this “organization” can reach out into locel law enforcement
sgencies and obtain practically any information in their -
possession, and he would like to help the FBI in their -
efforts to obtain evidence against the “Italian orgenization,’

N

BARRON saild that he hopes that GANRETT BYRNE,
District Attormey of Suffolk County, Boston, will appreclate
his (BARRON's) assistance in obtaining this testimony and
give him {PARRON) & break on the two cases that he has
presently pendinz in Buffolk County.

m

BARRON adviged that he had also discussed the last
interview with the Agents with JAMES VIRCERT FLEMMI and thet
he had told FLEMNI that he was considering having FABIAKO
cooperate with the FBI, and that FLEMMI indicated that he
thought that that was an excellent idea. )

600789
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I

It was pointed out to BARRON that he could be
making & very serious mistske in ¢talking to any other
inmate concerning his interview with Agents or the FBI.

000730
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DARROY advised that in connection with the murder
of EINMARD DERGAN, DERGAN had bcen causing gone problems for
a lot of people and had bean "out of order” at tha Ebb Tide
night club in Revere, Masg,, on & number of occhslons. = ©
DEEGAN was also looking for some kind of an excuse to xzn .
BORBY DONATY who was friendly with RICO SACRAKORE,.- DEE(IAN -
was killed in Chelsea, Hass., around March of 1965. Ke said
ANTHORY STATHAPUULOS was with DERCAN end remained
automoblle. One of the individusls in the group that
killed DEEGAN went towards STATHAPOULOS carrying & 375 -
magnum and wearing & bullet-proof vest, btaut STATHAPUULOS
was able t0 toke off and get out of the wrea’.

500791

n
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Pages 5 through 6 of serial 8 are being deleted in their
entirety for code: F, M.

000792
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n

- In further diseusaions of pangland nurders, he
made the comment thet EDWARD DEEGAN hed xilled ANTHONY:

SACRAMONE of Nysrett, Mass., end that this wes 2 senseless

wurder that DEEGAN had perpatratad Just to make himseif
look like & big man.

\W\J

000733
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' PARRON was asked if he d1d not feel that since
the "Italisn organizaticn” wes doing everything in their .
power to hurt him, didn't he feel that he could help Justice’
be done by testifying. BARRON stated, "If I ever testified, .-
you people would have to find me an igland end make a L
fortress out of it.” N

RARRON said that he would be willing to rurnish .
formation to the Agenta, but under no circumstances coul
he bring himself to testi!

Q; end JOHRNY MATORANO have been up to visit VINCENT JDOX
in ¥Walpole cn 3/22/67, end that FLEMMI told :
BARBOZA had been interviewed by the FBI at the .
office and that hs, BARRON to ge

y Wag going )
tg testif, ngt the individuals involved -
<) F
W probably her - .
dividuals about this plan and that 4if RAYMORD PATRIARCA

hears of this, he will believe that they are pa

conspiraci to hurt members of his organization. .

9
000795
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This office is aware of the distinct possiblliity
that BARROH, in order to save himself from & long prison
sentence, may try to intimidate FABIANO inte testifying
to gomething that he may not be & witness to. It is
planned to interview FABIARO and escertain from him what his
testimony can be in connection with the nmurders at the
Nite Lite and if FABIANO cennot testify as BARRON indicates,
BARRON will be again contacted and be given the opportunity
for himself to testify in his dealings with known ICN members.

10
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5/24/67

Airtel

To: SAC, Boston (92-1132)
From: Director, FBI (92-9828)
JOSEPH N, aks

JOS. RBOZA
ANTI-RACKETEERING

Reurtel 3/21/67.

A review of the Bureau records reveals that no

investigation of Barron has ever been conducted by your

office. In view of the current circumstances, the Bureau
should be cognizant of all background information. Therefore,
you should submit to the Bureau an investigative report per
instructions set out under the Criminal Xntelligence Program
containing all background and identifying data available,

N
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UNITED STAT. LOVERNMENT

Memorandum

TO : Va ‘Pirfctor, FBT DATE: June 20, 1667
\\Mﬁ/
FROM Gston
Vv

SUBJECT:

SA H, PAUL/.RICO
EOD: 2-26-51

-
SA DENNIS M. /CONDON
EOD: 1-29-51

RECOMMENDATIONS FOR QUALITY SALARY INCREASE

SA H. PAUL RICO has been assigned exclusively to the development
of Top Echelon Criminal Informants in the Boston Office since

September 16, 1963. SA DENNIS M, CONDON has been assigned to
the Top Hoodlum Program.since 1962.

SA RICO was successful in developing

ased on the development of
SA RICO was able to determine the basic reasons

for each gangland slaying, the identities of the majority of
individuals involved, the latter information, where significant,
disseminated to pertinent law enforcement agencies. Only as a
result of this informant was the Boston Office able to separate
the true reasons for the slayings as distinguished {rom the camou-
flage put forth by theﬂand/or the LCN.

During this period, SA RICO and SA CONDON were making continuing
efforts to develop as an informant an active LCN member When

intensified efforts in this area were not immediately procductive,
SA RICO was able to have

an roug 1s contact,
aple to follow the philosophy of the LCK

congerning
the infamous Boston gangland slayings.

contacts the Boston Office had con

uing h qua formatio
concerning LCN activities.
I - ¢ d ang_counse
e s T $

sald informant received
67-. 7

= REc_145 Zearched !
A - Bureau ’
2 - B
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The handiing of this source,
cbviously, was an extremely delicate and sensitive problem
requiring not only continuous skillful direction., but _almost
24-hour contact on a daily basis with

B

Realizing the potential that | NN -icht one day
be victim of a homicide, SAS CONDON and RICO have continued
vigorous attempts to obtain additional high quality LCN sources.
Accordingly, BS 955 C-TE was developed by these agents and via
imaginative direction and professional ingenuity utilized said
source in connections with interviews of JOSEPH BARCN, a pro-
fegsional assassin responsible for numerous homicides and
acknowledged by all professional law enforcement representatives
in this area to be the most dangerous individual known.

2.
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B, D

SAS RICO and CONDON contacted BARON in an effort to convince
him he should testify against the LCN. BARON initially declined
to testify but through utilization of BS 955 C-TE, the agents
were able to convey to BARON that his present incarceration and
potential for continued incarceration for the rest of his life,
was wholly attributable to LCN efforts directed by GENNARO J.
ANGIULO, LCN Boston head. As a result of this information
received by BARON from BS 955 C-TE, said individual said he
would testify against the LCN members.

The indictments against PATRIARCA, TAMELEO and CASSESSO are the
first major blow to the LCN in New England. PATRIARCA, as LCN
boss and possible Commission member, and his top liéutenant,

HENRY TAMELEO, were felt to be beyond prosecution by top state

and local police officials based on what for years resulted in
frustration in securing witnesses who would testify. The
Providence, Rhode Island Police and Rhode Island State Police have,
for over twenty years, concentrated a large number of men in
efforts to secure even a minor prosecution, unsuccessfully.

SAS CONDON and RICO were assigned to develop a prosecutable
quality case against top LCN members in New England. They

shave done so via highest devotion to duty, requiring personal
sacrifices, in time, on & continuing basis. Their time would
Jnave been wasted were it not for the skillful, unprecedented
“ability to develop the highest type criminal intelligence data,
coupled with securing as a witness a professional killer who, in
the past, would never furnish data other than his name to any
law enforcement agency. Thelr performance for over twelve monthe

3.
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has been of the highest caliber; their drive and desire to
fulfill a vital objective of the Bureswu have been rewarded
with the prosecution of top LCY members.

In view of the above, noting we have broken what at times
has seemed to be an lnsurmountable barrier, I am recon-
mending Quality Salary Increases be awarded to SAS RICO and
CONDON .
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i the following dales, Officer Lobson was in tl:c Comja;

... 2,23,26,27,29: July 1 aid 3, 1967,

s, 2 stated to'me that tilkle he was incorcevated aé Daor Island, ke kel
Lis .,.zl.J::'szxiia:; with one ”a:ris" "«‘abz‘auo. Fabicno siafed that the "o of e

.’.‘3 and Joe Barboza had bcc: clcaw:d uh ( He also sited thai oi :,:c' g

bi ..)es[;w wa., k tllcd 13 CLclsca, Ma::s: @ an atley, umt Lo S;;.ﬁ.aw Bis -:;v:;: £

e Moore kedeer L

: L:s ::.o‘m‘ .)a.xzcle :Izm taoz Ixzrz ilze?’e ) I’e “fatczi tr'-'). ang Ck

W.-;Lo b .xp and told Hmm tr,a.' hzs brothcr, a Ckel.s.,a Pa

z’"* Lam' was Izt o,!;ca at il.a A.ar of t,zc bu.ldm

e Zn Ducgan czm mcy Aad tﬂed p:"ewa.:..;y 0 b gt - French in, $o g:’ Shoeh

e job but lzacl;’zfa:fd zca.s in New Ilemps ;:';'c. S;‘cﬂw al5us el

Decmn abaut n'ouzg mz me yob because ke ca:;ld 208 scc ‘whers

. &:’:0 DDD 00 zn casIz ina safc ina _,ma*zce compaa $hat smanli, ( u":.:;..

hé::'/.:l i

shm‘s an, t!ze alley hz left the scrma in tk:a smnc e ::/J.':‘.-: b2

J:c.l ~7~r.ved FN Stauwpolous stalcr.’ t hat I Ize acz.:all gy ¢ uaw Po,....

iis Iz:z:z& t xat yxim'zt mm‘ uonzeo Axaa'tm. IIa &l -rrci seg she O*"I.w’"‘ Zwolnedl it @

e Clzm'lza Maora’s wmdow in s pZace af b..s;z 25% 8e WS SvoRen

wput ay & slmtgm blas’ becauoe of !Jze fact tar Charle was .aL.z g e ‘3 personai friend

of Siatuoj:olou.. {00, much m:d was. toZ(i i &cep q::;..f

I rafcwmrf o the Sacmmoae kzllu«g in Evm‘ett tatl:oaatc~' stated ot i

Tezt Elayz

k3 za.,..s bccaz:se af Sacramons tollin talf*zz ; 100, 'mzclx aboz.: t.e Puapa’o Ju.J‘

- Delzz'ey. ctc‘ were mvoZved . ch skzted ic Ojﬁccr Pob.»,o,. ,"'“* P:)_—);.'.’o’s e

c::,d #] o,zly one alwe, to date, of the fou/ men tnvolved, wos .u‘a mremt wio S0t ihe

'jo.", “;‘P' 2 is also t!ze ozze tlxat zcmmd’ .11) il co..zj)le.c Q/aﬁz f/a;;.‘ i.;c Fabs

u«wa IucLea;x )’rom ...on.e/mil.. «L'as .‘1: one :m’:o Bitied Hennoir aad Dol s

Hazon u..r} baen set up bzfore“his?l‘mt«z bt Jour o7 five(t o adocesions Ly

EXHIBIT

22

FENGAD Baonme M




TSl

“doore, Sacramone was la

| Dopulo's:best friend in the donversation in regards to $he Fo

e i Vi

wcent (elivs Jimany) Flemmi met with Deegan cnd Ton

sha Howard Jolmson Resicurant with the Jourth man involved in the Popuio thafl,

mgke (:/rngame;.’ts' to silence Sacrainone. - Shovily cficr, e

LTS

{Zogion and wnable Lo complats the job. Decgan then weut el

wh for Lwo other wiknowns to take care of hin, Sizthopolous e.

Shacllieford and Steve Hughes were thie-two who killed McLecn.

oholous also Stated st he hds p 'et.‘yvgo'q‘..:

< were the two iien who kz’}}cd Licke,




170

orma rone o o { orasos EXHiBIT
S

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum

Toison

23

Fl
3
S
3
&
£

TO : Wr. DeLoach DATE: June 23, 1967
i) . . Tele. R
FROM & 3. = gale tolmes

Gandy

SUBJECT: SPECIAL AGENT EAR OLD PAGL)
SPICIAL AGENT DETLI§‘m77— WOON
RECOMMENDATION FOR INCERTIVE AWARDS

FCOINITNDATION, SPECIAL L3ENT I CHARGE, EBOSTON

(S4C), Boston recomnmends

Special Agent
bove~captioned Special

guaiity salary increases i the
s (S4) based upon their devel ent zand sikillful handllnv
xtremely valuable top echelon in? ts in the organized-
field. Special Investigative Division recommends these

2

Special Ageats receive incentive awards.

DETAILS

upon developnent of t{his sou*c», the Boston Office was able to
determine the basic reasons for the numerous gangland slayings
in the Boston area and the identities of many of the individuals
involved in these murders. The informant provided the Boston
Office with accurate and authentic data regarding gangland
strife in their division. p

As a direct result of the shrewd guidance given the
informant by SAs Rico and Condon

information has been vitally important in establishing the
Intersiate Transporuatlon in Aid of Racketeering violation

1 ~ Xr. Delozch CONTINUED - OVER
1-- Admizistrative Division
I - Mr. Gale

1 - Mr. Hcindrews _ ,<(
1 - Mr. Kelly -1&SXEROX,
Eﬁ*cvosuraC - JUL 18 1467

T

il

See Ad'mm;uhrauvb Division Addendure Page 2a. 8EST C OPY
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Memorandum to Mr. DeLoach
Re: Special Agent Harold Paul Rico

against Patriarca and his chief LCN henchrman, Henry Tameleo,
wio were arrested this week by Bureau Agents.

SAs Condon znd Rico zlso developed znother top echelon
informant, BS 955-C~TE. Ee was most effectively utilized to
convince Joseph Barboza, the professional assassin, that he

should lestify against Patriarca and his zssociates. The
informant's efforts with skillful interviews of by ;
SAs Rico and Condon resulted in appearance before a

Federal Grand Jury and the indictments of Patriarca and Tameleo.

. The arrest of Patriarca and Tameleo by Burezau Agents
received extensive publicity and coamstituted a major blow
against LCN. These noteworthy achievements were brought about
by the development and handling oi top echelon ififormants by
SAs Rico and Condoan. Their tenacity, ingenuity, and professional
skill were of the highest order.

RECONMENDATION SPECIAL INVESTIGATIVE DIVISION

It is recommended that SAs Rico and Condoa receive ,:/
incentive awards for their notewortihy performance. {9 Y, =
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LDMINISTRATIVE DIVISION ADDENDUM, LDH:klb, 6-27-87.

Information furnished by SAC, Boston, and Special Investigative
Division indicates performance of SAs H., Paul Rico and Dennis M. Condon
in developing and handling to» echelon informants warrants recognition in
the form of incentive awards (. oston had recommended Quality Salary
Increases, which are affiorded incident to annuzl performance ratings;
Administrative Division agrees with Special Investigative Division that they
receive incentive awards). SA Rico's resourcefulness and diligent efforts
to obtain cooperation of an informant

resulted

g gangiand slayings in

3
2 receipt of much accurate and authentic
e Soston area. SAs Rico and Condon

data regard

ey cdeveloped still another
in arrest of Raymond
Patriarca, La Cosa Nostra lea , and Eenry Tameleo, his
chief henchman, Bzsed on approve jzed to determine amount of
awards to be granted, their services are cousidered to be of moderate
value and broad application to the work of the Bureau, entitling them to

oan

awards of $150-8300.

51

Performance of both SAs Rico and Condon during the past 3-
years was satisfaciory, both having been rated Excellent in their 1966 annual
periormance report, completely available, and overtime satisfactory.

SA Rico EOD 2-26-51, is in grade GS 13, $14,665. One censure and 4
commendaiions, 2 through SAC, and 2 incentive awards.

SA4 Condon ECD 1-29-51, is in grade GS 13, $14,665.. One censure and 4
commendations, 2 through SAC, and 1 incentive award,

RECOMMENDATION:

Ve -
That SAs H. Paui Rico and Dennis M. Condon each be afforded
incentive awarcs in the amounts of $150 {amounts in line with previously
approved awards for similar performances).

PERMANENT BRIEFS OF FILES OF SAS RICO AND CONDON ATTACHED.

Appropriaie letters attached., > Vgxf‘{ﬁ/
oA 1

- BEST COPY
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July 8, 1967
PERSONAL

Mr. H, Paul Rico
Federal Bureau of Investigation
Boston, Massachusetts

Dear Mr. Rico:

For your developing and skiliful handling
of several confidential sources of great concern to
the Bureau in the criminal field, Ihave approved an
incentive award for you in the amount of $150. 00,
The enclosed check represents this award,

Through imaginative direction and pro-
fessional ability, you have guided these individuals
into furnishing valuable information. You have dis-
played devotion to duty without regard to personal
convenience and your drive to fulfill a vital objective
of the Bureau has been rewarded with prosecutions
based on data furnished by these sources, Iam
most appreciative of your outstanding effcrts.

Sincerely yours
4 REC-145°
v 3. Hgar
Enclosure [

1 - SAC, Boston {Personal Attention) Enclosure .
You should personaily present this award and should this not be

4 . possible or should presentation be unrecsonably deolayed ®y vour
absence official acting for you should present it. Inform employee /GA
Toisan net amount of check represents this award less withholding tax. N ‘\99

For your future guidance, quality within-grade increases

are considered only incident to annual performance reports.
"1 - Miss Usiltonz(Se’it Direct) NLE¥(5) 67-458484 Award #916-67

Based on Gale-DeEoack memo 6/23/67 and addendum Administrative
11 - Division 6/27/67 re SAs Harold Paul Rico, Dennis M. Condon;
. Recommendition fgr Bideniive Awards.
+ - Re: | S 9556 C-TE
war roou(J TELETY;EUN:TD [!/40/

Wick
Casper
Catlohan

Conrad
Felt
Gale
FRosen
Sullivan

EXHIBIT

PENGAD-Bayonne N
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July 8, 1967
PERSONAL
)

Mr, Dennis M. Qndon
Federal Bureau of Investigation
Boston, Massachusetts

Dear Mr. Condon:

In recognition of your developing and
handling several confidential sources of much
interest to the Bureau in the criminal field, Ihave
approved an incentive award for you in the amount
of $150, 00 and the enclosed check represents this
award.

You have demonstrated ability to rec-
ognize and professionally guide criminal sources,
resulting in their most valuable talents being uti-
lized to the best interests of the Bureau. Note-
worthy achievements have been gained by your

diligent efforts, culminating in the prosecutions - 34
of certain individuals., Icommend you for your /). M/
splendid performance.

TAALLED 3.

5l 481967

Sincerely yours,
K .. J. Edgar Hoover.

4 w3 ‘Eﬁomd personally present this aword and should this not be
; 0551b1e ot should presentation be urireasonably delayed v your
R absénce o{ﬁcml cxcung for you :hould present it. Inform emplcyee

For your’ ce, quality within grade increases
are consider ﬁmﬁ% fo annual performance report:
.1 - Miss Usil elt) 'WLKpM5) 67-433766 Award
Based on Galepp eLoachﬁl mo 6/23/67 and addendum Admin,
6/27/67 re SAs Haro gf I?ﬁ ko, Dennis M, Condon; ReC.
centive Awa.rds.

i

Holmes
GM’E%UL T %ﬁrﬁjj recervee prrl ]

EXHIBIT

25

PENGAD-Bayonne Ny
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FD-263 (Réjv. 9-17-65)
e ST

' FEDERAL BUREAU OF INVESTIGA’ }bN

rerorTNG SFFIeE ormczor o SavE INVESTIGAT IV FERIOD
BOSTON BOSTON 7/18/67 3/20 - 7/7/67

TITLE OF CASE REPORT MADE BY TYPED BY
JOSEPHQARON, aka THOMAS H. SULLIVAN mag
JosepH ™ Barron, - CHARACTER OF CASE

Joseph Barbozh, Jr.,
Joseph J. on,

Josep edeiros
AR

z
v
REFERENCE Bureau airtel, dated 5/24/67.

2FE kN
-C -
ENCLOSURES

T0 BUREAU

Original and one copy of a letterhead mémorandum
characterizing informants used in this report.

INFORMANTS

Case has been; Pending over one year (7] Yoo [T] No; Pending prosecution over six-monthe ClYes [CINo

SFEciAL AE
ApPROVED L%M ,.j N EOIALAGENT DO NOT WRITE IN SPACES BELOW

COPIES M., E ¥ ( ' j r/’ 7 v
37} Bureau (92-9828) e '?'5/6’)1 \3 REG 2%

- USA, Bost ) — .

2 - Bos1’;on029§r—lll32) g[ ——— EX-116

(1 - 166-629) 5 T'ﬁ o JuL 211967 M;/g
VO =
/vﬁd 14 o0 /1

1

EXHIBIT

Dissemination Record of Attached Report Nototions 1 %@n’

Agency ) o7 -
Request Recd, i 4 ?‘Y/ ! E
i 2

Dote Fva. " || CC AAG, Eriinal Dielton, Q a : 26
Fow P, Organised Crine gig i N &
g
o Seeron oo Wk'{ : L3

.98 4U6 101987 /45
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BS 92-1132

INFORMANTS CONTINUED E
“ 8

8

~B -
COVER PAGE
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@ @ .
N,

<

B3 92-1132
THS :mac

ADMINISTRATIVE B

that
RONNIE CASSESSA and JOE BARBOZA were responsible for the
shooting of ROMEO MARTIN in Revere, Massachusettis.

-C -
COVER PAGE
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BS ¢2-3132
THS :mac

) that -
JOSEPH BARBOZA was the individual who shot and killed DI STASIO
‘and O'NEIL at the Mickey Mouse Lounge in Revere, Massachusetts,
the prevzous weekend, The. informant stated that BARBOZA had
been In the Mickey Mouse Lounge a couple of weeks ago and
after he left, someone took several shots at him and BARBOZA
suspected thdt DI STASIO had set him up with the MC LAUGHLIN
crowd.  As & resuli of this, BARBOZA returned and killed DI
STASIO and O'NEIL. .

that JOSEPH "CHICO" AMICO and GUY FRIZZI are always éoge'hher
and- were ususlly with JOE BARBCZA before BARBOZA went to Jail,
The informent stated he heard reports that BARBOZA and GUY
FRIZZI were the ones who "bumped off" TEDDYDERMAN & few months
agd in Chelsea, Massachusebts.

w‘ ‘ that
wnile JOE BARBOZA was on trial in Suffolk Superior Court-he

decided to make one more “"hit", He was trymg to hit
MINDIAW AL" from Medford, Massachusetts. At the time BA REO&A
made his move against STiDIAN AL", he was in the company of
"CHICO -ANICO, RICK FEMIA, and GUY FRIZZI.

that
JOSEPH BARBOZA, ROMEO MARTIN and RORNIE CASSESSA are frequently
in attendance at the Ebb Tide in Revere, Massachusetts.

W . 0
BARBOZA is very frequently wi PIH ONNIE CASSESSA,

and FRANK IMBRUGLIA. BARBOZA was supposed to have "hith
FRANCIONE of Revere, Massachusetts, snd also "hit" EATON.

He also stated that BARBOZA was in prison with EENJAMTN, who
was murdered alter he left prison.

The informant stated thal BARBOZA is a Portuguese
kid who would otherwise be accepted into the LCN except for
his nationality. BARBOZA claims that he shot TEDDY DEEGAN with
a U5 caliber gun. BARBOZA indicated that ROY FRENCH was with
DEBGAN and another Individual when DEEGAN was shot Dy BARBOZA
and two other individuals, one of whom the informant believes
was ROMEQ: MARTIN,

The Informant stated he heard that JOE BARBOZA was
extremely friendly with JIMMY FLEMMI. The informant added that

- D -
COVER FAGE
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BS go-1132
THS imac

BARBOZA tried to reach JIMMY FLEMMI a short time ago and wanted™- .
to know if FLEMMI had gone to Providence, Rhode Island, to see
RAYMOND PATRIARCA.

stated that he had heard that
JOE BARBOZA made the statement that ROY FRENCH was on the way
out. Informant stated that FRENCH hangs .around the Ebb Tide
in Revere and appears to be friendly with BARBOZA, RONNIE
CASSESSA and other individuals.

COVER PAGE



¢ BD.263 (Rev. 38-67)° #5

REPORTING OFFICE

CHARACTER OF CASE

m .

REFERENCE: Report of SA CHARLES A,

FEPPUCCI dated 6/21/67

at Boston.

ENCLOSURES T0 BUREAU (2) ) st
Original and one copy of letterhead momorandmn
characterieing informants mentioned in this report. :

LEADS
LAS VEGAS
AT CARSON CITY, NEVADA i ° o
1 Boh dy i | :--_l\.q-'
ACCOM v Bodpdr 3] Son
convic |auTo.] Fus. FINES SAVINGS recovemes | TALS ASE HAS BEEN
i S N T FENDING OVER ONE YEAR Dv
\ ” FENDING PROSECUTION -
\ OVER 51X MONTHS
Sl DO NOT WRITE IN SPACES BELOW
(. =y
3003
3 = Bureau W (Encs, 2) :
:L - USA, Prov o) Rele

/B Eoveon gummm— f

- Las Vogas

e c%snw »«ml’? Smﬁ“m ,—-«-—-"

Agency

Dissemination hcold nl “Attoel H?r“
5

" Request

Reed. |-
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Pages B through S of serial 3083 are being deleted in their
entirety for code: F, B, M. .

000814
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—1

on August 28, 1907 BS 955~CTE furnished the
rovwing Lofurmeticn toe 34 H. PAUL TICO:

The Lafoinmeant wdvised that LAFRY BAIONE asked the

Yeraant Lo conbeet JIMMY PLEMMI on behalfl of GENHALKG J.
Gl to see whal FLIMMI cen do to keep NICK PLMMIA Liom
svirylag wpedist aanyene and to see il FLEMMI caa Uind some
; to aestioy JUL BARLOZA's testimony against FATI IAFCA
¢ AEGIS:G. Tne infoimsul sdvised thet tnis puts Jlady

H Lo a2 ver, bed position because JIMKGY FLLMMI owes
. oeveY Gic,ouh, 8 ad is therefore indcbted te him,
aol Knows thet JIMHMY FPLEMMI would Just sd soun nee
FPTALCA vnd TAMILED et hurl but thet he Las siveyz ilooiced
s oon AUGIULG a8 u source of wmoeney for him and ne feels

pt FLEMI weuld want Lo nelp AsGIULG, The lulfurauunt
Vintd, Bowever, that he wiil, wnen be is telking to
pokabl wut to hia unes BALBUOZA oo vae eud up sellousiy

- .

000815
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—F

purting him, JIMMY PLEMMI, if he, FLEMMI, did anything
to attempt to discredit BARBCZA,

Infermont further adviesed that he has learned
that LALREY BAIONE and PETER LIMONE have recelved informaw
tion that JOE BAIBJZA is golng to testifly for Sulfolk Couaty
on the nmurder of TEOSY DEEGAN and that they in &ll probebility
will ettenmpt to iuske suro that TOHY STACOPOULGS will not be
arcund to corroborate BARBOZA's testimony. The informant
adviaed that he belisves that STACOPOULUS: 1ife is in

danger.

Covee Bagn | 000816
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B
FBI BOSTON ’

404PM URGENT 10/25/67 1P PJC o T
T0 nmzcroa-? A ' co
FROM BOSTON . : - ;
CRIMINAL INTELLIGENCE FROGRAM, BOSTON DIVISION.

~ A
S -1 1ED BEFORE THE D

SUFFOLK COUNTY GRAND JURY THIS DATE IN CONNECTION WITH THE |

GANGLAND MURDER OF EDWARD DEEGAN ON MARCH TWELVE. SIXTYFIVE.

SR s & RESULT OF W : =571 HONY 'BEFORE °

TH1S GRAND JURY, INDICTMENTS WERE RENDERED "

"‘_.,T

AGAINST HENRY TAMELEO, PETER LIMONE AND RONALD CASSESSA,
ROY FRENCH, “JOE THE HORSE" SALVAT!, LOUIS GRECG AND
JOSEPH BARON.

@- ABOVE BélNG FURNISHED FOR INFORMATIQN.
END

BAP

FB1 WASH DC

UMM R ST . EXHIBIT

.t

28
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N 5, Novomber 15, 1967

Harold L. Lokos Sl
Polygraph Examiner T T
.. 3189 Northwest 19th Terract '
“: Miami, Plorida 33128 L.

' J\xdge. Richard Barost N
-123 Northwast 12th Avenus
nia:ni. ?lorida 33128 o
Ret LOUIS M. GRECO

2 11 Judith Street-

: West Peabody, Mass,
D.O.B. 2/4/17

- s

at the request of Judgc, Richard Bares... a uolygtaph
> examination was initiated at approximately 4:25 o clock
: P.M., November 14, 1967, at 123 Northwest 12th Avenue,-
“Miami, Florida. The subject being administaered the .. .
‘polygraph examination was ona LOUIS M. GRECOQ, 1l Judith - CE
 Street, West Peabedy, Mass. The subjéct matter was' T
-relovent to the death of ono LEDDY DEEGAN, who expired ’

in the State of Magsachusctts on oriabout March 12, 1965. ’

The following questions wera f:.ra:: :eviewed .with the ) ;
" subject and subssquently administered under polygraph - -
~instrumentation. They are as_Z£ollows a‘long with the e :
.subject's replys - - '“.

. Kave you ever ccr:m-cted an offanse or
crima that wenc unde:ected that yc\x could:

EXHIBIT

gt

30




Page Two
Novexbor 1S5,

have beon jailed?
© YES. ., e

" Were you in ?lo:;da ‘on k’a:ch 12, 19657
Y"S.. .

. Bava you ever cheated?
T YESY 3

’ " Wers you in cﬂalsea. xasa. on Ha::c‘x 12.
- °°1965% . . . .
" KO.

. }'0.
: . . ‘\‘,, . . .
Two (2) polygraph chars trac_ngs ‘were a'xalyzad of subjec“s .
recordings, and it is the. opinden of the examiner that- /"
pertinent instrumentation’ recorded responses of LOUIS M., GREQO

are indicative of those in the past that have bean im:e:preted

:as TRUTEFUL responses. Simply in laymen language with e e
regards to the death of Teddy Deegan and the psriod the Co i
subject states he waa in E‘lor:ida ware considered TRUTX-&'U’L
raspcnses. :

’rhe instrment used In“the adminiscration of thia poly- ..
grap‘u exa:xi::a.io'x was & Model €303, 3 Pen Keeler matru:nent. .

%:w/aﬁ/ o[n//

CEAROLD L. LOXOS , X
Polygraph Exaninaz
e i At




,‘STATE 02 FLORIDA

)

- 3

COUNTY OF DADE , )

: _ : .

- I. MARIE BLA. 0\, a Notary Public of t}'a State

of Flox:i.da. hereby carti‘y tha*' tha signature of one

EAROLD L. LOXOS, Polygraph Exa...nex:. Ls hi Ls true and
- - L) : .

1777(2/'//‘,7? s

| BoiaRy PURBIG, Stats o Plo:id:. N

. KuTn" ('Julu STATE 3z
:4: 'O'N Wi OF naxm ll;'LMa"
nATo mnuuu racn w. N4

m:nuno
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Oct. 30, 1967

Nov. 1, 1867

wasww; .liss Lbuis Gyieco, aTtw oo
zlia Leecco TN N .
. Ewu»ﬂa -5y French, alias Roy Trer-h, Alins w. ... ' <h ™
. AwoqanO:zcmm*mT <m.wouwwa Anthony Cassesso, gommﬁs L. <mw<mau, Feter oobe,.. Limone
. Senry Tameleo, alias Enrico Tammelleo
. - Joseph Baron, zlias Jos erh Barboza
Ofense - £t0; R . ;
W55%en 2/27/68 6/18/68 o
Consmirac ::ﬁ:osw F. Hclaughlin Lawrence F. O'Donnell Lawrence F. Of onﬂaﬂp
Aspiracy "6 Beacon S5t. John B, Creene One State St
a{for French) One State St. {for Tameleo)
1/1/67 {for Grieco) (Appointed by Courts
‘obert A. Stanziani L/9/68 and relieved by
E . RN 0 Court ww.v‘ mmnwva J. Chisholm mwcdamM\NN\Omv
Papes No. - N for Limoneg 261 Tremont St. 20/
diw Dato of Filing Z 11/17/67.. .4 .. (for Cassesso) Lawrence.F. 01D
i William §, Fidgeon L/10/08 One State S
, 261 Tremont St. Joseph J. Balliro (for Frpath) ...
. (for Cassesso) L& School St. 6/21/68 -
N ¢ {withdraws 5/21/68) {for Limone) Anthony F. ZGFm:m
12./12/67 6/14/768 6 Beacon St. N
Joseph Balliro Lawrence ¥. O'Donnell (for Limone) .
Lk School St. 6/15/68 3/25/69
(for Tameleo) John B. Greene Paul T. Smith
3/5/6% David Berman One State St. Manuel Katz.
(for Limone) (for Cassesso) 89 state St,
; §/15/69 A. Hutton (for French)
P {for Gni
w.%m« Date of Filing |
o
1 Oet., 25, 1967 ﬂ\w

Indictment returned.
M

Sourt =~ in

iFrench brought inte dictment read ~ sStands mute upo: mﬂﬁwwWSSmbWJ

tand Court dircets plea of not puilty be entered.

MittimE

Jzil on mittimus without bail. Rose, J. -

Jd. Brown, stenographer.

ADA. - 4. Melaughlin, Esguire for French. Y

iLimone brought into Court on warrant -~

indictment read =~ pleaus not mcwpow;w
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Duie of Filing

Apr, 18, 1968 | Cassesso's motion for access to witnesses, after hearing, denied as to

Stathopoulos, no action as to Claire Baron.

5 . Cassesso's motion to interview Robert C, Glavin, after hearing, denied,

000627

Grieco's motion Mon opportunity to interview Joseph Baron and Anthony J,
SR Stathopoulos, after hearing, denied,

DA . Salvati's, Jdrieco's, Cassesso's and Tameléo's motions to be furnished with
—e . ¢riminal records and probation records, after hearing, each denied.

—_— . Cassesso's motion to inspect filed, after hearing, denied,(Pap. No. 28 in 32366)

Tameleo's, Cassesso's and Salvati's motions for Police Department reports,
; and Grieco's motion for the production of Police Department records, after

hearing, each denied.

|

~ . Cassesso's files motion to dismiss, (Paper No, 29 in case No, 32366)
Court orders exhibits (1 - 4 inclusive) impounded.,. Forte, J,

Anderson, stenographer,

. Apr. 22, 1968 . Cassesso's motions: for Lawful Jury; to interview Anthony J, Stathopoulos;
R . for access to witnesses; to interview Robert C, Glavin; to be furnished with
. . copies of the autopsy report; to inspect personal effects; to be furnished
. . with criminal records and probation records; after rehearing, each denied,
S . Cassesso's motion for Bill of Particulars filed, after hearing, denied,
Tameleo's, Cassesso's, Salvati's, Grieco's motions to dismiss and Grieco's

~ motion to dismiss because Grand Jurors improperly drawn, after hearing,

each denied, . ﬁconﬁwscmﬁg
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FORTIRBIE DAY
Folume 42
Pages: 5679 ~ 5042

(i -
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: P

Suifcdik, s3. 6(/' 2.0 ¢o i;gg;;i gm:t
,-sr" s(W gt
Sromeaveslth v. Lewls $riseco, alias, and
: Wilfrzed PRoy Freach, alias B¥o. 21601

Henvy Tameloo, alias ‘ 32365
Bopald Anthoumy Cassesso 32366
Potax Limone 32367
J;&rsph %o Snlwati 52368
3-@12;.%8‘ gxiecon, alias, et als 32369-70

Bofore: Porte, J., and Jury.
Bagwn: HMay 27, 1968, at
Boston, Maossachusetis,

Zramsexdint of the Bvidensg
Progeedings of July 19, 1368

{2ppearances as hezxetefore acted.)

Axther B. Baker
and
Donald Q. Andexson
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5810

and 18 1% falr for me %o say that that is to
preserve the purlity, mo $o spoak, of the man'e
testimncny®

Yes, 8ir.

In other worda, you would not wsnt the impression
created later on during the course of a trial, Mr,
Condon, that you had anything to do or an agsnt

of the FBI had anything to .do with the atorj .that
the man was telling? ‘ That®s part of 1%, isn"t 1%?
Yes, sir,

Now, that 13 a matter of eoncern them, 1s 1t mot?
Yes, sir,

New, during the psvicd of tims that Mr, Barboza was
sranaferred to Barnstable Counby, oy from that
poriod of tiwe until tho present day, to your
knowledge, o you know that he has dbeen 1n Federal
custody, so te apeak?

Yes, sir, he has,

So that the Federal authorities have bean responsibdle
for hisg protection and his custody, his confinem;ant?
Yas, sirv,

Is that right?

Yes, sir, : GQDSOO

And 18 it fair %o say that you and Agent Rico have
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been major figures, 8o to speak, with regard to the
1nvestigations surreunding the information furnilshed
by My, Baven?
Ho, sir.
It is mot?
Ho, sir,
Well, you have been partieipating in I1t, 18 that
aorrect?
g it pertainsg to Federsl watters, yes,
But not.as it pertains to State matters?
We have not been the principal figures, no, sir.
I sees But you have heen part of 1, is that ecocvrect?
Yes,; sir,
And concerned with 1%, 1z that =ight, as an agent?
Would you explain what you mean hy eoncerned, please?
Hell, interested in seeing, for exsmple, that the
purity of the story that Mr, Barcen had %o tell was
prasarved?

R, ZALKIND: T must objeet teo that, your
Honor, beeause, framktly, I don't understand it,

¥R, BALLIRO: Maybe he does,

THE COURT: If the witness does not understand
it, he need not answar i%,

Do you underatand that or net? 400901
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August 5, 1968
PERSONAL

[i
Mr. H. PauliBico
Federal Bureau of Investigation
Boston, Massachusetts

Dear Mr. Rico:

The manner in which you performed in
the investigation of a local murder case fnvolving
Roy French and others was splendid and I want to
commend you.

The successful prosecution of these
subjects was a direct result of your noteworthy
development of pertinent witnesses. I waut you
to know that I am most appreciative of your fine
services.

Sincerely yours,

J. Edgar Hoover

1 - BAC, Boston (Personal Attention) g1 T —/”:—/I/I]
Somrehed - Numbered e -
1 Miss Usilton (Sent Direct) RE(136 | v BUG @ 1368
JMP i : =
. (5)
s B ) 67458484 . ,
- M Based on Boston teletype 7/31/68 and addendum Special
/'  Investigative Division 8/1/68 re Criminal Intelligence
‘ ; Program, Boston Division.
! . Lo
)

Callahon
Conrad
Felt.
Gale

? P
Sultivan — [ Ir [+ an . {/r, i
1 Y Baw

Tavel
/Vy‘/'y%"/

Trotter
Tele, Room
Holmes

Gondy, wat roow () receryes unr (3
_!4... LS ) —
TR L A

EXHIBIT
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August 5, 1968
PERSONAL

Mr. Dennis M. @ndon

Federal Burean of Investigation
Boston, Massachusetts

Dear Mr, Condon:

.In recognition of the(_excenent fashion
" in which you performed in the investigation of a
- local murder case involving Roy French and other&,)
I am pleased to commend youl

You were highly instrumental in the
development of principal witnesses and, through your
effective testimony at the trial, all the subjects were
successfully prosecuted. . I do not want the occasion
to pass without conveying my appreciation to you.

Sincerely yours, . .
: e
g JEdgarHoo’567‘ 4321 L6— 7 4

RECA48 |
1 - SAC, Boston (Personal Attention)

AUG B ~ 1968

“Based cn Boston teletype ] 31/68 and addendum Spec1a.1

y Investigative Division 8/ 1/ 68 re Criminal Intelligence’ Program,
| Boston Division.

-

D\y e 2
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OFHORA, FaRM NO. 13

A—“'.. 5010=108 B
SERERT £ - "
~UNITED STATES GC. ZRNMENT . é’a“cmf
S
Memorandum o —
Callchan
Conted. -
T ;;
T : Mr. DeLoach DATE: November 15, 1968 Posen ———
: Teones
rroM :J. H. Gale - O X Tele. Room -

Holmes
CoRimartnle THTHE)Lygerds G““%
supjecT; DEPA '/;/,/ P ¥ - i
-TASK FORCE CONCEPT ON RS - .
ORGANIZED CRIME __

SYNOPSIS: This memorandum is written to set forth the ¥BI's viewg with
reference to the Department of Justj_(,:;x’fask Forcel(also calledy*Strike Force
concept on organized crime. This involves formation of groups consisting of
Department attorneys and investigators from different Federal agencies con-
centrating combined prosecutive and investigative functions in selected areas.’

The basic objectionable aspects of the Task Force concept consist o
the following: - (1) Combining of investigative and prosecutive functions to the
. detraction of desirable impartiality; (2) loss of economy and efficiency by super
i imposing a new group in areas where regular prosecutive and investigative :
i agencies exist; (3) absence of specific responsibility because of diverse organi:
i zations and assignments of personnel; (4) added peril to personnel in dangero)
; situations encountered; (5) difficulty in maintaining security of confidentia)
informants. Another principal objection is that the FBI's accomplishmerts
would be submerged in the claiming of credit by the Task Force beyond if§ Y
actual contribution, and they will wind up grabbing the lion's share of fa‘vj

publicity, 5
Proponents of Task Force operation stress ability to concentrite on
an objective without diversion caused by multiplicity of investigative matters.
Regularly constituted investigative agencies, however, can concentrate and
specialize its personnel, and United States Attorneys' offices can be strengthen
by changes and additions of competent attorneys where needed. Current accom
plishments of existing Department of Justice Task Forces are dwarfed by
accomplishments of the FBI in areas where prosecutions are handled by a

~regular staff of United States Attorneys and initiated by the FBL

ACTION: For information, as an outline of the FBI views reggrding the Task
Force, or Strike Force, concept. EE.Q-H o "7 - _7f7 _’5_.

i o .
1 - Mr. DeLoach E{‘ % o /7';«/ oty 1368 5>

1 - Mr. Bishop .. :A,J.gsr»-‘f N N _‘/*7
w1 - Mr. Gale aa . / G Gem T

£ 1-Mr. Staffeld 7 '
331 - Mr. Green /‘/LQ’ DETAILS - PAGE 2
: EXHIBIT —_—

5 ﬁﬁ?x}ﬂﬁgg%

34
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Memorandum to Mr. DeLoach

Re: Department of Justice
Task Force Concept on
Organized Crime

DETAILS

Department of Justice Task Force

The Task Force idea began with a visit to Bureau officials on

~ October 27, 1966, by representatives of the Department's Criminal
Division. They announced that they were suggesting a group be formed

in the Department of Justice consisting of attorneys and representatives
from the Treasury Department, Labor Department, Bureau of Narcotics,
the Internal Revenue Service, andthe FBI who could sit down and review

in the Department of Justice all available information gathered by the
various agencies concerning the activities and criminal personalities
involved in organized crime in the Buffalo, New York, area. Investigations
would then be conducted by the various personnel in the Buffalo area.

They pointed out that the FBI reduces its investigations to reports, which
is not the case with some of the other agencies, but that these other
agencies have a great wealth of information which has never been made
avaijlable because it had not been reported. } —

The Director said that he would never agree to this and that
the Department should take steps to correct the procedures of the other
agencies and not muddy the procedures of the FBI. The recommendation
that we not participate in the '"Task Force" was approved by the Director,
and the Department was notified of the Bureau's decision on November 7, 1966.
It was stated and reiterated to the Department that the FBI would continue to
vigorously conduct investigations in organized crime cases and continue
to submit to the Department our detailed reports of the results of these
investigations. They were also told that the FBI desired to have reported
to it any alleged violations of law within its jurisdiction which might be
discovered by the ""Task Force, ' and such alleged violations would be
promptly, completely, and vigorously investigated. On later contacts
with the Special Agent in Charge in Buffalo, members of the "Task
Force" were similarly advised of the Bureau's desires in this regard.
Liaison has been maintained with the "Task Force' and the United States
Attorney's office continuously by the Buffalo FBI Office.
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Memorandum to Mr. DelLoach

Re: Department of Justice
Task Force Concept on
Organized Crime

On their contact with Bureau officials, Department representatives
said that the Buffalo, New York, area had been selected for the pilot
operations of the Task Force idea. They indicated that Buffalo had a very
active La Cosa Nostra family which had been determined by the Department
based on examination of regularly submitted ¥BI intelligence reports on

- organized crime by its investigations over a period of several years. It was
formed and began operations in the Buffalo area in the beginning of 19617.
Additional Task Forces have been formed and are presently in existence.
They are at Detroit, Philadelphia, and the Eastern District of New York
(Brooklyn). The Buffalo Task Force was disbanding jts personnel and
operation during October, 1968. Assigned to the Department of Justice
""Task Force" in the Buffalo area were the following:

Five Department attorneys, headquartered at Washington, D. C.

An Alcohol and Tobacco Tax Division investigator headquartered
at Washington, -D. C.

Two Internal Revenue Service agents, one headquartered at
Los Angeles, California, and the other at Pittsburgh, Pennsylvania.

One Immigration and Naturalization Service investigator head-
quartered at Washington, D. C. .

One U. 8. Customs Service investigator headquartered at
Washington, D. C.

One Federal Bureau of Narcotics investigator headquartered at
Baltimore, Maryland.

Claimed Accomplishments of "Task Force"
in Buffalo area.

In a speech by the Attorney General and in a press article
inspired by the Department, it was claimed that the "Task Forece' produced
‘ indictments of 31 persons in the Buffalo area including suspected members
of La Cosa Nostra.
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Memorandum to Mr. DeLoach

Re: Department of Justice
Task Force Concept on
Organized Crime

We do not have specific knowledge of the indictments
mentioned. However, undoubtedly the statements include indictments
charging Anti-Racketeering - Conspiracy under the provisions of the
Hobbs Act and another one charging conspiracy to rob a bank in Buffalo.
None of the criminal acts forming the basis for these indictments were
ever actually perpetrated. The indictments in the Hobbs Act - Conspiracy
concerned two local robberies which were allegedly planned for Los Angeles,
California. Included in the indictment was a count charging conspiracy
to violate the Interstate Transportation of Stolen Property statute.

This Task Force case involved Fred G. Randaccio, Pasquale A.
Natarelli, and three other associates.

Randaccio and Natarelli were important figures in the
organized crime picture in Buffalo--both being members of the Steve
Magaddino family of La Cosa Nostra in that area and Randaccio holding
the high-ranking position of underboss to Magaddino. In United States
District Court in Buffalo, all defendants were convicted on November 21,
1967. Randaccio, Natarelli, and defendant Stephen A. Cino were each
sentenced to 20 years in prison. The other two defendants, Charles Caci
and Louis Sorgi, each received sentences of 10 years. These convictions
have been affirmed by the United States Court of Appeals, Second
Circuit, and petition for certiorari has been filed with the United States
Supreme Court.

In the indictment charging conspiracy to rob a bank in
Buffalo, four individuals were charged, but only one, Salvatore Pieri,
could be considered as an organized crime figure in the area. Pieri is
an important La Cosa Nostra member in Buffalo. At the conclusion of
a trial of the four in United States District Court in Buffalo, Pieri was
acquitted, and the jury disagreed on the other three who were convicted
in a subsequent trial.
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Memorandum to Mr. DeLoach

Re: Department of Justice
Task Force Concept on
Organized Crime

As a basis for comparison, examples of prosecutive achievement
against organized crime are those involved in FBI investigations in Boston and the
Southern District of New York in New York City. In Boston in a case investi-
gated by our Boston office and prosecuted by the U. S. Attorney, Raymond L. S.
Patriarca, "boss' of the New England family of La Cosa Nostra and one of the
most important organized crime figures in the United States, together with
two of his high-ranking associates, Henry Tamelec and Ronald Cassesso, they.
were convicted in U. S. District Court on June 20, 1967, on charges of
Interstate Transportation in Aid of Racketeering - Gambling, and each was
sentenced to five years imprisonment and fined $10, 000,

Also, as a result of FBI investigation, in State court in Boston,
Massachusetts, six more were convicted in the 1965 slaying of Edward Deegal
La Cosa Nostra members Henry Tameleo, Ronald Cassesso, Peter Limone,
and Louis Grieco were all sentenced to death while two confederates were
given life sentences. )

Also based on FBI investigation, Raymond Patriarca has been
indicted by the State of Rhode Island for the 1965 conspiracy to murder
willie Marfeo. This charge is based on substance to the same set of facts
involved in the ITAR - Gambling prosecution of Patriarca, Tameleo, and
Cassessa.

The key factor in the foregoing prosecutive achievements in the
New England area was the development as a cooperative witness of Joseph
Baron, commonly known as Barboza, who was an important crime figure
in his own right and performed as a hired killer for La Cosa Nostra leaders.
Conceivably, a - "Task Force'" could have had the initial contact with Baron
and developed some of the same prosecutive achievements. However, in
such an event, it would have been the additional unnecessary expenditure
of personnel and money in having this operation handled by a group
superimposed on the regular prosecutive and investigative establishments
in the area.

-5-
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Memorandum to Mr., DeLoach

Re: Deparitment of Justice
Task Force Concept on
Organized Crime

Similarly, in the Southern District of New York, the FBI
developed an important witness against organized crime figures in the
person of Herbert Itkin. This was a significant factor in the ensuing
prosecution handled by the U. S. Attorney, Southern District of New York,
which resulted in the conviction of important La Cosa Nostra figureg
Antonio Corallo, James L. Marcus, former Commissioner of Water, Gas,
and Electricity for the City of New York, and three other defendants.
These convictions which occurred on June 19, 1968, involved violations
of the Interstate Transportation in Aid of Racketeering - Bribery statute.
Additional prosecutions are expected as a result of information furnished
by Itkin. Conceivably also, a "Task Force' could have handled this or a
similar case, but it would have been a superimposed superflous group
considering that the regular investigative and prosecutive establishments
were in existence ready, willing, and able to perform their functions.

BASIC OBJECTIONAL ASPECTS
OF "TASK FORCE'" CONCEPT

Combining of Investigative and
Prosecutive Functions

Over the years, the FBI has adhered to the policy of a separation
of the investigative and prosecutive functions pertaining to alleged violations
of the laws of the United States, which are the responsibility of the FBI to
investigate. This policy and practice of separating the two functions provides
an investigative, fact-finding agency of trained career personnel. Because
of the career status of the investigative personnel, the person charged with
developing the true facts is entirely disinterested since he has nothing to gain
personally through a conviction of a defendant. On the other hand, prosecutors -
in some instances are political appointees who have further political ambitions
and who are often subject to community pressures.
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Memorandum to Mr. DeLoach

Re: Department of Justice
Task Force Concept on
Organized Crime

As an added protection, even though the investigator has
reason to be disinterested, he is not in a position to decide whether or
not a defendant is to be prosecuted; and there exists the additional safe-
guard of placing the decision to prosecute in another person who will
make his decision based on a completed investigation.

Loss of Economy and Efficiency

By having investigative functions solely in the province of a
regularly established investigative agency with a permanent office in the
area, we have the utmost economy of effort and resulting economy of money
expenditures. The office in the area has personnel with geographical
familiarity, necessary equipment, established sources of information,
channels of communication, confidential informants, and all other facilities
available for economical operation.

In addition, each field office is part of a nationwide arganization
with field offices covering all areas. The investigative personnel have a
common training, reporting system, and jurisdiction which enables it to
request investigation in other parts of the country which can be handled
immediately and most economically. By this coordination of a nationwide
organization of field offices, there are no unnecessary travel costs and
incidental costs, such as per diem, to the investigator.

An example of the Department of Justice "Task Force" at
Buffalo, New York, and the personnel assigned to it shows expense to
the Government which could be avoided by having the investigation
conducted by investigative agencies regularly assigned in that area, and
prosecution handled by the personnel of the United States Attorney's office
there. The initial personnel assigned to the Buffalo "Task Force' included
five Department of Justice attorneys from Washington, D. C., four .
investigators from various Federal investigative agencies from Washington, D. C.
one Federal investigator from Baltimore, Maryland, one Federal investi-
gator from Pittsburgh, Pennsylvania, and one Federal investigator from

S
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Memorandum to Mr. DeLoach

Re: Department of Justice
Task Force Concept on
Organized Crime

Los Angeles, California. The travel and per diem expense incurred by
these 12 members of the ""Task Force" could have been avoided by

having the regularly established investigative personnel in the area conduct
those investigations of alleged violations coming within their respective
jurisdictions, and the necessary legal problem and prosecutive efforts could
have been handled by the office of the United States Attorney. In the event
any supervisory advice was needed by the United States Attorney or by any
of the investigative agencies involved at the headquarters level, this could
have been obtained by written correspondence or by telephone, where
necessary. )

Absence of Specific Responsibility

The FBI has always held the position that jurisdiction should
be jealously guarded. This attitude occasionally brings forth critical
comments from the uniformed. However, it is believed this attitude is
necessary in order that those agencies charged by law with specific areas
of responsibility should not seek to avoid them and should always be-held
strictly accountable for those shortcomings in discharging its responsibilities.
On the other hand, the public and the Congress should be in the position to
determine whether an agency is efficiently discharging its responsibilities.
There is also an added protection to the citizen in having jurisdiction
specifically fixed so that there will be no "crusading fishing expeditions. "
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Memorandum to Mr. DeLoach

Re: Department of Justice
Task Force Concept on
Organized Crime

Added Peril to Personnel
in Dangerous Situations

In "Task Force" type operations, with investigators from
different agencies who have been given different types of training and
subjected to different administrative disciplines, there always exists
the problem of cohesive, unified efforts involving dangerous situations,
such as raids and arrests. There is obviously less danger to participating
personnel when they all belong to the same organization. Although nothing
untoward happened in the arrests in June, 1967, of five defendants in a
case investigated by the Buffalo "Task Force, " it is noted that participating
were representatives from the Treasury Department investigative agencies,
local and state police, and members of the United States Marshal's forces. -
Some of the five defendants arrested had extensive criminal backgrounds.
We were invited to participate in those arrests and declined, one of the
reasons being the number of different law enforcement agencies
participating.

Possible Exposure of Informants

One of the most necessary tools of a law enforcement agency
is the use of confidential informants. The identity of 2 good confidential
informant must always be protected because of danger to his safety, even
his life, if members of the underworld learned of his cooperation with
law enforcement. In addition to being a valuable adjunct to law enforcement,
the confidential informant's cooperation is usually developed only by long,
careful, and persistent contact. The traveling "Task Force' is not usually
equipped to develop such informants. Investigators would obviously
endanger their informants by making contact and reporting in a group
made up of men from several different agencies. It would be difficult to
conceal the informant's identity in the absence of established protective
administrative practices in reporting and physical facilities designed for
adequate security.
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Mamorandum to Mr, DeLoach

Re: Department of Justice
Task Force Concept on
Organized Crime

SUMMARY

In conclusion, and as a result of our analysis of the Department's
Task Force concept, it is firmly recommended that we continue our present
policy that we not place our personnel at the disposal of any of the
Department's Task Forces. We will, however, continue to provide them
with copies of our investigative reports pertaining to organized crime matters
and continue to maintain daily liaison with the Task Forces in-order that we
will be able to protect the interest of the FBI. Our reasons for recommending
against participation in the Task Force concept are briefly restated as follows:

1. The Task Force concept combines the investigative and
prosecutive functions eliminating the added protection of impartiality by
having an investigative function separated from the prosecutive function.

2. The Task Force concept being a ''supersiructure' imposed
on the regularly established investigative and prosecutive (U. S. ‘Attorneys)
agencies causes a loss of economy and efficiency in law enforcement
operations.

3. The Task Force concept creating a group comprised of
personnel from several different agencies establishes a situation in which
specific responsibility cannot be assigned properly as to jurisdiction of
violations of laws.

4. Detaching FBI personnel from their regular assignments
to place them with a Task Force would lessen the FBI's ability to discharge
its responsibilities in the broad areas of jurisdiction.

5. In the investigation of violations of law, there will exist
many dangerous situations involving raids, arrests and other contacts
with persons of criminal background. Having such situations handled by
attorneys and officers of varying disciplines and training obviously adds
to the dangers when compared with handling of the same situations by
investigators of one organization.

- 10 -
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Memorandum to Mr. DeLoach

Re: Department of Justice
Task Force Concept on
Organized Crime

6. The FBI has clearly indicated to the Department of Justice
that we will handle any investigation which the Department of Justice
desires us to conduct which falls within our investigative jurisdiction.

Our only reservation is that the supervision of these investigations will
remain exclusively with the FBI and that we will direct the activities and
the assignment of our personnel so that maximum utilization of available
personnel can be achieved at all times. This is necessitated by our
continuing and mounting investigative responsibilities which demand the
most careful deployment of our personnel so that maximum, efficient
utilization of our people can be had at all times.

7. One of the principal objections to a Task Force super -
imposed on the existing prosecutive machinery in the form of United
States Attorneys' offices and the existing offices of the various Federal
investigative agencies is the fact that the FBI's accomplishments would
be submerged in the claiming of credit by the Task Force beyond its
actual contribution. !

The FBI's program embodies the separation of the investigative
and prosecutive aspects of the drive against organized crime. Historically,
we have found it to be true that greater efficiency results and responsibilities
are clearly established when investigators investigate and prosecutors
prosecute. Under this system, supervisory direction and assignment of
personnel are left where they properly belong--in the hands of professionals
charged with the responsibility of conducting extremely sensitive investigations
in a most complex field of activity.

ot/ A

- 11 -
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DIRECTOR, FBI %/14/68

JOSEPH BARONY aka, P
Joseph Barbozaj - ¥

Investigation is being initiated in connection with the TECIP -to
develop Subject as a top echelon criminal informant; therefore,
Subject is being designated a target under this program.

The Boston Office by letter dated April 1, 1969, furnished pertinent
background concerning Subject, which is set forth below. The Boston-
Office advised that there will be occasions when that office will
desire that Subject be contacted on various matters of extreme
importance to the Boston Division. Further, :as PC becomes ac-
quainted in the San Francisco area, he will undoubtedly be in a
rosition to furnish worthwhile information concerning eriminal

activities.

EXHIBIT
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CNH:jab F 6

convictions were obtained on March 8, 1968, on RAYHOND L. S.
PATRIARCA, recognized leader of the LCR in the New England area;
HENRY TAMELEO, LCH member and lieutenant for RAYMOND L. S. PAT
and RONALD CASSESSO, LCN member, for violating the AR Statutes

tion was -disseminated to Su
in a murder trial which resulted in the conviction o n
BENRY TAMELEO, RONALD CASSESSO, PETER LIMONE and LOUIS-GRIECO, all -
of whom received “the death sentence.” Also -convicted at this trial -.
% were ROY FRENCH and JOSEPH SALVATI, also known as "Joe, -the R v

IDENTIFICATION RECORD

BOSTON

At Boston, Massachusetts.

306966
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Honry E. Petersen February 12, 1870
Deputy Assistant Attorney General ]
Criminal Division

Walter T. Barnex and Edward P. Harringlon
Attorneys, Boston Strike Force
orgenized Crime and Racketeering SBection

Joseph Baron

This memo rolates to a request made by
former Government witness Joseph Barcon. Joseph
Baron teatified in Federal court in Boston {n the
successful prosecution of Raymond L. 8. Patriarca,
Henry Tamsleo and Ronald Cassesso. uo-mmntm
for the Btate of Massachusetts in the successful murder
prosecution of Tameleo, Cassesaso, Louis Greico, Joseph
S8alvati, Petexr Limone, and Roy French. He was also
the chief witneas tot' the Sfato of Massachupetts in
the unsuccessful zurder prosecution of Gennaro Angtulo
and three other underworld figures. Patriarca is the .
head of the LCN in New England. Tameleo is his "under-
boss”. Angiulo is the leading LCX figure in Hoston,
Mazsechusetts and Liwono is his "underboss."

The fact that Baron, his wife and two children, -
were provided with Government protection and relocated
to another part of the country has beson the reason why
in the emsuing two yeaxrs John J. Eelley, William Daddieco,
Charles Lombardi and Vincent Teresa have decided to
cooperate with the Government and to testify mmt
their former associates in the Xew England underworld.
3aroa’s teatiasony and his sxample as an individual who
the Government was zble to protect against the violent
Boston underworld, has been the single wmest important
factor in the succeasful fight on organized crime in
Neow England in the last 50 years., The Patriarca
prosecution itself has boen described by many as the
single most important prosssution aver thie mame pariod.
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I thizk 1t fair {o state that it waa agreed
by all in the Department of Justice that at the time
Baron wis released from Govermmeant protection every
effort would be made to provide his with & job and an
unspecified sum of money. However, in the event it
was impossible to obtain & job for him because of
Baron's extensive record (38 years old - 17 in prison)
and inability to do anything, it was agreed that he
would be provided additional money. This position
wag made known to Baron. A year has pagsed and we
have been unable to provide Baron with a job, At
the tize he was released from protective custody he
was given oaly $1,000 in Government funds, the reason
being he was difficult to handle and the protective
custody was most expensive. However, we feol as does
gll law enforcement in New England that this expenditure
was well worth it. Baron has beeu working at odd jobs
whenever he could land one. However, he is now almost
penniless and feels that he has not been given s fair
chance to begin & nev life. Ho ism being evicted from
the house he is renting through no fault of his, The
owner simply wants to sell instead of rent. ‘

In addition, it should be noted that F.B.X.
Intelligence indicates that Baron has besn recognized
at his present location by an individual who knows smome
of the XMassachusetts hoodium element. In fact, the
individual is from Baron's home town of New Bedford,
Kassachusetts. This information will be confirmed by
F.B.X. in writing. He fesls he must move again or
obtain plastic surgery, preferably the latter. He
does not have the money to do either ard of course he
is easily recognizable. He needs approximately $9,000
for the operation and to make ends meet during the
recovery period. 1 verified the cost of ths operation
itself as $5,000.

Baron is now desperate. He states he ia
without any money and feels that the Gaovernaent has
reneged on its promisge to provide him with sufficient
money. Ho has indicated that he will publicly retract
hie testimony given in the aforesaid cases and will make
known to the press that the Government did not give him
a fair chance to go "stralght."

BSF-00915
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In the opliston of the writers if either
of the above should occur, the Federal Government
will receive & severe setback as the Patriarces and
Tameleo cases might be overturned and plunge the
Governsent into protracted and sorimonious litigation,
In addition, informants willing to testify will be
almost impossible to secure.

We recommend that by zome manner or means
Baron's request be honored to the degree possible.
0f course it would be made perfectly clear to him
that such money would be all that he would ever receive.

BSF-00916
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8/3/70 .

AIRTEL ATRMAIL

TO: DIRECTOR, FBI_ f/’
FROM: SAC, BOSTON _ .

On 8/3/70, Deputy Chxef ‘Of the Strike Force, .
EDWARD F. HARRINGTON met with Suffolk County..District’
Attorney GARRETT BYENE and Assistant District Attorney
JACK ZALKIND, who prosecuted the DEEGAN case., HMp,: .
BARRINGTON adv1e that at this meeting, the District
Attorney said yfiat the affidavit signed by JOSEPH.. .’
BARBOZA BAROR“and filed in connection with -the motion
for a new trial on the DEEGAN purder case: was no
sufficient to warrant a hearing as it'simply contaln
general statement. The District Attorney is™ S 10"
confer with Superior Court Judge FELIX : 'E . )
that the motion be denied on this basi The"District
Attorney also plans to confer with Attornqy.JOH FITZGERALD
who testified in the DEEGAN case.’ ]

informant reports that BARON.ha
from the defense on the promise

Attorney FITZGERALD has advi “that:BARON;?
in the past, wanted him "with BARON.to contact-Chief
Defense. Attorney JOSEPH BALLIRO and try A btnin
him with promise of changing teatimony ;

2 - Bureau o ~?F;
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It is pointed out that during the past week,
Attorney F. LEE BAILEY telephonically contacted
BARON's wife and in his contact he told her not to
pick up a Western Union money order that had been
forwarded to her but that other funds would be sent
to her.

. A copy of this communication is being
designated for the Information of the San Francisco
Office.

2%
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8/25/70
URGENT
TELETYPE HUESTATE
TO: prrecror NI ¢

FRON: sosTon 1NN
S 7
REBOSTEL AUGUST TWENTYFOURTH LAST.
PURSUANT TO A TELEPHONIC REQUEST OF DONALD-
BARBOZA, BROTHER OF JOSEPH BARON, DONALL, BARBOZA WAS INTER-
VIEWED LATE P¥ YESTERDAY AND EARLY AM TODAY. DONALD SAID
BARON REQUESTED HIM TO CONTACT SA DENNIS M. CONDON AND
TO RELATE THE FOLLOWING TO HIM:
HE, BARON, IS SCHEDULED TO BE TRANSPORTED
FROM MCI, WALPOLE, MASS., FOUR AM, AUGUST TWENTYSEVENTH
NEXT, IN CONNECTION WITH HEARING IN SUPERIOR COURT, BOSTON,
THAT DATE. BARON WANTED SA CONDON, WALTER BARNES, CHIEF
OF STRIKE FORCE, BOSTON, AND JOHN PARDINGTON, DEPUTY USHM,
PROVIDENCE, R,I., WHO WAS IN CHARGE OF BARON'S DETAIL,
TO MEET AND TALK TO HIM AT FIVE AM, AUGUST TWENTYSEVENTH NEXT

SO0 THAT.F. LEE BAILEY WOULD NOT BE AWARE OF THIS CONTACT.

o— ; 000970 SEARCID
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8/25/70

URGENT
TELETYPE EMHEDIATE

PAGE TWO

DONALD BARBOZA SAID BARON MADE STATEMENT THAT
THERE WOULD BE NO POLYGRAPH AND THAT HE, BARON;'WAS JUS?
TRYING TOYMOVE THESE PEOPLE”FOR SOME MON;Y; THAT HIS ARREST
IN NEW BEDFORD, MASS., “SCREWED UP" THIS MOVE; THAT
ATTORNEY JOE BALLIRO "SCREWED HIM UP" BY GOING INTO COURT
WITH THE AFFIDAVITS. . BARON TOLD HIS BROTHER TO RELAY THE
FACT THAT HIS WIFE HAS HIS PAPERS RE DEEéAN MURDER TRIAL
AND ON WHICH NUMERQUS HANDWRITTEN NOTATIONS OF ASSISTANT
SUFFQLK COUNTY DA ZALKIND APPEAR, WHO PROSECUTED THIS CASE.

BARON ALSO TOLD HIS BROTHER THAT F. LEE BAILELY
ASSURED HIM THAT THE PROBATION VIOLATOR WARRANT RECENTﬂY
SERVED ON HIM WOULD NOT BECOME EFFECTIVE UNTIL THE EﬁD
OF HIS PRESENT SENTENCE ON OCTOBER FIFTH NEXT; THAT SINCE
HE WILL ACTUALLY BE RELEASED FROM THE PAROLE VIOLATION
ON SEPTEMBER TWENTYTHIRD, NEXT, BECAUSE OF HAVING GIVEN
BLOOD, THE LATTER WARRANT WILL NOT AFFECT HIS CONTINUED
INCARCERATION. BARBOZA TOLD HIS BROTHER THAT BAILEY
ALSO ASSURED HIM THAT THE DISTRICT ATTORNEY IN BRISTOL CCOUNTY

COULD NOT DO ANYTHING WITH THE DRUG AND GUN CHARGES FOR

006971
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8/25/70

URGENT
TELETYPE BMMEDTATE

PAGE THREE

WHICH HE WAS ARRESTED IN JULY LAST.
BOSTON OFFICE WILL ADVISE BARNES OF BARBOZA'S
DESIRE TO SEE HIM AND UACB, SA CONDON WILL NOT SEE

BARBOZA.

END

000972
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THE COURT: We've gotten past that point.
MR. HYLAND: Yes, but the objection, your Honor, concerning
whether he knows-- thié_would require a knowledge of federal.

structure.

THE COURT: No, the objection to this guestion is sustained.|;

Presumably a witness who is more versed than Mr. Hughes in what
the. task force is will be here.
MR. MILLER: Q. Who did you personally t&lk with concerning
your trip to Texas?
A. Who did 1 pefsonally talk with? Dennis Condon, Jack %alkind
0. Will you stbp right there for a moment. Dennis Condon?
A. Yes.
Q. When was that, sir?
A. Around. December of 19790.
Q. . where did that conversation. take place?
A, At-4 lewis Farm Road, Degham, D-e-d-h-a-m, Massachusetts.
0. And who else was present? -
A; Mr. Jack Zalkind.
0. And what does he éo, sir?
A. BAssistant District Attorney for Suffolk County.
Q. Who else was present?
A. John Doyle.
0. Aand what does he do, sir?
A. He's the commanding officer of the District Attorney's office.
0. Anyone else present?
A. My wife.
Q. Anyone else? EXHIBIT
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664

0. This 4 Lewis Farm Road, you were residing there at the time?

A. This is a place where I was under protective custody, myself,
|

my wife and my daughter.
0. What did you call that, again, what kind of custody?
A. Protective custody.
Q. So we have Dennis Condon. He, you said, is an FBI man?
A. That's correct.
Q. And Jack Zolkind?
A. That's correct.
g. John Doyle?
A. Correct.
Q. And your wife?
A. Yes, sir.
0. Approximately, sir, how long would you estimate that conversd
tion lasted that you had with these individuals?
A. A few minutes.
Q. A few minutes
A. Uh huh,
0. BAnd it was at this time that it was decided by Mr. Condon,
was it, that you would be sent to Texas?
A. No.
Excuse me, your Honor, it's all mixed up. Could I possibly
tell why I was at 4 Lewis Farm Road?
THE COURT: Welle=
THE WITNESS: T mean, it has 2 reason for my being here,
vour Honor.
THE COURT: Yes, the problem is this, Mr. Hughes: statements

iike that might or might not be admissible, and the Court has to

BLASHFIELDS
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rely on the attorneys to make that sort of determination. So if
you are not asked that question Ly onc of the attorneys,
specifically by Mr. Milier, on redirecct examination by the
pistrict Attorney, if in his judgment it's admissible, it can
be gone into.

Now, that's about all I can say to you.

THE WITNESS: All right, sir.

THE COURT: Under the rules, you answer whatever questions
are asked of you, without volunteering information.

THE WITNESS: All right, sir.

MR, MILLER: Q. Back to our few minutes of conversation
involving Mr., Condon, Mr. Zcikind, Mr, Doyie,‘yoursclf, and you£
wife. Was it suggested by Mr. Condon or any of the others I
mentioned that you be taken to or placed in Texas?

A. Yes.

Q. At this time?

A, Yes.

¢, And by which of these individuals, sir?

A. By all of them.

0. ZIn unison, they all suggested it, or &id one of them—~

A, Well, the telephons rang, and the police officer that was
there, you know, with us-- there were poclicemen livinag with us
arcund the clocke= and the police officer that was there put
Mr. John Doyle on the telephone. And My, John Doyle said that
he was coming out with Mr. Condon and Mr. seikind, that I was
being moved.

Ge

B
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666

That was Mr. Dovie, then?

A. That was John Doyle,

Q. 1Is he a friend of yours?

A, Is he z2 friend of mine? No, he is not.

Q. Did you see Mr, Doylg?

A. Yes, I did.

O, On more than one occasion?

A. T sure did.

Q. Quite often?

A, OQuite often,

0. Then after the phone call these individwvals arrived?

A. Yes. j

0. And they discussed vour being moved to Texas?

A, Correct.

0. And approximately how long after this meeting did you in
fact make your move to Texas?

A, About a week later,

0. So this would have been after Christmas cr so?

A. This was after the first of the year, it was in 1371,

0. The meeting would have been late December, if you left in a
week?

A. Yes, after Christmas, probably, ves.

0. Was there any discussion about your being found az job back
in Texas?

A. Yes, there was.

0. What?

A. 7Yes, there was, Also being given a new identity.

Q. And didnfi they get vou & job, didn't thev
Y 9 ¥ 3
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AFFIDAVIT

I, Anthony Stathopoﬁlos, being duly sworn, depose as
follows: . e

I am the Anthony scatl‘;opoulos who testified in the case
of Commonwealth v. French, in 1968, in the Superior Court for
the County of Suffolk, To thelbest of my memoxy, I tostified
at that trial that the defendant Louis Gr;eco, in my opinion,
looked 1like the man’'I had s‘een.f:_ome‘ out of the alley at 4th
Street in Cl{elsea on March 12, 1965. Officer Doyle told me
that Baron had told him gfhat Gri;:co was in the alley shooting
Deegan. Someone from the District Attorney's staff had told
_me tt;e seating arrangemeit of the defendants in.:the courtroom

bafore I testified.

Oon Septcmber 8, 1967, I was taken by Boston police officers

to the County Jail at Darstable where I had a talk with Joseph

. . . -
Xdaron. We talked about the events of March 12, 1965, and about

testimony that both he ‘and 1 were going to givé before a grand

jury about that aight. I told Baron that .I wasn't sure that

Charles Moore had set up the shootiny sc that, since I wasn't

sure, I -would not want to involve him. I asked Baron about

Flemmi because Baron had told me in Charles Street Jail that
he, Baron, could straighten me out witli Flemmi., Baron told me
that he was going to keep Flemmi out of it because he -said

that Flemmi was a fricnd of his and the only one who treated

him decently.
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Before the trial in 1968, I talked with Mg, Zalkind about
the lawyers for the deferidants wanting to talk with me before
the trial. I thought that I would so th'at I would know what
kind of qdesticns they would ask me when I was on the witness
stand. ~NMr. Zalkind to}d me that I shouldn't Ao this bccat;se
someone was trying to kill me.

~Since the trial I Learne‘d from Mx;—. Bailey about police
reports and. I talked with Mr. Zalkind about. the reports.b The
reports were attached together and the fir;t was headed "John
Doyle's officé" and related to the events of September 8, 1967,
and the second related to certain statémeﬁts made by Officer
Robson about talks with me in June and July of 1967. Mr.
zalkind informed me, in August or September of 1979',. to the
best of_ my memory, that the scéond report had been 'delivered
to Mr. Zalkind_ by Officer Doylé sometime after- theatri.a]. was
over and that Mr. Doyle believed that a copy of the second
repdrt had béen delivered to one of the lawyers for t_l-;e
defendants by a police officer. I also talked with Officer
poyle who had some papers in his hand. He said that this was
what the defcn;e lawyers were talking about.‘ ile read p;arts

of it.to me. He asked me if parts were accurate and I agrecd

with him.

Tt Mokl et

Anthony Sy’éhopoulos N

SUFFOLK, ss. . January S, 1971

Then appeared the above named Anthony Stathopoulos and

made ocath to the truth of the foregoing.

pefore me,

g :
/Notarypéﬁi\c}?{)c»
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'
FD-3¢ (Rey. 5-22-64}

FBI
Date: 2/1/74

Transmit the following in . _
_(Typg ir plaintext or code)
vi AIRTEL - AIRMAIL
ia
(Priority]
TO: . -DIRECTOR, FBI

FROM: SAC, BUTTE (S2- 546) {RUC)

N SUBJECT: cgérgggng N/<
/L/, 2;{«1 Josep osta, tc. .

‘ Toscrl ///mé@zfﬁ
Jos /z// fgkdzcofz’cj///

Title is changed tp 1nc1ude additional allas of
Joseph Costa for Subject“\BARON.

Y

Re Butte airivzl to Bureau, 1/59/74.

Enclosed for the information of the Bureau and
receiving offices are two copies each of FD-302 setting
forth detailed interview with captioned individual.
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zlso willing to testify.

BARON wes zcked what he expecied for testinony,
ané he stated he has rveceived word family hes 0,0C0.00
contract out im ¢, when returnedé to Cel nie if he
is housed i on son, he feels ! 111 L
Further states itz due to appesr
Parcle Eoerd andé, if paroled, 211 he desives
tc leave Country. Advises hes written bool
"Mefis,” which will be published by Doubledzy:anc
ceiving §20,00C.0C, which he w use tc leave

G th to FBI
U) 1 eé¢ of zbove
stig murder.

ton requested
from  BAROX,
TIN's murder
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airtel

2-11-74

To: SACs, Butte (92-548)
Boston (92-1132)

- 9 17[
From: Director, FBI (92-9828) — 4
JOSEPH BARON, aka
AR

Re Butte ai¥tels to Buresu 1-29 and 2-1-74 and

Boston airtel to Bureau dated 2-5-74.

Bureait concurs fully with Bouton’s}buggestioﬁ et
fppth in last paragraph of referenced Boston sirtel.

Due to the fact it is likely Beron might contact
the Justice Department, Butte and Hoston will incorporate
information in your referenced communications in a letterhead
memorandun suitable for dissemination to the Department.

NOTE: Joseph Baron, z former hit msn of the New England LON,
was developed as a Government witnesg in 1967, He was relocated
by the U.S. Governmeént ir California, but unkuown to (overnment
officials, be returned to the RBoston area where he was arrested
on gun znd parcotic charges, It was later ascertained that he
nad murdersad an individual in California srd in December,. 1871,
he was gsentenced fo five years to life. He was eventually sent
to Montana for his safety by California authorities and in lay,
1973, Montana voted for Baron's parele and California authorities
are holding the matter in abeyance. He now appears to be
pargaining for z quick release and has furnished information
concerning the murder of a New Englend hoodlum, Romeo Martin,
July, 1965. Raron's information concerning the Martin murder
has been furnished to Massachusettis officisls and they have
concluded that Baron would not make a credible witness and
William Gerroway, who is presently incarcerated in Massachusetts
and whom Baron has stated would corroborate his information, is
slso considered by Massochusetts officials as a pathologieal lisr,

The Boston office sees ne useful purpose to be served
in detailed interviews of Baryon at this time, and BDutte has been
50 advised by Buston airtel dated 2-5-74.
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Pricr to his removel to Celifprnis, slithough Baron
iréiceted he might recent his testimony, nhe never carried out
this tharezt. However, Gerrowsy, who tesiified zgainst eron

v Califor . ziso furnished meny affidev o Gefense
lswyers for those convicted on Beron't tes ¥ in an effore
T These effidavit G w zlleged
I3 Beron, hes ¢ in € €Y DPYOZECU~
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MEMORANDUX

EXHIBIT S S
. DATE: 131-29-76
48 o

T0: Board of Pardon‘s, ‘SDecial ‘Attention Board Member Gershenécm
FROM: uosenn M. Vzlhams, JTa Sunervzso, \-(an*anu, Investlga’twn Ur_

RE: %c:m?gzz L_. SALVATI
DA 20
o CONFIDENTA

As you zavi sedidn ll—l?”.«?é “the above subaect has applied \“Gr a
commutation of his: seni‘.em:e, one major reason bemg that Suba»c*t
claims he wasa't :Ln on 'c.he murder. . )

For your ...:J.ac*ma:tm;., m.ease be advised of the follow;t.ng

1. Subjeci 'pu’ar 'to h:.s present o.;.fense was assocxatmg apanly
with. a}.legea members 0f organized crime. He has been deseribed
S a runner, rarsa around, coffee man, and also +he driyer fm.
. Larry Blone.

2. His Imown assoc:.a’ces have been Cassesse, Barboza, LaMattma, ete

*%, Please sge sttached confidential Field Invest plga‘tion Reports fro
Boston Police. The total attached are 20 in pumber. ?hey
tindicate the. fo”omng' . N .

A). Page 1, 1) Associated with Joseph Cartolane former yarolee of
this CL.f:.cer rer Insurance rlsk 2) Assocza‘_aan with Gae’t;ano
Anr:utto- :

- B) Pag-a 2, 1) Associatwn with Fred Sarno (naw Loz.ng t:,ma),
' 2) Association with Russell Saiasj

Page J, 1) ﬂssocza\.mn with Anthony Andrella, 2) Associ a’t,on
with Feter PL ag&,.ga, 3) Association with Tony Cenedian (this
Officer had mony s adopter son on parole. His uncle was Leo
Sa..tan;ello former WCI Walpole); .

o

i

Page &, 1) Assot:lated with Ralph Temattine (did time for
conspiracy to morder Bratos Joe Barboza's friend WO was
collec‘tlng money for Barboza's trial and was ‘vclll*ad
LaMa tina's Ba:',

L=
i

E

e}

Page &, l) Associated with Joseph Snlnale (o esently on :parole,
mckname Skinny, M.0. is receiving stolen Z60dsE,. and. f2im -
" flams;

Page 7, 1) Assotiated with John Tocco. who in furn zssociates
with organized crime figures; .

¥

P



241

P

Joseph L. SALVATI
We31833

- o CONFIDENTIAL

¢) Page"é, ‘1):Associated with Freddy Sarno (now doing ‘time for
Arsom oL ai\grni‘tul‘e*store in Woburng L S

H) Page I2,%1}). Asso‘ciated with Henry Tagliari, tonsidered 'by- L
lavw @Qrcement—ftob be closely-associated wiih.Raymond Patriacc

. 1) Page 14, 1

\ssociated with Anthony Troisi ¥mown receiver;

J) ‘Pégé 19, 1) Associated with Angelo Mercurio (on paz"'ole and is

stilt o for murder; and known to associate =llegedly with
crgarized crime ‘figures).

L. " The "word® from reputabdle law enforcement officers was that subje
was just throwa in by Barboza on the murder ‘beczause he hated
subject, that Joseph Barboza was asked by people was ‘this ftrue-an
that Barboza denied this.

THE ABOVE ‘75 FOR INFORMATION FURPOSES.

‘“JMW:;]S
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AFFIDAVIT

PALNLER R Ak

Comes now your affiant, RICHARD BAREST, who is a practicing
attorney in the State of Florida for approximately 17 years, a forme
City Judge for the municipality of QOpa Locka, Florida, and a former -
Assistgnt State Attorney for Eleventh Judicial Circuit-of Dade
County, Florida, who states as Ffollows: )

1. That on or about November 1, 1967, while 2 part-time

ity Judge in the mynicipality of QOpa Loéka, Florida, who had per-
'mission to conduct a private practice, I was contacted and retained
by Mr. Greco to attempt to prove his innocence to a nurder charge'
that he felt he was being "set up“ on 1nvo]ving the alleged murder
of one xeddy Deegan, which was auproxxmately two years oid.

He adv1sed me of things ta check out because he felt.he
¢ould prove he was in Florida at the time the offense was cemm1tfed
and that he was "totally” 1nnocent of that offense. and that he would
be wi?%ing to take a 1lie detectur test on.that specific crime.

2. Pursuant to his’ reques Ly my 1nvest1ga or seti up'an
examinat!? sn thh a respected pe}ygraph cperator who was then workzng
as the official police po]ygraph operator for the City of Miami Police
Department. [ gave my approval of the test, with the only specific
instructions to the po?ygraph operatar was that he ¢onfine his questions
strictly -to the Teddy Deegan how1c1de, and that he could ask anything
he desired about Lhat case with reference to Louie Gréce’s alieged
participation therein. .

My recollection is that Mr. Greco's responses were tvuthrul
and that he did noy parchxpate in the Teddy Deegan homicide,

Subsequent thereto, other, irformation was received by my
sffice during the course of the znvestvgat1on that tended to corrob-

orate Greco's st ery that he was in Florida 3% ¢hc Sima the orfense wéd i
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we were able to put Mr. Grece in Florida very shortly'beforf and ' /%
affér tha offense.y:s'aiiegedly to have beer coﬁmitted by spéeific‘
testimony, and by'innuendo and cirvcumstantic} evidence which gould

have been concluded that he was actually here at the {ime the offense
was committed.

Based upan tﬁe information and pelygraph results I°fTiled a
?etition'with the Governor of the State of Fiorida requesting a hear-
ing to contest extradition, a copy of which is attache&'hereté, which
1 believe was meritorious and sincerely believe the allegations set
Fgrth therein. ]

A hearing was set up with the Govérnor of the Staté“and“upoh
instructions from‘nassa:husetts counsel that would be representing Wr.
Greco, and after discussing it with the client, a decision was made
not to fight é;tradition. but to waive and have Mr. Grecs to retﬁrn
to the State of Massachusetts for trial.’

’ The total investigation conducted in Florida by-my‘office
was turned over to Massachusetts counsel, Ronald Chisholm and John'B.
Green, physically in my officé in Dade County, Florida, shortly after
the decision to waive extraditionbwas relayed to the autho;ities.
Unfortunata}y; 1 did not make or»?ﬁgp aréépy of the investigation and
1 have no-knnﬁledée of what has tr;nspired with the investigation since

that time.

yi;éMWZA
RICHARD BAREST

292G Franklin Street
takeland, Florida 33801
(813} 683-6475

Sworn to and subscribed bafore
e this 2ist day of December,
1977.

% 2399, B Lol

fotary Pubiic, State of Florida

My commission evnires:
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AMERICAN POLYGRAPH ASSOCIATION

CASE REVIEW COMMITTEE

TO: Whom it May Concern
FROM: Charles R. Jones
DATE: October 11, 1978

SUBJECT: Rasults of polygraph examination regarding Louls Grieco

On April 29 and July 1, 1978, Mr. Grieco was given twa polygraph
examinations by Mr, Kenneth Boothe & member of the American Polygraph
Association,

This polygraph examination was given’to Mr. Grieco by a request
from his attorney, Mr. John Cavicehi,

The main purpose of this polygraph exsmination concerned the murder
of Teddy Deegan in Chelsea, Massachusetts on March 12, 1965.

During the pretest intexrview, Mr. Grieco denied that he was iavelwved
in the death of Teddy Deegan as alleged. Mr. Grieco claimes that
during the time Teddy Deegan was murdered, Mavch 12, 1965, he was

in the state of Florida.

On Apfil 29, 1973, thelsubject was given a polygraph examination,
and apparently du¢ to-.a specific fatigue factor, the results of
the test were indénclusive,

Ou July 1, 1978, Mr. Grieco was re-examined., The polygraph test
consisted of tha following questions:

Q. Were you in Chelsea, Massachusetts when Mr, Deégan was killed?
A. No.

Q. Were you present when Mr, Deegan was killed?
A. Neo. N

EXHIBIT

Q. Were you in Massachusetts on March 12, 19657
A. Mo,

TEST FINDINGS: It is the opinfon of this polypraphist, based on
the evaluation of the polygraph charts that there were no reactions
to the relevant questions to indicate deception.

It is further the opinion of the polygraphist that Mr. Griece
was truthful in his answers to the foregoing questions.

Y0348

DEDICATED TO TRUTH
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SUFFOLK, SS. SUPERIOR COURT DEPARTMENT
OF THE TRIAL COURT
CRIMINAL NO(s), 32368, 32369, 32370

COMMONWEALTH..
V.

JOSEPH SALVATI

I, James M. McDonough, depose and state:

1. Since 19531 have been an attorney in Massachusatts.

2. Between 1964 and 1979, I was a Legal Assistant in the
Suffolk County District Attorney's Office.

3. During 1967 and 1968, I was assigned to assist the
Assistant District Attorney (Jack Zalkind) in the prosecution of
the defendant, Salvati.

4. In such capacity I had access to police reports and in
general all docum=nts connected to the case that were in the files
of the prosecutor. )

5. 1 was aware of and saw a report that had been authored by -
a Lieutenant Thomas Evans of the Chelsea Police Department

about the Deegan murder.

EXHIBIT

49
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6. 1 have read a copy of the foregoing report, that is
presently in the prosecutor's file, and to the best of my memory
and belief the copy of the report is the same copy that was in the

prosecutor's file during prosecution of the defendant’s case,

Signed under the pains and penalties of perjury,

& * James M. McDonough

Dare: /de/ Yo

[y
0065w/39-40
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Law OFFICES
Jack 1. ZALKIND
AND A SHOCLATES
FIFTEEN Couns SIUARKE
Syrre 1100
BORTOR. MASSALYUARIIS 022108

L7 2RTIRT0
FacaIng: 617 227-1780
oF CounEEs
SATE 1. ZALKIND

MEXITN FOSTER
NEIL T FATGERL

March 16, 1993 Y, e

FPERSONAL & CONFIDENTIAL

Ropert P. Gittens,

First Assistant .

suffolk County Disti¥ict attorney’s Office
New Court House

Pamberton Sguare

Boston, MA 02108

Ra: Commonwealth

Ys: French, et al
Dsar Bob:

If you will recall, some weeks ago 1 asked you if the fils of
commongealth v. French, et al could be retrieved so that I could
inspect its contents to determine whether or not a particular
investigative report was contained therein. To date, I have not
heard from you, and if you are having z problem with the file and

need my help in trying to locate it, please ¢all me so that I can
be of assistance.

I an concerned that this document may be the subject of some
activity, and I want to be sure that I have sxhausted all. of the
remedies available to me in formulating my opinion as to its
existence.

Awaiting you veply, I remain

Sincerely,

Jack I. Zalkind
JIE/1s

BY. HAND

DICTATED BUT NOT READ

EXHIBIT
30
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UDAUBI UL LUI49 rAA oy

Law OFFices

JacK 1. ZALKIND
AND ASSOCLATES
FIrTeeN CoURy SQUARE
Sorex 1100
EROSTON. MASSACHUSRETS 0;‘108

A7) 227-3050
FacsTMInE: {617 B97-1780
Gotober 20, 19893

ok counasr,
MLEVIR FOSTER
BLLEN Y. SUNT

FACK I ZALKIND
WEIL P PAMEL

PERSONAL & CONFIDENTIAL

Robert P. Gittens,

First Assistant

suffelk County District aAttorney’s Office
New Court House

Pembarton Sguare

Boston, MA 02108

Re: Commonwealth
Vai  French, et &1

Dear Bob:

I have just been provided with a copy of the Commonwealth’s
Memorandum of Law submitted in opposition to the defendant, Joseph
Salvati’s, new trial motion in the above-referenced case. I was
astounded to learn that in the file were the very investigative
reports that I referred to in my letter of March 16, 1353. (A copy
of said letter is enclosed).

To be sure that my professional integrity is not guestioned,
I ask that you set up a conference as sSeon as possible with the
Distriet Attorney, Jack Cinquegrana, Bob McKenna and nyself so that
we will all understand how this unfortunate situation came about
and what can be done to “set the record straight" without further
eroding the judicial process.

Vary tryly yours,

4

Jack I. Walkind

JIZ/1ls
cc: Ralph Martin,
District Attorney

Robert J. McKenna,
Agsistant District Attorney

Jack Cinguegrana,

First Assistant District attorney EXHIBIT
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Uurverue  Av.aw £RA ey

DISTRICT ATTORNEY OF SUFFOLK GOUNTY
RALPH C. MARTIN, Il

55 Couri Street

Third Floor
Baston, Massachusetts 02108 October 27, 1593

Jack Zalkind, Esq.
Zalkind & Associates
15 Court Square
Boston, MA 02108

Re: Commonwealth v Salvaii, et al.
Deur Attorney Zalkind:

Please be advised that I have talked with Bob Gittens and Jack
Cinquegrana about your October 20, 1993 Jetter in which you request a
meeting to discuss the affidavit that you filed in the above-entitled
case.

Because the case is before the Superior Court, amendments,
supplements or withdrawals of affidavits should appropriately be filed
with, and presented to the court rather than discussed ex parte. See in
this regard Mass. R. Crim. P., Rule 30(c)(3) and the Reporters Notes.

For the foregoing reason, your request for a meeting must be
respectiully declined. Should you desire to address the court about the
issues raised in your letter, 1 believe that the case is assigned to, and
presently before Judge Robert Banks, who is sitting in Room 914 of the

Suffolk County Courthouse.
Very truly yours,
< e . ﬂq,q {porne }q .

Robert 1. McKenna, Jr.
Assistant District Attorney

RIM/bb:1322/76

xc:  Honorable Robert Banks
Victor Garo, Esq.
Anthony Pelusi, Esq.
Oscar Wilde, Esq.
Robert Sheketoff, Esg.

Jobn Cavicchi, Esq. EXHIBIT
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THE JUSTICE DEPARTMENT’S USE OF
INFORMANTS IN NEW ENGLAND

THURSDAY, DECEMBER 5, 2002

HOUSE OF REPRESENTATIVES,
COMMITTEE ON GOVERNMENT REFORM,
Boston, MA.

The committee met, pursuant to notice, at 10 a.m., in Courtroom
6, 15th Floor, J W. McCormack U.S. Post Office and Courthouse,
90 Devonshire Street, Boston, MA, Hon. Dan Burton (chairman of
the committee) presiding.

Present: Representatives Burton, Shays, Tierney, and Lynch.

Also present: Representatives Delahunt and Meehan.

Staff present: James C. Wilson, chief counsel; Chad Bungard,
Hilary Funk, and Matt Rupp, counsels; Blain Rethmeier, commu-
nications director; Allyson Blandford, assistant to chief counsel,
and Robert A. Briggs, chief clerk.

Mr. BURTON. I ask that the tabular material referred to be in-
cluded in the record and without objection so ordered. I ask you
now to consent that a binder of exhibits for this hearing be in-
cluded in the record and, without objection, so ordered.

I also ask you now to consent that questioning in the matter
under consideration proceed under Clause 2J2 of House Rule 11
and Committee Rule 14 in which the chairman and ranking minor-
ity member allocate time to the committee counsel as they deem
appropriate for extended questioning not to exceed 60 minutes di-
vided equally between the majority and minority and, without ob-
jection, so ordered.

I also ask unanimous consent that Representatives Delahunt and
Meehan, who are not members of the committee, be permitted to
participate in today’s hearing and, without objection, so ordered.

We may have another Member appear later. If not, that’s fine.
If he does, we will ask that there be no objection to him participat-
ing in the hearing as well.

I want to thank my good colleague, one of our subcommittee
chairman, Mr. Shays, for being here, especially with the weather
being like it is in the northeast today. It is nice having my col-
league on the committee, Mr. Tierney and Mr. Lynch with us. Mr.
Meehan and Mr. Delahunt, we appreciate you being here as well.

We are here today in Boston because the Government Reform
Committee has been conducting an investigation for the last 2
years into how the FBI used informants here in organized crime
cases.

What we have found has been absolutely shocking. When I was
growing up in Indiana, the FBI was revered. J. Edgar Hoover had

(251)
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been put up on a pedestal. I thought he could walk on water. I re-
member watching Jimmy Stewart in “The FBI Story,” and watch-
ing Herbert Filbrick in “I Led Three Lives,” and how they referred
to Mr. Hoover like he was deified.

There was no organization in the country that was more highly
regarded than the FBI. So it is very disturbing when we dig into
something like this episode in Boston and discover a level of cor-
ruption that is absolutely appalling. And it is extremely disappoint-
ing to learn that so much of what was going on here was brought
directly to J. Edgar Hoover’s attention in Washington. It seems
that he and his aides just let these terrible injustices slip by.

I want to make it clear that I am a strong supporter of the FBI.
There are many, many good people in the FBI who are dedicated
law enforcement officers. So when I single out one group of FBI of-
ficials for criticism, it is not meant to denigrate the entire organiza-
tion.

But I really believe in congressional oversight. And when we see
the type of abuse that happened here in Boston, we have an obliga-
tion to dig into it. We have an obligation to get the facts and lay
them out for all of the American people to see.

Hopefully, the FBI and the Justice Department will be stronger
organizations as a result. Maybe if congressional oversight had
been more vigorous, we wouldn’t be sitting here today. And when
Eve finish, I hope we will have done our best to make the system

etter.

We first got involved in this because we heard about the case of
Joe Salvati. I see him sitting here today, along with his wife Marie.
Joe Salvati went to prison for 30 years for a crime he didn’t com-
mit. He was convicted because the FBI let their star witness, Joe
“The Animal” Barboza, commit perjury on the witness stand.

The Justice Department had lots of evidence of who the real kill-
ers were. But they let Barboza put Joe Salvati away for life. Other
defendants were given the death penalty, although it wasn’t car-
ried out. That was in 1967. It took 30 years for Joe Salvati to get
out of prison. When he went to prison, he had four little kids.
When he finally got out, they were grown men and women.

He isn’t the only one. Peter Limone, who I also see here today,
spent 34 years in prison. That is pretty shocking. But that is just
the tip of the iceberg. That was the beginning of nearly four dec-
ades of corruption involving the Justice Department: Informants
committed murders with impunity. Killers were tipped off so they
could flee before being arrested. Local investigations of murders,
and drug dealing and arms smuggling were limited to Boston. They
sent Joe Barboza into the compromised. When people went to the
Justice Department with evidence about murders, some of them
wound up dead.

One FBI agent, John Connelly, has been convicted and sent to
prison. A second agent, Paul Rico, took the Fifth before our com-
mittee. When he first appeared before our committee he didn’t take
the Fifth. He was very recalcitrant.

I asked him if he wanted to take his Fifth Amendment privilege
and he said, “What can you do to me?” After we questioned him
and after he found out how grievous the problem was, he came
back the next time with several lawyers and did take the Fifth.
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I never thought I would see the day when an FBI agent took the
Fifth. But what makes what happened here so bad is that it wasn’t
just one or two people. The pattern of corruption and ethical short-
cuts went on for nearly 40 years.

The damage that was done wasn’t just limited to Boston. They
sent Joe Barboza into the witness protection program in California.
They gave him a new identity and he killed again. An FBI agent
and a Justice Department lawyer flew out to California to testify
on Barboza’s behalf and they helped him get a lighter sentence.

We held a hearing on that episode back in February. One of the
local law enforcement officials from California said it all in his tes-
timony: “The FBI at the time was considered pretty sacrosanct.
They had damaged our case to the point that we didn’t think the
jury would give us a first degree murder verdict.”

At the end of the day, people’s respect for the rule of law was
destroyed. And the reach was wide—Bulger and Flemmi’s cozy re-
lationship with law enforcement caused problems in Massachu-
setts, Rhode Island, Connecticut, Florida, Oklahoma, Nevada and
California.

Today, we're going to hear about a murder in Tulsa, Oklahoma.
A prominent businessman named Roger Wheeler was murdered in
1981. In Boston, the FBI had reason to believe that Whitey Bulger
and Stephen Flemmi were involved. But they didn’t share the evi-
dence. It’s hard to believe that people in Oklahoma were trying to
solve a murder and Federal law enforcement officials were protect-
ing the killers.

Now we know a lot more. Flemmi and Bulger were prized in-
formants. They were protected. Worse still, the hit man in the
Wheeler murder has said former FBI Agent H. Paul Rico was part
of the conspiracy. That is the same Paul Rico who came before our
committee and took the Fifth.

We'’re going to hear today from Sergeant Mike Huff of the Tulsa
Police Department. He’s going to tell us about the stone walls he
kept running into when he tried to conduct this investigation.
We're also going to hear from Mr. Wheeler’s son, David. I think
that’s important. We can never forget, we aren’t talking about ab-
stract ideas. People died because of what FBI informants did. Lives
were destroyed. And we shouldn’t ever lose sight of that.

In addition, we're going to hear from two former Federal prosecu-
tors, Jeremiah O’Sullivan and Paul Markham. Mr. O’Sullivan led
the prosecution of a horse race-fixing case. James “Whitey” Bulger
and Stephen “The Rifleman” Flemmi were deeply involved. They
were named as co-conspirators, but they were never indicted. We’d
like to know why. Mr. O’Sullivan also played a major role in a lot
of other matters involving Whitey Bulger and William Bulger.

Mr. Markham was the lead prosecutor in the trial of Raymond
Patriarca. He relied heavily on the testimony of Joe “The Animal”
Barboza. In the course of that investigation, Mr. Markham and his
staff had access to wiretaps of Patriarca. Those wiretaps revealed
that Patriarca talked to Joe Barboza and Stephen Flemmi about
killing Teddy Deegan—the murder for which Joe Salvati and others
were convicted.

Some of the documents say Patriarca authorized the killing. But
Jimmy Flemmi was given a free pass. Patriarca was given a free
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pass. We have a number of questions for Mr. Markham, including
whether he became aware of the facts in the Deegan case, and if
he did, what he did with them. I just want to remind you of what
happened when we were last here and the prosecutor in the
Deegan case appeared before us.

He said: “I must tell you this, that I was outraged—outraged at
the fact that if [the exculpatory evidence] had ever been shown to
me we wouldn’t be sitting here . . . I certainly would never have
allowed myself to prosecute this case having that knowledge. No
way. . . . That information should have been in my hands. It
should have been in the hands of the defense attorneys. It is out-
rageous, it’s terrible, and that trial shouldn’t have gone forward.”

The prosecutor concluded by saying that he believes that
Barboza’s FBI handlers “knew from the beginning that Joe Barboza
was lying. . . . They have a witness that they knew was lying to
me, and they never told me he was lying.” It’s just unbelievable.

I'd like to thank all of our witnesses for being here today. I know
some of you aren’t here by choice. And I know that these are dif-
ficult questions to answer, and that it’s tough to dredge up these
old cases. But I wouldn’t have stuck with this investigation for so
long if T didn’t feel like this investigation was so important.

We cannot have the FBI winking and nodding while their in-
formants commit murders. We cannot have the Justice Department
being complacent in perjured testimony that sends innocent men to
death row or to prison. The American people have a right to know
what happened. We need to lay this all out in the open so we can
restore the faith of the people in their government. And we need
to make sure that nothing like this ever happens again.

Before we go to our first panel, I want to say a few words about
tomorrow. I have called William Bulger to testify. Mr. Bulger is
well-known in this state. He was the President of the Senate. He
is the President of the University of Massachusetts. He’s a very
prominent person I am sorry he has to answer questions, but if we
didn’t talk to him, there isn’t a person here who could say we did
a thorough job.

This has caused quite a stir in the press. I did not make the deci-
sion to call him lightly. We do not intend to make unfair allega-
tions. Our purpose is not to embarrass him. I think there are a
number of fair and legitimate questions that ought to be asked,
and that’s what we plan to do.

We were initially informed by his attorney that Mr. Bulger would
not appear before the committee, so I issued a subpoena. I think
it’s very unfortunate that I had to take that step. I had hoped that
Mr. Bulger, as a prominent member of the community, would ap-
pear voluntarily and cooperate with the committee’s investigation.

Yesterday, the Boston Globe published excerpts of Mr. Bulger’s
grand jury testimony. As everyone knows, grand jury testimony is
secret, and it’s against the law to release it. This committee has
never been in possession of that testimony. I want it noted for the
record that we were not the source of that information. I also think
that whoever did leak it acted in a very irresponsible manner.

We've had a very difficult time getting documents from the cur-
rent Justice Department during this investigation. We had to fight
for months just to get an opportunity to read prosecution memos
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we asked for. That fight wasted a lot of time. We found out just
this week that very important documents had not been turned over
to us.

More time will be wasted. It’s very frustrating that at the same
time that important documents are being withheld from a congres-
sional committee, grand jury testimony is being leaked to the press.
That’s not the right way to do business.

I want to again thank everyone for being here today. I want to
thank Mr. Delahunt who is very informed about a lot of these
issues. He’s not a member of the committee, but he’s been an active
part of this investigation from the outset, and he deserves a lot of
credit.

I also want to thank Mr. Shays, who made the suggestion almost
2 years ago that we start looking into this, and he’s made valuable
contributions all along the way. Thanks also to my other colleagues
for taking time during their holiday break to be here and work
with us on this issue.

With that, I'll go to Mr. Tierney for an opening statement.

[The prepared statement of Hon. Dan Burton follows:]
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Opening Statement
Chairman Dan Burton
Committee on Government Reform
“The Justice Department’s Use of Informants in New England”
December S, 2002

Good morning,

We’re here today in Boston because the Government Reform Commitiee has been
conducting an investigation for the last two vears into how the FBI used informants here in
organized crime cases. What we’ve found has been absolutely shocking.

When T was growing up in Indiana, the FBI was revered. J. Edgar Hoover had been put
up on a pedestal. There was no organization in the country that was more highly regarded than
the FBI. So it’s very disturbing when we dig into something like this episode in Boston and
discover a level of corruption that is absolutely appalling. And it is extremely disappointing to
learn that so much of what was going on here was brought directly to J. Edgar Hoover’s attention
in Washington. It seems that he and his aides just let these terrible injustices slip by.

1 want o make it clear that I'm a strong supporter of the FBI. There are many, many
- good people in the FBI who are dedicated law enforcement officers, So when I single out one

group of FBI officials for criticism, #t’s not meant to denigrate the entire organization. But [
really believe in Congressional oversight. And when we see the type of abuse that happened
here in Boston, we have an obligation to dig into it. We have an obligation to get the facts and
tay them out for all of the American people to see. Hopefully, the FBI and the Justice
Department will be stronger organizations as a result. Maybe if Congressional oversight had
been more vigorous, we wouldn’t be sitting here today. And when we finish, T hope we'll have
dene our best to make the system better.

We first got involved in this because we heard about the case of Joe Salvati. I see him
sitting here today, along with his wife Marie. Joe Salvati went to prison for thirty years for a
crime he didn’t commit. He was convicted because the FBI let their star witness — Joe “The
Animal” Barboza — commit perjury on the witness stand. The Justice Department had lots of
evidence of who the real killers were. But they let Barboza put Joe Salvati away for life. Other
defendants were given the death peralty, althongh it wasn’t carried out. That wasin 1967, &
took 30 years for Joe Salvati to get out of prison. When he went o prison, he had four little kids.
‘When he finally got out, they were grown men and women. He isn't the only one. Peter
Limone, who I also see here today, spent 34 years in prison.

That’s pretty shocking. Butthat’s just the tip of the iceberg. That was the beginning of
nearly four decades of corruption involving the Justice Department:

. Informants committed murders with impunity.
. Killers were tipped off so they could flee before being arrested.
. Local investigations of murders, and drug dealing and arms smuggling were

1
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compromised.
. When people went to the Justice Department with evidence about murders, some of them
wound up dead.

One FBI agent, John Connelly, has been convicted and sent to prison. A second agent,
Paul Rico, took the Fifth before our Committee. I never thought I'd see the day when an FBI
agent took the Fifth. But what makes what happened here so bad is that it wasn’t just one or two
people. The pattern of corruption and ethical shortcuts went on for nearly 40 years.

The damage that was done wasn’t just limited to Boston. They sent Joe Barboza into the
witness protection program in California. They gave him a new identity and he killed again. An
FBI agent and a Justice Department lawyer flew out to California to testify on Barboza’s behalf
and they helped him get a lighter sentence.

We held a hearing on that episode back in February. One of the local law enforcement
officials from California said it all in his testimony:

“The FBI af the time was considered pretty sacrosanct. They had damaged our case to
the point that we didn 't think the jury would give us a first degree murder verdict.”

At the end of the day, people’s respect for the rule of law was destroyed. And the reach was
wide — Buiger and Flemmt’s cozy relationship with law enforcement caused problems in
Massachusetts, Rhode Island, Connecticut, Florida, Oklahoma, Nevada and California.

Today, we’re going to hear about a murder in Tuisa, Oklahoma. A prominent
businessman named Roger Wheeler was murdered in 1981. In Boston, the FBI had reason to
believe that Whitey Bulger and Stephen Flemmi were involved. But they didn’t share the
evidence. It’s hard to believe that people in Oklahoma were trying to solve a murder and federal
law enforcement officials were protecting the killers. Now we know a lot more. Flemmi and
Bulger were prized informants. They were protected. Worse still, the hitman in the Wheeler
murder has said former FBI Agent H. Paul Rico was part of the conspiracy. That is the same
Paul Rico who came before our Committee and took the Fifth.

We’re going to hear today from Sergeant Mike Huff of the Tulsa Police Department.
He’s going to tell us about the stone walls he kept running into when he tried to conduct this
investigation. We’re also going to hear from Mr. Wheeler’s son, David. Tthink that’s important.
‘We can never forget, we aren’t talking about abstract ideas. People died because of what FBI
informants did. Lives were destroyed. And we shouldn’t ever lose sight of that.

In addition, we’re going to hear from two former Federal prosecutors — Jeremiah
O’Sullivan and Paul Markham.

Mr. O’Sullivan led the prosecution of a horse race-fixing case. James “Whitey” Bulger
and Stephen “The Rifleman” Flemmi were deeply involved. They were named as co-
conspirators, but they were never indicted. We’d like to know why. Mr. O’Sullivan also played

2
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a major role in a lot of other matters involving Whitey Bulger and William Bulger.

Mr. Markham was the lead prosecutor in the trial of Raymond Patriarca. He relied
heavily on the testimony of Joe “The Animal” Barboza. In the course of that investigation, Mr.
Markham and his staff had access to wiretaps of Patriarca. Those wiretaps revealed that
Patriarca talked to Joe Barboza and Stephen Flemmi about killing Teddy Deegan — the murder
for which Joe Salvati and others were convicted. Some of the documents say Patriarca
authorized the killing. But Jimmy Flemmi was given a free pass. Patriarca was given a free
pass. We have a number of questions for Mr. Markham, including whether he became aware of
the facts in the Deegan case, and if he did, what he did with them.

T just want to remind you of what happened when we were last here and the prosecutor in
the Deegan case appeared before us. He said: “I must tell you this, that I was outraged —
outraged — at the fact that if [the exculpatory evidence] had ever been shown to me we wouldn’t
be sitting here . . . I certainly would never have allowed myself to prosecute this case having that
knowledge. No way. ... That information should have been in my hands. It should have been
in the hands of the defense attorneys. It is outrageous, it’s terrible, and that trial shouldn’t have
gone forward.” The prosecutor concluded by saying that he believes that Barboza’s FBI
handlers “knew from the beginning that Joe Barboza was lying. . . . They have a witness that
they knew was lying to me, and they never told me he was lying.” It’s just unbelievable.

I’d like to thank all of our witnesses for being here today. I know some of you aren’t
here by choice. And I know that these are difficult questions to answer, and that it’s tough to
dredge up these old cases. But I wouldn’t have stuck with this investigation for so long if T
didn’t feel like this investigation was so important.

We cannot have the FBI winking and nodding while their informants commit murders.
We cannot have the Justice Department being complicit in perjured testimony that sends
innocent men to death row or to prison. ‘The American people have a right to know what
happened. We need to lay this all out in the open so we can restore the faith of the people in
their government. And we need to make sure that nothing like this ever happens again.

Before we go to our first panel, [ want to say a few words about tomorrow. I have called
William Bulger to testify. Mr. Bulger is well-known in this state. He was the President of the
Senate. He is the President of the University of Massachusetts. He’s a very prominent person.
I'm sorry he has to answer questions, but if we didn’t talk to him there isn’t a person here who
could say we did a thorough job.

This has caused quite a stir in the press. I did not make the decision to call him lightly.
We do not intend to make unfair allegations. Our purpose is not to embarrass him. I think there
are a number of fair and legitimate questions that ought to be asked, and that’s what we plan to
do. We were initially informed by his attorney that Mr. Bulger would not appear before the
Committee, so I issued a subpoena. Ithink it’s very unfortunate that I had to take that step. I
had hoped that Mr. Bulger, as a prominent member of the community, would appear voluntarily
and cooperate with the Committee’s investigation.

3
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Yesterday, the Boston Globe published excerpts of Mr. Bulger’s grand jury testimony.
As everyone knows, grand jury testimony is secret, and it’s against the law to release it. This
Committee has never been in possession of that testimony. I want it noted for the record that we
were not the source of that information. I also think that whoever did leak it acted in a very
irresponsible manner.

We’ve had a very difficult time getting documents from the Justice Department during
this investigation. We had to fight for months just to get an opportunity to read prosecution
memos we asked for. That fight wasted a lot of time. We found out just this week that very
important documents had not been turned over to us. More time will be wasted. It’s very
frustrating that at the same time that important documents are being withheld from a
Congressional committee, grand jury testimony is being leaked to the press. That’s not the right
way to do business.

I want to again thank everyone for being here today. I want to thank Mr. Delahunt. He’s
not a Member of the Committee, but he’s been an active part of this investigation from the
outset, and he deserves a lot of credit. I also want to thank Mr. Shays, who made the suggestion
almost two years ago that we start looking into this, and he’s made valuable contributions all
along the way. Thanks also to my other colleagues for being here and working with us.
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Mr. TIERNEY Thank you, Mr. Chairman. Mr. Chairman, I think
that I for one want to thank you for having the half a dozen hear-
ings that we’ve had over the past 2 years on this committee. We've
made a vigilant effort in pursuit of the facts of this case. We have
attempted to shed light on what appears to be a disgraceful rela-
tionship between the FBI and members of organized crime in Bos-
ton.

Over the next 2 days I expect we are going to continue that vigi-
lant search for the truth and will be asking questions that long ago
should have been answered. We will seek the truth about those
crimes that should have been adverted.

You are right in saying that for nearly 40 years FBI agents in
Boston recruited members of organized crime to act as bureau in-
formants. The facts bear that out. It also appears that meanwhile
these same agents may have also been recruited by organized
crime.

The result was a corrupt system where FBI agents protected the
informants at the expense of innocent citizens. What is most dis-
turbing is that the FBI and other branches of the government are
alleged to have been complacent in the miscarriage of justice per-
hapg knowing that the wrong man had been convicted and impris-
oned.

We have a particular responsibility to see that the Department
of Justice ensures that the victims of this corrupt relationship be-
tween FBI agents and members of Boston’s organized crime see
justice done. I urge the Department of Justice to explore a wide
range of options including the establishment of a victim’s com-
pensation fund to address the claims of those most adversely af-
fected by these crimes.

You indicated, Mr. Chairman, that you support the FBI and the
Justice Department. I think that is obviously true for every Mem-
ber of Congress. We are not doing our job unless we make sure
that those in our organizations that are properly functioning and
that people can have confidence in them in that they are represent-
ing the true values of the country.

We have to keep in mind that one critical component of this in-
quiry is to determine what has to be done in the future so that
these shameful activities don’t happen again. We had one very spe-
cific hearing on this a while back with recommendations of what
we might do about informants and protected witnesses and how the
law might be applied as it stands or be amended so it would be
anore effective and not lead to situations as this one has apparently

one.

We need to have another hearing, I suspect, Mr. Chairman, be-
fore we wrap up to make sure that we are pointed in the same di-
r?ction to make sure that any improvements are, in fact, put in
place.

We also have to question how appropriate it is for the FBI head-
quarters to bear the name of J. Edgar Hoover. I thank you for fil-
ing a bill and co-sponsoring that with several others here. If, in
fact, as the evidence seems to indicate, the director at that time
knew of the situation and knew that innocent people being sent to
jail it seems to me we are not doing a justice to anybody to let that
name remain on that building.
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While it’s symbolic more than anything else, it is at least a good
measure of our seriousness of purpose in moving forward and mak-
ing sure that we try to make it real to the Department of Justice
and the FBI employ agents that uphold the law rather than under-
mine it.

There is much that we have to scrutinize and condemn about the
past but we do have to look forward to the future and see what we
are going to do to correct the situation and prevent it from happen-
ing again.

Before I close, I just want to extend my heartfelt sympathies to
the family of Roger Wheeler whose killer remains unpunished. I
also want to express the concerns again that I did to the Limone
family and the Salvati family. I appreciate that all of you have tes-
tified before this committee in trying to help us do our job of over-
sight. I hope in some small way that this process will bring some
measure of justice to your families and other families that might
have been scarred by this sorted saga.

Mr. Chairman, thank you.

Mr. BURTON. Thank you, Mr. Tierney. We will now hear from one
of very important subcommittee chairman Mr. Shays.

Mr. SHAYS. Thank you, Mr. Chairman. Mr. Chairman, the truth
is sometimes stranger than fiction. For me it sure was over 25
years ago when our Connecticut State’s Attorney said that former
FBI employees were Kkilling his witnesses. I looked at Austin
McCreggan with some disbelief. He was right. He talked about how
there was a corrupt FBI organization in the greater Boston area,
}n thg New England area. I didn’t believe him. I didn’t believe my
riend.

I care mostly about this hearing because of Joe Salvati and
Marie and Peter Limone, and obviously the other two gentlemen
who were in prison and who passed away in prison. And for who
knows how many other families that may still have loved ones in
jail because of a corrupt FBI in the northeast.

So this is a very important hearing. We need to make sure that
the FBI cleans up its act. And we need to get better cooperation,
I think, from the FBI. The fact that they still are so reluctant to
cooperate with us and, frankly, the Department of Justice is very
disconcerting.

I know that you will continue to pursue this next year. Whoever
is chairman of this committee will continue to pursue it. I can’t say
I look forward to this hearing today but I know it’s an important
hearing and I thank you for having me.

Mr. BURTON. Thank you, Mr. Shays.

Mr. Lynch is a very valuable member of the committee. Mr.
Lynch.

Mr. LyncH. Thank you, Mr. Chairman. Mr. Chairman, and also
Chairman Shays and our ranking member in attendance, Mr.
Tierney. I want to thank my colleagues for the bipartisan efforts
that have been in place and the efforts to resolve this troubling
matter.

In the course of these hearings and in the transcripts of the Fed-
eral court proceedings before Judge Wolf we have retraced a long
history of misconduct and criminal behavior undertaken and sup-
ported by the Boston and Washington offices of the FBI. Specifi-
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cally the use of informants to infiltrate and prosecute organized
crime in New England in the last 40 years.

The nature and extent of the wrongdoing by agents and super-
visors, which are the subject of these hearings, go to the very core
of our legitimacy as a government. While there have been impor-
tant procedural questions raised in the press recently, which the
chairman has touched upon, I think it is important to refocus on
the factual basis of these hearings.

It is important to recall that under the color of law there have
been what we would fairly describe in other countries as atrocities
committed here. Let us remember that with the aid and assistance
of law enforcement there have been brutal murders of innocent
committed here. Let us be reminded that under the watchful eye
of the FBI completely defenseless women have been strangled here.

Let us not forget that based upon the findings of fact, that people
who return to the FBI for protection were led to their deaths by
the very people who held the duty to protect them. Let us not for
a moment forget that based upon the evidence before this commit-
tee, that the FBI allowed innocent men to be implicated and to be
convicted and imprisoned while they remained silent.

These were innocent men, husbands, fathers who spent over 30
years, and in some cases the remainder of their lives, in prison. It
is also important to remember that while these innocent men went
to trial and were convicted for a murder that they did not commit.

For every moment that these men sat in jail year after year for
30 years separated from their families, watching their children
grow up without fathers, watching their wives raise families with-
out husbands, during all this as all this transpired, the FBI and
law enforcement officials either failed or refused to come forward
with the evidence that would have allowed these men to be free.

In closing, I find it impossible to ignore the human cost that
these events have caused. The families whose lives have been de-
stroyed, the sons and daughters, brothers and sisters who have
been taken, the lives of fathers and husbands who have been sto-
len—stolen all under the color of law.

Mr. Chairman, I must compliment you on your energy and your
persistence during these hearings. As we have seen during these
hearings, in some of these atrocities the FBI and others were active
participants. In other instances they simply looked the other way.

I am pleased to say that with your help, Mr. Chairman, and the
good work of Mr. Waxman and Mr. Tierney and Mr. LaTourette
and Mr. Delahunt and my colleagues here today along with Chair-
man Shays that looking the other way has never been an option
for this committee.

Simply put, we seek the truth. It may in the end turn out to be
the painful truth. It may be the ugly truth, but in the end we need
the truth. We owe it to the victims, some of who were not even af-
forded a decent burial. We owe it to those like Maria Salvati and
Joe Salvati and their kids and their families.

We owe it to their esteemed counsel, Mr. Carrillo who has also
been a true hero on the part of justice in this matter. While we can
never restore has been taken away, if we aren’t vigilant and
thoughtful and loyal to the principles that underlie this country,
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our democracy and our constitution, perhaps in the end we may
prevent something like this from ever happening again.

Thank you, Mr. Chairman.

Mr. BURTON. Thank you, Mr. Lynch.

Mr. Meehan, welcome.

Mr. MEEHAN. Thank you, Mr. Chairman. Thank you for inviting
Congressman Delahunt and me to this hearing. We are both mem-
bers of the House Judiciary Committee with jurisdiction over the
Justice Department. In fact, back in July 1998 I was the first Mem-
ber of Congress to call for hearings on this matter. About a year
and a half later Congressman Delahunt, Congressman Frank, and
I sent letters to the chairman of the Judiciary Committee seeking
hearings on this matter.

Chairman Burton, I just want to say for the record the work of
this committee has been outstanding and shedding light on so
much of the horrible corrupt actions of so many people in positions
of public trust are very, very important.

I think these hearings have a special importance to all the people
of Massachusetts, to every Member of Congress, to me as a former
state prosecutor in this state.

What happened between Federal prosecutors, Boston FBI agents,
and Boston gangsters is really outrageous. It has damaged the
FBI’s credibility. It has exposed terrible flaws in the informant
management and undermined cases against these gangsters and
many others.

This special relationship helped dangerous felons flee justice. It
cost people their lives. People were murdered. There were people
in this room whose lives have been shattered forever.

There is nothing wrong with the FBI and the U.S. Attorney’s Of-
fice cultivating informants for cases, but there is something very
wrong when the relationship goes from agents using informants to
informants using agents. Guidelines were supposed to govern the
use of informants. The existing guidelines were clearly inadequate,
but regardless of the adequacy of the existing guidelines, these
guidelines were completely and totally ignored anyway.

Interactions between FBI agents and gangsters weren’t docu-
mented or disclosed. In many, many instances we have found out
they were falsified. Oversight by the Justice Department, the FBI
headquarters, was the exception instead of the norm.

Inevitably maintaining relationships with informants may re-
quire law enforcement to make tough decisions about an inform-
ant’s criminal actions. I think any former prosecutor or prosecutor
knows that is the hard truth. But, Mr. Chairman, there is a dif-
ference between making careful case-by-case decisions about how
long the leash should be and the notion of not only giving inform-
ants a blank check but allowing the system of corruption to take
place.

Unfortunately, Stephen “The Rifleman” Flemmi, Whitey Bulger,
and others headed to nothing. In fact, some FBI agents went out
of their way to keep their criminal enterprise and operation. They
identified FBI and police informants for their gangsters. They lied
and they dissembled. They shut down leads in crimes of violence
in other cases.
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Perhaps worst of all they hindered and obstructed Michael Huff
and the Wheeler family from learning the truth about these gang-
sters and their role in their father’s murder. And, yes, some Fed-
eral prosecutors in Boston facilitated this incestuous relationship
between the officers and the gangsters.

The Judge Paul Wolf found despite some of their denials, Federal
prosecutors knew Whitey Bulger, Stephen Flemmi were long-time
FBI informants. These prosecutors made grave errors that allowed
Boston gangsters to commit and continue to commit these heinous
crimes. Worst of all, some of these Federal prosecutors lost sight
of their most solemn duty.

Above all, prosecutors with the enormous power they have must
maintain the public’s trust and have balance. Here in Boston with
the victim’s families here today, the trust was completely and to-
tally shattered. Sadly, some of these prosecutors let their zealous-
ness blind them into the duty that they had to maintain the integ-
rity of their office.

With these hearings, Mr. Chairman, and the light that has been
shed on, I hope that we are never in a position again to have a case
like this unfold, but it is more than just regulations. It’s more than
just making sure they follow the rules. It’s shedding light and mak-
ing sure that we change the culture of these agencies that have
committed such corruption.

Thank you, Mr. Chairman.

Mr. BURTON. Thank you, Mr. Meehan.

Mr. Delahunt, once again, I want to thank you very much for all
the hard work you’ve put in with this committee even though you
are not a member of it. You are now recognized.

Mr. DELAHUNT. Thank you, Mr. Chairman. I mean that in a very
sincere and genuine way. The work of the committee in your lead-
ership has been extraordinary. I think I would be remiss not to
also note that it was Judge Wolf back four or 5 years ago that
started this process, if you will. I find it particularly disturbing
that a judge, a Federal district court judge, had to threaten with
contempt an associate attorney general to produce a response.

As you have indicated, the cooperation on the part of the Depart-
ment of Justice and the FBI has been remiss, has not been willing.
But you have persevered. You persisted and, yes, we have accom-
plished something. Let me suggest this. I truly hope that whoever
succeeds you, whether it be another committee of the House, pos-
sibly even the Judiciary Committee, that we continue to pursue
and continue this effort.

As I was reading the briefing board this morning, there are so
many individuals whose testimony could be valuable to this effort.
I just took a list of them if I can find them. If you would just in-
dulge me.

I suggest that we should be hearing from special agent in charge
Larry Sarhardt, from Anthony Ciulla, from John Connelly, from
maybe Mrs. Steve Flemmi, from Mr. Martarano, from John Morris,
from Assistant Special Agent in charge Robert Fitzpatrick, from
one Frances Greene, from former Governor and former U.S. Attor-
ney Bill Weld. We should also extend an invitation to the current
director of the FBI Robert Meuller who was first Assistant U.S. At-
torney here in this jurisdiction.
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I think it’s important, as others have said, to lay it all out on the
table and let the chips fall where they may. But, again, your efforts
to date that were impeded by a lack of cooperation from the Justice
Department and from the FBI have born great fruit and you are
truly to be commended.

I think it’s particularly noteworthy that you, Mr. Chairman, took
on an Attorney General of your party who had recommended to the
President of the United States executive privilege and you suc-
ceeded and prevailed. That should never go unnoticed. If there ever
is any suggestion about partisanship, that is simply not been the
case 1n this particular matter.

I would ask, Mr. Chairman, if through you we could inquire in
the audience here if there is any representative from the FBI, from
the U.S. Attorney’s Office, or from the Department of Justice. If
they could just simply stand and identify themselves as maybe at
some point in time you or a member of the committee may have
a question to ask of them. With that, I'll yield back.

Mr. BURTON. Thank you, Mr. Delahunt. I will exceed to your
wishes. Are there any members of the Justice Department, the
FBI, or any of the other agencies that are relevant to this inves-
tigation here? If you are, just stand up so we can see who you are.
Anyone else? Could you identify ourself, please?

Mr. WysHAK. I am Fred Wyshak, Assistant U.S. Attorney.

Mr. BURTON. Thank you.

Mr. HERBERT. I am James Herbert, Assistant U.S. Attorney.

Mr. BURTON. Thank you very much.

Once again, Mr. Delahunt, thanks for all your help. We really ap-
preciate that.

We will now hear testimony from our first witness panel, Michael
Huff and David Wheeler. Please approach the witness table. Mr.
Huff, you are here on my left.

We will also ask Frank Libby, who is Mr. Wheeler’s attorney, if
he would join us at the table.

Mr. Huff, Mr. Wheeler, Mr. Libby. Would you raise your right
hands?

[Witnesses sworn.]

Mr. BURTON. Let the record show that the witnesses answered
in the affirmative.

Mr. Huff, do you have an opening statement?

Mr. HUFF. Yes, sir.

STATEMENTS OF MICHAEL HUFF, SUPERVISOR OF THE HOMI-
CIDE SQUAD, TULSA POLICE DEPARTMENT; AND DAVID
WHEELER, SON OF MURDER VICTIM ROGER WHEELER; AC-
COMPANIED BY FRANK LIBBY, ATTORNEY

Mr. HUFF. Thank you, sir, for having us here. I appreciate the
chance to share some of these thoughts.

Mr. BURTON. Would you identify yourself and in what capacity
you are here, please?

Mr. HUFF. I am Sergeant Michael Huff of the Tulsa Police De-
partment. I am supervisor of the Homicide Unit and the leading in-
vestigator on the Roger Wheeler homicide for the past 21 years.

On May 27, 1981, a sunny, spring afternoon, Roger Wheeler, Sr.,
family man, oil man, CEO of Telex Corp., and owner of World Jai
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Alai, was murdered in Tulsa, Oklahoma, at the Southern Hills
Country Club, with one shot between the eyes from close range, in
full view of the crowded swimming pool. The murderers were Win-
ter Hill hit men from Boston, killing at will, with no fear, and em-
powered by corruption from within the FBI.

Mob hits don’t happen in Tulsa, let alone at the Southern Hills
Country Club, where prestigious golf tournaments like the U.S.
Open grab the media attention. With this in mind, the Winter Hill
Gang and associates chose Tulsa, with an assumption that the
Tulsa Police Department wouldn’t solve the case. They were wrong.

The impact of this murder was tremendous and immediate. The
Wheeler family was torn apart; the Telex Corp. went away, taking
thousands of high-paying jobs with it. The Tulsa Police Department
launched a tremendous commitment and investigative effort that
has spanned over 21 years. A task force of over a dozen dwindled
down to me, the first detective at the scene.

I became consumed and obsessed with this case. The stress of it
all destroyed my family also. I can only imagine how life would
have been so very different had the Winter Hill Gang not come to
Tulsa that day in May. Early in the investigation the leads came
in fast and furious.

The investigation led us in the direction of the killers of Sheriff
Buford Pusser, made famous by the Walking Tall movies, to inter-
national intrigue of CIA spies, to the investigation of the Lancaster
Street garage conducted by the Massachusetts State Police, includ-
ing my good friend Trooper Rick Fraelick. The Massachusetts State
Police were the first to offer information on suspects from the Win-
ter Hill Gang, as we came up here in July 1981.

In July 1982, myself, my partner, and detectives from the Con-
necticut State Police traveled to Boston to meet with the Massa-
chusetts State Police to gain information on activities and where-
abouts of John Callahan, the former president of World Jai Alai,
who had been fingered by Brian Halloran as offering him the hit
on Wheeler.

Halloran had been killed several weeks earlier after telling his
story to the FBI. The FBI had cut him loose without telling us
about Halloran’s cooperation. Hours later, he and Michael Donahue
were gunned down on the Boston waterfront.

We then met with Strike Force Prosecutor Jerry O’Sullivan. In
a meeting that lasted over an hour, we came away in shock with
the information exchanged. Flemmi and Bulger were hit men
known to the Feds. Retired FBI Agent Paul Rico, then vice-presi-
dent of World Jai Alai, was described as a “rogue agent” that ca-
roused with the Winter Hill Gang members during his tenure in
Boston.

FBI Agent John Connelly was mentioned as having some real es-
tate transactions with the Winter Hill Gang. All the while, the offi-
cial FBI line was that these agents were the “cream of the crop.”
Callahan was also discussed with O’Sullivan during this meeting
and was subsequently murdered and found in the trunk of his car
at Miami International Airport just weeks later.

These are just a few tidbits of that meeting. I was shocked and
upset to the point I completed my 1982 reports on this meeting
concerning members and activities of the Winter Hill Gang to in-
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clude FBI Agents Paul Rico and John Connelly as associates of the
Winter Hill Gang.

Over the past 20 years, there have been many such instances of
surprise and disappointment during this investigation. I look back
to the July meeting in this very building as an “end of innocence”
in my career in law enforcement. I had never been exposed to such
a cesspool of dirt and corruption.

The investigation sputtered for years. In January 1995, I re-
ceived a phone call from the Massachusetts State Police. They had
put together a case on Flemmi, Bulger, and others. I was so ex-
cited—help had arrived. The Massachusetts State Police had al-
ways been in the thick of it—hardworking, honest investigators.

In the next few weeks, I traveled to Boston with 60 pounds of
reports and phone records—most pre-dating the careers of many of
the troopers working on this case—I also arrived with the message
to these fine men that I knew they were about to step off into un-
imaginable corruption within the FBI.

During this trip, I had a conversation with now-retired FBI
Agent Connelly, who talked of his “deal” with the FBI to come back
to Boston to “take down the LCN” and not work “his Irish.” That
comment from the now-convicted, corrupt agent has come to have
a greater meaning to me.

As Flemmi dropped his bombshell that he was a protected in-
formant of the FBI, the Wolf hearings uncovered some dirty truths
about the FBI in Boston. As a result, the investigation of the Jus-
tice Task Force led by John Durham and Garret Byrne, and staffed
with some excellent investigators, including Special Agent Tim
O’Rourke, one of the finest investigators I have ever worked with,
John Connelly was indicted for his sickening, cowardly, and corrupt
acts. I admire, respect, and appreciate the work of the Justice Task
Force.

Were there more corrupt FBI agents from the Boston office? I
think so. We continue to accumulate evidence and information in
the investigation of Roger Wheeler’s death concerning the involve-
ment of a retired FBI agent. The Tulsa Police Department and the
Tulsa County District Attorney recently had a very productive and
promising meeting concerning additional charges reference the
Wheeler murder.

I have no agenda in this situation other than solving the murder
of Mr. Wheeler and arresting all of the involved parties. I encour-
age anyone that may have information concerning Mr. Wheeler’s
murder to contact me.

I have spent nearly one-half of my life working murder cases,
and I am sickened by the thought of law enforcement officials, or
anyone else for that matter, protecting murderers. They are scum
bags that should be locked up along with the killers.

I must say, the stress and emotions of this investigation have
taken their toll on relationships and friendships. But if not for the
work of AUSA Fred Wyshak, DBA Agent Dan Dougherty, Troopers
Tom Foley, Steve Johnson, Tom Duffy, and others, we would not
be here today. They have my sincere respect and thanks.

In closing, I would like to say that the fugitive Whitey Bulger is
a degenerate lowlife. I look forward to the day he is in custody, and
I hope to be part of the arrest team. My final question is why
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doesn’t the FBI turn that fugitive case over to the U.S. Marshal’s
Service, an objective agency with an outstanding reputation that
specializes in the capture of fugitives?

Thank you very much for your time.

Mr. BURTON. Thank you, Mr. Huff. We are going to try to accom-
modate you before this is over with.

Mr. HUFF. Thank you, sir.

Mr. BURTON. Mr. Wheeler, you are recognized.

Mr. WHEELER. Thank you, Mr. Chairman, for your invitation to
appear before this committee today. I was 29 when this started so
this is not as easy for me now.

Roger Wheeler started life as the son of a Boston newspaper
proofreader. He joined the Navy during WW II and later met my
mother, then a student nurse from Kansas, at an ROTC tea dance.
The jukebox had broken down, and my mother asked him to fix it.
She was impressed and a year later, they were married.

My father went to college and got an engineering degree on the
GI Bill. He went looking for work and found it, in the oil fields of
Oklahoma and Venezuela. My father believed in hard work—he
considered hard work a good thing—and he passed that belief, and
others, on to my three brothers, my sister and myself.

More than anything, my father believed in the American Dream.
As a depression-era child living north of Boston, he started and ran
his own neighborhood businesses, ranging from bicycle repair to
selling potholders and firewood. He was a natural entrepreneur.
After the war he built businesses that ultimately grew to employ
thousands.

His first interests were the oil and mineral industries; he was an
expert in the engineering of oil pipelines. But he later recognized
the promise of a brand new industry with a bright future, comput-
ers. He became chairman of Telex Corp., one of the first to compa-
nies to separately manufacture computer hard drives. From his vi-
sion and hard work came companies, such as Telex, that competed
with IBM, Dow Chemical, and other major corporations.

This was a man who didn’t steal, who tried not to harm people.
He employed people, thousands of people who ultimately lost their
jobs when he was murdered. This was a son of Boston the city can
and should be proud of. He was, after all, one of them. He was also
my father.

In the late 1970’s, at home in Tulsa, my father was approached
with a business opportunity, an opportunity presented to him by
the bank formerly known as the Bank of Boston, whose main of-
fices were right down the street from where we sit today. The op-
portunity was a company known as World Jai Alai, founded back
in the 30’s by some old-line New England families.

My father was a careful businessman, and he looked into this
proposal for some time before deciding to commit to purchasing
WJA. My father had the greatest respect for the Federal Bureau
of Investigation.

My father wasn’t much for television; the time spent with us kids
was mainly reserved for the out of doors: Hiking, water skiing; fish-
ing—one day we caught the same fish, on separate hooks—and
working together, outside. But there was one television program, I
recall that he would religiously watch with us kids: “The FBI.”
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My father’s faith in the Federal Bureau of Investigation carried
over into his decision to purchase WJA. On more than one occasion,
my father said that, with all of the rumors of organized crime’s in-
volvement the gaming industry, he had solid comfort, knowing that
his executive staff was made up of former FBI agents, and they
had told him his company was “clean.”

My father’s life represented what many consider to be the Amer-
ican ideal: vision, hard work, a good sense of opportunity and
maybe a little bit of luck, leading to great financial success. Some-
times his patriotism overflowed, like the time he installed a large
flagpole in the front yard of our home and had the first flag raising
dedicated by several ministers complete with a marching band.

In May 1981, I was working at World Jai Alai in Miami; my fa-
ther had hired me, a computer software engineer some years out
of college, to learn all I could about the WJA computerized account-
ing systems. One Wednesday afternoon I received a call, telling me
only that my father had been shot in the head and had been taken
to a Tulsa hospital.

In a race to see my father before he died I picked up my wife
and 8-month old son, threw clothes from the wash cycle into a suit-
case, and headed to the airport. With soapy water dripping behind
us I raced from counter to counter looking for a quick flight to
Oklahoma. Only when it became obvious that we had a 2-hour wait
did I make a call to the hospital to check on my father. The opera-
tor said she had no record of his admission and, after a long pause,
told me simply that I should call home.

My family and I got on the plane and flew to Tulsa. Police offi-
cers met the plane as it arrived, and came directly down the aisle
looking for us by name, instructing other passengers to sit back
down. My wife, child and I were escorted off, taking the stairs di-
rectly to the tarmac; we were whisked into a pair of unmarked ve-
hicles. Weapons were everywhere as my family was pressed be-
tween officers for safety.

In fewer than 7 hours our lives had become surreal. The next day
I had to repeatedly negotiate between the funeral home and my
mother. She kept asking to see her husband. They kept asking for
more time and finally, in desperation, asked me, “Do you realize
where he was shot?”

When we arrived at the funeral home to view my father, I finally
started to lose control. My mother kissed my father’s body. I almost
passed out fearing that part of dad’s face would fall apart.

Twenty-one years have now passed. In spite of all of the FBI cor-
ruption uncovered to date, I am still working with the FBI. I be-
lieve that there are many good people in law enforcement, prosecu-
tors such as John Durham and FBI agents such as Tim O’Rourke.
And there is at least one courageous judge, Federal Judge Mark
Wolf, who dug into all of this by holding hearings, day after day,
for months. Without their perseverance, it’s likely that none of this
corruption would have been uncovered.

Sadly, I also realize that there are others who have themselves
been corrupted over time; corrupted in their deals with informants
from one element of organized crime, in their misguided efforts to
bring down another element of organized crime. And there are the
other agents and law officers, otherwise decent and honorable peo-
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ple, who stood quietly by, tolerating this in their midst, so as not
to upset careers or give the Bureau a black eye.

Forgotten in all of this are the people the Agency is sworn to
serve, the people it was designed to protect: People like my father.
People like all of the others murdered by this Agency’s informants,
whose families, some of them present today, in this room, grieve to
this day.

Something else has been lost, too, perhaps forever, as a result of
these disclosures of FBI abuse; trust and confidence. The trust of
people who, like my father, believed the FBI served a good and
honorable purpose. People who would like to trust the Bureau, but
now, sadly, do not. Where there was once trust, there is now fear.
And that is a loss we cannot afford.

Twenty-one years have passed since John Martarano, the hit
man for informants working for FBI, Boston, came up to my father
and shot him in cold blood, between the eyes. We know precisely
how this happened, 20 years after the fact, from Mr. Martarano’s
own testimony.

Martarano testified as a government witness in the recent cor-
ruption case against former FBI Agent John Connelly. We know
that Bulger shot Brian Halloran, and that Martarano, at the direc-
tion of Bulger and Flemmi, later shot John Callahan, the former
president of WJA, to keep them quiet about my father’s murder.

How many others were involved, in these and other FBI inform-
ant murders? Who else at the Bureau knew about these secret rela-
tionships with these known criminals, but turned away, said noth-
ing, as others were murdered? Did any Supervisors or other agents
care to ask any questions, connect the dots between these murders
and their own informants?

How could the FBI pretend to investigate itself, give itself a
clean bill of health and then a year later bring criminal charges
against John Connelly, Whitey Bulger and Steve Flemmi? Where
was the Justice Department in all of this? Was there no oversight
at all?

I think that this committee’s work, in seeking records from the
FBI and the Department of Justice, and in conducting hearings
such as this, is critical to finding the answers to these questions.
It is the place to start the process of restoring some measure of
faith in the FBI. I am deeply concerned that little has changed.

My family and the families of several others who have been mur-
dered as a result of these abuses have come forward with claims
of wrongful death against the government. We want the truth to
come out and have come into Federal court to seek it. The govern-
ment defends itself from our claims on grounds almost too absurd
to believe.

It says we are all too late in bringing our suits; the same govern-
ment that just prosecuted John Connelly for this corruption, says
that we should have come forward sooner, that somehow we were
supposed to know more about the FBI’'s misconduct, and sooner
than the FBI itself.

For all of these reasons, I urge the committee to continue its
work on this, in the next session of Congress. No other arm of gov-
ernment can or will take this up, and it is too important to leave
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alone. The integrity of the FBI, and much of our faith in Federal
law enforcement is in the balance.

Let me close by briefly mentioning two special people, two indi-
viduals who are responsible for me being here today, and who
helped me survive since that horrible day, more than 20 years ago.
My wife, Laurie, was and is today, always there for me regardless
of how bad things became. She gave me stability when the rest of
my world came apart. I am grateful to her for that and I want to
publicly thank her.

Like Laurie, Sgt. Det. Mike Huff, of the Tulsa Police Department
Homicide Unit, has been there with me. Mike was among the first
law officers responding to the scene of my father’s gruesome mur-
der, in May 1981.

Mike, sitting next to me, is with my family and me to this day.
When I began to complain to him about my situation, Mike took
me around to see and speak with others less fortunate. Mike often
showed me how crime can be solved by dedication to duty, and
hard work—not by trading one life for another.

Inspired by Mike, I spent time developing a new type of software,
designed to assist law enforcement in evaluating apparently
unconnected pieces of evidence developed in crime investigations. A
derivative of this technology is going to be part of the new Trans-
portation Department’s computer search for terrorists.

Thank you, Mr. Chairman, for your invitation to appear and tes-
tify before this committee. I would be pleased to answer whatever
questions you might have.

Mr. BURTON. Before we start the questioning, I want to say two
things, Mr. Wheeler. First of all, I want to thank you very much
and your family for putting a human face on this tragedy. Too
many times we read in the paper somebody has been killed and the
next day that’s all there is to it.

Today you have put a human face on your dad and your family
and what you’ve gone through. I think that is very, very important
because I think one of the other things we need to do is tug at the
heartstrings of America to let them know how important it is that
this sort of thing never, ever happens again and that we hold law
ellllforcement officials accountable who participate in this kind of
thing.

The second thing I would like to say to you before we start our
questioning is if you would send to this committee a letter enumer-
ating the problems you’ve had with the civil suit including the stat-
ute of limitations that evidently they said has passed so you
couldn’t pursue it.

We will take a look at it and see if we can’t help you in some
way with that civil suit because it is obvious to me, and I think
to the rest of the committee, that there is no way you could have
started the civil suit unless you knew that the FBI was involved
and you couldn’t have known that for a fact until some time later.
If you will get that to us and to Mr. Wilson, we will see if we can’t
be of some assistance to you.

Mr. WHEELER. Thank you, sir.

Mr. BURTON. With that, I don’t know how we’re going to run this
clock. I'll tell you what we will do. We will just try to keep a rough
idea on the time. I'll let my colleagues ask questions if you guys
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would try to stay within—you know what the parameters are.
When Mr. Wilson asks questions, if any of my colleagues want to
interrupt and ask followup questions, you are welcome to do so.

Let me start. For the record, I'll ask

Mr. HUFF [continuing]. Jack and James Herbert and his crew
came on board, absolutely they helped. Prior to that we had road-
blocks to say the very least.

Mr. BURTON. To you think that former FBI agent Paul Rico has
been protected by the actions of the Justice Department?

Mr. Hurr. I do want to say that my investigation concerning
Paul Rico is still ongoing and it has been publicly reported before
that we are seeking murder charges against Paul Rico in Tulsa for
the murder of Mr. Wheeler.

Mr. BURTON. Would you care to elaborate on any of that informa-
tion that you have?

Mr. HUFF. Well, in respect, sir, to that ongoing investigation, any
information with regards to evidence I can’t. But I can tell you
that, yes, we did feel that the Justice Department hindered our in-
vestigation. There is one particular time, November 1982, when the
Justice Department convened a meeting in Tulsa, Oklahoma,
where they invited investigators and prosecutors from all the agen-
cy locations where these murders had happened out to Tulsa for a
meeting and it was a sham.

It was under the guise of information sharing, although little in-
formation was shared. At the very end of the meeting it was, “OK.
All you guys, what do you know on Paul Rico? Stand up and tell
us now.” That was because Paul Rico was due to be a witness
against Judge Al C. Hastings in a Federal corruption trial in south-
ern Florida. They were allegedly looking for discovery material in
relation to Paul Rico.

That meeting with fine troopers from Massachusetts State Police
and Connecticut State Police ended in everybody getting up and
walking out. We felt we had been misled. We felt that it was a very
poor attempt to try to share information. We felt at that time that
we weren’t going to get anywhere with Paul Rico with the help of
any Federal people.

Mr. BURTON. You've touched on this a little bit but 20 years ago
you thought it was important to interview Whitey Bulger and Ste-
phen Flemmi about the Wheeler murder. Can you tell us what hap-
pened and whether or not you got any assistance in interviewing
those guys?

Mr. HUFF. I do want to say that the FBI agent that we were
working with in Tulsa was attempting to help us to a certain point.
I think he was being lied to also. As time as gone on and I've had
access to look at other information and reports and whatever, I do
feel that he was trying to straddle the fence, if you will, trying to
keep the FBI happy and not assist us to a certain extent.

We felt that we needed to talk to Whitey Bulger and Stephen
Flemmi. We had no idea that they were informants. We kept pres-
suring the FBI in Tulsa to be the liaison. That never happened. It
turned out later on we see in reports where they convened a high-
level meeting in Washington to discuss this. We were just led on
by the FBI. “Yeah, we will get you there. We will facilitate that.”
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All the while we'’re thinking in the back of our naive minds that
surely the FBI has targeted these guys as some sort of organized
crime targets. They were going to take him down. We didn’t want
to step in the way of that. We just wanted to do our job but it was
totally opposite of that. They had targeted the Wheeler case to not
get soft.

Mr. BURTON. Now, in 1982 you met with Jeremiah O’Sullivan. I
believe he was a prosecutor at the time. You met with him in Bos-
ton. I guess a year had passed since the Wheeler murder and they
were looking for leads—you were. You and others met with Mr.
O’Sullivan in Boston. Is that correct?

Mr. HUFF. Yes, sir. Myself, my partner, Dick Bishop, two Con-
necticut state troopers who were actual investigators. It was Andy
Osuf and Dan Toomey, as well as a very excellent Massachusetts
state trooper by the name of Greg Foley.

Mr. BURTON. As I understand it, O’Sullivan laid out the Halloran
story and told you guys about the alleged involvement of Flemmi,
Bulger, and Martarano. Can you go into that?

Mr. Hurr. Yes, sir. It was what has become known as the
Halloran story, the Halloran debriefing, where Flemmi, Bulger,
Martarano were involved. He down played that. He said Halloran
was a liar, that he was only given a percentage of the truth and
it couldn’t be corroborated. They cut him lose and they never told
us about him while they had him and he was still alive.

Shortly after they cut him lose he wound up dead here in Boston,
he and Michael Donahue. He down played Halloran’s credibility.
He talked in detail about his knowledge about Bulger and Flemmi
doing murders. They were doing murders for the LCN here in Bos-
ton. Being able to travel cross-country on murders. Other than
Tulsa and Florida the only other cross-country murder I've later
become aware of is the one of, I believe, Peter Paulus in Nevada
which occurred in the 1970’s.

It appeared to us, especially hindsight is always 20/20, but he
really knew quite a bit about these guys. We thought in the back
of our mind surely these guys have got to get ready to take a fall.

Mr. BURTON. Would you have liked to have known about this a
year earlier?

Mr. HUFF. Oh, absolutely. I believe that if Halloran came for-
ward in January 1981, I would have liked to have known that. We
could have worked with that and worked alongside them, or at
least had some input to contribute to their investigation.

Mr. BURTON. I have more questions but I'll yield to Mr. Tierney.

Mr. TIERNEY. Thank you. I just want to ask, Mr. Huff, when you
were talking to Mr. O’Sullivan about this Halloran thing, did he
tell you specifically why it was that he was discounting his credibil-
ity?

Mr. Hurr. He said that Halloran had become a coke freak over
time and that Halloran had a diminished respect in the Boston cir-
cle of organized crime people that one time he had been a very well
respected hit man but, for other reasons, he was not as well re-
spected now.

He also said that Halloran chose not to offer information on
Howie Winters which apparently was a man of interest to them
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here. Because of that and because they couldn’t corroborate some
of the things he said they cut him lose.

Mr. TIERNEY. Did your information have Mr. Halloran having
any contact with the World Jai Alai?

Mr. HUFF. Not that I recollect at the moment. That was a ques-
tion I wasn’t anticipating. I would imagine in my several thousand
pages of reports I address that but I don’t think that——

Mr. TIERNEY. But none that you are aware of, or none that you
can recall, at least?

Mr. HUFF. No, sir. Not right at the moment other than his asso-
ciation with John Callahan who was the former president of World
Jai Alai.

Mr. TIERNEY. Did you know that association?

Mr. HUFF. Yes, sir. I did know that association. He was very
closely associated with John Callahan here in Boston.

Mr. TIERNEY. Mr. Wheeler, you didn’t know Mr. Halloran, did
you?

Mr. WHEELER. No, sir.

Mr. TIERNEY. Did you have any subsequent meetings with Mr.
O’Sullivan?

Mr. Hurr. That was my one and only meeting. It lasted about
90 minutes. It was, I believe, July 8, 1982.

Mr. TIERNEY. And you said at that time it was pretty clear that
he had a lot of information not just about Martarano but also about
Flemmi and Bulger?

Mr. HUFF. Yes. Quite a bit of information on Flemmi and Bulger
on how they did hits. We felt that reading between the lines that
he knew of specific hits they had been involved in. He also ap-
peared to be very familiar with Paul Rico and aware of John
Connelly also.

Mr. TIERNEY. And Mr. Rico at that time held a position with
World Jai Alai?

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. TIERNEY. Was he security vice president?

Mr. HUFF. He was in the management. I think after Mr. Wheel-
er’s death he became vice president of World Jai Alai.

Mr. TiErRNEY. Now, Mr. Huff, did you have a meeting last year
with the Justice Department lawyers in 2001?

Mr. HUFF. Yes, sir. Which ones are you talking about?

Mr. TIERNEY. How many did you have last year?

Mr. Hurr. Well, I've had meetings with Fred Wyshak. I've had
meetings with John Durham. I am trying to think if there was a
lawyer involved when the Department of Justice did the leak inves-
tigation last year. I've had several meetings.

Mr. TIERNEY. And the purpose of those meetings?

Mr. HUFF. The exchange of information primarily in regards to
these ongoing cases as well as the Wheeler case specifically.

Mr. TIERNEY. And the cooperation level that you find at this
point in time?

Mr. HUFF. At this point in time it’s wonderful between Wyshak,
John Durham, and those people. They are fine people.

Mr. TIERNEY. Mr. Chairman, I have no further questions.

Mr. BURTON. Mr. Shays, do you have questions?
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Mr. SHAYS. I would like to allow my Massachusetts colleagues to
ask some questions and then I would like to jump in again.

Mr. BURTON. Mr. Lynch.

Mr. LYNCH. Mr. Huff, I am going to ask some obvious questions
but we are trying to create a record here so bear with me. Why is
it in your mind you think the FBI clearly withheld relevant infor-
mation from you for so long? The second part of my question is
bring us up to date more recently your dealing with the Justice De-
partment and the FBI and has the relationship and their level of
cooperation changed?

Mr. HUFF. Yes, sir. In looking back obviously the reason why
they were withholding information is that they were protecting
Flemmi and Bulger. I guess individually we see that John Connelly
was probably protecting them not only for career reasons but for
personal reasons.

I feel that they knew that Paul Rico was a target of ours and
that didn’t set well with them for one reason or another. Yes, I
think it’s very obvious why they protected these guys and withheld
information recently. When I say recently, I am going from 1995
on when I first became aware of indictments on Flemmi and Bulg-
er.
The level of cooperation changed and that’s because of state
troopers here in Massachusetts, the DEA agent Dan Dougherty and
Fred Wyshak, James Herbert, Brian Kelly. They have one goal in
mind and I thought this as I heard each of your opening state-
ments—they are seeking the truth. Wherever that leads, they are
heading in that direction. That has changed.

John Durham, outstanding man. He has been very helpful in fur-
thering our specific investigation on the death of Mr. Wheeler. Yes,
it’s a different group of people we’re dealing with today.

Mr. LYNCH. One final question, Mr. Wheeler. I understand that
after your dad’s passing that Mr. Rico was elevated to the position
of Vice President with World Jai Alai. Would in the internal struc-
ture of that company, if you know, would Mr. Rico have been able
to rely on the fact that he might have moved up in the organization
or succeeded in the organization with your father’s absence or if
your father was unable to serve?

Mr. WHEELER. Yes, I do. I think that based upon their under-
standing of how my older brother would be the general partner
that they would be in a position to do that. They would be in a po-
sition to do basically what they wanted as far as management con-
trol.

Mr. LyNcH. How old was your brother at that time? Do you re-
member?

Mr. WHEELER. He was 34 but he had no experience running a
business. Basically he would follow my father’s direction. When my
father was killed the business just—Roger, Jr. relied upon Donovan
and Rico.

Mr. LyncH. Thank you, sir. No further questions.

Mr. BURTON. Mr. Meehan.

Mr. MEEHAN. Mr. Huff, you indicated that you had one meeting
with Mr. O’Sullivan that lasted about 9 minutes.

Mr. HUFF. Ninety minutes.

Mr. MEEHAN. Ninety minutes.
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Mr. HUFF. An hour and a half, yes.

Mr. MEEHAN. During the course of that hour and a half meeting
did you find at that time your conversation and his statements
credible, truthful, and honest at that time?

Mr. HuUFrF. At that time I thought they were honest. I was won-
dering what was not being said.

Mr. MEEHAN. Given your experience over the last 20 years, look-
ing back and reflecting on that 90-minute conversation with Mr.
O’Sullivan, would you to the extent it’s possible consider, looking
back, his conversation and his statements to be truthful, credible,
and honest?

Mr. HUFF. Well, in some ways I would think that they—I think
that the decision to cut Brian Halloran lose, there was a story be-
hind that we have since come to know, I think, why that happened.

I found in looking back 20 years later his statements, some of
them may have been truthful but they were outlandish to find out
now that he knew that Flemmi and Bulger were informants work-
ing for them and knowing specifically about murders and how they
do murders. He seemed to have some real inside information and
I just couldn’t imagine law enforcement using cold-blooded killers
to let them run lose like vicious animals.

Mr. MEEHAN. Did you at anytime after that 90-minute conversa-
tion request any additional meetings or communication or con-
versations with Mr. O’Sullivan?

Mr. HUFF. Well, not directly with Mr. O’Sullivan. I think in writ-
ing. I wrote to our U.S. Attorney in Tulsa requesting that we call
Paul Rico before a grand jury. That never happened.

Subsequently, we did call, I believe, Dick Donovan to a grand
jury in Tulsa which was very unproductive even to the point of—
I mean, all this minutia of what happened way back when, but
when you recall the day that Dick Donovan came to a grand jury
and we were positioned in the hallway waiting to talk to him after-
wards, the FBI was facilitating the grand jury and the FBI
sneaked him out of the building, into the basement, into an FBI
agent’s personal car, and drove him directly to the airport to keep
{ﬁm from us. I mean, those kind of things add up and they accumu-
ate.

Mr. MEEHAN. Sure do. Thank you, Mr. Huff.

Thank you, Mr. Chairman.

Mr. BURTON. Mr. Delahunt.

Mr. DELAHUNT. Thank you, Mr. Chairman.

Our condolences to you, Mr. Wheeler. Your testimony was par-
ticularly moving and poignant. We all emphasize with what you’ve
endured for years.

Let me direct my questions to Mr. Huff. Subsequently have you
become aware of what FBI agents developed, Bulger and Flemmi,
as informants?

Mr. HUFF. Yes. It all tracks back to Paul Rico.

Mr. DELAHUNT. So you now understand given the information
that has been made public that Whitey and Stevie Flemmi were de-
veloped as informants by H. Paul Rico?

Mr. HUFF. Yes, sir. I have.

Mr. DELAHUNT. Upon his retirement, Mr. Rico became an em-
ployee of World Jai Alai?
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Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. DELAHUNT. And subsequently have you learned that Mr.
Martarano was an associate of Mr. Bulger and Mr. Flemmi?

Mr. HUFF. Yes, sir. I have.

Mr. DELAHUNT. And obviously you have learned through the tes-
timony of Mr. Martarano that he traveled to Tulsa, Oklahoma, and
committed the murder of Roger Wheeler?

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. DELAHUNT. During your meeting with Mr. O’Sullivan back in
1982, did Mr. O’Sullivan disclose to you that he was aware that
Bulger and Flemmi were informants of the FBI?

Mr. HurF. He did not disclose that to us.

Mr. DELAHUNT. He did not disclose it?

Mr. HUFF. No, sir.

Mr. DELAHUNT. But you came to that meeting with the intention
of securing assistance in the investigation of the murder of Roger
Wheeler.

Mr. HUFF. Absolutely.

Mr. DELAHUNT. At that point in time did you have information
which led you to believe that Bulger and Flemmi were involved in
that murder?

Mr. HUFF. Yes, sir. That initial information was received from
that Massachusetts State Police approximately a year prior to that.

Mr. DELAHUNT. So that information came from the Massachu-
setts State Police to you and then you came and had that meeting
with Mr. O’Sullivan who, at that point in time, do you remember
what his particular role was in the U.S. Attorney’s Office?

Mr. HUFF. He was the chief Strike Force prosecutor on the orga-
nized crime Strike Force.

Mr. DELAHUNT. So he headed the organized crime Strike Force?

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. DELAHUNT. And he never disclosed the fact that both Bulger
and Flemmi were informants of the FBI?

Mr. HUFF. No, sir.

Mr. DELAHUNT. You said during that meeting with Mr.
O’Sullivan that references were made to Mr. Connelly, the former
Special Agent of the FBI, the now convicted former Special Agent
of the FBI, had certain real estate transactions with Bulger and
Flemmi or associates. Did that occur during that meeting with Mr.
O’Sullivan?

Mr. HUFF. Yes, sir. That was an exchange between the Massa-
chusetts State Trooper and O’Sullivan.

Mr. DELAHUNT. So was that information that was disclosed by
Mr. O’Sullivan to the Massachusetts State Police, or was it pre-
sented by the Massachusetts State Police to Mr. O’Sullivan?

Mr. HuFF. It was presented to Mr. O’Sullivan at which time he
tried to downplay that.

Mr. DELAHUNT. What was his response, if you can remember? 1
understand that this is very difficult. This is 20 years ago.

Mr. HUFF. There are certain things in the past 20 years that you
remember pretty vividly and I remember that hour and a half pret-
ty vividly. In that downplay of that it was him trying to change the
subject. He seemed to be very protective of Mr. Connelly. In fact,
he even—I believe that he even told us that this whole situation
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was being handled by, I believe, Agent Gerry Montanari who was
not even in Mr. Connelly’s squad. He was in a labor racketeering
squad and Connelly was in organized crime squad.

Mr. DELAHUNT. Suggesting that they didn’t even talk together?

Mr. HUFF. Suggesting that, but even when he said that, I re-
called that months back shortly after Wheeler was murdered when
we were reaching out to other agencies to help us gather informa-
tion, that it was Connelly of the FBI that they sent to talk to John
Callahan about this.

Mr. DELAHUNT. Not Special Agent Montanari but Special Agent
Connelly?

Mr. HUFF. Absolutely. Hindsight is 20/20 but I look back on that
and thought why would they send Connelly to talk to Callahan
where Callahan, I believe, gave him a prepared statement. You
know, quite candidly you look back

Mr. DELAHUNT. Callahan gave who a prepared statement?

Mr. HurrF. Callahan gave Connelly a prepared statement denying
his involvement with the Wheeler murder.

Mr. DELAHUNT. I see. If you know, was there any followup in
terms of inquiry or was it just simply the acceptance of a signed
statement?

Mr. HuUFF. I think it was the acceptance of a—I believe the state-
ment was faxed to him.

Mr. DELAHUNT. Faxed?

Mr. HUFF. Which really

Mr. DELAHUNT. It was an in depth investigation, in other words,
Mr. Huff?

Mr. HUFF. Right.

Mr. DELAHUNT. Getting back to those real estate transactions,
when this was presented to Mr. O’Sullivan by an official of the
Massachusetts State Police, did he indicate that he would inves-
tigate that allegation?

Mr. HUFF. No, sir. He did not.

Mr. DELAHUNT. He did not? Can you remember with any specific-
ity whatsoever the assertions that were made by the Massachu-
setts State Police official relative to real estate transactions?

Mr. HUFF. I believe it was a transaction of a piece of real estate,
maybe a home. I know that Whitey Bulger’s name came into it like
maybe he was the seller or something of that nature.

Mr. DELAHUNT. Was O’Sullivan surprised by the allegation?

Mr. HUFF. Not necessarily surprised but maybe alarmed. I know
that the state trooper also said that Connelly had been seen sev-
eral times with Bulger. Those were the kind of things I was soak-
ing in like a sponge. I couldn’t imagine that.

Mr. DELAHUNT. But you were unaware at the time that Bulger
and Flemmi had become informants for Special Agent Connelly?

Mr. HuFF. Totally unaware of that.

Mr. DELAHUNT. Did Connelly ever disclose that to you? You
made reference earlier to how they were going to focus on the LCN,
La Cosa Nostra, and they were going to use—I think they weren’t
going to do the Irish. I think maybe that’s the word you used.

Mr. HUFF. Those are his exact words. I recall that conversation.
I had attempted to contact Connelly direct several times when he
was still an FBI agent and never got a reply from him. I tried to
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communicate with him through an FBI agent in Tulsa. That didn’t
really happen much either. When I came up here in 1995 after the
Massachusetts State Police had worked their investigation on
Flemmi and Bulger, I brought a load of reports.

At that time Connelly had gone to work for the power company
or Boston Edison somewhere here. I was trying to get a meeting
with him. All I was able to do was get a phone conversation with
him which lasted several minutes.

In that his very specific words is “his deal,” and that was his
word, with the FBI was to come back to Boston to take down the
LCN—those were his specific words—and not work “his Irish.” I
really recall that specifically. I don’t think that we talked at that
time about them being his informants. He was wanting to talk
about there was going to be a movie made on him or something.

Mr. DELAHUNT. A movie made on Mr. Connelly?

Mr. HUFF. Yes, sir. I acknowledged to him that I had seen on tel-
evision on Top Cops or something. I am trying to change the sub-
ject back to something important and he’s wanting to talk about
himself. I ended up ending the phone call and didn’t get to the
point with him.

Mr. DELAHUNT. Thank you. I yield back.

Mr. BURTON. Mr. Shays, did you have something?

Mr. SHAYS. Mr. Wheeler, I don’t think I owe you an apology more
than I just want to say that you should have been on my list and
your family should have been on that list alongside of Joseph
Salvati. Mr. Salvati’s children have him back in the family minus
30 years. You don’t have your dad. Your children don’t have their
grandfather. I am just interested how old your dad was when he
was killed?

Mr. WHEELER. That’s kind of an interesting thing. I am not very
good with ages actually. It seems like he was about 52, 55.

Mr. SHAYS. She he potentially would still be living today.

Mr. WHEELER. Yes. His mother is still alive today.

Mr. SHAYS. I want to ask you about your civil suit. I would be
willing to have your attorney participate but he wasn’t sworn in so
if it’s necessary for him to participate, we would need to swear him
in. I want to understand where the civil suit lies right now and
what your task is to move forward.

You need to be sworn in.

[Witness sworn.]

Mr. LiBBY. Briefly, Mr. Shays, the Wheeler suit was filed roughly
a year or more ago. We're not alone. There are eight or 10 other
families similarly situated including another case that is not a
wrongful death case but an extortion case involving the South Bos-
ton Liquor Mart scenario where a claim has been made against the
United States and many former FBI agents for their wrongdoings.

We have a collection of cases pending before three different Fed-
eral judges in this district. The Justice Department Civil Division,
not the Massachusetts U.S. Attorney but the Justice Department
Civil Division down in D.C., is handling the defense of each of
those cases.

It’s gone into just beginning just now after more than a year to
get into discovery which, of course, is somewhat ticklish because of
all the various claims of privilege and grand jury testimony, con-
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fidential law enforcement information material and the like. We're
talking about 20 or 30 years worth of material.

The defenses which have been raised today, and I trust that this
is the heart of your question, has been singular and that is it’s not
been a denial so far as we know. There may be one or two answers
where there have been—in the way of a denial of liability but it’s
focused primarily on timeliness, or rather untimeliness of bringing
these claims.

The essence of that is that you sat on your right so if you sue
the United States you have to sue within a certain period of time—
2 years I believe is the statute—or you lose those rights forever.
The claim from the government, the very government that is pros-
ecuting the criminal actions here, they are defending the very same
kind of conduct on claims that these private citizens should have
brought these suits, should have known about this FBI misconduct
earlier than the FBI did essentially.

This FBI gave itself, as I understand it, responsibility back in as
late as 1997 so that they couldn’t find any wrongdoing. The
Connelly indictment didn’t come until the following years. These
civil suits followed on the heels primarily on the remarkable yeo-
man work of Mr. Wyshak and others who have been involved in the
so-called Salenni hearings held by Judge Mark Wolf over the
course of nearly 2 years.

He finally in September 1999 put together a nearly 700-page re-
port of findings of those hearings which span decades of these se-
cret relationships. Only then did the nature of his misconduct come
to light. From that you saw the families finally understand how it
was the Government was somehow answerable, reliable, respon-
sible for their harms. The suits have been filed. In virtually every
instance, as I understand, the defense is that we're all too late.

Mr. SHAYS. The bottom line is, though, you filed within 2 years
of learning of that.

Mr. LiBBY. We certainly filed within 2 years of Judge Wolf’s deci-
sion where he has pulled all that information together. Before then
it’s been speculation, conjecture, rumors, newspaper reports of OC
figures on the one hand and speculation about internally in the
FBI on the other.

Mr. SHAYS. I understand why you need statutes of limitation but
it s%ems to me the law is flawed if you are not able to move for-
ward.

Mr. LiBBY. Well, some have been ruled on. One or two, as I un-
derstand, have been ruled on and have been denied by one of the
judges handling the case. There are others—I don’t want to com-
ment beyond that—that are still pending.

Mr. DELAHUNT. Would the gentleman yield for a moment?

Mr. SHAYS. I would be happy to yield.

Mr. DELAHUNT. I think in response to the gentleman’s question,
myself, Mr. Meehan, and Mr. Frank sent a letter to the Depart-
ment of Justice expressing our dismay that the Department of Jus-
tice would interpose such a defense. I have never heard a theory
as put forth by Justice in the history of American juris prudence
to defend a case that obviously lies with both Mr. Wheeler and oth-
ers. Hopefully Justice will revisit the fact that defense is simply
unconscionable and insulting.
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Mr. LiBBY. If I may, Mr. Chairman, just a final point. I am famil-
iar with that letter, Mr. Delahunt, and all of the various families
are familiar with it as well. We appreciate the sentiment behind
it. We think it is perfectly appropriate. Understand we are simply
looking to get our day in court.

We're not looking for a leg up or any of that. In fact, we have
some serious logistics issues to deal with that we are confronting
with respect to various agencies spanning from Oklahoma, Florida,
Connecticut, Massachusetts, as you might imagine over 20 to 30
years, as I mentioned. We just simply want to be heard.

Mr. SHAYS. I would say when you said would Justice revisit, I
read that two ways. Will the Department of Justice revisit and will
Justice be revisited. I know that my chairman and I have talked
about this kind of issue and I would think that both of us would
love to kind of add our names to that letter as well. It just seems
so obvious to, I think, both of us that there has to be a statute of
limitations but at a point which you are aware that you have a
case.

I want to ask you, Mr. Huff, you are on record obviously as say-
ing your investigation was hindered by the FBI and the Depart-
ment of Justice. Correct?

Mr. HUFF. I believe so.

Mr. SHAYS. And you have subsequently concluded that the FBI
and t?he Department of Justice hindered your investigation be-
cause’

Mr. HUFF. Because goes off in several different directions, I
guess.

Mr. SHAYS. You can go off on more than one.

Mr. HUFF. I guess because they wanted to keep Flemmi and
Bulger on board because John Connelly didn’t want his house of
cards to fall. Because they were protective of H. Paul Rico for what-
ever reason, whether it be the Judge Alcee Hastings case they had
put effort into, or the fact that they just wanted to protect Rico.

And because they didn’t want embarrassment from the FBI for
the FBI. I think that is probably a pretty narrow focus there, too,
I think, as this thing further unfolds. I mean, I look back on so
many things. For example, one that I got kind of upset about last
night when I recalled where supposedly Connelly wrote an FBI re-
port shortly after Callahan’s death to say that Flemmi told him
that this would be a group of Cubans that Callahan had begun to
deal with in Florida.

The assertion was that Flemmi just gave that to Connelly to re-
port because Flemmi had told Martarano to drop the watch off in
Little Havana, Callahan’s watch which they took from the body,
Little Havana in Miami. When in actually that tracks back to us
because in July 1982 prior to Callahan’s death we had begun to in-
vestigate a man of Cuban decent that had a lose connection with
World Jai Alai as a pretty good suspect.

We shared that information with the FBI. It doesn’t take much
to connect the dots there that information gets to Connelly and
Connelly feeds that to Flemmi and off of that they leave the watch
in Little Havana knowing that is going to be a red herring that
we're going to chase like a dog chasing a bone, which we did unfor-
tunately. It just fed on each other. You know, there are so many
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instances of that kind of information that so much time was wast-
ed. They sent us off chasing ghosts. I got to tell you, this has been
21 years of my life.

This isn’t the only murder case I've investigated. I investigate a
lot of murders and we solve 90 percent of them in Tulsa but, boy,
did this distract me and this totally screwed up my life. I am mad
about that. That’s me talking to you. That’s not the Tulsa Police
Department. My ex-wife is mad about it, too. My kids are mad
about it.

Mr. SHAYS. Mr. Chairman, thank you. Mr. Huff, I really appre-
ciate you coming to testify today.

Mr. Wheeler, I was a State Legislator when you dad was killed.
At the time I thought gambling is a messy business, you know. It’s
controlled by organized crime. It’s kind of my stereotype. My first
pass was to think, “Well, this is a man involved in organized
crime.”

Austin McGreggan told me your dad was a man of impeccable
character. Just a beautiful man who had come up from a more
modest beginning. Your testimony today obviously just makes that
so personal. I am so grateful you are here today. So grateful you
testified.

Mr. WHEELER. Thank you very much.

Mr. BURTON. Thank you, Mr. Shays. I think Mr. Tierney has one
or two questions. Then we will try to wrap this up. I think the chief
counsel has a couple of questions and then we will try to wrap up
this panel.

Mr. TiERNEY. Thank you. I just wanted to see whether or not
you've given us everything you can recall with respect to that 1982
meeting with Mr. O’Sullivan. You said a moment ago in answer to
somebody’s question that the story behind cutting Halloran lose
has since come to be known by you. Have you told us everything
that you believe is related to that story about Halloran being cut
lose or is there something else you want to add?

Mr. HUFF. I believe I've told the crux of it. I mean, I think that
Halloran was cut lose. I think that probably there was some input
from John Connelly to O’Sullivan to get rid of this guy. I mean, the
FBI line for many, many years until recently was that Halloran
was a liar. He might have lied about some things but he didn’t lie
about this. It was right in line with.

Now, in talking to people that were involved to a certain extent
in these murders, we know that Halloran was being truthful. In
that meeting there were other things that came out. There was a
lot that came out. He told us that John Martarano, the fugitive
John Martarano, was in the Fort Lauderdale area with some speci-
ficity.

Certainly he was in the Ft. Lauderdale area. He was staying in
and around the apartment of John Callahan. You know, when John
Callahan was murdered, we told the Metro Dade Police that, “Hey,
John Martarano is a figure in this somewhere or another.”

Little did we know that some 20 years later we would find out
that John Martarano was a traitor man that killed Callahan. We
told them that John Martarano was a fugitive and he was in the
Fort Lauderdale, Southern Florida area and they acted upon it. I
see no indication that the FBI, the feds, acted on it at all.



283

Mr. TIERNEY. Was Trooper Dana Toomey with you at that meet-
ing in 19827

Mr. HUFF. Dan Toomey. Yes, sir. Connecticut State Trooper.

Mr. TIERNEY. I am just looking at a report filed by him on this.
He indicated that Mr. O’Sullivan described Halloran as somebody
that had information that wasn’t corroborated. Do you recall that?

Mr. HUFF. Yes. Yes.

Mr. TIERNEY. O’Sullivan said that Halloran would not testify
aga?inst Howie Winters. That was apparently by way of disparag-
ing?

Mr. HUFF. Yes. Apparently they really wanted to get at Howie
Winters and since he wasn’t going to help him that way, I kind of
thought the pay back was, “We’re cutting you loose.”

Mr. TiERNEY. Do you recall Mr. O’Sullivan indicating that he
didn’t think that either Martarano, Bulger, or Flemmi were bril-
liant and that he called them not brilliant?

Mr. HurF. He did call them not brilliant. I thought that was kind
of interesting. He would say they traveled across the country to
commit murders. They didn’t put the amount of effort or planning
into it that the Italians did.

Mr. TiERNEY. Thank you.

Mr. BURTON. I just have two questions here and then we will let
Mr. Wilson sum up. In that 1982 meeting in Tulsa, Oklahoma, can
you give us the names of the FBI agents and the people that were
in attendance? We would like to have those for the record.

Mr. Hurr. I was fearing you were going to ask that. I did a pret-
ty thorough report except for that. Agent Bob McKechnie from
Tulsa, Oklahoma, was there.

Mr. BURTON. Bob McKegney?

Mr. HUrF. McKechney.

Mr. BURTON. McKechney?

Mr. HUFF. Yes, sir. Agent Gerry Montanari from Boston, Joe
Usher from Miami.

Mr. BURTON. FBI agent?

Mr. HUFF. Yes. And maybe Tom Diehl from Miami.

Mr. BURTON. Those are the four that you recall? Anybody else?

Mr. HUFF. I think there were FBI supervisors from Boston and
I don’t recall their names.

Mr. BURTON. Can you check and give that to us for the record.
John Morris maybe?

Mr. Hurr. I don’t believe it was Morris. It was their Agent
Hannigan. Maybe an Agent Hannigan sticks with me.

Mr. BURTON. Was it a state trooper Hannigan?

Mr. HUFF. No, sir. Then there were two Department of Justice
people from Washington.

Mr. BURTON. Do you know who they were? Do you have a record
some place that you can get those to us and get those names for
us?

Mr. HUFF. I am sorry to say I don’t. I am certain the FBI has
a record somewhere. And I do have a record which, as far as our
case file, it was the FBI agenda to the meeting.

Mr. BURTON. If you could check on that and I'll tell you why. Be-
cause we have subpoenaed documents and, as you know, we had
to move. We requested documents. We threatened a subpoena but
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we requested documents and we were even at one time in the pos-
sibility of holding the president in contempt on that executive privi-
lege issue. We did get documents but there are still documents we
just don’t have. If you have any additional information that would
be helpful to us, we would appreciate it.

Mr. HUFF. I'll research it and I'll make contact with other partici-
pants at the meeting.

Mr. BURTON. We have specifically asked for this information on
the 1982 meeting and they have stonewalled us. I would just like
to say to the Assistant U.S. Attorneys who are here if you could
pass on to your compatriots at the Justice Department that this
isn’t going to go away. We would really appreciate it if they would
give those to us.

It would be very helpful because we are going to continue to plug
on either through the Judiciary Committee or our committee or the
Senate because we’ve got a lot of people that are now interested in
this. It would be a lot easier if they would just give us that infor-
mation whether than force us to keep fighting for it. It’s not going
to do any good. We're going to keep pounding on this until we get
it so if you could help us with that, we would appreciate it.

The four investigators that were looking at the Callahan murder
in Miami. Tell us just real quickly about their attitude toward the
lack of cooperation or cooperation that we're getting?

Mr. HUFF. Detective Shelton Merit was a primary investigator at
first. He put his heart and soul into it and felt that he was being
followed by FBI people. He felt that he was really kind of in jeop-
ardy. Ultimately ended up going through a divorce and getting
transferred out.

Mr. BURTON. The pressure on him was great like yourself.

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. BURTON. Before we turn it over to Mr. Wilson, is there any-
thing you think ought to be added to the record that we haven’t
asked you questions about real quickly? You think we covered it
pretty well?

Why don’t you take the mic then, Mr. Wilson.

Mr. WiLsoN. I'll be very brief. Mr. Huff, I wanted to ask you
some questions about two documents. We got them last night and
I reviewed them very late. Mr. Tierney referred to one and I think
somebody is going to bring this down to you. It’s an investigative
report from the Connecticut State Police. It’s dated July 8, 1982.
It was prepared by Trooper Toomey. This is the document that Mr.
Toomey referred to.

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. WILSON. This can be included in the record.

Mr. BURTON. Without objection.

Mr. WILSON. The final full paragraph on the page, I'll just read
this and I was going to ask you for some comment on a couple of
sentences. “Mr. O’Sullivan told us he had third-hand information
that Halloran was offered the Wheeler hit and he [Halloran] dis-
cussed it with the Winter Hill Gang and Callahan. The hit was
done by Martarano, Bulger, and Flemmi.

Later in our meeting Mr. O’Sullivan told us Halloran told him
this information. Mr. O’Sullivan said that at the time of the mur-
der of Roger Wheeler, Sr., Halloran was not in the gang’s inner cir-
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cle. He also said H. Paul Rico was connected to the Winter Hill
Gang. Now, this document will be included in the record of the
hearing. We just got it last night and it won’t be released today be-
cause we haven’t had a chance to redact it for personal informa-
tion.

I wanted to ask you about the first sentence here. It says that,
“Mr. O’Sullivan told us he had third-hand information that
Halloran was offered the Wheeler hit.” Now, that doesn’t appear to
be accurate. Is this inaccurate information?

Mr. HUFF. I believe that line may be inaccurate. I mean,
O’Sullivan talked of his direct exchange between Halloran and he.

Mr. WiLsON. This is what I am driving at. Did he first try and
put you off this trial by saying that he didn’t have the direct infor-
mation?

Mr. HUFF. I don’t recall that, Mr. Wilson, no.

Mr. WILSON. But you don’t recall one way or the other?

Mr. HUFF. No, but I do feel like he was trying to put us off the
trial and more to the fact of him talking about how unreliable
Halloran was and how it was all uncorroborated.

Mr. WiLsoN. OK. But you don’t have any reason to disagree with
Mr. Toomey’s report here that Mr. O’Sullivan did say it was ini-
tially third-hand information?

Mr. HUFF. No. I didn’t quite understand that. I am OK with
Toomey’s report.

Mr. WILSON. Fair enough. Now, the final sentence says that he,
that would be Mr. O’Sullivan, said that H. Paul Rico was connected
to the Winter Hill Gang. Do you have a recollection of that?

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. WILsSON. Can you tell us everything you can tell us about
that one observation?

Mr. HUFF. I recall his initial words were that Rico caroused with
the Winter Hill Gang guys. He played cards and pool with them,
drank with them. He said this was in the timeframe when some
of the criminal activities that some of the Winter Hill Gang Mem-
bers were committing were not under a Federal statute. Everybody
felt that it was OK. The activities that he was talking about were
murder so everybody is looking the other way because there’s no
Federal law against murder so Rico can hang out with these guys.
That was a big point of conversation for us after we left.

Mr. WILSON. And Mr. O’Sullivan had no doubt about this state-
ment that he made?

Mr. HuFrr. It seemed very matter of fact, very specific. I mean,
it was so specific and I was so alarmed by it that I put it in my—
I listed them in my report on all the information that I had gath-
ered about people associated with the Winter Hill Gang. I don’t
know if it was right or not but I was naive and shocked. I came
back and did a 20-some-page report and I listed him as an associ-
ate of the Winter Hill Gang.

Mr. WILSON. Let me cut you off here because that is the last
thing I am going to ask you about. Another document has just been
put in front of you.

Mr. LiBBY. This can be included in the record as well, Mr. Chair-
man.

Mr. BURTON. Without objection.
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Mr. WILSON. If you could take a quick look, the document I am
looking at is what appears to be a Tulsa Police Department. It ap-
pears to be prepared by yourself. It’s in conjunction with the Roger
Wheeler Homicide. I wanted to ask you two questions. If you go to
the third page of the document, at the bottom there’s a hand-
written number 1129.

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. WILSON. We have the name John Connelly in the middle of
the page.

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. WILSON. Now, you prepared this report on May 27, 1981. Is
that correct?

Mr. Hurr. Well, I prepared this report—I believe on the last
page it’s probably going to tell you—on August 20, 1982. The mur-
der happened May 27, 1981 which is just listed in the heading.

Mr. WILSON. So this was prepared after your meeting with Mr.
O’Sullivan?

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. WILSON. It’s obviously a little bit surprising to us that in
1982 you would prepare a summary and the title at the top is Win-
ter Hill Gang and Associates and you would include John Connelly.
Is there anything more you can tell us than what you just did tell
us about what Mr. O’Sullivan said that led you to put John
Connelly on this list?

Mr. Hurr. This was investigative information that we obtained
from sources in Massachusetts. A lot of this is just the investiga-
tive reports, not conclusions. I put in here that we received unsub-
stantiated information about a home purchase from James Bulger
on John Connelly. He’s currently an FBI agent working in orga-
nized crime in Boston, Massachusetts.

Mr. WILSON. So you in Oklahoma were able to come up with this
information based on one trip to Boston or maybe a couple of trips?

Mr. HUFF. We made trips to Boston. We felt we had a good con-
tact with the state police. We felt that this conversation with
O’Sullivan put us to the point of—Mr. O’Sullivan seemed to appear
to accept that Bulger and Connelly had been seen together. In the
context of that conversation was that they had been seen together
in more of a social setting than in a work related setting.

Would I put this in a report today with 27 years experience as
a policeman, 22 of it working homicide? I don’t think I would put
this in a report today, but that day after we came back from that
trip, you just can’t imagine how disenchanted I was with what we
learned. Maybe it was frustration that I put it in this report.

Mr. WILSON. Let me just followup with one last question on the
page that is marked at the bottom 1140. There is an entry for Rico,
H. Paul. This was put in this report for the same reason, for the
information you obtained from people during you investigation.
Correct?

Mr. HUFF. Yes, sir. This is as a result of that meeting with Mr.
O’Sullivan.

Mr. BURTON. I believe Mr. Tierney has one.

Mr. TIERNEY. Just one. Maybe I didn’t hear you but in your page
1129, the third page of that report, where you are talking about
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John Connelly, you have a sentence in here that says, “Subject also
allegedly socializes with James Bulger and Steve Flemmi.”

Under Mr. Rico’s comments on 1140 you say that Jerry
O’Sullivan told you that Rico socialized at one time with the Winter
Hill Gang. You don’t say that necessarily under Connelly but is
that where you got the information that you put in this report that
Connelly allegedly socialized with James Bulger and Steve
Flemmi? Did you get that from O’Sullivan?

Mr. Hurr. Well, that came in exchanging information between
the state trooper and O’Sullivan. The state trooper seemed to have
some specifics about these contacts of seeing Connelly and these
guys together.

Mr. TIERNEY. Do you know who the state trooper was?

Mr. HUFF. I believe it was Trooper Foley.

Mr. TIERNEY. Trooper Foley mentioned to the group of you that
were at that meeting that Connelly had some social contact?

Mr. HUrF. Well, had been seen with them more in a social set-
ting. That’s the way we took it. That’s the way my partner took it.

hMl‘;. TIERNEY. Did O’Sullivan have any comment to make about
that?

Mr. HUFF. He down played, avoided, changed the subject.

Mr. TIERNEY. He didn’t respond to it directly?

Mr. HUFF. No, not directly, sir, that I recall.

Mr. TIERNEY. He didn’t ask any questions about it or explored it
any deeper?

Mr. HUFF. Definitely didn’t look into it deeper.

On several occasions and that was the context in which the con-
versation appeared to me. I don’t remember any specifics about any
specific location or activity, what they were doing, but I felt it was
a social meeting.

Mr. TIERNEY. Well, I want to thank you.

Mr. DELAHUNT. Mr. Chairman, if I may.

Mr. BURTON. Mr. Delahunt.

Mr. DELAHUNT. If you could indulge me for two final questions.

Mr. BURTON. OK, Mr. Delahunt.

Mr. DELAHUNT. In the report by the Connecticut State Police,
there is a reference there to Halloran seeking to get into the Fed-
eral witness protection program. It further goes on that Mr.
O’Sullivan would not get him in because the information given by
Halloran was not corroborated. Did at anytime the subject come up
in your conversations with Mr. O’Sullivan? If it did, did he explain
to you the basis for the request by Mr. Halloran?

Mr. Hurr. He said Halloran had a lot of information on hits. I
think Halloran was—it was my understanding that Halloran was
fearful of going back out on the street. I think O’Sullivan had kind
of expounded upon that people knew Halloran was a snitch.

Mr. DELAHUNT. So Mr. O’Sullivan indicated to you that there
was an awareness that Halloran was, in fact, an informant, a
snitch?

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. DELAHUNT. Did he indicate to you that Halloran expressed
fear for his life, if you can remember?

Mr. HurF. Well, in the context I think Halloran was wanting in
the witness protection program because of fear for his life. He knew
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he was giving up a lot and he knew he couldn’t survive. That was
what I understood that as, Mr. Delahunt.

Mr. DELAHUNT. Are you aware that several hours before he was
murdered there was a special agent, I think by the name of
Grummage, that had a conversation with Mr. Halloran?

Mr. HUFF. I believe that was agent Bruntick. I was aware that
flhere was a phone conversation, I believe, between Bruntick and

e.

Mr. DELAHUNT. Did you ever have a conversation with Bruntick
relative to Halloran?

Mr. HUFF. I don’t recall if Bruntick ever came to Tulsa or not.
I might have run into him out here in Massachusetts. But I think
when I learned in detail of that conversation, or learned about it,
I think Mr. Bruntick was already dead. He was deceased.

Mr. DELAHUNT. Are you familiar with, or did you become familiar
with Assistant Special Agent in charge by the name of Fitzpatrick?

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. DELAHUNT. Have you had an opportunity to have conversa-
tions with Mr. Fitzpatrick?

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. DELAHUNT. Did he indicate to you that he advocated in be-
half of Mr. Halloran in terms of participating in the witness protec-
tion program?

Mr. HUFF. I tell you, when I got to know Bob Fitzpatrick was
during the Wolf hearings. I felt that Mr. Fitzpatrick was being
truthful to me. Yet, because of those hearings and uncertain if |
was going to be part of those hearings or whatever, I really tried
to avoid in detail a lot of conversation with Mr. Fitzpatrick about
this because I didn’t want it to jeopardize, you know, any potential
testimony that he or I may have.

Mr. DELAHUNT. Let me pose it a different way. Were you aware
of the fact that Mr. Fitzpatrick felt so strongly about the need to
place Halloran in the witness protection program that he went over
Mr. O’Sullivan’s head and sought the assistance of the then U.S.
Attorney William Well?

Mr. HUFF. Yes, sir. I became aware of that.

Mr. DELAHUNT. You became aware of that?

Mr. HUFF. Yes, sir.

Mr. DELAHUNT. And that obviously bore no fruit.

Mr. HurFr. I think Fitzpatrick was trying to do the right thing
between a rock and a hard place there.

Mr. DELAHUNT. In other words, Assistant Special Agent in
charge Fitzpatrick felt that there was a legitimate concern in terms
of the danger that was present for Mr. Halloran. Is that right?

Mr. HUFF. I believe so.

Mr. DELAHUNT. I guess he was right. Wasn’t he, Mr. Huff?

Mr. HUFF. I believe he was right.

Mr. DELAHUNT. I thank the chairman.

Mr. BURTON. I want to thank you both very much. I think on be-
half of the whole committee we want to thank you for your testi-
mony. Mr. Wheeler, once again, thank you for coming here and giv-
ing us a human side to the problems that your family faced. Mr.
Huff, thank you very much for your diligence over these past 20
some years in pursuing this. Hopefully it will come to fruition. We
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are going to continue to try to assist you in getting this case re-
solved regarding Mr. Rico so we will work with you.

Mr. HUFF. Thank you.

Mr. BURTON. What I would like to do, I don’t hear any stomachs
growling up here but what I would like to do because we have two
more witnesses coming up very quickly and we have extensive
questioning from Mr. O’Sullivan and Mr. Markham, I would like to
take about a 10-minute break and try to get back here right at
12:30 to bring the next panel up.

With that, we stand in recess until 12:30.

[Recess.]

Mr. BURTON. We will start off before we swear in the witness
and say that we want to make absolutely sure that all of our wit-
nesses are aware of their constitutional rights and prerogatives and
that if they have any concern about testimony, that we understand
if they exercise their rights.

With that, Mr. O’Sullivan, would you stand to be sworn, please?

[Witness sworn. |

Mr. BURTON. Have a seat. Mr. O’Sullivan, do you have an open-
ing statement you would like to make?

Mr. O’SuLLIVAN. I do, Mr. Chairman.

Mr. BurTON. OK.

Mr. O’SuLLIVAN. I was about to say Your Honor.

Mr. BURTON. The only people I make say Your Honor are my
kids and my family.

STATEMENT OF JEREMIAH O’SULLIVAN, FORMER NEW ENG-
LAND ORGANIZED CRIME STRIKE FORCE CHIEF ATTORNEY

Mr. O’SuLLIVAN. This is the courtroom where the Winter Race
Fix Case took place. It’s all come back in a very different way.

Mr. Chairman and members of the committee, I am pleased that
this committee has invited me to testify at this hearing regarding
the FBI’s use of cooperating witnesses and confidential informants
in New England. As I believe the committee knows, although this
topic has been the subject of public interest for some time. I have
not previously had the opportunity to comment publicly on it.

In early 1998, shortly before my scheduled appearance at the
hearings then being held by U.S. District Judge Mark Wolf, I suf-
fered a serious heart attack and two strokes which precluded my
testimony then. Although I have not fully recuperated and have not
returned to the practice of law, I welcome this opportunity to be
of assistance to this committee, but I ask your indulgence if I
should need to pause and reflect in order to articulate my answers
to your questions.

I had the privilege of serving in the U.S. Department of Justice
as a Federal prosecutor for approximately 16 years from 1973
through 1989. During that time, I held positions as a Special Attor-
ney with the New England Organized Crime Strike Force, as an
Assistant U.S. Attorney, as the Chief Attorney of the New England
Organized Crime Strike Force, and briefly as the U.S. Attorney, all
in Boston.

Much of the focus of my activities was on the prosecution of orga-
nized crime both in Boston and throughout New England. I was
personally responsible for and involved in the successful prosecu-
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tion of Howard Winter and his criminal organization in what has
come to be known as the “Race Fix Case” in 1979.

I was also personally responsible for and involved in the success-
ful prosecution of Gennaro Angiulo and the Boston branch of the
Patriarca Family of La Cosa Nostra in 1986. These cases crippled
organized crime in the Boston area. Organized crime became a pri-
mary target of the Justice Department in the early 1960’s under
the guidance of Attorney General Robert Kennedy for good reason:
it is an insidious force of evil in our society.

Unchecked, it is like a cancer, invisible, but spreading and dead-
ly, affecting the lives of many innocent people. By its nature, it is
secretive and operates by instilling fear in its victims and partici-
pants alike. One way to prosecute such crime effectively is through
the use of inside information from informants and immunized wit-
nesses. They are, to use an apt cliche, a “necessary evil.”

During my tenure as a Federal prosecutor, I believed—and I be-
lieved it to be the view of the Department of Justice—that it was
necessary and in the public interest for the government to use in-
formants who, for their own reasons, wanted to provide information
about criminal activity of others to help the government build
cases.

However, I also believed that the goal in such situations was to
build important cases that otherwise could not be brought. The
goal was not to protect or aid the informants, and my view was
that any informant who engaged in other criminal activity was fair
game for prosecution and should be pursued and prosecuted just
like any other criminal, absent a formal determination by the De-
partment of Justice in Washington that a grant of immunity was
in the public interest. This was the basis on which I conducted my
activities as a Federal prosecutor, and I did in fact personally pros-
ecute informants.

Much of the public focus on government’s handling of informants
over the last few years has been on the FBI’s dealings with James
Bulger and Stephen Flemmi. I welcome this opportunity to state
unequivocally that I never authorized, suggested or supported any
grant of immunity from prosecution or other protection for Bulger
and Flemmi. To the contrary, I was involved in repeated endeavors
to build criminal cases against them, despite knowledge of their
work as FBI informants.

In the 1970’s, Bulger and Flemmi were affiliated with Howard
Winter’s vicious gang, which was the subject of the indictment in
the “Race Fix Case.” The key witness in that case was a gangster-
Eurned-government-witness who had a long record of criminal con-

uct.

Because of potential issues with his credibility, the indictment
was focused on key members of the Winter gang against whom the
government had developed independent corroborating evidence.
Bulger and Flemmi were not the central figures, and independent
corroborating evidence did not exist against them. Thus, although
they were named as unindicted co-conspirators, they were not
charged as defendants in the indictment.

Before the indictment was returned, FBI agents approached me,
told me that Bulger and Flemmi were informants, and asked me
not to indict them on that basis. I told the agents that I had al-
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ready determined not to indict them based on lack of corroborative
evidence.

In response to the agents’ query whether I objected to their tell-
ing Bulger and Flemmi that the agents had intervened and saved
them from indictment, I told the agents that I did not care what
they told Bulger and Flemmi about my decision as they were the
agents’ informants, not mine. I assume, based on the public record,
that the agents proceeded to take credit with Bulger and Flemmi
for preventing their indictment.

That, however, is not the case. One need only review the trial
transcript of the Race Fix Case to note the absence of evidence—
telephone toll records, visual surveillance, or anything else—cor-
roborating for the jury the cooperating witness’ assertion that Bulg-
er and Flemmi were part of the race-fixing scheme.

More than 20 years after the fact, in light of Bulger and
Flemmi’s recent notoriety, it is easy to forget that Howard Winter
was the focus of the case. The gang was named after him. Had I
believed, based on my prosecutorial experience, that Bulger and
Flemmi could have been named as defendants without undermin-
ing the overall likelihood of success of the case, I would have rec-
ommended their indictment.

Indeed, approximately a year later, I was approached by the
Massachusetts State Police with a request for assistance in obtain-
ing a wiretap on a garage on Lancaster Street where Bulger and
Flemmi were believed to discuss criminal activity. The State Police
declined to work with the FBI, and, after unsuccessfully approach-
ing other Federal law enforcement agencies, I discussed the matter
with the Suffolk County District Attorney’s office and proceeded to
advise and assist that office in obtaining the wiretap order.

After the wiretap was compromised by a leak to the subjects,
both the Massachusetts State Police and I were upset. The source
of the leak has publicly been identified in other proceedings.
Flemmi testified before Judge Wolf in 1998 that the tip came from
an FBI agent who had consulted me. That is categorically untrue.
Judge Wolf’s opinion, which questions the accuracy of Flemmi’s as-
sertion about me, is correct in doing so.

In the aftermath of the Lancaster Street garage matter, a senior
FBI official contacted me and vociferously upbraided me for assist-
ing the State Police in an investigation regarding an FBI inform-
ant. In late December 1980, that official, who was evaluating
whether Bulger should be kept as an FBI informant, contacted me
to inquire about Bulger’s value in a pending investigation.

My response was that the FBI would have to make that evalua-
tion regarding one of its informants. Judge Wolf’s opinion quotes
from a memorandum written by that FBI official, recording my re-
sponse as purportedly being that the information from Bulger was
“crucial,” and that there was no “improper conduct” by the FBI in
continuing the relationship “regardless of his current activities.”

Judge Wolf notes that I was not sent a copy of this memoran-
dum, and the Judge raises the question whether the memorandum
is an example of self-serving “Bureau-speak” “written in meaning-
ful measure for the protection of the FBI.”

Judge Wolf's question is right on the mark. My view was that it
was within the FBI’s province to evaluate its informants and that,
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assuming that the FBI followed its proper procedures and guide-
lines, its use of Bulger would not have been improper. I certainly
did not give the FBI official any hint or suggestion that Bulger—
and Flemmi—should not be vigorously pursued and prosecuted for
any crimes they committed.

Indeed, on two subsequent occasions, other FBI agents developed
plans to surreptitiously record potentially incriminating conversa-
tions with Bulger and Flemmi. When those agents consulted me,
on each occasion I supported the effort. However, on each occasion,
the effort failed, apparently because certain other FBI agents alert-
ed Bulger and Flemmi.

Since these matters came to public attention in approximately
1998, I have been the subject of testimony, press comment, and
mention in books. Some of this has been wildly inaccurate, reflect-
ing, for example, a level of journalism that has failed even to get
my marital status correct.

Some of this has been simply untrue, as was, for example, recent
testimony of a now-disgraced FBI agent that I did not indict Bulger
and Flemmi in the Race Fix Case in response to FBI agents’ re-
quest to spare their informants. I welcome this opportunity to set
the record straight.

I state categorically and unequivocally that, although I was made
aware of the status of Bulger and Flemmi as FBI informants in the
late 1970’s, I never authorized them to commit any crimes and
have no knowledge of any such authorization.

Nor did I ever give them any type of immunity from prosecution.
Nor did I ever take any steps to protect them from investigation
or prosecution. As a prosecutor, my goal was to prosecute criminal
activity vigorously, but always following the highest ethical and
moral standards.

I firmly believe that, to continue to be successful in the war on
organized crime that is so important to our Nation, the government
must rely on the use of informants as one of the weapons in its ar-
senal. However, the concept is that the informant is a tool to be
used by law enforcement, not that law enforcement is a tool to be
used by the informant.

Based on publicly reported information of which I am aware, the
system appears to have gone awry with respect to the handling by
some FBI agents of some informants in the 1970’s and 1980’s, and
steps to ensure that this does not occur again are warranted.
Thank you.

I want to followup briefly on some of the questioning of Mr. Huff.
Representative Burton’s invitation letter mentioned only the Race
Fix Case so that a July 1982 meeting with Detective Huff and oth-
ers is not addressed in my opening statement.

I would like to address briefly the July 1982 meeting. How did
this meeting come about first? This meeting came about at the re-
quest of the Massachusetts State Police that I meet with Detective
from Oklahoma and from Connecticut State Police and describe to
them the structure of the Winter Hill Gang and it’s operations in
the Boston area.

What occurred at this meeting? This meeting, as indicated by De-
tective Huff, with my description of the Winter Gang and its struc-
ture and their relationship to other people, i.e., Agent Rico.
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Third question. Why was Brian Halloran not put in the witness
protection program, which I think is the substance of a lot of the
questions? I thought I told Detective Huff this but the answer is
very succinct and very brief. At the time that Mr. Halloran was co-
operating with the FBI, he was under charges of murder in the
Suffolk County, Massachusetts.

It would have been contrary to Justice Department Policy to
sponsor somebody against whom there was a murder case pending
to sponsor him in the witness protection program. However, I did
approach Suffolk County District Attorney Newman Flannigan and
asked him whether, in fact, he would consider removing the mur-
der charges or in some way dismissing the murder charges if Mr.
Halloran would cooperate with him.

Mr. Flannigan said he would think about it and he turned me
over to Thomas Munday who was in charge of his homicide unit
and Sergeant Hudson, retired and now Detective Lt. Hudson of the
Boston Police Department, who was the chief homicide investigator
for Suffolk County District Attorney’s Office.

Assistant District Attorney Munday and Detective Hudson took
Mr. Halloran to various murder sites that they thought that Mr.
Halloran might have information and that Mr. Halloran indicated
that he had information regarding murders committed by the Win-
ter Gang. I can remember one specifically. A murder site in South
Boston. I think the victim was Louis Little and the bar outside of
which the murder occurred was Triple O’s.

Detective Hudson and Assistant District Attorney Munday told
me that Mr. Halloran’s story about how the murders went down
and Assistant District Attorney Munday told me that Mr.
Halloran’s story about how the murder went down and how other
murders went down was totally inconsistent with the physical evi-
dence that they had developed regarding the murders. So they told
me they would not recommend to Mr. Flannigan that the murder
case against Mr. Halloran be dismissed.

As a matter of fact, they recommended to me that I get away
from Mr. Halloran because they thought Mr. Halloran was lying to
them. That’s when I told Detective Huff that I didn’t believe Mr.
Halloran because Mr. Munday and Detective Sergeant, later Lt.
Hudson, told me that they didn’t believe him and that was the only
basis on which I made the statement to Mr. Huff.

Thank you for your attention.

[The prepared statement of Mr. O’Sullivan follows:]
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Statement Of
JEREMIAH T. O’SULLIVAN
Before The U.S. House Of Representatives

Commitiee On Government Reform

December 5, 2002
Boston, Massachusetts

I am pleased that this Committee has invited me to testify at this hearing regarding the
FBI's use of cooperating witnesses and confidential informants in New England.! As I believe
the Commitiee knows, although this topic has been the subject of public interest for some time, I
have not previously had the opportunity to comment publicly on it. In early 1998, shortly before
my scheduled appearance at the hearings then being held by U.S. District Judge Mark Wolf, I
suffered a serious heart attack and two strokes which precluded my testimony then. Although I
have not fully recuperated and have not returned to the practice of law, I welcome this
opportunity to be of agsistance to this Committee, but I ask your indulgence if I should need to
pause and reflect in order to articulate my answers to your questions.

1 had the privilege of serving in the United States Department of Justice as a federal
prosecutor for approximately sixteen years from 1973 through 1989. During that time, I held
positions as a Special Attomey with the New England Organized Crime Strike Force, as an
Assistant U.8, Attorney, as the Chief Attorney of the New England Organized Crime Strike
Force, and briefly as the United States Aftorney, all in Boston. Much of the focus of my
activities was on the prosecution of organized crime both in Boston and throughout New
England. I was personally responsible for and involved in the successful prosecution of Howard

Winter and his criminal organization in what has come to be known as the “Race Fix Case” in

! Letters of Representative Dan Burton dated May 2, 2002 and November 26, 2002.
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1979 1 was also personally responsible for and involved in the successful prosecution of
Gennaro Anguilo and the Boston branch of the Patriarca Family of La Cosa Nostra in 1986,
These cases crippled organized crime in the Boston area.

Organized crime becarne a primary target of the Justice Department in the early 1960s
under the guidance of Attorney General Robert Kennedy for good reason: it is an insidious force
of evil in our society. Unchecked, it is like a cancer, invisible, but spreading and deadly -
affecting the lives of many innocent people. By its nature, it is secretive and operates by
instilling fear in its victims and participants alike. One way to prosecute such crime effectively
is through the use of inside information from informants and immunized witnesses -- they are, to
use an apt cliché, a “necessary evil.”

During my tenure as a federal prosecutor, I believed -- and I believed it to be the view of
the Department of Justice -- that it was necessary and in the public interest for the government to
use informants who, for their own reasons, wanted to provide information about criminal activity
of others to help the government build cases. However, I also believed that the goal in such
situations was to build important cases that otherwise could not be brought. The goal was not to
protect or aid the informants, and my view was that any informant who engaged in other criminal
activity was fair game for prosecution and should be pursued and prosecuted just like any other
criminal, absent a formal determination by the Department of Justice in Washington that 2 grant
of immunity was in the public interest. This was the basis on which I conducted my activities as
a federal prosecutor, and I did in fact personally prosecute informants.

Much of the public focus on government’s handling of informants over the last few years

has been on the FBI's dealings with James Bulger and Stephen Flemmi. I welcome this

% United States v. Winter, 663 F.2d 1120 (1st Cir. 1981).
3 United States v. Anguilo, 847 F.2d 956 (1st Cir. 1988).
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opportunity to state unequivocally that I never authorized, suggested or supported any grant of
immunity from prosecution or other protection for Bulger and Flemmi. To the contrary, [ was
involved in repeated endeavors to build criminal cases against them, despite knowledge of their
work as FBI informants.

In the 1970s, Bulger and Flemmi were affiliated with Howard Winter’s vicious gang,
which was the subject of the indictment in the “Race Fix Case.” The key witness in that case
was a gangster-turned-government-witness who had a long record of criminal conduct. Because
of potential issues with his credibility, the indictment was focused on key members of the Winter
gang against whom the government had developed independent corroborating evidence. Bulger
and Flemmi were not the central figures, and independent corroborating evidence did not exist
against them. Thus, although they were named as un-indicted co-conspirators, they were not
charged as defendants in the indictment. Before the indictment was returned, FBI agents
approached me, told me that Bulger and Flemmi were informants, and asked me not to indict
them on that basis. I told the agents that I had already determined not to indict them based on
lack of corroborative evidence. In response to the agents’ query whether I objected to their
telling Bulger and Flemmi that the agents had intervened and saved them from indictment, I told
the agents that I did not care what they told Bulger and Flemmi about my decision as they were
the agents’ informants, not mine. I assume, based on the public record, that the agents proceeded
to take credit with Bulger and Flemmi for preventing their indictment. That, however, is not the
case. One need only review the trial transcript of the Race Fix Case to note the absence of
evidence - telephone toll records, visual surveillance, or anything else -- corroborating for the
Jury the cooperating witness’ assertion that Bulger and Flemmi were part of the race-fixing

scheme. More than twenty years after the fact, in light of Bulger and Flemmi’s recent notoriety,
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it is easy to forget that Howard Winter was the focus of the case. The gang was named after him.
Had I believed, based on my prosecutorial experience, that Bulger and Flemmi could have been
named as defendants without undermining the overall likelihood of success of the case, I would
have recommended their indictment.

Indeed, approximately a year later, I was approached by the Massachusetts State Police
with a request for assistance in obtaining a wiretap on a garage on Lancaster Street where Bulger
and Flemmi were believed to discuss criminal activity. The State Police declined to work with
the FBI, and, after unsuccessfully approaching other federal law enforcement agencies, I
discussed the matter with the Suffolk County District Attorney’s office and proceeded to advise
and assist that office in obtaining the wiretap order. After the wiretap was compromised by a
leak to the subjects, both the Massachusetts State Police and I were upset. The source of the leak
has publicly been identified in other proceedings. Flemmi testified before Judge Wolf in 1998
that the tip came from an FBI agent who had consulted me.* That is categorically untrue. Judge
Wolf’s opinion, which questions the accuracy of Flemmi’s assertion about me, is correct in doing
s0.

In the aftermath of the Lancaster Street garage matter, a senior FBI official contacted me
and vociferously upbraided me for assisting the State Police in an investigation regarding an FBI
informant. In late December 1980, that official, who was evaluating whether Bulger should be
kept as an FBI informant, contacted me to inqguire about Bulger’s value in a pending
investigation. My response was that the FBI would have to make that evaluation regarding one
of its informants. Judge Wolf’s opinion quotes from a memorandum written by that FBI official,

recording my response as purportedly being that the information from Bulger was “crucial,” and

: United States v. Salemme, 91 F, Supp. 2d 141, 202 (D, Mass. 1999).
Id.
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that there was no “improper conduct” by the FBI in continuing the relationship “regardless of his
current activities.”® Judge Wolf notes that I was not sent a copy of this memorandum, and the
Judge raises the question whether the memorandum is an example of self-serving “Bureau-
speak” “written in meaningful measure for the protection of the FBL™ Judge Wolf’s question is
right on the mark. My view was that it was within the FBI’s province to evaluate its informants
and that, assuming that the FBI followed its proper procedures and guidelines, its use of Bulger
would not have been improper. I certainly did not give the FBI official any hint or suggestion
that Bulger (and Flemmi) should not be vigorously pursued and prosecuted for any crimes they
committed.

Indeed, on two subsequent occasions, other FBI agents developed plans to surreptitiously
record potentially incriminating conversations with Bulger and Flemmi. When those agents
consulted me, on each occasion I supported the effort. However, on each occasion, the effort
failed, apparently because certain other FBI agents alerted Bulger and Flenumi.

Since these matters came to public attention in approximately 1998, I have been the
subject of testimony, press comment, and mention in books. Some of this has been wildly
inaccurate, reflecting, for example, a level of journalism that has failed even to get my marital
status correct. Some of this has been simply untrue, as was, for example, recent testimony of a
now-disgraced FBI agent that I did not indict Bulger and Flemmi in the Race Fix Case in
response to FBI agents’ request to spare their informants. I welcome this opportunity to set the
record straight. I state categorically and unequivocally that, although I was made aware of the
status of Bulger and Flemmi as FBI informants in the late 1970s, I never authorized them fo

commit any crimes and have no knowledge of any such authorization. Nor did I ever give them

€ Id. at 204,
7 Id. at204n.33.
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any type of immunity from prosecution. Nor did I ever take any steps to protect them from
investigation or prosecution. As a prosecutor, my goal was to prosecute criminal activity
vigorously, but always following the highest ethical and moral standards.

I firmly believe that, to continue to be successful in the war on organized crime that is so
important to our nation, the government must rely on the use of informants as one of the
weapons in its arsenal. However, the concept is that the informant is a tool to be used by law
enforcement -- not that law enforcement is a tool to be used by the informant. Based on publicly
reported information of which I am aware, the system appears to have gone awry with respect to
the handling by some FBI agents of some informants in the 1970s and 1980s, and steps to ensure
that this does not occur again are warranted.

Thank you.
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Mr. BURTON. Did you ever talk to Mr. Halloran directly?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

13/11"? BURTON. Did he tell you that he thought his life was in jeop-
ardy?

Mr. O’SULLIVAN. No, he never said that but——

Mr. BURTON. Why did he want to get in the witness protection
program?

Mr. O’SULLIVAN. He told the agency he thought his life might be
in jeopardy and the agents told me that but Halloran never said
that to me.

Mr. BURTON. But you were aware that he thought his life was
in danger?

Mr. O’'SULLIVAN. I was.

Mr. BURTON. And you felt that even though his life was in dan-
ger, according to him, that he should not be in any way protected
because of this case against him?

Mr. O’SULLIVAN. I thought he should be protected. I rec-
ommended the FBI give him some money and they put him in a
safe house as they did for a period of time down on Cape Cod. He
returned to the Boston area from that safe house. They had given
him a cottage on the cape, as I remember it, and that’s where he
was supposed to stay but he returned to the Boston area on his
own.

Mr. BURTON. On his own?

Mr. O’'SULLIVAN. On his own.

Mr. BurTON. How long after the request was made of you that
he be put in a witness protection program that he was murdered?

Mr. O’SuLLIVAN. I have no idea. I have a chronology here. He
was murdered in May 1982.

Mr. BURTON. When were you asked to put him in the witness
protection program?

Mr. O’SuLLIVAN. I do not recall, Congressman.

. M;‘ BURTON. You don’t recall when the FBI talked to you about
im?

Mr. O’SULLIVAN. Sometime shortly before his murder, at least.

Mr. BURTON. Do you have a rough idea of the timeframe?

Mr. O’SULLIVAN. I would say it was probably 2 or 3 months be-
fore his murder.

Mr. BURTON. Two or 3 months? But you did tell the FBI that you
thought he ought to be put in a safe house some place but not in
the witness protection program?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. BURTON. Did you ever suspect that Bulger and Flemmi were
committing murders?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. BURTON. When did you first learn that Bulger and Flemmi
were informants? I think you touched on that a minute ago.

Mr. O’'SULLIVAN. I think I said in my statement when Supervisor
Morris and Agent Connelly approached me when I was considering
whether to indict in the Race Fix Trial. Shortly before the Race Fix
indictment was returned was when I first thought they were in-
formants.

Mr. BURTON. But you said you didn’t have enough evidence to in-
dict at that time.



301

Mr. O’SULLIVAN. I didn’t have enough corroborating evidence.

Mr. BURTON. But there was evidence that they might have been
participants?

Mr. O’SULLIVAN. That’s what Mr. Ciulla said, yes.

Mr. BURTON. When you say you didn’t have enough corroborative
1(?lvider)nce, can you explain how much you needed and what you did

ave?

Mr. O’SULLIVAN. Sure. Let me back up a second, Congressman.
The Race Fix Case was about attacking the Winter criminal organi-
zation which was head by Howie Winter. My primary purpose in
bringing the case was to convict Mr. Winter and remove him from
the scene. I didn’t want to do anything which would impair the
chances of conviction to Mr. Winter.

The evidence against all the other defendants was there was at
least telephone call records that came from hotel rooms where Mr.
Ciulla was out of state fixing races, where he would call, i.e., tele-
phone calls to Joe McDonald’s house. And there was testimony in
one case, the secretary for the Demetri brothers who identified
Howie Winter and Martarano as having met with the Demetris.
There was at least some total record of evidence and some witness
testimony regarding public defendants.

Mr. BURTON. Well, the other defendants we’re talking about are
Bulger and Flemmi. There were 21 total defendants. You said you
did not have enough corroborating evidence to indict Bulger and
Flemmi. What evidence did you have on them? Did you have any
evidence at all?

Mr. O’'SULLIVAN. All T had was Mr. Ciulla’s testimony.

Mr. BURTON. And you didn’t think that was sufficient?

Mr. O’SuLLIVAN. I did not.

Mr. BURTON. But, at the same time, did you know Bulger and
Flemmi were involved in murders?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. BURTON. So you knew they were involved in murders but you
didn’t feel like in this particular case, the Race-Fixing Case, you
had enough corroborating evidence to include them in the indict-
ment?

Mr. O’SULLIVAN. That’s exactly correct.

Mr. BURTON. Let me ask my chief counsel to jump in here real
quickly.

Mr. TIERNEY. Mr. O’Sullivan, do you know whether any of the 21
defendants were indicated with only the testimony of Anthony
Ciulla?

Mr. O’SULLIVAN. I think there was one.

Mr. TIERNEY. And do you recall who that was?

Mr. O’'SuLLIVAN. I don’t. It was a member of the Winter Gang.
I just don’t remember.

Mr. TIERNEY. Would it have been James Simms?

Mr. O’SULLIVAN. That sounds right. It could be.

Mr. TIERNEY. Were you able to review this week the prosecution
memo? We had asked the Department of Justice to make a copy
available to you one of the documents the President claimed execu-
tive privilege of or the prosecution memo for the Race Fix Case?

Mr. O’SULLIVAN. I did not.

Mr. TiERNEY. Did they make it available to you?
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Mr. O’'SULLIVAN. No.

Mr. BURTON. Let me ask you this question, Mr. O’Sullivan.

Mr. O’SULLIVAN. Yes, Congressman.

Mr. BURTON. You said he was indicted because of the testimony
of this individual.

Mr. O’SULLIVAN. By he you are referring to Mr. Simms?

Mr. BURTON. Yes. Did the same person make the allegations
against Mr. Flemmi and Mr. Bulger?

Mr. O’SULLIVAN. Yes, Congressman.

Mr. BURTON. Then why did you indict one and not the other two?
I mean, the only evidence you had was the testimony of that indi-
vidual and you did indict this individual. Why did you not indict
the other two based upon his testimony?

Mr. O’'SULLIVAN. Because, Congressman, as I said in my state-
ment, the case was about the Winter Gang, the gang headed by
Howard Winter, and I wanted to take out as much of the leader-
ship of that gang as I could. I thought if I left anybody in the lead-
ership position standing, i.e., Mr. Simms, that the gang would con-
tinue.

Mr. BURTON. Let me just followup. I want to be sure I've got this
straight. You knew Bulger and Flemmi were murders. Right?

Mr. O’SULLIVAN. I knew that all the Winter Gang were murders.

Mr. BURTON. You knew Bulger and Flemmi were murders?

Mr. O’SULLIVAN. Yes, sir.

Mr. BURTON. And the testimony that indicted Mr. Simms came
from the same individual that testified against Bulger and Flemmi?

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. BURTON. And yet you chose not to indict them. It’s alluding
me why would you—you had three people that he mentioned, and
probably others. You indicted one that was part of the Winter Hill
Gang, but you did not indict Bulger and Flemmi based upon the
same testimony and yet you knew they were murders. I can’t figure
out why you let them off the hook.

Mr. O’SULLIVAN. Congressman, a little history. The Winter Gang
was composed of various disparate elements of other gangs. The
core of the Winter Gang were the Winter Hill Gang headed by
Howard Winter and his cohorts. That was the glue that held the
Winter Gang together. My approach to the prosecution was to con-
vict Howard Winter and any other member that I thought would
continue the gang going forward. That included Mr. Simms.

I also thought, backing up a step, Congressman, that given the
fact there were 21 defendants and given the fact that Mr. Simms
had a history of being a fugitive from justice, that he wouldn’t be
around when the trial started so that was the second reason I in-
dicted Mr. Simms because I didn’t think he would be ready for trial
and he wasn’t.

Mr. DELAHUNT. Will the chairman yield for a moment?

Mr. BURTON. Let me ask one more question and then I'll yield
to District Attorney because it’s his time and then he can yield to
you.

I mean, maybe I am just not getting it but you were afraid that
he might flee and he was an integral part of the Winter Hill Gang.

Mr. O’SULLIVAN. Yes, I wanted him to flee. I didn’t want 21 de-
fendants standing in the courtroom, Congressman.
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Mr. BURTON. I understand.

Mr. O’SULLIVAN. Even though this is a big courtroom.

Mr. BURTON. But you were afraid he might flee? If you indicted
Bulger and Flemmi, who you knew were murders, what made you
think that they wouldn’t flee?

Mr. O’SULLIVAN. They didn’t have any history that they would be
fugitive because I just didn’t see them as being fugitives.

Mr. BURTON. Wait a minute. I've got to get this straight, Mr.
O’Sullivan. You knew they were murderers.

Mr. O’SULLIVAN. I knew that everybody I was indicting was a
murderer.

Mr. BURTON. You knew they were murderers but you thought
they might not—there was no history of them fleeing if they were
indicted so you weren’t worried about them leaving.

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. BURTON. Mr. Tierney.

Mr. TIERNEY. You had 20 defendants already. Mr. Simms would
make it 21 but you had some objection to going to 23 even if it
meant getting two murderers off the street?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. TiERNEY. Mr. Ciulla, I suspect, was going to say very clearly
that Bulger and Flemmi were both involved with the race-fixing
scheme. Right?

Mr. O’'SuLLIVAN. He would say that they were partners and
shared in the proceeds but they didn’t have any involvement. He
didn’t describe them to have any operational involvement in the
scheme. He never called them. He had no contact with them. Had
no meetings with them. He knew they received some of the pro-
ceeds of the race-fixing scheme. That’s all he would testify to.

Mr. TIERNEY. At the time that you were finding out what Mr.
Ciulla would testify about Bulger and Flemmi, did you know that
Bulger and Flemmi were informants?

Mr. O’'SuLLIVAN. No.

Mr. TIERNEY. You didn’t know it at that time?

Mr. O’'SuLLIVAN. No.

Mr. TIERNEY. Did either Mr. Morris or Mr. Connelly from the
FBI tell you at that time they were informants?

Mr. O’'SULLIVAN. No. The first time I learned they were inform-
ants is when I was considering drawing the indictments of the
race-fixing scheme and they approached it. That was the first time.

Mr. TiERNEY. Well, this is pretty much in the same proximity,
right? You were considering the Ciulla case from the time they ap-
proached you?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. TIERNEY. You were considering drawing the indictment on
all 21 of the people that you eventually indicted.

Mr. O’SULLIVAN. Yes, Congressman.

Mr. TIERNEY. So you did know at that time that they were in-
formants?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. TIERNEY. And is that, in fact, the reason that you then de-
cided not to indict them?

Mr. O’SULLIVAN. No it’s not, Congressman.
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Mr. TIERNEY. What did both John Morris and Agent John
Connelly tell you exactly about Bulger and Flemmi at that time?

Mr. O’SULLIVAN. I really don’t have any specific recollection of
the conversation, Congressman, but they approached me and they
said that they understood that I was considering indictment of
them, among others, and they wanted to bring to my attention that
they were informants. They were requesting that I not indict them
because they were informants. That’s all I remember.

Mr. TIERNEY. Did you have any concern knowing that Mr. Ciulla
had some evidence against Bulger and Flemmi? Were you at all
concerned that either of them might try to cause him physical
harm or kill him?

Mr. O’SULLIVAN. Of course. I was concerned about all of the de-
fendants that they might get to them. Yes.

Mr. TiERNEY. Did Mr. Ciulla tell you that he was afraid that they
might do that?

Mr. O’'SULLIVAN. I don’t think he told me that he was afraid they
would kill him. He was afraid that another member of the Winter
Gang, Joe McDonald, would be his primary fear.

Mr. TIERNEY. Did every one of the 21 people that you indicted,
every one of them, you had information on them that each and
every one of them was a murderer at one time or another?

Mr. O’SULLIVAN. No. A number of the people that were indicted
in the case were indicted in the case in order to make the case
more solid against Winter, i.e., the bookmakers in Las Vegas, those
type of people.

Mr. TIERNEY. Mr. Delahunt, did you want to proceed?

Mr. DELAHUNT. Yes. I just want for one moment to clarify. I
thank my colleague for yielding. You are referring to the Winter
Hill Gang.

Mr. O’SULLIVAN. I am referring, Congressman, to the Winter
Gang. It’s different than the Winter Hill Gang.

Mr. DELAHUNT. I understand that. At the same time would you
agree with me, and you and I have, you know, had professional re-
lationships through the years, that both Mr. Flemmi and Mr. Bulg-
er were considered part of the Howie Winter Gang.

Mr. O’SULLIVAN. Yes. They were partners in the gang.

Mr. DELAHUNT. They were, as you would suggest—you made ref-
erence to Mr. Simms, Jimmy Simms. In your professional judgment
in terms of the hierarchy of the Winter Gang, it was clear that
Bulger and Flemmi would succeed to be the successors to Mr. Win-
terdif }?le should be convicted. Would you say that’s a fair statement,
Judge?

Mr. O’SULLIVAN. It’s not a fair statement.

Mr. DELAHUNT. It is not?

Mr. O’'SuLLIVAN. No.

Mr. DELAHUNT. We have a disagreement on that. Let me explore
a little differently. It was clear that Bulger and Flemmi had a con-
tinuing relationship with Howie Winter.

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. DELAHUNT. On a regular basis.

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. DELAHUNT. If we had the opportunity to explore Massachu-
setts State Police files and FBI reports, we would discover that
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they were in constant communication with each other. Is that cor-
rect?

Mr. O’'SULLIVAN. I believe so.

Mr. DELAHUNT. But you don’t want to describe them as the log-
ical successors to Mr. Winter?

Mr. O’SuLLIVAN. No, Congressman, because the logical successor
to Mr. Winter would be the people that he most trusted which were
the remnants of the Winter Hill Gang, Joe McDonald, Jimmy
Simms, and Sal Sperlinga who was also named by Mr. Ciulla as
somebody who was involved in the Race Fix scheme who I also did
not indict because there was no corroborating evidence.

Mr. DELAHUNT. I'll yield back and I'll save my time. I just want-
ed to clarify and put in context the relationship between these par-
ties. They were well known to each other.

Mr. O’SULLIVAN. Absolutely.

Mr. TIERNEY. Mr. O’Sullivan, prior to this occasion had you ever
been told before or given the identity of the informant?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. TIERNEY. Was that a regular occurrence?

Mr. O’SULLIVAN. No, it’s not, Congressman.

Mr. TiERNEY. How frequently would you say you had that type
of information in a previous investigation?

Mr. O’SULLIVAN. I would suggest it was less than 10.

Mr. TIERNEY. So it was pretty unusual?

Mr. O’SULLIVAN. Very unusual.

Mr. TIERNEY. So were you surprised when Morris and Connelly
approached you and gave you information about Bulger and
Flemmi in this instance?

Mr. O’SULLIVAN. Surprised that they were informants? Yes, I
was surprised but not surprised that they would approach me
about an informant because Mr. Connelly had done it before.

Mr. TIERNEY. When you met with Detective Huff, do you recall
a state trooper telling you that there was a real estate transaction
between Connelly and James Bulger?

Mr. O’'SULLIVAN. I don’t know.

Mr. TIERNEY. Do you remember being told at that time that
Connelly had numerous social contacts with Bulger and Flemmi?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t.

Mr. BURTON. I want to make sure I clarify one thing and then
T'll go to Mr. Shays. When you met with Mr. Huff did you indicate
that there was some social contact between Connelly and Mr. Bulg-
er and Flemmi?

Mr. O’SuLLIVAN. I did not, Congressman. I don’t remember doing
that and I don’t think I would have.

Mr. BURTON. You didn’t indicate that there was a good relation-
ship there between those two individuals?

Mr. O’SuULLIVAN. I did not, Congressman.

Mr. BURTON. How about Rico? Did you indicate that there was
a cozy relationship between Rico and Bulger and Flemmi?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t think I did that either.

Mr. BURTON. I think Mr. Huff’s recollection is a little different
than yours in that meeting. Are you sure about that?

Mr. O’SULLIVAN. I'm not sure about it but I don’t think I did.
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Mr. BURTON. Did you know there was a cozy relationship be-
tween them?

Mr. O’SULLIVAN. Between whom, Congressman?

Mr. BURTON. Connelly and Bulger and Flemmi?

Mr. O’SuLLIVAN. I did not.

Mr. BURTON. You did not? Did you know their was a cozy rela-
tionship between Rico and Bulger and Flemmi?

Mr. O’SuLLIVAN. I did not.

Mr. BURTON. You are sure about that?

Mr. O’SULLIVAN. I am sure about that.

Mr. BURTON. So you wouldn’t have said that in a meeting with
Mr. Huff?

l\g O’SULLIVAN. I wouldn’t have said it in a meeting with Mr.
Hulff.

Mr. BURTON. Mr. Shays.

Mr. SHAYS. Mr. Chair, I'm happy just to suspend my time and
let my Massachusetts colleagues ask questions and then come
back.

Mr. BurTON. OK.

Mr. Lynch.

Mr. LyncH. Thank you, Mr. Chair. I just want to go back, if 1
could, Mr. O’Sullivan. You testified just a short while ago and I
just want to get this straight. I'm trying to write some of this
down. First you testified that all the members of the Winter Hill
Gal}?g were murderers. Is that correct or is that—am I mishearing
you?

Mr. O’SULLIVAN. I think you are mishearing me. Most of the
members of the Winter Hill Gang were murderers. I would exclude,
for instance, Sal Sperlinga who was a bookmaker. I believe most
of the Winter Hill Gang members were murderers, yes.

Mr. LyNcH. OK. Let’s back this up. I'm new at this. How many
members are you saying are in the Winter Hill Gang?

Mr. O’SULLIVAN. Well, it depends on how you define a gang. 1
think the core membership was seven individuals. Then there was
various other people who were associated with the members.

Mr. LYNCH. For the committee, could you name who those indi-
viduals are?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. LyNcH. Or were.

Mr. O’'SULLIVAN. Howard Winter, James Simms, Joe McDonald,
John and Jimmy Martarano, Whitey Bulger, and Stevie Flemmi. Is
that seven?

Mr. LYNCH. Seven. That’s right. Bulger and Flemmi are members
of the Winter Hill Gang. Let me get this right. You testified pre-
viously that they were involved somehow in the profit sharing end
of this race-fixing scheme. Is that correct?

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct, Congressman.

Mr. LYNCH. And if I follow this correctly, the race-fixing scheme
relied upon threats and intimidation and bribes. Quite often
threats and intimidation to force these jockeys to participate in this
race-fixing scheme. Am I correct?

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. LyncH. OK. So you've got two guys who are known mur-
derers to you. They are getting profit from this race-fixing scheme.
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The race-fixing scheme is using threats and intimidation. Again,
these two fellows are known murderers. Somehow they are not in-
dictable in this matter. Is that what you're telling this committee?

Mr. O’SULLIVAN. That’s what I'm telling the committee, Con-
gressman.

Mr. TIERNEY. Could you yield for a second?

Mr. LYNCH. Sure.

Mr. TIERNEY. You said a moment ago, Mr. O’Sullivan, you want-
ed to take off the street all the potential ascendents to the leader-
ship of this gang. That’s why you indicted Mr. Simms.

Mr. O’SuLLIVAN. That’s correct.

Mr. TIERNEY. Now we have seven members of that gang. You in-
dicted Winter. Right?

Mr. O’SULLIVAN. Right.

Mr. TIERNEY. You indicated Simms, you indicted McDonald, and
the two Martaranos. Then the only ones you didn’t indict were the
two remaining people who could ascend into the leadership,
Flemmi and Bulger.

Mr. O’SULLIVAN. That’s true, but my analysis was that the core
of the gang was made up of Winter and the survivors of the Winter
Hill Gang. That was Winter, Simms, McDonald. That was my anal-
ysis. The Martaranos were indicted because I had very good phys-
ical evidence, i.e., a witness who would testify that she saw them
meeting with the Demetri brothers and with Howie Winter. I had
telephone calls to premises they locate.

Mr. TIERNEY. Am I wrong in saying your first thought was that
you wanted to take them off the street anybody who could ascend
to the leadership?

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. TIERNEY. And then you gave us the names of seven people
that you thought were the top dogs. Right?

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. TIERNEY. So you took five off the street and you let two.
Those two you had no more—you had the same amount of evidence
against them as you had against Simms, one person’s testimony.

Mr. O’SuLLIVAN. That’s correct.

Mr. TiERNEY. Yield back.

Mr. LYNCH. Just one more question. Were there any other per-
sons indicted of this 21 defendants that were indicted solely for
participating in the profit sharing, if you will, of this illegal enter-
prise?

Mr. O’SULLIVAN. I'm not sure I understand your question, Con-
gressman.

Mr. LyncH. OK. You explained before, Mr. O’Sullivan, that Bulg-
er and Flemmi did, in fact, benefit from the profit sharing aspects
of this illegal enterprise, this race-fixing scheme. Somehow that
distinguished them from the other 21 who were more—at least I'm
surmising that they were involved in the operational aspects of this
race-fixing scheme.

Mr. O’SULLIVAN. True.

Mr. LYNCH. In that other group, the 21 indicted, were there any
members of that group whose sole involvement was merely—not
merely but solely taking profits from that enterprise?
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Mr. O’SULLIVAN. No, sir. One person wasn’t indicted because he
was similar. We had no evidence against him and he was sharing
only in the profits.

Mr. LyNcH. But he was indicted?

Mr. O’SULLIVAN. He was not indicted.

Mr. LyNcH. He was not indicted.

I yield. Thank you.

Mr. TIERNEY. Then is it, Mr. O’Sullivan, that you found out that
Connelly and Rico did have a social relationship with Whitey Bulg-
er and James Flemmi?

Mr. O’SULLIVAN. Only from rumors I've heard around the street
over a period of time primarily emanating from DEA but I can’t
give you a date or specific time but I've heard rumors over time.

Mr. TIERNEY. At any other point in time where you were pros-
ecuting cases did you ever exercise your prosecutorial discretion
and not bring charges against Bulger and Flemmi?

Mr. O’SULLIVAN. No, Congressman. As a matter of fact, I tried
to develop cases against them.

Mr. BURTON. At that meeting with Mr. Huff that you recall, Mr.
Toomey stayed with police fellows there in Connecticut, I believe.
Correct?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t remember who was there. I know there
was a number of people there.

Mr. BURTON. I want to make absolutely sure about your testi-
mony because it’s very important. I don’t want you to find later
that you misspoke and it might be a problem for you. You did not
say that Rico caroused with the Winter Hill Gang and he was
friendly with them?

Mr. O’SuLLIVAN. I did say he was friendly with them. I did not
say that he caroused with them.

Mr. BURTON. Well, he was involved with them. He was inti-
mately involved with them. Mr. Huff indicated that you were very
emphatic that he was very close and was seen many times with the
Winter Hill Gang?

Mr. O’SULLIVAN. Yes, that’s what I said.

Mr. BURTON. And that would be Bulger and Flemmi as well?

Mr. O’SULLIVAN. Yes, I assume that was the case.

Mr. BURTON. So what you’re saying now is a little bit different
than what you said earlier in that you didn’t recall saying that?

Mr. O’SuLLIVAN. Well, I just didn’t understand. I never said ca-
rousing or that kind of stuff. I had no knowledge that he was so-
cially involved with them. I had knowledge that he was in business
with them in the sense that he was then the head of security of
the race track that Mr. Callahan owned.

Mr. BURTON. We can bring Mr. Huff back up. I want to make
sure that I've got this clear. Mr. Huff said, and we just asked him
about this a minute ago, that you were very emphatic in saying
that Mr. Rico was seen with them a lot at social gatherings and
those things and you were very emphatic about his closeness to the
Winter Hill Gang and Bulger and Flemmi.

Mr. O’SULLIVAN. I don’t have any memory of saying that, Con-
gressman, but I would not dispute that I did say it.

Mr. BURTON. Mr. Meehan.
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Mr. MEEHAN. So Mr. O’Sullivan, you testified in response to Mr.
Tierney’s question that you heard on the streets that Flemmi and
Bulg}er had this relationship with Connelly and Rico. Is that cor-
rect?

Mr. O’'SULLIVAN. That’s correct.

Mr. MEEHAN. What period of time is that? When did you first be-
come aware, through hearing it on the street?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t know, Congressman.

Mr. MEEHAN. Don’t you think as a Federal prosecutor you had
an obligation to followup and find out what that relationship was
all about?

Mr. O’SuLLIVAN. I did followup, Congressman. I did try to inves-
tigate them both. The investigations were blown up by someone
else. I tried with the state police to aid them in the wiretap at the
Lancaster Street Garage. I tried to do a wiretap on Stevie Flemmi.
I tried to get a cooperating Boston police officer wear a body re-
porter against Mr. Bulger. In all situations those efforts came to
naught.

Mr. MEEHAN. OK. Let’s go to Lancaster Street Garage investiga-
tion. How did you become aware of the state police investigation?

Mr. O’SULLIVAN. Colonel O’Donovan from the state police ap-
proached me and asked me if I would do an investigation of Mr.
Bulger and Flemmi with the state police and I said I would.

Mr. MEEHAN. Do you remember who headed up that operation
for the state police?

Mr. O’SULLIVAN. Yes, Colonel O’'Donovan and Lt. Robert Long.

Mr. MEEHAN. Did you discuss the Lancaster Street bugging oper-
ation with Trooper Bob Long of the Massachusetts State Police?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. MEEHAN. And do you recall Trooper Long telling you that he
thought that Bulger and Flemmi were FBI informants?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. MEEHAN. What did you say in response?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t remember. I said let’s go ahead and do
the case anyway.

Mr. MEEHAN. Did it make sense to you?

Mr. O’SULLIVAN. During the case, yes, it made sense to me.

Mr. MEEHAN. Did it make sense to you that Bulger and Flemmi
were FBI informants?

Mr. O’'SULLIVAN. I have to believe it since the rumor was around
on the street. A lot of knowledgeable law enforcement officers were
saying it and I believed it.

Mr. MEEHAN. Did you know by then? In other words, Bob Long
says that, “Gee, I think that Bulger and Flemmi are FBI inform-
ants.”

Mr. O’SULLIVAN. Did it make sense to me?

Mr. MEEHAN. Did you know that they were informants?

Mr. O’SULLIVAN. Yes. At that point in time the FBI approached
me and told me in the Race Fix Case that they were informants.

Mr. MEEHAN. OK. So you knew that they were informants.

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. MEEHAN. In that operation isn’t it true the state troopers
had collected substantial evidence on Whitey Bulger’s ongoing
criminal activities with the mafia?
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Mr. O’SULLIVAN. Yes. That’s why I——

Mr. MEEHAN. This potentially could have been the biggest orga-
nized crime case ever presumably. Would you agree?

Mr. O’'SuLLIVAN. I would not.

Mr. MEEHAN. You wouldn’t? A big case, though?

Mr. O’SULLIVAN. Certainly a big case.

Mr. MEEHAN. Can you understand why Trooper Bob Long who
certainly had worked with the FBI in other cases like Operation
Lobster was reluctant to work with the Boston FBI?

Mr. O’SULLIVAN. Absolutely I understood it.

Mr. MEEHAN. Can you understand his concerns about the FBI
after Bulger had eluded prosecution in the horse race-fixing case?

Mr. O’SULLIVAN. That never came up because——

Mr. MEEHAN. Did he ever bring it up?

Mr. O’SULLIVAN. He didn’t bring it up, no.

Mr. MEEHAN. Did you ever tell Bob Long that it would be politi-
cal suicide for you to recommend that any case be assisted by a
Federal agency other than the FBI?

Mr. O’SULLIVAN. I think when he approached me with the Lan-
caster Street Garage case I may have said that, yes. I don’t have
memory of it but that is probably what I did say.

Mr. MEEHAN. Do you think it would have been political suicide
for you to have recommended that another Federal agency assist
the Massachusetts troopers?

Mr. O’SULLIVAN. I was using political in a small p sense meaning
administratively it would have caused big problems. I took the
state police and I went to the DEA and I went to the Secret Service
and asked them to participate in an investigation in Bulger and
Flemmi with the state police and they both refused.

Mr. MEEHAN. So if you had a sense that it would be political sui-
cide for you to have recommended that other Federal agencies be
involved, does that tell us anything about the FBI culture during
that ggriod? What does it tell us about the FBI culture during that
period?

Mr. O’SULLIVAN. It tells us that the FBI if you go against them,
they will try to get you. They will wage war on you. They will
cause major administrative problems for me as a prosecutor. That’s
what it tells us.

Mr. MEEHAN. Well, wouldn’t you feel as a prosecutor then, and
a well-respected prosecutor, one that the young prosecutors coming
into the U.S. Attorney’s Office looked up to, and given that awe-
some responsibility to make sure that Federal law enforcement is
being carried out in an honest manner with integrity.

Wouldn’t you think that you had an obligation then in the inter-
est of the U.S. Attorney’s Office, in the interest of the administra-
tion of justice, to followup with that problems of the culture, to fol-
lowup with the notion of it would be political suicide not to include
the FBI in this investigation?

Mr. O’SuLLIVAN. And by following up, Congressman, could you
define it a little more clearly? What does followup mean?

Mr. MEEHAN. Following up means finding out specifically in an
aggressive way, the same way that you aggressively handled other
cases successfully I might add, prosecutions of organized crime, to
make sure that there wasn’t any corruption or misdealings with or-
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ganized crime figures and witnesses within the Justice Department
and potentially within the FBI.

Mr. O’SULLIVAN. I did that, Congressman.

Mr. MEEHAN. Unsuccessfully.

Mr. O’SuLLIVAN. Unsuccessfully.

Mr. MEEHAN. You apparently told Bob Long that maybe the
microphone surveillance could have been compromised by a civilian
installer. Is that true?

Mr. O’'SULLIVAN. It is.

Mr. MEEHAN. And you even knew the name of the installer?

Mr. O’SuLLIVAN. That’s right. This is a person who had done
some wiretap sweeps for the Patriarca family so I was concerned
about him.

Mr. MEEHAN. And did that cause Bob Long to want to investigate
the installer and go in that direction rather than another direction?

Mr. O’SULLIVAN. I have no idea.

Mr. MEEHAN. After the Lancaster Street failed, do you think it
did so because it was compromised by the FBI?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. MEEHAN. You told the FBI and the Office of Professional Re-
sponsibility investigators that you came to know of a series of leaks
about the investigation that was attributable to John Morris. Is
that true?

Mr. O’SULLIVAN. I'm not quite sure what I meant by that when
I said it, Congressman. I just don’t have a memory of when I said
that what I meant.

Mr. MEEHAN. Were you concerned then at that time about the
quality of the investigation?

Mr. O’SULLIVAN. I'm not quite sure what you mean.

Mr. MEEHAN. How would you characterize leaks?

Mr. O’SuLLIVAN. How would I characterize leaks?

Mr. MEEHAN. The leaks in this case, which was obviously a criti-
cal case that potentially could have been a major case against
Bulger and Flemmi. How would you characterize the leaks? Were
they favorable to anyone else in the investigation?

Mr. O’'SULLIVAN. They were favorable to Bulger and Flemmi
clearly.

Mr. BURTON. Let me followup. I might have missed what you
said just a moment ago but did you indicate that the FBI said—
you can put it in your own words—that if you caused them prob-
lems, that they wouldn’t cooperate with you in an investigation or
something?

Mr. O’'SULLIVAN. Yes.

Mr. BURTON. Can you tell me in your words how you said that?

Mr. O’SULLIVAN. During the Lancaster Street Garage aftermath,
the SAC of the FBI, Lawrence Sarhadt, called me and asked me
to come over to his office and berated me up and down, swearing
at me, yelling as loud as he could about how I should never have
associated myself with the state police and gone against FBI in-
formants.

Mr. BURTON. So you felt that they were not going to cooperate
with you unless you worked with them?

Mr. O’SuLLIVAN. That’s what he told me.
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Mr. BURTON. OK. So he told you that. Now, go back to what Mr.
Huff said. Mr. Huff said, “Rico was connected to the Winter Hill
Gang. Rico caroused with them.” This is according to what you told
him. “Rico caroused with them according to O’Sullivan. He drank
with them. He played pool with them. He was, as a matter of fact,
very specific about this.” This is what Mr. Huff said a few minutes
ago before you came up and testified.

Mr. O’'SULLIVAN. I was sitting in the courtroom and I heard him
say it.

Mr. BURTON. The reason I'm bringing it up again is you indicted
five of the seven, as Mr. Tierney asked, but you did not indict the
race scandal, the two individuals we have been talking about.

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct, Congressman.

Mr. BURTON. Bulger and Flemmi. And it seems to me that there
must have been some reason for that. Now, if Rico was carousing
with the Winter Hill Gang and he was close to Bulger and Flemmi,
and you were “in someway threatened by the FBI,” was that the
reason you didn’t indict them in the race scandal?

Mr. O’SULLIVAN. It was not, Congressman. The reason, as I ar-
ticulated earlier, was a lack of corroborative evidence.

Mr. BURTON. I know but the thing that bothers me a little bit
is that you indicted somebody based upon the testimony of an indi-
vidual. You also said the same things about Bulger and Flemmi
but you didn’t indict them. Now, in my mind there has got to be
a reason why. The same evidence was presented.

I know you said he was higher up in the gang, but the fact is
the FBI said they wanted you to cut out this working with the
state police so you had been admonished, maybe before that even,
to not go around the FBI. Here was Rico carousing with the Winter
Hill Gang and two of the top lieutenants in the Winter Hill Gang,
Bulger and Flemmi, were not indicted in the race scandal, even
though the testimony of an individual indicted somebody else for
the same reasons.

It seems to me if Rico was carousing with them, you had been
admonished by the FBI to keep your hands off of some things be-
cause they didn’t want you going around with the state police. Here
are two kingpins of this group, two murderers, that you didn’t in-
dict. There has got to be some reason for it and I still in my mind
can’t figure it out.

Mr. O’SULLIVAN. Well, I'm sorry, Congressman. My reasons are
as stated, that I wanted the case against Howard Winter to be the
strongest case that I could bring and I thought that having people
in the case against whom the evidence was very weak—the evi-
dence against Winter was weak as it started but I decided based
on that I did not want to have people in the case that the jury—
we would have a domino affect where the jury would consider cer-
tain people not guilty and then it would carryover to the key peo-
ple. That’s why I did it.

hMr(.i BURTON. Mr. Meehan, because I took some of your time, go
ahead.

Mr. MEEHAN. Do you know, Mr. O’Sullivan, how the state troop-
er’s bug was compromised in the Lancaster Street Garage inves-
tigation?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t.
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Mr. MEEHAN. You don’t to this day?

Mr. O’SuLLIVAN. I don’t to this day.

Mr. MEEHAN. How did this all happen? I mean, just listening to
you talk about what you heard in the street, what you knew of the
relationships, being pushed around by the FBI because you were
talking to the state police, state police investigations being com-
promised by the FBI.

Why in the world didn’t somebody stop in what was considered
at that time to be one of the best U.S. Attorney’s Office in the coun-
try stop and say, “What the hell is going on here? What is the FBI
up to?” How did this happen?

Mr. O’SULLIVAN. Well, some of us tried to stop it anyway. I asked
the FBI to remove John Connelly as a Strike Force rep from the
FBI. I knew that would cause a major problem but I asked them
to do it and I did it based at the behest of various agencies includ-
ing the state police. Some of us tried to do something. We tried to
get him out of the organized crime program.

Mr. MEEHAN. But sometimes when you are trying to clean up an
agency you have to go above that agency because sometimes agen-
cies don’t want to clean up themselves and it is just remarkable to
me after so many years that more couldn’t have been done. I don’t
know. You bring in young attorneys and the first thing you do—
I was a prosecutor in Middlesex County. The first thing you do is
you teach them about the ethics of the enormous power they have
as prosecutors. You teach them to be leery of the police depart-
ments when they come in on cases. And you teach them to always
be able to balance what the police are saying or what the investiga-
tors are saying, to make sure you always have integrity in that sys-
tem, and to watch that we couldn’t have expected better from the
Justice Department. Thank you, Mr. Chairman.

Mr. BURTON. Mr. Delahunt.

Mr. DELAHUNT. Just to pursue the thought expressed by my col-
league, Mr. Meehan. Let me ask you a policy question first. You
suggest that you took what you felt to be a dramatic step by going
against the FBI and your dealings with, I presume, Special Agent
in charge Sarhadt?

Mr. O’SuLLIVAN. That’s correct.

Mr. DELAHUNT. If you could restructure the relationship between
the U.S. Attorney’s Office and the Federal Bureau of Investigation,
would you make any changes? Let me editorialize for a moment.
It seems to me that you felt that the FBI in many respects was an
intimidating force without any checks, without any accountability,
and certainly without any transparency.

It was as, if you will, an island unto itself operating out there
with only internal supervision. Of course, as we've learned subse-
quently, what goes on in field offices and what reports to send up
to Washington can be distorted, can be sugarcoated, important in-
formation can be omitted. If you could respond to my question, how
would you structure as we contemplate legislation to ensure that
not just the FBI, but all investigative agencies have some account-
ability outside of the institutions themselves.

Mr. O’SULLIVAN. Congressman, I really don’t have an answer to
that question because that’s why you’re having these hearings. I
would suggest that it really isn’t a structural issue down at the
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field level. It really is a question of somebody above the field look-
ing over their shoulder.

I would suggest that the Inspector General of the Justice Depart-
ment, the Inspector General of the FBI, they ought to take some
test cases around the country and go into those offices and talk
with the prosecutors rather than what the FBI does now. They
have an inspection with, you know, somebody comes over and
counts the pens and pencils and then they come over to the U.S.
Attorney’s Office and they ask how are relationships.

The U.S. Attorney’s Office being politicians say, “Everything is
fine as far as we can tell.” If, in fact, the internal investigative unit
of the FBI were to look specifically at dynamics of how the cases
are operated, what the relationship between the FBI and the pros-
ecutors are. That would be, I think, one way to do it.

Mr. DELAHUNT. And that wasn’t done during your tenure?

Mr. O’SULLIVAN. I've never seen it done, Congressman.

Mr. DELAHUNT. Getting back for a moment to the Race Fix Case.
You suggested that it was your decision not to prosecute prior to
the approach by Morris and Connelly relative to Flemmi and Bulg-
er and the fact that they were informants.

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. DELAHUNT. And at different times, I think, during the course
of some of your responses to questions posed by my colleagues, and
I also believe in your opening statement you referenced the find-
ings of Judge Wolf.

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. DELAHUNT. Let me read to you a finding that Judge Wolf
made. This is on page 142 you have these findings. Maybe you
could identify counsel for us.

Mr. O’SULLIVAN. This is my partner, Hugh Scott. We've got a
copy if you want to give me a minute.

Mr. DELAHUNT. Sure. Also, if we could trouble the committee,
could we have some more water for Mr. O’Sullivan?

Mr. BURTON. Would you yield?

Mr. DELAHUNT. Yes.

Mr. BURTON. I want to read you something, Mr. O’Sullivan, while
you're looking for that. Anthony “Fat Man” Ciulla implicated Bulg-
er and Flemmi in that national horse race-fixing scheme. There
were 21 people involved and, of course, the President claimed exec-
utive privilege and we did get those documents.

Apparently Ciulla himself was outraged that Bulger and Flemmi
were not indicted. He was afraid they would kill him. Of course,
I'm sure you are familiar with the Black Mass and I want you to
comment on this. It states that Bulger and Flemmi were made to
promise that they would not murder Ciulla and that was what got
him to go along and testify against all the others who had been in-
dicted.

Because Bulger and Flemmi were told about the impending in-
dictments by the FBI, they were able to warn others including
John Martarano who was the contract killer for Bulger and Flemmi
and he was able to get out of town before being picked up. Of
course, 2 years later he was the trigger man in the Wheeler mur-
der.
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Can you comment on that? Ciulla who, you know, you base some
of these indictments on his testimony. Did he indicate any outrage
to you or anybody that you know of that Bulger and Flemmi had
not been indicted?

Mr. O’SuLLIVAN. No, Congressman. I wouldn’t have listened to
what a witness said anyway. I have not read Black Mask and I am
not familiar with it. I kept myself away from it on the basis that
I knew I would be testifying sometime and I knew that Black Mask
was incorrect in a number of major factual ways.

Mr. BURTON. Do you think what I just read is incorrect?

Mr. O’'SULLIVAN. Yes.

Mr. BURTON. You do?

Mr. O’'SuLLIVAN. I do.

Mr. BURTON. So you don’t think that Ciulla was upset that Bulg-
er and Flemmi of the seven leaders was not indicted?

Mr. O’SULLIVAN. He may have been upset, Congressman. I don’t
know that for a fact but I'll assume.

Mr. BURTON. Do you think if they found out he testified against
them, that they would have been a little ticked off?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. BURTON. Do you think maybe since they were known mur-
derers they might murder him?

Mr. O’SULLIVAN. They among others in the Winter Gang, yes, in-
cluding Howard Winter.

Mr. BURTON. Yet you said that there was not enough corroborat-
ing evidence to indict those two?

Mr. O’SULLIVAN. That’s what I said, Congressman.

Mr. BURTON. Did you have any indication or did anybody tell you
there was a deal not to murder Ciulla, that he had testified against
the others but not Bulger and Flemmi?

Mr. O’SULLIVAN. No, Congressman.

Mr. BURTON. You don’t know anything about that?

Mr. O’SULLIVAN. Absolutely not.

Mr. BURTON. You don’t know anything about Martarano being
told that he was going to be indicted and he took off and, of course,
killed somebody 2 years later?

Mr. O’SULLIVAN. I did not know that either, Congressman.

Mr. DELAHUNT. On page 142 I'm going to read out loud and T'll
make a reference to page 141. Let me read it out loud while you
are thumbing through the transcript.

“In May 1979 the FBI in Boston requested and received from the
Director of the FBI approval to reopen Bulger as an informant. The
Director was told, however, that no prosecutable case developed
against Bulger in the opinion of the Strike Force attorney handling
the matter.” That would be you, Mr. O’Sullivan. Correct?

Mr. O’SULLIVAN. I assume.

Mr. DELAHUNT. Judge Wolf goes on further. “This was not true.
While Bulger and Flemmi were not prosecuted in the Race Fix
Cases because Connelly, Morris, and O’Sullivan had decided that
their value as informants outweighed the importance of prosecuting
them.” You would disagree with that?

Mr. O’SULLIVAN. I disagree with that, Congressman, because I
think it was based on the testimony of Mr. Morris who testified
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that he and Connelly had approached me and convinced me not to
indict them. I didn’t testify at those hearings for various reasons.

Mr. DELAHUNT. On page 141 another finding by Judge Wolf. This
is a simple sentence. “O’Sullivan consulted Daily and subsequently
agreed not to charge Bulger and Flemmi in the Race Fix Case.”
Presumably, Daley is an FBI agent with whom you were working.

Mr. O’SULLIVAN. Yes, he was the case agent.

Mr. DELAHUNT. He was the case agent. Do you have any memory
whatsoever of consulting with Special Agent Daley regarding Bulg-
er and Flemmi in seeking his approval or his support in terms of
not indicting Bulger and Flemmi?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t.

Mr. DELAHUNT. You don’t. Would you disagree with the finding
or you just simply don’t have

Mr. O’SULLIVAN. Would you read the finding again?

Mr. DELAHUNT. I'm sorry?

Mr. O’SuLLIVAN. Would you read the finding again?

Mr. DELAHUNT. It’s just a s1mple statement. It says, “O’Sullivan

” Again, this is Judge Wolf. “. . . consulted Daily and subse-
quently agreed not to charge Bulger and Flemmi in the Race Fix
Case.” I don’t know whether Agent Daley might have testified be-
fore Judge Wofe. I don’t have any knowledge to that effect.

Mr. O’SuLLIVAN. Nor do I.

Mr. DELAHUNT. However, just one inference that could be drawn
given the finding by Judge Wofe was that Daley did, in fact, testify.
One could draw another inference that Daley before Judge Wolf
would have acknowledged that there was some consultation be-
tween you and Daley relative to not indicting Bulger and Flemmi
based upon the fact that they were FBI informants.

Mr. O’SULLIVAN. That’s not the case. There was some consulta-
tion with Agent Daley about all the defendants and about the evi-
dence we had against them and how we could get further evidence
that might buttress the case against them. Yes, I consulted with
Agent Daley about the structure of the indictment and who the de-
fendants could be. We were intimately involved in putting the case
together but not about Bulger and Flemmi as informants or their
role as informants.

Mr. DELAHUNT. Again, on page 141 of the findings, this is a ref-
erence to Connelly and Morris. They emphasized that Bulger in a
purported conversation with you either subsequent to your decision
as to whether to prosecute or not or before. We don’t know that.

But in their conversation with you, they emphasized that “Bulger
and Flemmi were crucial to the ambitious plan they and O’Sullivan
were developing to bug 98 Prince Street, the headquarters of
Gennaro Angiulo, then the leader of the LCN in Boston. Thus, Mor-
ris and Connelly asked O’Sullivan not to include Bulger and
Flemmi in the forthcoming race fix indictment.” Again, this is the
finding that was made by Judge Mark Wolf.

Mr. O’SULLIVAN. I assume it’'s based on Morris’ testimony. At
least to that extent, we did discuss how important Bulger and
Flemmi might be to the wiretap at 98 Prince Street. Yes, that is
true.

Mr. DELAHUNT. You know, you just used, I think, a very impor-
tant verb, “might.”
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Mr. O’SULLIVAN. I'm sorry?

Mr. DELAHUNT. Might. Might be crucial. It seems to have become
accepted among those that are interested in these matters that
somehow Flemmi and Bulger were crucial or were critical in devel-
oping the probable cause necessary for 98 Prince Street bug.

Mr. O’SULLIVAN. They weren’t.

Mr. DELAHUNT. They weren’t?

Mr. O’SULLIVAN. They weren’t.

Mr. DELAHUNT. Thank you. I think that is really important for
the public to hear that because I hope that once and for all the
myth of information that was secured by Mr. Connelly and Mr.
Morris from Flemmi and Bulger was just about nothing. Is that a
fair statement?

Mr. O’SULLIVAN. You have to understand the iterations of the
wiretap application process at 98 Prince Street.

Mr. DELAHUNT. I am familiar with the process.

Mr. O’SULLIVAN. It was originally going to be a Rico wiretap. Un-
fortunately, the First Circuit came down and said that Rico did not
apply to criminal organization so we had to redo the wiretap appli-
cation just to focus on subsequent crimes like loansharking and
gambling, not Rico. I believe that Bulger and Flemmi might have
been some help in the initial application but they weren’t of any
substantive help ultimately when we did the application.

Mr. DELAHUNT. I would dare say my own perusal, if you will, and
I would ask you to try to recollect in developing the affidavit, what-
ever positive assistance came from these two individuals relative to
the development of the probable cause necessary in the affidavit
came from Flemmi and none of it came from Bulger.

Mr. O’SULLIVAN. I don’t know that, Congressman, because I don’t
remember the information today so I can’t answer that question.

Mr. DELAHUNT. Do you have any memory whatsoever in terms
of the contribution, or can you distinguish between the contribution
by Flemmi and Bulger in terms of the 98 Prince Street? Would you
weigh one over the other or is it vague to you at this time?

Mr. O’'SULLIVAN. It’s vague. I couldn’t distinguish, Congressman.

Mr. DELAHUNT. Again, I think that for the first time we have
heard that this myth that these informants were developed because
they were crucial is just that, it’s a myth. Any former agent that
would take credit for developing them and cracking La Cosa Nostra
in New England is a gross exaggeration.

I say that directed to the members of the states that are here
present because it has taken on a life of its own. You had numer-
ous other investigative techniques as well as informants that were
assisting you and providing you information that was necessary in
terms of the 98 Prince Street investigation.

Mr. O’SULLIVAN. That’s true, Congressman. As a matter of fact,
I met with some of those informants personally to develop the in-
formation so I know who has contributed to the 98 Prince Street
wiretap.

Mr. BURTON. We will come back if you need to. Thank you.

Mr. O’Sullivan, I am grateful that you are here today. I appre-
ciate you not using your very serious illnesses as a basis for not
being and I consider you a very willing witness. I understand that
during your time in service to your government that you were con-
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sidered one of the best and the brightest. I have to tell you as I
listened to you, I feel that your responses have been candid and
fairly quick and responsive and not a lot of hesitation and wanting
us to understand how you view it.

It still doesn’t add up to me and so I'm struggling to see if there
is something that is in your heart or in your mind that you think
we may know that we don’t know. I was somewhat stunned by your
very veracious response to Representative Meehan when he asked
you about the FBI. I mean, that lit a fire under you and you be-
came very animated in your description about if you confront the
FBI, you pay a big penalty. I would think if the FBI confronted you
they would pay a big penalty.

Yet, it seemed to be the other way around. As we talk about var-
ious FBI agents, I'm thinking the FBI folks that I know, they don’t
have that kind of personality. I either don’t know a lot of FBI folks
or I just didn’t know them up in this area. It is your testimony if
you confront the FBI you pay a penalty. That blows me away.

When I hear Winter Gang, I heard seven and I said five down
and two to go. I was kind of waiting for you to say, “We wanted
to get those five but, you know, these guys were next in line. They
were on my list.” I didn’t hear you say that. Tell me this. Did any-
one from the FBI tell you that you should not prosecute Whitey
Bulger and Stephen Flemmi?

Mr. O’SULLIVAN. No, not specifically.

Mr. BURTON. Did anyone from any local or state police depart-
ment tell you not to prosecute Whitey Bulger or Stephen Flemmi?

Mr. O’SULLIVAN. No, Congressman.

Mr. BURTON. Did anyone from the Justice Department suggest
that you not prosecute

Mr. O’SULLIVAN. No, Congressman.

Mr. BURTON. Then having successfully prosecuted the first five,
when were you planning to prosecute them?

Mr. O’SULLIVAN. In my opening statement, Congressman, I said
that I had developed two cases against them. The Lancaster Street
Garage, in my agreement with the Suffolk County District Attor-
ney’s Office list, if that wiretap was fruitful, we would sit down and
allocate which part would go Federal and which part would go to
the state.

Second, in the Boston police corruption investigation I had
planned a wiretap on a bookmaker who is in direct contact with
Stevie Flemmi and I had planned to have a Boston police officer
who was cooperating wear a body recording against Whitey Bulger.
There were two cases that were in the wings waiting to take off.

Mr. BURTON. Mr. Tierney just brought to my attention that when
you were asked a question by Mr. Shays whether or not anybody
in the FBI asked you not to prosecute Bulger and Flemmi, you said
not specifically. Is that what your answer was?

Mr. O’'SULLIVAN. I don’t remember my answer. If that’s what it
is, I was referring back to the fact that Morris and Connelly had
come over and seen me and ask me not to do it.

Mr. BURTON. They came over and asked you what?

Mr. O’SULLIVAN. Not to prosecute.

Mr. BURTON. Not to prosecute Bulger and Flemmi.

Mr. O’SULLIVAN. Yes, in the Race Fix Case.
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Mr. BURTON. So they specifically asked you not to?

Mr. O’SULLIVAN. Yes. That’s correct.

Mr. BURTON. Did you ask them why?

Mr. O’SULLIVAN. They told me because they were FBI inform-
ants.

Mr. BURTON. They told you they were FBI informants and you
thought that was sufficient even though you knew they were mur-
derers and you knew that they had been accused just like—what’s
the other fellow’s name that was indicted?

Mr. O’SULLIVAN. No, I didn’t think that was sufficient, Congress-
man. I told you I made up my mind before they came over and
asked me that question. When they did come over and ask me that
question, I told them I already decided not to indict them.

Mr. BURTON. You know, it kind of troubles me that you knew
they were murderers and here is two FBIs saying that we are, in
effect, protecting murderers who were involved in numerous mur-
ders because they were informants. Didn’t you find that a little
troubling?

Mr. O’SULLIVAN. I didn’t reflect on it but——

Mr. BURTON. You didn’t reflect on it?

Mr. O’SULLIVAN. No.

Mr. BURTON. Well, you know, it goes back to the same thing
we’ve been asking over and over again and I can’t get a grasp on
your reasoning; that is, that you indict one guy based upon testi-
mony and two other guys you don’t indict and they are murderers.
Two FBI agents came over and told you not to indict them because
they were informants. You said, “I have already decided not to in-
dict them because there is not enough corroborative evidence. Yet,
there is another fellow who is pretty high up in the organization
that you did indict because he might be up here above him. I just
can’t understand that. Why would you get the whole kit and caboo-
dle?

Mr. O’SULLIVAN. Because it’s better settling for half a loaf than
the whole loaf. The half a loaf, in my opinion, was Howie Winter.
He was the linchpin that held this criminal organization together.

Mr. BURTON. How many times when you were a prosecutor did
you agree not to prosecute known murderers because they were in-
formants?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t think it has ever happened.

Mr. BURTON. You never did?

Mr. O’SULLIVAN. No.

Mr. BURTON. Except in this case because you had already made
up your mind?

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. BURTON. If you hadn’t already made up your mind you would
have indicted them?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. BurToN. OK.

Mr. SHAYS. I didn’t listen, I guess, to the question. I said did any-
one from the FBI ask you not to indict Bulger and Flemmi. I
thought you said no. You said not specifically and now you are say-
ing yes? I do want to be clear.
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Mr. O’'SULLIVAN. In my opening statement I said that when I
made up my mind not to indict them, that Morris and Connelly
came over after the fact and asked me not to indict them.

Mr. SHAYS. So when I asked you the question did anyone from
the FBI ask you not to indict them, you said no to me. Really what
you should have said is, yes, but——

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct, Congressman.

Mr. SHAYS. OK. Did anyone from the Justice Department tell you
not to indict them?

Mr. O’SULLIVAN. No, Congressman. Absolutely not.

Mr. SHAYS. Did anyone from the state police at anytime ask
you

Mr. O’SULLIVAN. Absolutely not.

Mr. SHAYS. So the only people, according to your testimony, that
asked you not to indict are the FBI?

Mr. O’'SULLIVAN. Yes.

Mr. SHAYS. Based on the facts. Now, did you respond with some
degree of—somewhat incredulously like, “What do you mean these
are FBI informants? They are known murderers?“

Mr. O’SULLIVAN. No, I did not, Congressman.

Mr. SHAYS. Why not?

Mr. O’SULLIVAN. I assume that when you have informants at
that level they are involved in crimes.

Mr. SHAYS. Let me ask you, though, should I make an assump-
tion that they were involved in past crimes or do you think that
they had stopped committing crimes? Let me understand some-
thing. If you are an informant and giving testimony against some-
one else, are you still allowed to be killing people?

Mr. O’'SULLIVAN. I assume that is a rhetorical question, Con-
gressman.

Mr. SHAYS. Where would you have drawn the line with the
crimes they were allowed to commit?

Mr. O’'SULLIVAN. Whatever the Justice Department guidelines
are on that.

Mr. SHAYS. What were they?

Mr. O’SULLIVAN. I have no idea because they are the FBI’s, in
the first instance, to put into effect. They are the ones that control
the informants, not the prosecutor.

Mr. SHAYS. This isn’t a pretty picture right now. I mean, some-
one of your stature is basically saying that you've got a gigantic
problem with the FBI and that if you confront them, you do it at
some risk to your ability to carry on your work, which is like they
can blackmail you practically by their simply refusing to cooperate.
The implication is that under your command of this job, the FBI
was able to influence who would prosecute and who you wouldn’t
based on their willingness to cooperate with you. Is that the kind
of view I should leave this hearing with?

Mr. O’SULLIVAN. No, it’s not, Congressman. I would bring to your
attention that I worked with the state police and I worked with the
FBI to build a case on Bulger and Flemmi in two separate in-
stances.

We have gone over that fact. When the state police came to me
after the Race Fix trial and they asked me to develop a case on
Flemmi and Bulger and they didn’t want to work with the FBI,
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then I went to the District Attorney of Suffolk County, which was
the only agency that I could think of that might be willing to bring
the wiretap. I went to him and I aided them in developing the
wiretap, the state wiretap, but they did get the Lancaster Street
Garage.

Mr. BURTON. Would you yield for a moment? Let me ask you
this. You said that you did try to indict Bulger and Flemmi subse-
quent to this.

Mr. O’SULLIVAN. I didn’t. I said I tried to investigate them.

Mr. BURTON. You tried to investigate them. Why didn’t you indict
them? You couldn’t find anything?

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. BURTON. You knew they were murderers, you knew they
were involved in the race-fixing thing, and you couldn’t indict them
and couldn’t find anything?

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct, Congressman.

Mr. BURTON. After the case was resolved in the race-fixing thing,
you knew they were involved and you had testimony from Ciulla
or whatever.

Mr. O’SuLLIVAN. Ciulla.

Mr. BURTON. You still didn’t have a hook to hang your hat on?

Mr. O’SULLIVAN. Yes, I could have indicted them after the verdict
came back in another case, but the case went on for 4 plus months
and I didn’t think that a subsequent effort would be any less in
that I didn’t have enough evidence to convict them.

Mr. BURTON. Well, the gentleman that Ciulla accused, was he
convicted?

Mr. O’SULLIVAN. I'm sorry?

Mr. BURTON. The gentleman that Ciulla

Mr. O’SULLIVAN. Winter was convicted.

Mr. BURTON. Was Simms convicted?

Mr. O’SULLIVAN. Yes, he was.

1\{[)1‘. BURTON. He was convicted on Ciulla’s testimony. Was he
not?

Mr. O’SULLIVAN. Yes, he was.

Mr. BURTON. And you say you can’t go back and indict these
other two who had the same accusation made by Ciulla?

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. BURTON. Why? Why didn’t you go back and get them?

Mr. O’SULLIVAN. Because my judgment was I wouldn’t have been
able to convict them.

Mr. BURTON. Why, you already convicted one? Why did you think
you had less of a case the second time?

Mr. O’SULLIVAN. Because I believed that these cases, you know,
you put them on and sometimes they don’t work.

Mr. BURTON. But you did convict him.

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. BURTON. So it was the same evidence. Why did you not go
back and get him? You said you wanted to nail him.

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. BURTON. Why didn’t you go back and get him on the same
charge?

Mr. O’SuLLIVAN. Because I didn’t have any corroborative evi-
dence.
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Mr. BURTON. You didn’t have corroborative evidence on the other
guy either, Simms.

Mr. O’'SULLIVAN. Yes, but he was an important person in the
Winter Gang.

Mr. BURTON. I know. I understand.

Mr. O’SULLIVAN. I could take a risk of charging him.

Mr. BURTON. OK. You took a risk and you convicted him on the
basis of the same evidence that you had on Bulger and Flemmi, but
you didn’t go back and get him. Why?

Mr. O’SULLIVAN. Why? Because I didn’t think that they were
convictable based on the facts of the case.

Mr. BURTON. Mr. O’Sullivan, I am lost because you convicted one
guy based upon the facts, the same facts, and then you go back to
Bulger and Flemmi and you’ve got the same evidence on them and
you don’t even charge them and you’re saying you didn’t have
enough evidence. It doesn’t wash. Why?

Mr. O’SULLIVAN. I keep repeating myself, Congressman. I can’t
say it any clearer than I've said it. I'll rest on my statement.

Mr. SHAYS. Would the chairman yield for a moment?

Mr. BURTON. Let me finish, Mr. Shays, before I yield.

I do want to say, and not ask it again, but the question that I
would have said having been successful against Simms, that the
testimony held up, I would have thought that you would have said,
“Boy, I got these two guys because we’ve got a successful conviction
here so it did hold up.” It makes me then wonder if deciding not
to act was because the FBI said Bulger and Flemmi were inform-
ants.

Mr. O’SULLIVAN. No, that wasn’t the reason.

Mr. BURTON. OK. Let me just ask you to characterize three FBI
agents. I want you to describe to me FBI Agent Connelly.

Mr. O’SULLIVAN. Can I interrupt you for a second, Congressman?

Mr. BURTON. Sure.

Mr. O’SULLIVAN. One thought came to mind. When I prosecuted
the Race Fix Case, I was then an Assistant U.S. Attorney and
Chief of the Public Corruption Unit. I took the case with me from
the Strike Force down to the U.S. Attorney’s Office. But my duties
in the U.S. Attorney’s Office soon became so overwhelming in
terms of the cases I was developing in the public corruption unit
that I didn’t have time to go back and reconsider Bulger and
Flemmi. It wasn’t my job.

Mr. BurTON. I will say this. I do agree that sometimes we have
lots of choices we have to make. We sometimes overwhelm the
criminal justice system and prosecutors. I understand that part of
your argument, but it still is a mouthful. As it relates to FBI
Agents Connelly, Rico, and Condon, I want you to describe to me
what they were like to work with.

Mr. O’'SULLIVAN. I never worked with Rico. I never saw him. I
very rarely worked with Condon. I very rarely worked with
Connelly since Connelly wasn’t a case agent. He was developing in-
formants.

Mr. BURTON. So you wanted to get rid of him?

Mr. O’SuLLIVAN. I did.

Mr. BURTON. Even though you didn’t work with him?
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Mr. O’'SULLIVAN. He was a Strike Force rep. All the agencies get
to develop somebody who is the liaison between that agency and
the Strike Force. I asked the FBI to remove him as a Strike Force
rep.

Mr. BURTON. And explain to me why.

Mr. O’SuLLIVAN. I didn’t trust him.

Mr. BURTON. Well, you didn’t trust him because?

Mr. O’'SULLIVAN. I didn’t trust him because of his relationship
with his informants.

Mr. BURTON. And his informants were?

Mr. O’SULLIVAN. Bulger and Flemmi.

Mr. BURTON. Thank you very much.

Mr. Tierney.

Mr. TIERNEY. Thank you.

Mr. O’Sullivan, I just want to talk to you a little bit more about
something that has me puzzled here. What were Mr. Simms’
priors?

Mr. O’'SULLIVAN. Mr. Simms has a substantial criminal record. I
can’t remember it off the top of my head now, Congressman.

Mr. TIERNEY. But murder wasn’t one of the prior convictions.
Was it?

Mr. O’SULLIVAN. No.

Mr. TIERNEY. So you had a fellow who was not a murderer, or
not known to be a murderer to you, and you had a situation where
you thought that this case was relatively weak but you only had
Mr. Ciulla’s testimony and nothing corroborative. Yet, you were
willing to put that person in with 20 odd others and potentially,
according to your testimony, make that whole case weaker and
stand the risk of that jury finding him not responsible, not guilty,
and then going right down the line and having an impact on all
the other cases.

Yet, when it came to then having the conviction in knowing you
had found him guilty along with the others, you then made a deci-
sion not to go after Bulger and Flemmi even though they were
murderers and you have the same evidence and you have a risk
but you didn’t have the same risk of losing other 20 other cases,
just the risk of losing that case possibly.

Mr. O’SULLIVAN. The answer is I didn’t go after them in the Race
Fix Case. I went after them in other cases.

Mr. TIERNEY. You investigated in other cases.

Mr. O’SULLIVAN. And hopefully I would have been successful in
those cases.

Mr. TIERNEY. But here is one where you had enough to indict
them and prosecute them on because you had the same thing you
had on Simms. If, as you say, you just thought, “I'm just moving
on to other things. I have an overload of work,” or whatever, why
didn’t you refer it to somebody else and let me do it?

Mr. O’SULLIVAN. Well, there was somebody in charge who could
have taken over the case.

Mr. TIERNEY. Who was that?

Mr. O’SULLIVAN. My boss at the time, Gerald McDowell.

Mr. TIERNEY. Did you recommend that Mr. McDowell do that?

Mr. O’SULLIVAN. I did not.
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Mr. TIERNEY. One account of this whole situation has Lawrence
Sarhadt asking you to close out Whitey Bulger as an informer in
1980. Did that every happen?

Mr. O’SULLIVAN. It didn’t.

Mr. TIERNEY. It did not?

Mr. O’SULLIVAN. It did not.

Mr. TIERNEY. Not long after the Oklahoma investigators learned
about the possible tie between Flemmi and Bulger, Flemmi was
closed out as an informant. Did you know that at the time?

Mr. O’SuLLIVAN. I did not.

Mr. TIERNEY. No further questions.

Mr. BURTON. Mr. Lynch.

Mr. LyNcH. Thank you, Mr. O’Sullivan. I just want to followup
on the mirror image of Mr. Tierney’s questions. That is, at a cer-
tain point in time in the Race Fix Case you had these 21—actually,
there were 23, I guess, candidates for indictment. Actually, there
is a list of some 64 other co-conspirators who remain unindicted.
We’ll talk about them in a minute.

But you got this fellow named Simms who you say had a sub-
stantial criminal record. At that point in time you say you were at
least aware of Mr. Bulger’s record and Mr. Flemmi’s record. I just
want to ask you at the time you were considering an indictment,
did you know the fact that James Bulger had several arrests in
Massachusetts for armed robbery? Were you aware of that?

Mr. O’SuLLIvAN. I was generally aware he had a substantial
criminal record.

Mr. LYNCH. And he had grand larceny charges against him as
well, a prior record. You were aware of that time?

Mr. O’SULLIVAN. I knew he had a substantial criminal record, the
specifics of which I don’t remember that I knew.

Mr. LyNcH. Well, do you remember that he had done time in
Leavenworth and also in Alcatraz Prison?

Mr. O’SULLIVAN. I've heard that.

Mr. LyncH. OK. How about Mr. Flemmi, the fact that he had
been tracked previously. He had arrests connected with armed rob-
bery, gambling offenses. This is a race-fixing scheme. Were you
aware of that?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. LyncH. OK. How about his loansharking and propensity to
carry firearms? Were you aware of those?

Mr. O’SULLIVAN. In general terms, yes.

Mr. LyNcH. OK. How about murder and also dynamite bombing
a District Attorney’s personal vehicle in Boston? Were you aware
of that?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. LyncH. OK. You know these people are part of this criminal
enterprise, which is they are taking money from a race-fixing
scheme. Still sitting here today you insist that based on all the evi-
dence that has come out here, that these gentlemen were
unindictable?

Mr. O’SuULLIVAN. As I think about it, there was one other fact
that distinguished Flemmi and Bulger from Simms.

Mr. LYNCH. Let’s hear it.



325

Mr. O’'SULLIVAN. Simms was an active participant in the race-fix
scheme. Flemmi and Bulger were not. All they did was to share the
proceeds. If I had a trial and I put Ciulla on the stand, all Ciulla
would testify to is he fixed races and he sat down and they
whacked up the money in Winter Hill. That’s all he would testify
to.

He had no specific facts that would tell me anything or would tell
the jury anything about what role Bulger and Flemmi had other
than sharing in the proceeds. Whereas Simms had a specific role.
He was Winter’s alter ego who would give Ciulla directions, etc.

Mr. LyncH. I ask you just the general sense here the willingness
for a prosecutor to go for an indictment. In your own experience in
your career, what is the success rate on—I understand you don’t
want to indict the innocent, those that have no connection. You
want to spare them their reputations. You want to spare them the
risk of wrongful prosecution. With the weight of evidence here,
what is the success rate? In order for an indictment to be rendered,
does it have to be 100 percent certain before you can bring an in-
dictment?

Mr. O’SULLIVAN. There was something in effect at the time called
“The Principles of Prosecution” in the Justice Department U.S. At-
torney’s manual which said that you should not indict someone un-
less you had a substantial probability that you could convict them.
That was the standard that I used.

Mr. LYNCH. Let me ask you just finally, in addition to the 21 in-
dictments that were handed down, were all these people convicted?

Mr. O’SULLIVAN. No.

Mr. LyNcH. How many?

Mr. O’'SULLIVAN. Most of them were convicted but at least one
was found not guilty.

1\}/{1"‘.? LyNCH. You're saying 20 out of 21 were convicted? Is that
right?

Mr. O’SuLLIVAN. Well, there were several levels. Some of them
pled guilty, some

Mr. LyncH. That’s OK. We'll count down. If they pled guilty,
chances are they were probably guilty.

Mr. O’'SULLIVAN. I think one was found not guilty. That’s my
memory.

Mr. LYNCH. And there was another group of 64 unindicted co-
conspirators. Do you remember that?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t. I know there was a lot of people that
I didn’t indict but I don’t remember how many.

Mr. LYNCH. Tell me of the 64 initially unindicted co-conspirators
were any of those eventually indicted?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t know, Congressman.

Mr. LYNCH. Thank you.

Mr. BURTON. Mr. Meehan.

Mr. MEEHAN. I have two questions here real quickly and then I'll
yield to Mr. Wilson. He has a question. If Bulger and Flemmi were
splitting up the money that came in from this race-fixing, was that
a criminal offense?

Mr. O’'SULLIVAN. Yes.

Mr. MEEHAN. So then why didn’t you consider indicting them?

Mr. O’SULLIVAN. As I said, there was no corroborative evidence.




326

Mr. BURTON. Would you yield to Mr. Wilson just for a moment?

Mr. WILSON. Mr. O’Sullivan, why is it that you have such a clear
recollection that Bulger and Flemmi only received proceeds from
the face-fixing scheme?

Mr. O’SULLIVAN. It came into my head, Mr. Wilson.

Mr. WILSON. On January 29, 1979, you apparently wrote a
memorandum along with Gerald McDowell to Gerald McGuire who
is the Deputy Chief of Organized Crime for the Racketeering Sec-
tion. This memo conflicts with what you just testified to.

It says, and I'll read the pertinent part and then we’ll break it
down and talk about the various pieces. It says, “Truman Barnosky
met with Howard Winter and six of his associates in late 1973 to
discuss a race-fixing scheme, Winter and his associates, including
Bulger and Flemmi.” The memo states that after the initial meet-
ing with Winter Truman Barnosky met with Winter and partners
in the scheme, John Martarano, Joseph McDonald, James Simms,
Whitey Bulger, Stephen Flemmi.

Bulger and Flemmi, “Would help find outside bookmakers to ac-
cept the bets of the group.” Then later is says, “Ciulla and the Win-
ter group then began to fix races at tracks around the country.”
This is not a quote but it says the scheme lasted for 2 years and
more than 200 races were fixed.

This memorandum, one of the ones the President claimed execu-
tive privilege over, states that the group actually met to discuss the
race-fixing scheme which indicates that Bulger and Flemmi were
part of the conspiracy to actually create the scheme. That’s the first
thing it says.

Then it says, “Winter and his partners would provide the money
necessary to carry out this scheme.” They actually funded the
scheme. Then it says that Bulger and Flemmi specifically, “Would
help find outside bookmakers to accept the bets of the group.” They
were a very, very integral part of actually involving themselves in
this bookmaking and race-fixing process. You made it sound like all
they were doing was getting some ill-gotten proceeds. First of all,
is this memo correct?

Mr. O’SULLIVAN. It must have been at the time I wrote it. It was
in 1979. I just don’t have a clear memory of the facts today so you
got me, Mr. Wilson.

Mr. WILSON. We apologize for this. I asked the Department of
Justice on Monday to provide you with a copy of this memorandum.

Mr. O’SULLIVAN. They didn’t.

Mr. WILSON. It’s not for us to apologize to you for that, but we
did ask them.

Mr. O’SuLLIVAN. Well, I regret, Mr. Wilson, when I spoke to you
on the telephone Tuesday you did not mention to me. We would
have been glad to look at the memorandum and I'm sorry we
didn’t.

Mr. WILSON. I just assumed they would do something that was
so simple.

Mr. BURTON. Mr. Meehan.

Mr. MEEHAN. Thank you, Mr. Chairman. T'll be brief. Mr.
O’Sullivan. Whether you accept it or not, it’s clear that the public’s
trust was shattered by both the Boston FBI office and Federal
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prosecutors. In retrospect do you believe that you could have done
anything at all to prevent some of this from happening?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t, Congressman.

Mr. MEEHAN. You don’t know?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t know.

Mr. MEEHAN. You blame the FBI for what happened but I want
to know if you believe that you could have done more to make sure
that the Boston FBI office was not abusing its power regardless of
organizational skills.

Mr. O’SULLIVAN. I don’t think I could have, Congressman, be-
cause that would have precipitated World War III if I tried to get
inside the FBI to deal with informants. That was the holy of holies,
inner santurium. They wouldn’t have allowed me to do anything
about that, Congressman.

Mr. MEEHAN. Let’s put it in a specific context. Did you know that
Whitey Bulger and Stephen Flemmi were interviewed together on
several occasions?

Mr. O’SULLIVAN. I did not.

Mr. MEEHAN. How is it that you are the head of the Organized
Crime Task Force at the heights of one of the Federal Govern-
ment’s most significant crackdown on organized crime and inter-
views with the likes of Whitey Bulger and Stephen Flemmi are tak-
ing place. Hardly a meaningless event.

It’s hard to believe they were leading organized crime figures
among the Irish mob at the time. Yet, you didn’t know anything
of them being interviewed together. Nobody ever went over the no-
tion of interviewing them together.

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct, Congressman.

Mr. MEEHAN. Would anyone in the U.S. Attorney’s—do you find
that to be outrageous, the fact that they would actually bring these
two gangsters into a room and interview them together giving them
the opportunity to corroborate their stories?

Mr. O’SULLIVAN. I would like to know more of the facts as to
what they were interviewing about.

Mr. MEEHAN. Generally as a matter of policy you bring in two
of the biggest gangsters——

Mr. O’SULLIVAN. Generally as a matter of policy it’s wrong.

Mr. MEEHAN. But does it make sense that the head of the Orga-
nized Crime Task Force wouldn’t be aware of this? Does that make
sense? How do we prevent that from ever happening again? It is
incredible to me to think that you have these two gangsters, mur-
derers who clearly have a corrupting influence on other investiga-
tions and the Federal Government, the chief law enforcement agen-
cy in the country, brings them in to have interviews and they inter-
view them together. Yet the head of the Organized Crime Task
Force doesn’t know about it. It’s hard to believe.

Mr. O’SuLLIVAN. That’s what happened, Congressman.

Mr. MEEHAN. No further questions, Your Honor.

Mr. BURTON. Mr. Delahunt.

Mr. DELAHUNT. Thank you, Chairman.

Earlier today Detective Huff in his testimony referenced, or al-
luded to the fact that you had what to him was surprising informa-
tion about John Martarano. He referenced that you indicated to
him that Martarano is in the Ft. Lauderdale area. Do you have any
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melgflvg)ry of you expressing that during the meeting with Detective
Hulff?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t, Congressman.

Mr. DELAHUNT. You don’t. Do you have any independent memory
of having information regarding the whereabouts of John
Martarano in Florida in the Ft. Lauderdale area?

Mr. O’'SULLIVAN. I don’t.

Mr. DELAHUNT. You don’t. You also earlier referenced something
about Mr. Simms and the likelihood of his fleeing.

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. DELAHUNT. Could you explain that again for me?

Mr. O’SULLIVAN. Yes. I had been—let me back up a step. The
whole Race Fix Case was about dismantling the Winter Gang. Not
the Winter Hill Gang, the Winter Gang. I started by working on
the Winter Hill Gang back when I first became a Federal prosecu-
tor. Actually, when I was a state prosecutor as well.

One of the things we did was we did a gambling case. I did the
gambling case with the state police involving football cards. When
we traced the football cards back to the layoff office where they
went, lo and behold there was Mr. Simms who was then a fugitive
from justice for something. He was arrested and indicted in a foot-
ball card case and then he became a fugitive again. He has a his-
tory of fugitivity.

Mr. DELAHUNT. That factored into your decision to proceed
against Simms and not against Flemmi and Bulger?

Mr. O’SuLLIVAN. It factored into my decision. There was only a
critical mass of people that I could indict in one indictment. Twen-
ty-one was a lot.

Mr. DELAHUNT. But if you take your description as the core
group being three and then, let’s say, the larger group being seven
and then you include Flemmi and Bulger, that’s a fairly nuance
distinction, I would suggest.

Mr. O’'SuLLIVAN. It’s a distinction I make, Congressman. I may
have been wrong but that is the distinction I made.

Mr. DELAHUNT. OK. The reality is that we know Mr. Flemmi was
a fugitive for an extended period of time.

Mr. O’SULLIVAN. Yes, he was.

Mr. DELAHUNT. I mean, he was involved in the Carborn, an at-
torney by the name of Fitzgerald.

Mr. O’SULLIVAN. Fitzgerald. Right.

Mr. DELAHUNT. And he disappeared for how many years. Do you
remember?

Mr. O’'SULLIVAN. I don’t.

Mr. DELAHUNT. You also indicated that you had two investiga-
tions where the subjects of the investigation were Flemmi and
Bulger.

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. DELAHUNT. Could you describe briefly?

Mr. O’SULLIVAN. Yes. One was the Lancaster Street garage in-
vestigation. The second was the Boston police corruption investiga-
tion in which we were attempting to do a wiretap on a bookie in
Rocksberry who had some interaction with Mr. Flemmi. At the
same time we developed a Boston police officer who was willing to
wear a body wire against Mr. Bulger.
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Mr. DELAHUNT. Those two proved to be unsuccessful?

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. DELAHUNT. Do you remember another investigation where 1
happened to be a potential corroborating witness involving a
Frances Greene?

Mr. O’SULLIVAN. I remember the name Frances Greene. I don’t
remember the case at all. Yes, I do remember the case.

Mr. DELAHUNT. In an attempt to refresh your memory, there was
an allegation that Bulger and Flemmi threatened this individual’s
life in a restaurant in my former jurisdiction in Norfolk County. I
would suggest substantial corroborating evidence. I referred that
case to the FBI and to the Strike Force. At that point in time you
were the head of the Strike Force and a colleague of ours by the
name of Marty Gutrol was your assistant. The deputy, if you will.
You have no memory of that?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t, Congressman. I have a memory of
Frances Greene and using him as a witness in a political corrup-
tion case but that’s all.

Mr. DELAHUNT. Involving Frank Tracy?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. DELAHUNT. Do you remember having a conversation with me
several years—that occurred in 1976. You and I had a conversation
in the old Statler Hilton Hotel over on Park Plaza. I asked you
about that particular case and you indicated to me that nothing
happened on the case. You have no memory of that?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t, Congressman.

Mr. BURTON. Would the gentleman yield?

Mr. DELAHUNT. I yield.

Mr. BURTON. Maybe I can refresh your memory a little bit on the
Greene case. You mentioned him immediately when you started
talking about it so you evidently remember Mr. Greene pretty well.

Mr. O’SuLLivaN. I do.

Mr. BURTON. OK. Frances Greene alleged that in 1976 Whitey
Bulger and Stevie Flemmi threatened to kill him if he didn’t repay
$175,000 loan he had borrowed. Greene went to Edward Har-
rington who was the prior attorney at the time but was about to
become the new U.S. Attorney in Massachusetts who told him the
matter could best be pursued through a state investigation because
the extortion occurred in Norfolk County.

Harrington phoned District Attorney William Delahunt who for-
warded the case to the FBI because Federal extortion laws carried
stiffer penalties than they could obtain under Massachusetts law.
Greene and Delahunt were interviewed by agents working with
Connelly and the case was put in FBI files and closed a year later.

Now, what Mr. Delahunt was asking you was do you remember
that case? I mean, it seems pretty substantial. You knew these
guys were murderers. Didn’t you?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. BURTON. You knew they were murderers and a case was re-
ferred to you where there was a $175,000 loan that was not repaid
and these two guys who you knew were murderers threatened to
kill this fellow and you didn’t followup on the case.

Mr. O’SuLLIVAN. Congressman, I have no memory of the case, no
memory of it being referred to me.
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Mr. BURTON. And you don’t remember talking to Mr. Delahunt?

Mr. O’'SuLLIVAN. I have no memory of talking to Mr. Delahunt.
Yes, that’s correct.

Mr. BURTON. You just don’t remember?

Mr. O’SULLIVAN. I do remember Mr. Greene.

Mr. BURTON. But you don’t remember this case?

Mr. O’'SULLIVAN. I don’t.

Mr. BURTON. And you were the head of the Strike Force?

Mr. O’SuLLIVAN. That’s correct.

Mr. DELAHUNT. Maybe if I mentioned some names it might job
your memory. There was the recipient of the loan. The provider of
the loan was an individual by the name of Rita Tobias. Does that
name ring a bell?

Mr. O’SULLIVAN. No, it doesn’t, Congressman.

Mr. DELAHUNT. The FBI agents that interviewed me were Ken-
nedy and Daley, I believe.

Mr. O’SULLIVAN. Daley was a case agent in the Race Fix trial.

Mr. DELAHUNT. I don’t know if it was the same agent but this,
again, doesn’t help you?

Mr. O’SULLIVAN. It doesn’t.

Mr. DELAHUNT. They came and they interviewed me. I indicated
that I was present in the restaurant at the time of the extortion.
My colleague says to me I had better explain it a little more. I'll
let that sit right there. But I obviously could identify several of the
individuals.

Mr. O’SULLIVAN. It doesn’t ring a bell, Congressman.

Mr. DELAHUNT. I yield back to the chairman.

Mr. BURTON. Do you have a question?

Mr. SHAYS. Yes, I do.

Mr. BURTON. Yield to Mr. Shays.

Mr. SHAYS. I don’t intend to keep you here much longer, Mr.
O’Sullivan. I just want to say my interest in this whole issue start-
ed with Mr. Salvati and Marie Salvati and their incredible story.
You were in the Massachusetts Attorney General’s Office at the
time of the Deegan trial. That part is correct?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t know.

Mr. SHAYS. OK. Do you know anything about the Deegan murder
or anything about innocent people being sent to jail?

Mr. O’'SULLIVAN. I don’t.

Mr. SHAYS. When you started reading these stories later on, did
you start to say, my God, these guys were fingered by two corrupt
informants, people that you knew to have no credibility. Did you
start to have a little question of interest in this case at all?

Mr. O’SULLIVAN. I did not, Congressman.

Mr. SHAYS. Why?

Mr. O’'SULLIVAN. It just wasn’t on my turf. I didn’t think that I
could right the wrongs of the whole world, Congressman.

Mr. SHAYS. That’s not really what I'm asking whether you could
right them. I'm interested whether you began to have any ques-
tions or doubts about the fact that innocent people might have been
in jail because of Mr. Bulger and Mr. Flemmi.

Mr. O’SULLIVAN. I didn’t, Congressman. I just didn’t think about
it to be honest.
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Ml‘; SHAYS. When did you start to think that they might be inno-
cent?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t know.

Mr. SHAYS. It had to be at some point. When they were finally
let go or a little before or when?

Mr. O’SULLIVAN. I think probably when they were finally let go.

Mr. SHAYS. OK. Let me ask one last question. Is there anything
that this committee has been working on that you are aware of
that you have information about that you think would be pertinent
but we just simply failed to ask you?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t think so.

Mr. SHAYS. There’s nothing you need to say to this committee
that would be helpful to this committee?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t think I do, Congressman.

Mr. SHAYS. Thank you.

Mr. BURTON. Mr. Tierney.

Mr. TIERNEY. Mr. O’Sullivan, at one point you told the FBI's Of-
fice of Professional Responsibility that there were always allega-
tions being made against FBI Agent Connelly, but I don’t have any
record of you telling exactly what those allegations were. What
were the allegations that you alluded to?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t remember what I told the Office of Pro-
fessional Responsibility, Congressman.

Mr. TIERNEY. You don’t have any recollection of that at all?

Mr. O’SULLIVAN. Don’t have any recollection at all. Don’t even re-
member being interviewed by the Office of Professional Respon-
sibility. When was the date of that?

Mr. TIERNEY. 1997. You don’t remember back to 19977

Mr. O’SULLIVAN. No.

Mr. TIERNEY. Not at all?

Mr. O’'SULLIVAN. Not at all.

Mr. TIERNEY. You are familiar with the incident referred to as
75 State Street?

Mr. O’'SULLIVAN. I am.

Mr. TiERNEY. Did you ever discuss the 75 State Street investiga-
tion with William Bulger prior to your announcement in 1989 that
the investigation was closed?

Mr. O’SULLIVAN. No.

Mr. TiERNEY. Which FBI agent was in charge of that investiga-
tion, Agent Morris?

Mr. O’SULLIVAN. He was the squad supervisor, yes.

Mr. TIERNEY. When you announced that the 75 State Street in-
vestigation was closed, you said it was “not even close.” Would you
have said that publicly if you knew at that time John Morris was
taking money and gratuities from James Bulger?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t think that would have affected my deci-
sion on 75 State Street. The answer is yes, I would have said that,
even if I knew that fact.

Mr. TIERNEY. When you decided to close the case, did you rely
on the word of the FBI?

Mr. O’SULLIVAN. Yes, but I relied primarily on the two inves-
tigating Assistant U.S. Attorneys who had done most of the work
and had interviewed most of the witnesses in that case. I relied on
Ralph Gantz and Alex Leak.
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Mr. TIERNEY. So you did not rely on the FBI people at all or just
to a limited degree?

Mr. O’SULLIVAN. To a very limited degree.

Mr. TIERNEY. Do you think that investigation could have been
compromised by the information that you got from the FBI sources?

Mr. O’SULLIVAN. Anything is possible but I don’t think so, Con-
gressman. I think that the investigation was conducted appro-
priately by the Assistant U.S. Attorneys and I think that they got
to the bottom of the case and there was no case against Mr. Bulger.

Mr. TIERNEY. Did you ever interview Mr. Bulger, William Bulg-
er?

Mr. O’'SuLLIVAN. When 1 took over as U.S. Attorney I arranged
to have Mr. William Bulger interviewed by Alex Leak and Ralph
Gantz.

Mr. TIERNEY. But you didn’t personally do this?

Mr. O’SULLIVAN. I did not personally.

Mr. TIERNEY. Before that interview were you aware of whether
John Connelly had talked to Mr. Bulger, Mr. William Bulger, about
the Federal investigation or any evidence that had been developed?

Mr. O’'SULLIVAN. I was not because I had basically set a hermetic
seal around that investigation so nobody would know what we were
doing. The information didn’t go either way. I didn’t know he was
asking about it or anything about it. I read about it in the paper
later on that he did ask about it.

Mr. TIERNEY. Did you direct any of your people to ask questions
concerning the relationship between Mr. Connelly and Mr. Bulger,
both Mr. Bulgers?

Mr. O’SULLIVAN. No. Let’s back up a step because 75 State Street
was an investigation which a decision had been made that they not
be indicted, that an indictment should not be brought, and it was
reviewed by the then U.S. Attorney who ratified the decision. The
then U.S. Attorney was fired by the Justice Department and I was
made the temporary U.S. Attorney.

I was asked by Attorney General Thornburgh to review 75 State
Street so that was a tertiary review that I was reviewing. And
that’s where I directed these various interviews of William Bulger,
etc., which had not been done at that point. That is a long way of
answering your question, I think, Congressman.

Mr. TIERNEY. You did not know at that point in time that John
Morris had been taking money and gratuities from James Bulger?

Mr. O’'SuLLIVAN. I did not.

Mr. DELAHUNT. Does the gentleman yield?

Mr. TIERNEY. Yes, I yield.

Mr. DELAHUNT. Just one question. It’s my memory that you
made a public announcement relative to the 75 State Street inves-
tigation.

Mr. O’SuLLIVAN. That’s correct.

Mr. DELAHUNT. Where was that announcement made?

Mr. O’SuLLIVAN. Where was it made? I think it was made in a
press room in this building the U.S. Attorney’s Office had.

Mr. DELAHUNT. How long were you a government lawyer for the
Federal Government?

Mr. O’SULLIVAN. Sixteen years, I think.
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Mr. DELAHUNT. How many times did you have a press conference
to announce the closure of an investigation without an indictment?

Mr. O’SULLIVAN. This was a very rare instance.

Mr. DELAHUNT. Answer the question. How many times?

Mr. O’SuLLIvaN. I think it may have happened before but I just
don’t remember the instance. At least one other time, I think.

Mr. DELAHUNT. One other time?

Mr. O’SULLIVAN. One other time.

Mr. DELAHUNT. Could you go back and try to refresh your mem-
ory a‘;nd let the staff and the committee know about that other
time?

Mr. O’SULLIVAN. Sure.

Mr. DELAHUNT. I yield to my friend.

Mr. BURTON. But you didn’t think there was enough evidence? Is
that correct?

Mr. O’SULLIVAN. I'm sorry, Congressman. Which case are we
talking about now?

Mr. BURTON. We're talking about the 75 State Street allegations.

Any other questions?

Mr. MEEHAN. Mr. Chairman.

Mr. BURTON. Mr. Meehan.

Mr. MEEHAN. Were there other investigations of this matter? Did
any law enforcement agency conduct a similar investigation?

Mr. O’SULLIVAN. Of 75 State Street are you talking about?

Mr. MEEHAN. Yes.

Mr. O’SULLIVAN. Yes. The Massachusetts State Attorney General
reviewed the matter as well.

Mr. MEEHAN. Which Attorney General was that?

Mr. O’SULLIVAN. Scott Harshbarger.

Mr. MEEHAN. And had the prior Attorney General reviewed the
case? State Attorney General.

Mr. O’SULLIVAN. I don’t know. I only know that I think it was
Mr. Harshbarger’s office.

Mr. MEEHAN. And did Mr. Harshbarger make a determination on
the case?

Mr. O’SuLLIVAN. He did.

Mr. MEEHAN. What was that determination?

Mr. O’SuLLIVAN. That there was no indictable case.

Mr. MEEHAN. No further questions.

Mr. BURTON. Let me just go through this real quickly here.
Thomas Finnerty was a partner or a law associate of Bulger.
Brown paid Finnerty $500,000 in July 1985 as a partial payment
for Finnerty’s partnership interest in the 75 State Street develop-
ment. A month later Finnerty issued himself and Bulger checks for
$225,000 each.

Two additional checks were issued to Bulger and Finnerty for
$15,000 in October 1985. Bulger claims that the money was a loan
in anticipation of a legal fee. There was a superseding indictment
that was issued by a Federal grand jury in Boston that Brown had
made illegal payments to the city of Boston further alleging that
other public officials had received moneys from Brown.

Bulger returned $215,000 to Brown’s trust 3 days after the in-
dictment became public and made an additional repayment of
$39,000 2 weeks later. All the funds that Bulger paid, he repaid
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all these loans but they were returned to him within the next 12
months, I presume, as legal fees. You said the case showed power
brokering but did not rise to the level of extortion.

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct, Congressman.

Mr. BURTON. You don’t think that sounds a little bit unusual?

Mr. O’SULLIVAN. Sure. That’s why I said it was power brokering,
Congressman.

Mr. BURTON. What is the difference between power brokering
and extortion?

Mr. O’'SULLIVAN. My view was that Mr. Finnerty was attempting
to play on his connection with Mr. Bulger to shake down the real
estate developer who wanted some influence from Mr. Finnerty.
But the real question is what does Mr. Bulger do with respect to
it? We had no evidence that Mr. Bulger did anything in his official
capacity. That is, he introduced no legislation, did nothing about it.

Mr. BURTON. So he returned all the money to show that there
was nothing?

Mr. O’SULLIVAN. I have no idea why he returned it.

Mr. BURTON. All the money was repaid to him over the next
year?

Mr. O’'SULLIVAN. I have no idea about that. In order to be a Fed-
eral crime it has to be under color of official right and a state offi-
cial has to do something and we could find nothing. We diligently
went through the state house archives to find legislation whether
Mr. Bulger had introduced legislation to facilitate the city taking
the parking garage that 75 State Street is built on.

Out of all of that we couldn’t find a single thing that he did. All
I was doing, Congressman, was a tertiary review of a decision that
had been made by two line prosecutors and ratified by a then U.S.
Attorney to close the case. I was reviewing the closure. I wasn’t the
line attorney doing the investigation. I was reviewing the investiga-
tion.

Mr. BurToON. OK.

Any other questions?

Mr. DELAHUNT. I have some to wrap up and clean up.

Mr. BURTON. Go ahead, Mr. Delahunt.

Mr. DELAHUNT. It’s just some clean-up in terms of an interview
that was conducted by the FBI back in July 1997 of yourself. Pre-
sumably it was done pursuant to an OPR investigation. I think,
Mr. Scott, you were present with Mr. O’Sullivan.

Some of these statements, I think, are not ample enough to re-
flect the facts. On page 1 it says, “O’Sullivan had no involvement
in the Lancaster Garage Title 3 investigation until after the fact.”
That’s inaccurate. Correct?

Mr. O’SULLIVAN. That’s inaccurate, Congressman.

Mr. DELAHUNT. Not only were you intimately involved in that in-
vestigation per your testimony here today, but presumably you
were funding it through LEAA or

Mr. O’SULLIVAN. Was not funding it, Congressman. It was done
by the state police and the District Attorney’s Office. All I did was
help the District Attorney. The Assistant District Attorney who
was assigned to the case had no experience with electronic surveil-
lance.
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If there is anything that I know, it’s an electronic surveillance.
I helped them write the T3 application, the state T3 application,
and familiarize them with the T3 routine, how we would have to
file reports with the monitoring judge at that time.

Mr. DELAHUNT. If you read this, it would appear to be a Federal
Title 3. Obviously it’s not a Title 3 investigation. It’s a state inves-
tigation but it wouldn’t be Title 3.

Mr. O’SULLIVAN. That’s correct.

Mr. DELAHUNT. OK.

Mr. O’SuLLIVAN. Title 3 authorizes a state to have their own.

Mr. DELAHUNT. I understand. There are references here to an in-
vestigation you were conducting relative to the Boston Police De-
partment. There is a statement in here. I don’t know whether it be-
longs here and what the rationale is for it but let me read it to you.
“Connelly [referring to the former agent John Connelly] was very
close to Ed Walsh of the Boston Police Department. Walsh became
a Deputy Superintendent of the Boston Police Department and was
a self-proclaimed expert on organized crime.” What is the purpose,
if you can remember?

Mr. O’SuLLIVAN. I don’t remember. I don’t remember making
that statement. I don’t remember the interview, Congressman but
it’s there. I must have said it.

Mr. DELAHUNT. Also there is a reference in here to a statement
that you made relative to an Angelo Sonny Macurrio. Let me read
it to you. “O’Sullivan was never told that Maccurrio was an FBI
informant while he was the governing prosecutor. O’Sullivan was
shown a copy of a letter dated October 31, 1988, that he appeared
to have drafted. The letter was addressed to the U.S. Parole Com-
mission.

It was written in behalf of Angela Macurrio. O’Sullivan did not
recall this letter and it did not refresh his recollection. O’Sullivan
does not recall having any conversations with Diane Kottmyer, who
was a member of the Strike Force, about Macurrio being an inform-
ant. At that time there was nothing special about Macurrio and,
therefore, no reason for any of this to stick out in O’Sullivan’s
mind.” Is that an accurate reflection of what you can remember?

Mr. O’SULLIVAN. Or can’t remember.

Mr. DELAHUNT. Or can’t remember.

Mr. O’SULLIVAN. Yes.

Mr. DELAHUNT. It goes on here to say, “There were probably 15
to 25 instances where the identities of FBI informants were re-
vealed to O’Sullivan. O’Sullivan traveled on several occasions to
testify on behalf of informants. He also had meetings at the De-
partment of Justice where the identities of informants were re-
vealed to him.” Is that a reflection of what you can remember now
in terms of your interaction with informants?

Mr. O’SULLIVAN. I don’t remember saying that but, yes, that’s my
interaction with informants.

Mr. BURTON. Mr. Wilson has one question and then we’ll let you
go, Mr. O’Sullivan.

Mr. WILSON. Mr. O’Sullivan, is it fair to say that the decision not
to indict Bulger and Flemmi in the Race Fix Case was an exercise
in prosecutorial discretion?

Mr. O’SULLIVAN. Yes.
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Mr. WILSON. Fair enough. My last comment was, Mr. Scott, your
attorney, has vigorously represented you but he has been a pleas-
ure to deal with. We don’t always get that. I really do appreciate
his willingness to work with us and his cooperation with us. I want
to thank him for that because, as I say, it’s not what we always
get.

Thank you, Mr. Scott.

Mr. ScoTT. We appreciate the opportunity to cooperate with this
committee because there have been a lot of misstatements and dis-
tortion of the record in regard to Mr. Mr. O’Sullivan’s very distin-
guished career as a Federal prosecutor. We welcome the oppor-
tunity to set the record straight. 20/20 hindsight is a wonderful
thing in terms of guessing the exercises, as Mr. Wilson as said, of
prosecutorial discretion.

I think that the record is absolutely clear that Mr. O’Sullivan
using his best good faith judgment as an experienced prosecutor
made what he believed to be an appropriate decision at the time
and under the circumstances not to indict Mr. Bulger and Mr.
Flemmi in the Race Fix Case. He did that using his best good faith
judgment of what was a way to proceed and the most effective way
to obtain a conviction of Mr. Winter and not do it as a response
to the FBI and he exercised his best judgment.

Mr. BURTON. We appreciate your comments. You weren’t sworn.
We normally don’t have attorneys for witnesses who are testifying.
Let me just say that we will followup on the answers that were
given by Mr. O’Sullivan and we may get back to you with some ad-
ditional questions at some point in the future.

With that, we’ll let you go and we’ll go to the next panel. We
would like to take maybe a five or 10-minute break and then we’ll
come right back at 3 because it’s getting late in the day and we
want to get through the rest of this.

Mr. O’SULLIVAN. Thank you, Mr. Chairman. I appreciate appear-
ing before the committee.

[Recess.]

Mr. BURTON. Sorry for the lateness of getting back in here but
we had some things come up that we had to address. Like all hear-
ings, you have unexpected things occur.

Paul Markham, thank you for being here. Would you please rise.
Do you have counsel with you?

Mr. MARKHAM. No.

[Witness sworn.]

Mr. BURTON. Do you have any opening statements you would like
to make, Mr. Markham?

STATEMENT OF PAUL MARKHAM, FORMER U.S. ATTORNEY
FOR THE DISTRICT OF MASSACHUSETTS

Mr. MARKHAM. No, sir.

Mr. BURTON. You do not have any opening statement?

Mr. MARKHAM. No, I’'m here to answer your questions.

Mr. BURTON. OK. Great. You were the lead prosecutor in a case
involving the use of Joe “The Animal” Barboza against New Eng-
land Mafia Boss Raymond Patriarca. Barboza testified in three
cases over a 6-month period. One was the Patriarca prosecution
and another was a prosecution of Gennaro Angiulo. The third was
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a prosecution of six individuals for the murder of Edward “Teddy”
Deegan. The Patriarca prosecution was Federal and the other two
were state. I mark them as important because Federal law enforce-
ment developed the Barboza, so on and so forth. I won’t go into all
of that. Let me get to the questions.

You have the exhibits in front of you, sir?

Mr. MARKHAM. What exhibits?

Mr. BURTON. Do we have any exhibits in front of him?

Mr. MARKHAM. I never received any exhibits.

Mr. BURTON. You did not?

Mr. MARKHAM. No.

Mr. BUrRTON. OK. You'll get them right now and we’ll take the
time to let you take a look at them. There are questions we will
be asking based upon these exhibits.

Mr. MARKHAM. What are they?

Mr. BURTON. You have exhibit No. 1 before you, sir?

[Exhibit 1 follows:]
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Mr. MARKHAM. I have it, yeah.

Mr. BURTON. OK. It states that the microphone surveillance ad-
vised on March the 9, 1965, that James Flemmi and Joseph
Barboza requested permission from Patriarca to kill Edward
“Teddy” Deegan as they are having a problem with him. Patriarca
ultimately furnished his OK. Were you aware of this in 1968, that
Patriarca had OKed the hit?

Mr. MARKHAM. Well, I was aware. Are you familiar with the
Taglianetti Case, sir?

Mr. BURTON. My chief counsel is and I'll be glad to yield to him.

Mr. MARKHAM. There was for a period of time a bug, if you will,
in the Patriarca office in Providence, Rhode Island. That had been
in place since 1962 through 1965. The Taglianetti Case was in
Providence, Rhode Island, which was a Federal income tax prosecu-
tion.

The government voluntarily at that time, or the FBI, said that
we had these illegal tapes in Patriarca’s office during that period
of time. As a result of our prosecution of Patriarca, we wanted to
be sure that it was clean. That is, the so-called Marfeo case.

As a result of that, we were sent not the tapes themselves but
what is called logs which were excerpted by somebody in the De-
partment of Justice who had listened to these tapes presumably
certain excerpts. We wanted to know the excerpts with respect to
Barboza and the Marfeo case.

With respect to this first thing, it very well may have been in
those logs. I don’t recall at this point but I don’t dispute the fact
that it was. Let me say this. I had no interest in the Teddy Deegan
case. That was a state case. Not only that, but this log was also
produced in the Patriarca case.

One of the defendants, rather one of the counsel in that case,
was the most prominent and best criminal lawyers in the state, Mr.
Balliro, had this information. Mr. Balliro also represented one of
the defendants in the Deegan case. Aside from that, is there a
question with respect to—yes, I was aware of it perhaps, but it had
no relevance to me at the time in connection with the Patriarca
prosecution.

Mr. BURTON. I understand. What bigger targets for prosecution
did the U.S. Attorney’s Office in Boston have in 1968 than Ray-
mond Patriarca?

Mr. MARKHAM. I would say none.

Mr. BURTON. We asked Dennis Condon why Patriarca wasn’t
prosecuted for the Deegan murder and he suggested that we should
ask you about that. Microphone surveillance had Jimmy Flemmi
and Joe Barboza asking Patriarca for permission to kill Deegan.

Mr. MARKHAM. I didn’t understand the first part. Why he wasn’t
prosecuted for what?

Mr. BURTON. We asked Dennis Condon why Patriarca wasn’t
prosecuted for the Deegan murder because he OKed the hit. That’s
why I asked you that first question. And he suggested that we
ought to ask you. Microphone surveillance had Jimmy Flemmi and
Joe Barboza asking Patriarca for permission to kill Deegan.

At least two FBI documents say that Patriarca gave his permis-
sion. That is in exhibit 1 and 16 that you have before you. Deegan
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was killed 3 days later and the Justice Department had a lot of re-
liable evidence that Flemmi and Barboza killed Deegan. Did you
ever discuss with anyone whether Patriarca should have been pros-
ecuted for Deegan’s murder?

[Exhibit 16 follows:]
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Mr. MARKHAM. No, I did not. As was stated earlier today, there
is no Federal statute on murder. If he was murdered, that would
either have been in Rhode Island or Massachusetts.

Mr. BURTON. What about interstate conspiracy?

Mr. MARKHAM. Patriarca was indicted in our case on the so-
called Travel Act, Title 18, 1952. Marfeo was never Kkilled, by the
way. After our indictment Barboza was turned over to the District
Attorney’s Office from whom we got him in the first place. Now, if
they wanted to prosecute anybody for murder, they could have. I
had no control over that.

Mr. BURTON. But you didn’t think you should take any action
knowing that Patriarca gave the OK to kill Deegan?

Mr. MARKHAM. I didn’t think who should take any action?

Mr. BURTON. You didn’t feel like you should take any action
against Patriarca for the Deegan murder?

Mr. MARKHAM. No, I didn’t. What action could I have taken?

Mr. BURTON. You have a tape that

Mr. MARKHAM. No, I don’t have a tape.

Mr. BURTON. You have the excerpts of the tape.

Mr. MARKHAM. Yeah.

Mr. BURTON. Did the excerpts of the tape indicate or show that
Patriarca OKed the murder?

Mr. MARKHAM. The excerpts are here presumably. I don’t recall
seeing any excerpts. Now, whether or not,

Mr. BURTON. You said you read exhibit 1.

Mr. MARKHAM. I read the first

Mr. BURTON. I know, but you had this in your possession when
the prosecution was taking place. You got these logs, you said.

Mr. MARKHAM. I'm sure that they were not—I didn’t. My staff in
the office went over this. I reviewed it, of course. I'm sure I saw
this.

Mr. BURTON. I’'m sure the staff would point out something as rel-
evant.

Mr. MARKHAM. Not relevant to my case.

Mr. BURTON. Well, I know, but something as important then as
Patriarca saying to those individuals, Barboza, “Yeah, go ahead
and you can kill Deegan.” You say there is no action that you could
have taken?

Mr. MARKHAM. Yeah, the action to turn Barboza over to the Dis-
trict Attorney’s Office. They could pursue that if they wanted to.
I don’t know whether they knew this or not but don’t forget, sir,
these were illegal tapes that were under seal in this court. I don’t
know whether I could have possibly released this information.

Mr. BURTON. Did you ever talk to Jimmy Flemmi about his in-
volvement in the Deegan murder?

Mr. MARKHAM. Wouldn’t know Jimmy Flemmi if I tripped over
him. Never heard of him.

Mr. BUrTON. Exhibit No. 3 is a memorandum written by FBI
agent Dennis Condon. It says Flemmi told an informant that all he
wants to do now is kill people and that is better than hitting
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banks. Informant said Flemmi said that he feels he can now be the
top hit man in this area and intends to be. Exhibit 4 has FBI Di-
rector Hoover asking the Boston Office how its efforts to develop
Jimmy Flemmi as an informant were coming along.

[Exhibit 3 follows:]
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Mr. MARKHAM. I don’t know that I have ever seen that, sir.
Mr. BUurRTON. Uh?

Mr. MARKHAM. I don’t know that I have ever seen that.
Mr. BURTON. You don’t have exhibit 4 before you?

[Exhibit 4 follows:]
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Mr. MARKHAM. Exhibit list, exhibit 4. Memorandum from FBI Di-
rector. No, I don’t have that. I don’t think I've ever seen that.

Mr. BURTON. I think it’s in your packet there.

b ltYIr. MARKHAM. It says right here. I see it, but I never saw that
efore.

Mr.? BURTON. Have you looked at the exhibit in there, sir, exhibit
No. 47

Mr. MARKHAM. Yes.

Mr. BURTON. It says the FBI Director asked the Boston office
how its efforts to develop Jimmy Flemmi as an informant were
coming along. A couple of days later Hoover got an answer. In ex-
hibit No. 5 it says that Jimmy Flemmi has murdered seven people
including Deegan.

From all indications he is going to continue to commit murder.
The document concludes by saying that the benefit of developing
Flemmi as informant outweighs the risk. Were you aware at the
time that Flemmi wanted to be the best hit man in the area?

[Exhibit 5 follows:]
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Mr. MARKHAM. No, I wasn’t.

Mr. BURTON. And at the same time that the FBI——

Mr. MARKHAM. Sir, I have never seen these documents that you
show us that are attached here until just this minute. I wouldn’t
see them in the normal course of business.

Mr. BURTON. Let me ask you some questions then assuming you
haven’t seen those documents.

Mr. MARKHAM. Go ahead.

Mr. BURTON. Were you aware that Flemmi wanted to be the best
killer, hitman, in this area?

Mr. MARKHAM. I had never heard of Jimmy Flemmi. I didn’t
know him. I had never heard that, no.

Mr. BURTON. And you weren’t aware that he killed seven people?

Mr. MARKHAM. No, I wasn’t.

Mr. BURTON. Did Jimmy Flemmi ever go before a grand jury to
talk about the Deegan murder?

Mr. MARKHAM. No, he didn’t. I don’t know. The State’s grand
jury? I don’t know. He never was here.

Mr. BURTON. Judge Harrington said Flemmi was put before a
grand jury to give him cover. Were you aware of that?

Mr. MARKHAM. No. What grand jury? State grand jury?

Mr. BURTON. We don’t know whether it was a Federal or state
grand jury. You are not aware of it?

Mr. MARKHAM. No, I'm not. I don’t think it was a state grand
jury because I had no contact with Jimmy Flemmi.

Mr. BURTON. So you didn’t know that Jimmy Flemmi was a Fed-
eral informant?

Mr. MARKHAM. I don’t know if he ever was. There’s two Flemmis.
One is Steve and one is Jimmy.

Mr. BurTON. Well, Vince and Jimmy Flemmi.

Mr. MARKHAM. Yeah.

Mr. BURTON. You didn’t know that he was a Federal informant?

Mr. MARKHAM. I didn’t know that until I read the decision in
Commonwealth against Limone wherein part of that opinion states
that, “FBI focus on Flemmi as a potential source began on March
1965. The first reported contact with Flemmi as an informant was
by FBI Agent Rico on April 5. In his letter AUSA Durham states
that FBI files show that Flemmi was contacted five times as an in-
formant by Special Agent Rico and that Flemmi’s file was closed
on September 15, 1965.”

Mr. BURTON. You reviewed the handwritten logs, you said.

Mr. MARKHAM. I said my staff reviewed them and I reviewed
their pros memo.

Mr. BURTON. Do you recall reviewing the part that said some-
thing about Patriarca talking about approving the hit of Deegan?

Mr. MARKHAM. I just said yes. Yes, I did.

Mr. BURTON. You remember that? OK.

Mr. MARKHAM. Well, I don’t remember it specifically. If it was in
there I didn’t pay that much attention to it because it had nothing
to do with the case I was interested in.

Mr. BURTON. It seems to us if you had the microphone surveil-
lance about Patriarca and the Deegan——
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Mr. MARKHAM. No, I didn’t have the microphone surveillance, sir.
That’s where you're wrong. The FBI did and they admitted that it
was illegal.

Mr. BURTON. But you had the logs.

Mr. MARKHAM. That’s right.

Mr. BURTON. And your staff reviewed the logs.

Mr. MARKHAM. That’s right.

Mr. BURTON. And you reviewed your staff report.

Mr. MARKHAM. That’s right.

Mr. BURTON. If you had the logs about the surveillance about
Patriarca and the Deegan murder that showed Patriarca was in-
volved, and you had a witness that had decided to testify because
he was facing a very long prison sentence, you would spend a lot
of time discussing the Deegan murder. Is that a mistaken assump-
tion?

Mr. MARKHAM. That’s a mistaken assumption on your part. My
focus in the Patriarca case was with the informant that we had,
Mr. Barron, who was going to testify about the Willy Marfeo situa-
tion, not about Deegan. Deegan was done by the state. I had noth-
ing to do with the state prosecution of Deegan.

I would be very much surprised if Mr. Balliro, who was aware
of these logs, did not talk to Flemmi. I would be very much sur-
prised if that is not the case. I would be very much surprised if
there is not also other information somewhere in the files that dis-
close there were several other people involved in this.

Mr. BURTON. That’s why we’re asking you these questions, sir.
Just a moment.

Mr. TIERNEY. The only question I would have, just to cut to the
crux of it, sir, having had those notes did you at sometime become
aware that there was a prosecution with respect to the Deegan
murder?

Mr. MARKHAM. I was aware only that there was such a prosecu-
tion. It had no significance to me with respect to my function as
a U.S. Attorney.

Mr. TIERNEY. Knowing there was a prosecution going on it just
never came into your consciousness that, “Gee, I have information
and maybe these guys on trial aren’t responsible.”

Mr. MARKHAM. Well, I would assume that the Suffolk County
District Attorney investigated that case fully.

Mr. TIERNEY. I guess what I'm thinking is did you not even get
to the level of concerning yourself that, “I heard something dif-
ferent than it what it looks like they are prosecuting?”

Mr. MARKHAM. I didn’t hear something different.

Mr. TIERNEY. Or you read something perhaps.

Mr. MARKHAM. Well, I’'m not so sure that’s so.

Mr. TIERNEY. I'm asking you whether or not your staff gave you
that information and whether or not it rang a bell for you when
you found out they were prosecuting other individuals.

Mr. MARKHAM. Well, of course, as you know, Baron was in on the
Deegan case and testified that he shot him. Flemmi was not in-
dicted. Why I don’t know. I never thought of it.

Mr. TIERNEY. That’s my question. You never thought of it?

Mr. MARKHAM. No. Any number of reasons why he might not
have been indicted.
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Mr. TIERNEY. Well, that’s where I was going. I was wondering if
you thought of it and thought you just didn’t have to take any ac-
tion or whether it never occurred to you.

Mr. MARKHAM. It never occurred to me.

Mr. LyncH. Mr. Markham, in the earlier testimony with Judge
Harrington, you talked about the fact that this listening device
that had been planted in Patriarca’s office had rendered evidence
to the New England Strike Force. Not just to one single person but
was disseminated among law enforcement that were interested in
prosecuting organized crime as a rule, not just what was perceived
to be happening in a Federal court but what was happening in soci-
ety and all of New England.

On this tape based on the evidence that we got from the FBI—
and they have summaries there. They are not the actual logs—it
was reported that Vincent, or James Flemmi, and Joe “The Ani-
mal” Barboza had asked Mr. Patriarca for permission to kill Teddy
Deegan.

Mr. MARKHAM. Yeah.

Mr. LYNCH. And after getting the approval they carried that out.
Mr. Deegan’s body was found in the trunk of a car in Massachu-
setts in Chelsea. Any sense that might be some type of interstate
conspiracy to commit murder that would fall under a Federal juris-
diction?

Mr. MARKHAM. They were prosecuted. The Deegan murder was
Roy French. About five people were prosecuted for that case.

Mr. LYyNcH. The wrong people.

Mr. MARKHAM. I don’t know whether they were or not. I wasn’t
there. You know, the SJC affirmed that decision. There were sev-
eral motions for a new trial. As a result of Judge Wolf’s hearing
there is some question now on the credibility of some of the wit-
nesses. The testimony was principally based on Baron who in ex-
hibit 1 admits that he was down with Patriarca requesting permis-
sion. Why Flemmi wasn’t indicted I don’t know. Maybe they didn’t
have anything on Flemmi. I don’t know.

Mr. BURTON. Let me followup on that. Since the murder involved
going across the state line, you did have jurisdiction if you wanted
to indict Patriarca for murder. Didn’t you?

Mr. MARKHAM. We had already indicted Patriarca on the Marfeo
thing when these things——

Mr. BURTON. I understand. I understand, but you could have in-
dicted him.

Mr. MARKHAM. Perhaps. I wasn’t familiar nor was there any in-
vestigation with respect to corroboration on that thing. That was
done by

Mr. BURTON. I know, but you saw

Mr. MARKHAM. No, no, no. Let me finish my answer. That was
done by the Suffolk County Office, not by the U.S. Attorney’s Of-
fice.

Mr. BURTON. I understand. But you looked at the logs.

Mr. MARKHAM. Yeah, and saw this.

Mr. BURTON. And you saw that the Deegan hit was approved by
Patriarca. The crime went across state line so you did have juris-
diction.

Mr. MARKHAM. Yeah.
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Mr. BURTON. Since you had jurisdiction why didn’t you indict
Patriarca on that charge?

Mr. MARKHAM. Because Patriarca had already been indicted on
the Marfeo thing. OK?

Mr. BURTON. I understand.

Mr. MARKHAM. We wanted to do that one first. I had left the of-
fice in 1969. I left the office in June 1969.

Mr. LYNCH. Mr. Markham, just because Mr. Patriarca was being
a}llready prosecuted for another murder, I don’t just understand
that

Mr. MARKHAM. Because there were several legal issues involved
in this on the Title 18 1952, the so-called Travel Act. They were
determined by the Court of Appeals as to whether or not the par-
ticular facts in the Patriarca case would support a conviction under
1952.

There was plenty of time—I don’t know if there was plenty of
time. I don’t know about the statute of limitations or anything, but
we had gone through with the information we had at the time of
the indictment, prior to the indictment, and we prosecuted him. I
didn’t get this information until after the indictment. I'm sorry. I
misspoke. We didn’t get this information until after the

Mr. BURTON. The logs clearly showed——

Mr. MARKHAM. I understand that.

Mr. BURTON. Let me finish. The logs clearly showed that Deegan
and Barboza were involved in the Deegan murder.

Mr. MARKHAM. No, it doesn’t. I disagree with you on that. It
clearly shows that two hoodlums were down in Patriarca’s office
and requested permission.

Mr. BUrRTON. Flemmi and Barboza were involved in the murder
so there was——

Mr. MARKHAM. No, it doesn’t. Two hoodlums were down there
shouting their mouth off probably, bragging and wanting to know
if they could. That’s doesn’t prove it. Do you think that is admissi-
ble in a court?

Mr. BURTON. Just let me finish my question.

Mr. MARKHAM. I thought you had.

Mr. BURTON. Just let me finish. I haven’t because you keep inter-
rupting. You had four or five people go to jail.

Mr. MARKHAM. No, I didn’t have four or five people

Mr. BURTON. No, not you. Listen.

Mr. MARKHAM. You said you did and I didn’t.

Mr. BURTON. Four or five people went to jail.

Mr. MARKHAM. Yeah.

Mr. BURTON. They were not guilty of:

Mr. MARKHAM. I don’t know whether they were or not.

Mr. BURTON. They were not guilty of the Deegan murder history
has proven. There was information in these logs that showed that
Patriarca OKed Flemmi and Barboza to make the hit. You had that
information before you. Why

Mr. MARKHAM. It didn’t

Mr. BURTON. Listen. You had it and you saw it. You knew these
other people were convicted and went to jail and they stayed for
30 years. Why wasn’t that ever pursued by you or your office? Why
wasn’t that brought forward?
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Mr. MARKHAM. Because it was irrelevant to my office. It didn’t
say in this log here that Roy French was also going to do it either.
Do you know the facts in the Deegan case, sir?

Mr. BURTON. Well, we certainly have looked at it for the last sev-
eral years.

Mr. MARKHAM. Well, OK. How many people were indicted?

Mr. BURTON. Six.

Mr. MARKHAM. Was Roy French one of them?

Mr. BURTON. Hey, listen. You’re not questioning me.

Mr. MARKHAM. No, no. But you are imputing my integrity that
I resent.

Mr. BURTON. OK. I'm going to let our legal counsel question you.

Mr. WILSON. If we could just back up for a minute.

Mr. MARKHAM. What?

Mr. WILSON. If we could just back up for a minute, please.

Mr. MARKHAM. Sure.

Mr. WILSON. What we want to start off with, I think one of the
first questions was was Raymond Patriarca a very important target
for the Boston U.S. Attorney’s Office in 1967 and 1968?

Mr. MARKHAM. That’s right.

Mr. WiLsON. Was he the biggest target for prosecution of the
Boston U.S. Attorney’s Office in 1967 and 1968?

Mr. MARKHAM. I don’t know.

Mr. WILSON. If there was somebody who was a bigger target, who
would that have been?

Mr. MARKHAM. Dr. Spock perhaps, that whole thing.

Mr. WILSON. Fair enough.

Mr. MARKHAM. The Plymouth Mail Robbery.

Mr. WiLsoN. Well, had you received any direction from Washing-
ton, DC, vis-a-vis Raymond Patriarca? For example, was Raymond
Patriarca part of the top hoodlum program?

Mr. MARKHAM. See, we didn’t have at that time—back in 1968,
1967 when this originated, there was no such thing as an Orga-
nized Crime Strike Force. There just wasn’t.

Mr. WiLsON. Fair enough, but will you stipulate that Raymond
Patriarca was one of the most significant targets for prosecution in
New England in 1967 and 1968?

Mr. MARKHAM. I wouldn’t call him a target. He was a well-known
organized crime figure. Target, I don’t know.

Mr. WILSON. As a prosecutor in your efforts to attempt to pros-
ecute individuals who you believed were breaking law, was he a
person known to you at the time?

Mr. MARKHAM. He was a person known to everybody who read
the paper, yeah.

Mr. WILSON. Fair enough. When you had information such as the
information in the prosecution memo that was discussing Raymond
Patriarca and his possible involvement in a conspiracy to murder
Willy Marfeo, were you interested in the information that was rel-
evant to Raymond Patriarca?

Mr. MARKHAM. With respect to the Deegan thing, the answer is
no because my focus was on the Marfeo case.

Mr. WILSON. Let me just sort of try and move to a level of com-
mon sense.

Mr. MARKHAM. Please. I'm trying to use common sense.
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Mr. WILSON. Information pertaining to Raymond Patriarca that
was picked up from microphone surveillance, was that of interest
to you and your office?

Mr. MARKHAM. This particular log on March 9, 1965?

Mr. WILSON. I'm not asking about a particular piece of informa-
tion. I'm just thinking as you prepared the Marfeo indictment were
you interested in the landscape of information available to you? For
example, if there was a piece of information that indicated to you
Patriarca might have been involved in a Marfeo conspiracy to mur-
der Marfeo, that might have been of interest to you. Correct?

Mr. MARKHAM. It was because I had a witness who was going to
testify to that. I had no witness who was going to testify with re-
spect to the Deegan case.

Mr. WILSON. Fine. If there was a piece of information in the
same set of logs available to you that said that Patriarca was not
involved in the Marfeo conspiracy, would that have been of interest
to you?

Mr. MARKHAM. I wouldn’t have prosecuted him.

Mr. WILSON. OK. So what you’re telling us is that you reviewed
all of the information available to you to determine what you were
able to do as a prosecutor.

Mr. MARKHAM. With a witness. I had no witness on the——

Mr. WILSON. I'm not asking you about the Deegan case.

Mr. MARKHAM. You asked me a broad question and you want the
answer.

Mr. WILSON. I'm asking you very broad questions. I'm asking you
the question were you—was it important to you to review all of the
relevant information pertaining to Raymond Patriarca as you pre-
pared the Marfeo indictment?

Mr. MARKHAM. As it affected Willy Marfeo, yes.

Mr. BURTON. Let me finish my statement and then you can re-
spond.

Mr. MARKHAM. I would be happy to.

Mr. BURTON. You had documentation that showed that Patriarca
OKed the hit on Deegan. Let me finish. You had that information
before you. The two people involved was Flemmi and Barboza. That
information was relevant to the people who went to jail for the
Deegan murder. Why wasn’t that information made public so that
these people who were innocent might have gotten out of jail
quicker?

Mr. MARKHAM. Because that information was under seal in this
court, No. 1. It was illegally obtained information. That’s No. 1. I
don’t think it would have been appropriate of me to release it.

Mr. BURTON. Let me followup on that.

Mr. MARKHAM. Let me finish the answer. Also, this information
that is exhibit 1 was known to Mr. Balliro and Mr. Chisum both
of whom represented defendants in the Deegan case.

Mr. BURTON. How do you know they knew that?

Mr. MARKHAM. Because they had access to it. It was given to
them.

Mr. BURTON. How do you know that?

Mr. MARKHAM. I know that Mr. Balliro is one of the most com-
petent trial lawyers I know and I know that if everything is turned
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over to him that could be of a exculpatory nature or that is rel-
evant, he would have read it.

Mr. BURTON. That is deductive reasoning.

Mr. MARKHAM. It is. It is.

Mr. BurTON. How do you know that? You don’t know it for a
fact.

Mr. MARKHAM. I did not go up to him and say, “Joe, did you read
the Deegan case?” No.

Mr. BURTON. So you don’t know?

Mr. MARKHAM. Only what I told you, that it was available to
them. If they wanted to read it they could and I'm sure they did.

Mr. BURTON. I want to make sure I understand this.

Mr. MARKHAM. Sure.

Mr. BURTON. There were two attorneys who were representing
the defendants in the Deegan case.

Mr. MARKHAM. Two of the defendants.

Mr. BURTON. Two of the defendants in the Deegan case. They, ac-
cording to you, had exculpatory evidence that would have shown
that they weren’t involved in the murder.

Mr. MARKHAM. No, according to you. They had the log that is ex-
hibit 1 here.

Mr. BURTON. They had the log and it was not used in court?

Mr. MARKHAM. I don’t know whether it was or not. I didn’t follow
the Deegan case.

hMl;. BURTON. You said it was under seal. How did you know
that?

Mr. MARKHAM. Because it was under seal except for defense
counsel in the Patriarca case that had access to it. Presumably Mr.
Balliro and Mr. Chisum availed themselves of the opportunity to
look at this evidence that was produced which was this.

Mr. TIERNEY. Could you yield for a second?

Mr. BURTON. Yeah, I'll be happy to yield.

Mr. TIERNEY. Just for my benefit, are you assuming that in the
normal course of things the information would have been available
to them?

Mr. MARKHAM. Sure.

Mr. TIERNEY. Do you know for a fact that it was given or might
it not have been given?

Mr. MARKHAM. We were instructed to deposit it with the court.

Mr. TIERNEY. For the purposes of disclosing it to Mr. Balliro and
Mr. Chisum?

Mr. MARKHAM. Yeah, sure.

Mr. TIERNEY. For that specific purpose?

Mr. MARKHAM. Well, you know, that was 30 some years ago.
There were motions for a production of documents and for excul-
patory evidence. This was produced in response to those motions.

Mr. TIERNEY. In the Deegan case?

Mr. MARKHAM. No, in the Patriarca case.

Mr. TIERNEY. OK. So in your Patriarca case you disclosed these
documents or deposited them in court for those attorneys to see.

Mr. MARKHAM. That’s correct.

Mr. TIERNEY. And then you are assuming that if they saw them
in that case, they would then use them in the other case?

Mr. MARKHAM. I would think so, yeah.
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Mr. BURTON. Mr. Wilson.

Mr. WILSON. I want to go back to where I was pursuing this. In
the Taglianetti Case Mr. Taglianetti got selected information that
was pertinent to Taglianetti’s interaction with Patriarca. Correct?

Mr. MARKHAM. I don’t know the facts in the case except that
Taglianetti was the case that the FBI——

Mr. WILSON. Hold on.

Mr. MARKHAM. Let me finish. Voluntarily disclosed that they had
a bug in the Patriarca office for about 4 years.

Mr. WILSON. But in the Taglianetti case Mr. Taglianetti got a
small subset of the information from the overall universe of mate-
rial reported in 168 Atwell Avenue. Correct?

Mr. MARKHAM. Yeah.

Mr. WiLsoN. OK. If Mr. Taglianetti got a subset of the informa-
tion available to him for use in his case, how are you able to tell
us today that an individual got everything?

Mr. MARKHAM. I'm not saying that today. I'm saying that exhibit
1 was part of the logs. I told you I don’t recall what the whole logs
were but I do know that this was in it.

Mr. TIERNEY. Can I go through this again because I'm not sure
that you weren’t talking when we said this. My understanding is
that in your case of Marfeo you had these excerpts of the tapes.
Your office had them.

Mr. MARKHAM. That’s right. There were excerpts

Mr. TiERNEY. In the Marfeo case two of the attorneys were
Chisum and Balliro.

Mr. MARKHAM. Right.

Mr. TIERNEY. Who we later found out were also two of the attor-
ney in the Deegan case.

Mr. MARKHAM. Right.

Mr. TIERNEY. In our Marfeo case the judge deposited to court for
purposes of the defense counsel’s review all the exculpatory mate-
rial you had. You deposited it amongst that exculpatory material
these excerpts.

Mr. MARKHAM. Correct.

Mr. TIERNEY. And then assumed that they had the opportunity
to see them here and assumed that they did because you know
them to be good counsel.

Mr. MARKHAM. Sure.

Mr. TIERNEY. If they had in the Marfeo case, then you would as-
sume that they, being the same counsel in the Deegan case, had
also seen them for that purpose.

Mr. MARKHAM. Correct. And the further assumption is that be-
cause the case was investigated by the Suffolk County District At-
torney’s Office who had access to Baron, Baron was going to tell
them the whole thing whether in fact Flemmi was there or not
there or whatever it was. The fact that he did or did not is some-
thing that is a different jurisdiction.

Mr. BURTON. I would just like to make a comment. You don’t
have to answer because it’s not relevant to your questioning.

Mr. MARKHAM. What are you going to make it for then?

Mr. BURTON. I just want to make this comment. It seems incred-
ulous to me that there were sealed documents that would show the
innocence of people that were languishing in prison and they were
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sealed because it was illegally obtained. Even though it was ille-
gally obtained to let people rot for 30 years in jail when you know
they are innocent is just hard to comprehend.

I mean, obviously these phone taps were illegal. Obviously the
logs were illegal. Obviously it was sealed by the court because it
was illegal. Yet, those documents showed clearly that the people
who were responsible for the Deegan murder weren’t the people in
jail. Why you would let people rot——

Mr. MARKHAM. Wait a minute. Please.

Mr. BURTON. Why anybody would let people stay in jail when
there is exculpatory evidence, even though illegally obtained, is be-
yond me.

Mr. MARKHAM. Are you accusing me, sir, of knowing——

Mr. BURTON. Not you. Not you.

Mr. MARKHAM. What are you asking me for?

Mr. BURTON. I didn’t ask you that. I was making that comment.
This stuff was sealed and it showed that the wrong people were in
the slammer.

Mr. MARKHAM. Why don’t you ask Mr. Balliro that?

Mr. TIERNEY. Just in fairness I want to give you an opportunity
to say something on this. You never saw the transcripts in total or
never heard the tapes?

Mr. MARKHAM. No. They weren’t available to anybody.

Mr. TIERNEY. So it wasn’t a case of you personally not making
these available. I know the chairman didn’t mean to imply that but
I want to give you the opportunity to speak to that point. All that
you saw were the excerpted——

Mr. MARKHAM. Yeah.

Mr. TIERNEY. You were working with District Attorney Garret
Byrne at the time in matters back and forth?

Mr. MARKHAM. Correct.

Mr. TIERNEY. There is a memo written by who was then your as-
sistant, I think, Ed Harrington, who subsequently became a judge.
He thought there was excellent cooperation between U.S. Attorney
Paul Markham, District Attorney Garret Byrne and the FBI. Then
he said that District Attorney Byrne “at our request,” assuming
yours and his or yours and the FBI and his, “held off calling Baron
before a local grand jury until we have concluded our investiga-
tion.”

Mr. MARKHAM. That’s right.

Mr. TIERNEY. Is that accurate?

Mr. MARKHAM. Yeah.

Mr. TIERNEY. Now, as part of that excellent cooperation, did the
FBI provide the District Attorney’s office with all of your file or
some of your file?

Mr. MARKHAM. I don’t know. I don’t know what the FBI did.

Mr. TiErNEY. OK. You wouldn’t have directed them one way or
the other?

Mr. MARKHAM. No.

Mr. TierNEY. He’s talking about cooperation between you and
the FBI and the District Attorney.

Mr. MARKHAM. I think the cooperation was this. I had a tele-
phone call one day from Garrett Byrne who told me this bellow
Barboza was going to do the rest of his life in jail. He had some
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information with respect to Patriarca and would I be interested. I
said of course. From that day we assumed responsibility for
Barboza.

We were the forerunners of this Federal protection act. What I
did, I got in touch with the U.S. Marshals. I called a friend of mine
in Gloucester who has a brother who is a priest who has a house
down there that wasn’t being used. I said, “Can we use your house
for a couple of days to put this guy in with the protection of the
Federal Marshall?” “Yes.”

We then took him out to Twin Lakes, Thatcher’s Island—I'm
sure you are familiar with that—for a period of time. That was to-
tally impractical. We then got another place that we rented in
Gloucester on Dolliver’s Neck where we kept him through the trial.
That was the cooperation that we had with Garret Byrne.

Mr. TIERNEY. What did you do for them, anything?

Mr. MARKHAM. He went back to testify in the Deegan case.

Mr. TIERNEY. But that is the extent of it?

Mr. MARKHAM. I don’t know what else he did for them.

Mr. TIERNEY. I'm just trying to figure out what Mr. Harrington
meant. I don’t know if you know or not but I'm trying to find out.

Mr. MARKHAM. With the cooperation there was I'm sure he was
made available even though he was in our custody at the time.

Mr. TIERNEY. That’s as much as you know about that?

Mr. MARKHAM. That’s right.

Mr. BURTON. Mr. Lynch.

Mr. LyncH. I would just like to followup on this. You know, at
least your initial remarks sounded very similar to what Judge Har-
rington had said, which was when we asked him why he had not
come forward, even though he had general knowledge of the tran-
scripts and the logs certainly implicating Mr. Barboza and Mr.
Flemmi in the murder of Teddy Deegan.

Mr. MARKHAM. Barboza testified that he did it in court.

Mr. LYNCH. Sir, may I remind you that you are sitting about five
rows in front of a group of people that sat in jail for 30 years for
killing Teddy Deegan. May I please remind you of that fact? May
I please?

Mr. MARKHAM. Of course you may.

Mr. LyNCH. Please. Don’t dismiss it.

Mr. MARKHAM. I’'m not dismissing it. I feel very sorry for——

Mr. LYNCH. You keep implying that they got the right people, sir.
We found that to be wrong.

Mr. MARKHAM. You did. I don’t know—well, OK, fine. Go ahead.

Mr. LyNCH. That response right there is indicative of the prob-
lems that we've had.

Mr. MARKHAM. I can’t help you with respect to that. All I can tell
you is that this case was not investigated by my office. This case
was investigated by the Suffolk County District Attorney. We
turned over Mr. Barboza who is quoted in exhibit 1. Why they
didn’t go further with that I don’t know.

Mr. LyncH. Sir, all I'm saying, and let me finish, is that you are
not the first witness to come before this committee to say that the
reason that five innocent—a group of innocent men went to prison
for 30 and 34 years. Some of them died in prison. The reason that
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happened is because the State and the Federal Government were
not talking to each other. That’s not the first time I've heard this.

Mr. MARKHAM. I didn’t say that.

Mr. LYNCH. However, I just want to point out something here,
exhibit 10. This is from Ramsey Clark, the Attorney General at the
time, to J. Edgar Hoover. It talks about, “I have been advised by
the Organized Crime and Racketeering Section and Mr. Paul Mark-
ham, the U.S. Attorney in Boston, that without the outstanding
work performed by Special Agents Dennis Condon and Paul Rico,
these convictions would not have been obtained.”

They are talking about Patriarca. “In addition to Special Agent
Condon, who was an excellent witness, the Government called rep-
resentatives of the Rhode Island State Police Department, the
Providence City Police, the Boston Police Department, the Revere
Police Department, the Treasury Department.” The final sentence
here, “This prosecution is certainly one of the most significant ex-
amples of Federal and state cooperation.”

That is not an inability of jurisdictions to talk to one another. I
don’t think it supports the argument that the reason that the Fed-
eral Government never got involved or the FBI never got involved
or the U.S. Attorney’s Office never came forward with evidence
that would have been exculpatory and would have probably gar-
nered the release of some innocent men from prison.

[Exhibit 10 follows:]
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@ffire of fhe Aftarney General
{¥ashiugton, B. €.

Harohe 0, 1988

Honorable J. Edgar Hoover
Director

Federal Bureau of Investigation
Washington, D. C.

Dear Mr. Hoover:

Tre recént conviction of New Bngland Cosa Nostra lesder,
Reymond Patrisrca, and two of his cohorts is one of the major
accopplishments in the QGrganized Crime Drive Program.

I bave been advised by the (rgenized Crime and Racketeering
Section snd Mr. Paul Markhom, the United States Attorney in Boston,
that without the outstanding work performed by Specisl Agents Dennis
Condon and H. Paul Rico these convictions couid not have been obtained,
we commend their ability, initistive, patience and resourcefulness,
under the most difficult circumstances, in the handling of the Govern-
ment's key witness prior to indictment and trisl., These agents worked
long howrs and rendered immeasursble essistence to the sttorneys who
prosecuted this case during the grand jury presentation, the pre-trial
preparation and throughout the trial itself. '

In addition to Special Agent Condon, who was an excellent
witness, the Government celled representatives of the Rhode Island
State Police, the Providence City Police, the Boston and Revere,
Massachusetts Police Departments as well as an undercover sgent of
the Treasury Depertment. This prosecution is certainly one of the
nost gignificant exemples of Federal-State cooperation,

It is indeed & pleasure to bring this matter to your
atfention. Plesse convey my sincere apprecistion to Spetial Aperits
Condon and Rico.

Sincerely,

/ZM«,M,‘-«M} écjv'w»f{

Attorney General

SUBJECT YO PROTECTIVE ORDER
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Mr. MARKHAM. That’s your assessment, sir, and you may have it.

Mr. LyNcH. I have heard nothing from you that leads me to be-
lieve otherwise, sir.

Mr. MARKHAM. Pardon me?

Mr. LyNcH. I have heard nothing from you that leads me to be-
lieve otherwise.

Mr. MARKHAM. I'm just reading everything that you rest your as-
sumption on. I'll read it so the press can have it here, too. A report
by Charles Rapuchy regarding arraignment and the Patriarca
microphone surveillance reads, “The microphone surveillance ad-
vised on March 9, 1965 that James Flemmi and Joseph Barboza re-
quested permission from Patriarca to kill Edward “Teddy” Deegan
as they are having a problem with him. Patriarca ultimately fur-
nished his OK.”

Now, that is information that is worthless unless you have a wit-
ness. I did not have a witness on that. I had a witness, Joe
Barboza, who was going to testify in the Marfeo case. I don’t know
whether he would have ever testified in the Deegan case because
that was being prosecuted in Suffolk County. I can’t be more clear
than that.

Mr. BURTON. And as interesting as this would be to any pros-
ecuting attorney, you are saying that you didn’t discuss this in your
office with your subordinates or the other attorneys there that had
looked at those logs?

Mr. MARKHAM. I didn’t say that.

Mr. BURTON. You did talk to them about it?

Mr. MARKHAM. We discussed on the prosecution memo this par-
ticular thing. The reason

Mr. BURTON. So you did discuss that? You did discuss that?

Mr. MARKHAM. What do you mean discuss it? It was part of the
prosecution memo and I was aware that there was taped record-
ings. The purpose of that was to show——

Mr. BURTON. I know. I understand all that. So you were aware
and your staff was aware that information was in there even
though you didn’t have any witness to back that up. Right?

Mr. MARKHAM. Yeah.

Mr. BURTON. You knew it was in there?

Mr. MARKHAM. And so did counsel for the defendant’s in the
Deegan case.

Mr. BURTON. And you’re saying that was not used in court to
defend——

Mr. MARKHAM. Why don’t you ask Mr. Balliro that? I don’t know
what he did with it.

Mr. BURTON. Mr. Wilson.

Mr. WILSON. Mr. Markham, this is a matter of great interest to
us. We have gone to the Department of Justice and we have asked
them for the material that was turned over to Mr. Balliro and Mr.
Chisum. Maybe there are legitimate reasons for this but they were
unable to furnish us with the material that was furnished to
Balliro and Chisum. We do know in the Taglianetti case he didn’t
get everything. He got a subset of information.

We do know that in subsequent occasions pursuant to the Free-
dom of Information Act requests, the Patriarca logs have been re-
leased to the public and not everything went out so we don’t know
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what was released. We do know one thing. You have been telling
us that Mr. Balliro and Mr. Chisum got access to this information.
We know that the Deegan case was a death penalty case and we
know that the other attorneys for the other individuals who were
subject to a death penalty did not get access to these logs.

hMr. MARKHAM. Presumably co-counsel would have advised me of
that.

Mr. WILSON. Is presumably good enough in a death penalty case
not ;co give each individual lawyer access to exculpatory informa-
tion?

Mr. MARKHAM. I didn’t give them. The court gave them access to
it.

Mr. WILSON. I'm asking you that question. Is it good enough to
give the potential exculpatory information to two lawyers out of six
lawyers in a death penalty case?

Mr. MARKHAM. Would you tell me what is exculpatory about this
with respect to Roy French?

Mr. WILSON. I'm asking you the question.

Mr. MARKHAM. I can’t understand you. You are saying this is ex-
culpatory. I disagree with you. I don’t think it is exculpatory.

Mr. WILSON. That’s an interpretational issue. Mr. Barboza’s
credibility was the central issue at the Angiulo trial. It was the
central issue in the Marfeo trial. It was the central issue in the
Deegan murder trial. Mr. Barboza’s credibility was all there was in
these prosecutions.

Mr. MARKHAM. Not so. Not so. Not in the Marfeo case.

Mr. BURTON. Unfortunately we have to recess for about 5 min-
utes. We’ had something come up that is very important so we’ll
stand in recess until the fall of the gavel.

We are reconvened.

Mr. MARKHAM. Mr. Chairman, I may have misspoken and I want
to clear the record. The order of the U.S. District Court to turn
over the log was prior to the indictment in the Federal court in the
Deegan case. In case that was unclear, I wanted to clarify.

Mr. BURTON. The logs were turned over prior to the indictment.

Mr. MARKHAM. Yes.

Mr. TIERNEY. So the “exculpatory evidence,” and you can argue
about that, that was in the logs was turned over before the indict-
ment?

Mr. MARKHAM. Not very long before the indictment but some-
what before the indictment but still to Mr. Balliro and Mr. Chisum.

Mr. TIERNEY. So that tells us at the time that you filed these doc-
uments in the court for the Marfeo thing, Mr. Chisum and Mr.
Balliro didn’t even know there was a Deegan case.

Mr. MARKHAM. I don’t know whether they did or not.

Mr. TIERNEY. Well, there was no indictment in the Deegan case.

Mr. MARKHAM. There was no indictment.

Mr. TIERNEY. So it well may be that they didn’t know there was
a case, didn’t know they were going to be retained as counsel,
didn’t know they were going to be representing the defendants, and
may well not have made any connection on that.

Mr. MARKHAM. Except this. Barboza was turned over to Garrett
Byrne’s office after the indictment in the Patriarca case. How far
along there investigation went at that time I don’t know.
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Mr. TiERNEY. That was going to be a subsequent question to ask
you. So I think then being the sequence, at that time you certainly
could not have assumed that because you put those documents into
court that Chisum and Balliro necessarily were going to use them
in a subsequent case. You didn’t even know there was a subsequent
case at that time.

Mr. MARKHAM. No. At that time, no. I certainly assumed that
any case down the road that would be helpful.

Mr. TIERNEY. When you found out there was a Deegan case, you
read it in the paper, or how did you find out there was a Deegan
case?

Mr. MARKHAM. I don’t know.

Mr. TIERNEY. Do you remember having a conscious thought at
that time, “God, there was exculpatory information but I don’t have
to worry because Chisum and Balliro already have that.”

Mr. MARKHAM. No.

Mr. TiERNEY. This was constructed after the fact?

Mr. MARKHAM. Yes. That reference to the log, you know, perhaps
I forgot about it because it was not in my case.

Mr. TIERNEY. Originally whether you had intended to or not, you
had my thought process going that you consciously thought, “It’s all
set. I know there might be a problem but because those two attor-
neys have the case, it’s not a problem.”

Mr. MARKHAM. I'm not sure that’s so. I think in retrospect, the
basketball thing, no harm, no foul.

Mr. TIERNEY. That’s more the way you are looking at it now.
When you look back at this, you’re saying you think

Mr. MARKHAM. At the time I don’t think I gave it all that consid-
eration because the Deegan case was not an essay at that time.
They weren’t indicted until after—well, Deegan was murdered in
October 1965 and the indictments were in October 1967, 2 years
later. Patriarca was indicted in our court here in June 1967 and
we turned him over to the state authorities right after the indict-
ment.

Mr. TiERNEY. He was indicted before the conviction?

Mr. MARKHAM. Oh, yeah. That case was continued any number
of times. It wasn’t tried until March 1968.

Mr. TIERNEY. So Garret Byrne had this witness first and he of-
fered him over to you.

Mr. MARKHAM. Correct.

Mr. TIERNEY. So he didn’t proceed at all. You kept him for a pe-
riod of time until you got your indictment in. Is there any other
reason why you didn’t give him back to Garrett Byrne and proceed
with his grand jury hearing in the interim?

Mr. MARKHAM. No, because that was the deal. We were going to
keep him under wraps so to speak and protect him. There was seri-
ous thought of attempts on his life, especially in the Patriarca case.

Mr. TIERNEY. Was there some thought that he couldn’t be pro-
tected and be a witness at a grand jury hearing in Suffolk County?

Mr. MARKHAM. He was.

Mr. TiERNEY. I know, but not at the last one. I guess I'm asking
why——

Mr. MARKHAM. Because prior to our indictment——
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Mr. TIERNEY. I'll start again. Garrett Byrne gave you a phone
call and said, “I've got this guy, Barboza. He’s got stuff on
Patriarca. Would you like it?”

Mr. MARKHAM. That’s right.

Mr. TiERNEY. He then proffered him over to you and you started
protecting him, your group.

Mr. MARKHAM. Correct.

Mr. TIERNEY. Then he started testifying at your grand jury.

Mr. MARKHAM. Correct.

Mr. TIERNEY. Was there any reason that he also couldn’t have
been testifying in that period of time at the Suffolk Country grand
jury, or what was the delay? Why didn’t he?

Mr. MARKHAM. Because the deal was that we were going to use
him for our purposes to get the Patriarca indictment and then you
can have him. That’s what it was.

Mr. TiERNEY. Is there some reason it couldn’t be done simulta-
neously? It went over a significant period of time.

Mr. MARKHAM. No, not really.

Mr. TIERNEY. The grand jury?

Mr. MARKHAM. He was developed in March of—it was 6 months.
Patriarca was indicted in June 1967, 4 or 5 months after we got
him. Then he was turned over. I didn’t question him about the
Eddie Deegan murder. I was concerned about the Marfeo case.

Mr. TIERNEY. He was not even indicted during that period of
time that you had him for the Deegan?

Mr. MARKHAM. No. He was indicted in the Deegan case in Octo-
ber 1967. That was prior to our trial.

Mr. TIERNEY. Prior to your trial.

Mr. MARKHAM. The Patriarca trial was March 4, 1968.

Mr. TIERNEY. Who protected Deegan when he testified at the
grand jury down in Suffolk County?

Mr. MARKHAM. Who protected Deegan?

Mr. TIERNEY. I'm sorry, not Deegan. Barboza.

Mr. MARKHAM. The U.S. Marshals.

Mr. TIERNEY. So they continued to protect him even at that point
in time?

Mr. MARKHAM. That’s right.

Mr. TIERNEY. At any point in that time you were cooperating
with Mr. Byrne’s office and he had the two grand juries or what-
ever, was there any discussion——

Mr. MARKHAM. We didn’t have two grand juries.

Mr. TIERNEY. You had a grand jury and they had a grand jury.
That would be two grand juries. Right? The Suffolk County one
and yours.

Mr. MARKHAM. I only had the one grand jury in the Patriarca
case.

Mr. TIERNEY. I don’t dispute that at all. I hope you don’t. So now
each of the jurisdictions had a grand jury hearing.

Mr. MARKHAM. Right.

Mr. TIERNEY. And you were proceeding on it. At any point in
time during that period was there any discussion that you were
aware of concerning the fact that Mr. Flemmi or Mr. Bulger were
protected witnesses for the FBI?
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Mr. MARKHAM. I have never heard of it while I was a U.S. Attor-
ney.

Mr. TIERNEY. And you had no idea of the relationship between
Mr. Flemmi and Mr. Barboza?

Mr. MARKHAM. Never heard of it. There’s two Flemmis now. You
know that?

Mr. TiERNEY. Right. Either Flemmi.

Mr. MARKHAM. Jimmy Flemmi is the one of notoriety now. I had
never heard of him, nor had I ever heard of Bulger.

Mr. TIERNEY. But you heard of Vincent—not Vincent, Stephen?

Mr. MARKHAM. Well, just as a result of this and he was men-
tioned in that.

Mr. TIERNEY. Was it ever mentioned to you by the District Attor-
ney’s Office or by the FBI or anybody that they didn’t want
Barboza to actually be tried in Suffolk County?

Mr. MARKHAM. What?

Mr. TIERNEY. They didn’t want him to have to proceed to trial
and be sentenced in Suffolk County.

Mr. MARKHAM. Barboza not be tried in Suffolk County?

Mr. TIERNEY. Right.

Mr. MARKHAM. Of course, that was the deal. Garrett Byrne was
not going to prosecute him and turn him over to us. We agreed to
take him on the condition that he gives us the Marfeo case. What
prompted Garrett Byrne to do that I don’t know.

Mr. TIERNEY. You said he subsequently had a grand jury hearing
and indicted him himself. Right? Or am I missing something?

Mr. MARKHAM. The Deegan case, but that’s not the same matter
that he was held on in the first instance. I don’t know what that
was about.

Mr. TIERNEY. So it wasn’t anything you picked up on Deegan
given to you and then take back on Deegan. It was totally a sepa-
rate matter.

Mr. MARKHAM. Correct.

Mr. TIERNEY. For which you have no information.

Mr. MARKHAM. Correct.

Mr. TIERNEY. Was there ever any discussion by the FBI with
you, any of the agents about not giving him back to Garrett Byrne
at that point in time and just keeping him in the program?

Mr. MARKHAM. No. There was no program at that time.

Mr. TIERNEY. Well, keep him protected, I should say. Did you
have any conversations with FBI Agent Rico about your prosecu-
tion about the Marfeo case?

Mr. MARKHAM. Sure.

Mr. TIERNEY. And Connelly?

Mr. MARKHAM. Condon.

Mr. TIERNEY. Condon, not Connelly.

Mr. BURTON. I think we are about to wrap this up. I want to
make sure I understand the Marfeo case, which you were working
on, the logs were filed or sent to the court before that case came
to trial.

Mr. MARKHAM. No. Oh, before it came to trial. Yes.

Mr. BURTON. Before it came to trial. And before the indictment
of the innocent people that went to prison.
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Mr. MARKHAM. Well, before the indictment in Suffolk County,
yes.

Mr. BURTON. In Suffolk County. But the indictment came before
your trial took place.

Mr. MARKHAM. Correct.

Mr. BURTON. So your awareness of the issues was pretty—your
antenna was up on your case before you were about to go to trial
at the same time that this indictment came down regarding the
Deegan murder.

Mr. MARKHAM. I don’t understand your question.

Mr. BURTON. Well, let me rephrase it. You were about to go to
trial on the Patriarca case. Before you went to trial on that case,
an indictment came down on the Deegan murder.

Mr. MARKHAM. Right.

Mr. BURTON. It is curious to me that having had those logs be-
fore you that indicated that Barboza and Flemmi were the hit men
in the Deegan case, that you wouldn’t have felt some responsibility
:cio inform the prosecution about that evidence in the Deegan mur-

er.

Mr. MARKHAM. It may be curious to you, sir, but it’s not curious
to me for the reasons I stated because four of the defendants in the
Deegan case knew that.

Mr. BUrTON. I think that begs the question. You knew that inno-
cent people were going to go to jail.

Mr. MARKHAM. I didn’t know they were innocent.

Mr. BURTON. You knew the sentence was there. You saw this in-
formation about the Patriarca OK on the hit.

Mr. MARKHAM. Yeah.

Mr. BUrTON. I don’t want to prolong this because I thought we
were winding it up.

Mr. MARKHAM. Let me respond to that question. In the Deegan
case there was ample evidence, a lot of evidence that this was au-
thorized by Camillio and Patriarca.

Mr. BURTON. That’s right but not the two principles that really
were involved in it, Flemmi and Barboza.

Mr. MARKHAM. Sure. Barboza testified.

Mr. BURTON. What about Flemmi?

Mr. MARKHAM. He wasn’t indicted.

Mr. BURTON. He wasn’t indicted so you knew that those two got
the OK but you didn’t know about these other individuals so——

Mr. MARKHAM. I don’t know whether Flemmi went through with
it. I can’t look into that. That happened in 1965.

Mr. BURTON. It seems to me that since you were working on a
case involving Patriarca at that time, you would have at least
picked up the telephone and said to the prosecuting attorney in
that other case, “Hey, here is some evidence that you ought to take
a hard look at because it may show that some of those guys might
not have been involved in that murder. I just don’t know but you
ought to look at it.”

Mr. MARKHAM. What guys?

Mr. BURTON. The guys that went to jail that were innocent.

Mr. MARKHAM. I didn’t know what the evidence was against
them. I didn’t even know who was going to be indicted. I didn’t
know what the evidence was that they had.
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Mr. TIERNEY. I just want to clarify this. You keep going back to
the fact that Chisum and Balliro were lawyers in both cases. That
really wasn’t relevant at that time.

Mr. MARKHAM. I'm sorry, sir?

Mr. TIERNEY. It was not relevant at that time because you didn’t
know they were going to be engaged in the other trial.

Mr. MARKHAM. That’s right.

Mr. TIERNEY. OK. We keep getting back to that point. I don’t
want it to be left with anybody or on the record that you con-
sciously thought everybody knew about what was in that record be-
cause you have the same two attorneys in both cases. Both cases
didn’t exist at the time you deposited those items into court for dis-
covery in the Marfeo case.

Mr. MARKHAM. Well, the Deegan case, that indictment was in
October 1967 well before the trial of the Patriarca case which was
not tried until March 1968.

Mr. TIERNEY. So you are telling me now that it was a conscious
decision, that you understood both lawyers at that time to be in-
volved in both cases?

Mr. MARKHAM. I assumed as much. As I said, this was not really
paramount in my mind.

Mr. TIERNEY. I just want to make sure we understand what is
assumption and what is factual. It’s not factual but assumption on
your part.

Mr. MARKHAM. As I said before, it may be somewhat now in ret-
rospect but it

Mr. TIERNEY. It sounds an awful lot like retrospect.

Mr. MARKHAM. It was not a big concern of mine at the time.

Mr. TIERNEY. Sounds an awful lot like retrospect. Maybe looking
back you saw, “Gee, both attorneys are there. I hope they got the
information.”

Mr. MARKHAM. Yeah.

Mr. TiERNEY. All right. At some point after you finished your in-
dictment and your trial, you were aware through publicity of one
way or another that the Deegan matter was proceeding to trial.

Mr. MARKHAM. Correct.

Mr. TIERNEY. And I assume that in the course of reading those
public pronouncements on that, that you understood who the de-
fendants were?

Mr. MARKHAM. I didn’t have a great deal of interest in that case.
I followed it somewhat.

Mr. TIERNEY. You followed it somewhat. You are a prosecutor
and the guy is related. You know, it’s the same situation.

Mr. MARKHAM. That’s right.

Mr. TIERNEY. So you saw the names of the defendants and the
name that you didn’t see in there was Flemmi. Right?

Mr. MARKHAM. Well, I assume so. I read the paper and he was
not there. That’s right.

Mr. TIERNEY. And I guess, sir, that’s what we’re all assuming,
too, and we are all wondering knowing that and knowing your com-
mitment to justice, presuming it at least, you didn’t say to some-
body why isn’t Flemmi named on this when you've got this docu-
ment so the other guy tells you if there is a reason or not.
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Mr. MARKHAM. I didn’t think of it at that time, but I'll tell you
why. There is any number of reasons a prosecutor would leave
somebody out of the indictment. (A) he didn’t do it; (B) he was
going to be a witness; (C) they didn’t have a good case against him.
Now, all we know is that at some time Flemmi and Barboza, who
was a bargain by the way, were down there and requested permis-
sion to do it and was given it. Whether they did it or not, I don’t
know. Because if you followed that case at all, Roy French was—
as a matter of fact, that’s the name of the case, Commonwealth
versus French.

Mr. TIERNEY. I have no more questions. Thank you.

Mr. BURTON. Well, Mr. Markham, it’s been interesting.

Mr. MARKHAM. I apologize to you if I got a little, you know, from
time to time but, you know, I probably can understand the concern
of the committee. I do resent any inference that I purposely did
something that resulted in innocent people going to jail. I did not
purposely or negligently.

Mr. BURTON. All I can tell you is there was evidence that could
have led to a different outcome and 30 years of several people’s
lives were lost. I think that is a real tragedy.

Mr. MARKHAM. I couldn’t agree with you more but that has noth-
ing to do with me. Thank you.

Mr. BURTON. That’s your opinion.

Mr. MARKHAM. Well, it is my opinion and I challenge you to tell
me what I should have done that I did not do.

Mr. BURTON. I'll leave it to the people who are paying attention
to what is going on. Thank you very much.

We stand adjourned.

[Whereupon, the hearing was adjourned.]

[A set of exhibits and additional information submitted for the
hearing record follows:]
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FD-263 (Rev 5-1-56}

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

REPORTING OFFICE OFFICE OF ORIGIN DATE INVESTIGATIVE PERIOD
BOSTON BOSTON 7/20/65 |3/13 - $/8/65.
TITLE OF CASE REPORT MADE BY prv———
: 0 CHARLES A, REPPUCCI po'b
RAYMOND L/¢ S PATRIARCA, aka CHARACTER OF CASE

‘REFERENCE: . Report of SA CHARLES A, REPPUCCI dated 3/12/65
at Boston.

New York letter to Boston, 3/19/65. (Interoffice)
Ios fAngeles letter to Boston, 3/30/65. "
Newark letter. to Boston, 4/14, 27/65. "

1 -~ P -

I EMCLOSURES: -
1.

1

.
TO BUREAU (

H Original and one copy of a l;terhead memorandum,
- —-----~dated and captlioned as above at Boston, characterizing informants
mentioned in instant report.

1 aeemoven L) , W4 SR AT 0 NOT WRITE 1N SPACES BELOW
{77 copies gaDe:

@ au @2-292;&&93@,»“ 0741“’// /%4/‘?
1-USA,JProv1denc

. 1=New York (92-788) (Info)
2-Boston (OR=118)

LE

! oy |h WL 2 23 \305

i3 s
et U fmss Ry

DISSEMINATION RECORD OF ATTACHED REPORT, - N?"“‘T‘?';‘f .
AGENCH T . il o
t8 1
request reen . C.-A8G, Crifainal Divistdu,
DATE FWD. dilizoe and Rogk ing
- yow ccllo?( i 252
2vA% g; e LadaeE |

) 1 9l Sz 39 1 V4 i

U8, COVEANMENT paiNTIRG OFFICE  16—763241
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BS 92-118
CAR:po 't

ADMINISTRATIVE {Continued)

BS 837-C* advized on 3/9/65 That JAMES FLEMMY and
JOSEPH BARBOZA regu2sted permicsion from PATRYIARCA to kili
EDVARD "TEDDY" DEEGAN, as they are having a problem with him,
PAPRIARCA ultimetely furnished this "0K,"

7

On 3/10/65, FRANK SMitH and JOSEPH MODICA soushi
PATRIARCA's permission £o0 open ug a gambling establishment in,
East Boston, Mass. PATRIARCA refused to furnish this permission.
until he cleared with MICHAEL ROCCO of East Boston, Mass.

{1t should be noted that the informant advised that SMITH nevep

did obtain this permission.}

on 3/17/65, informant advised that PAPRIARCA was
concerned about a “leak™ in the organization. After much discusbion
he reached the conclusion that the "leak™ was in NYC and not in
Providence, ‘R, I.

COVER PAGE
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OPTIONAL. FORM NG. 10

SO0 t04-a2

UNITED STATES G( 'RNMENT

Memorandum
10 . DIREGTOR, FBI (92-2961) DATE:  g/1/62

FR

SUBJECT:

7é3c, BOSTON ( :92-118)

4

l i

RAYMOND L. S  PATRIARCA, aka
AR

Re Bureau letter to Boston dated July 20, 1962 entitled;
"INTERSTATE TRANSMISSION OF WAGERING TNFCRMATION;
TNTERSTATE TRANSPORTATION OF WAGERING PARAPHERNALIA;
INTERSTATE TRANSPORTATION IN AID OF RACKETEERING,"

In accordance with Bureau instructions set forth in relet,
a complete review has been made of the entire program of
Inquiry concerning gambling mabtters in the Boston Division.

This review points out that the primary target of this office
has been to develop admissible evidence which would result

in the prosecution of RAYMOND L., S. PATRIARCA (Boston File
92-118, Bureau File 92-2961). In furtherance of this phase,
Boston Informant 837-C% has been developed and this informant
has Indicated clearly that PATRIARCA is conducting activities
which appear to be in violation of the ITAR Statute. Inten-
sive efforts are conbinuing to develop proof of his involve-
ment.

This investigation, which is being conducted, corisists of
survelllances to determine contacts ocutside his regular placée
of business and to identify his lieutenants and close
confidants.

(E:l Bureau

15~ Boston
1 - 92-118 -
1 - 94-536}

- 155_15 REO-20 o —
- 165-222) 7 L_ﬁ}?é_/ —*—i\t" S
- 92—125;
- 92-127 :
- 165-13;
- 165-19
- 165—2583
- 165-259
- 165-0
- 166~
- 168-0
14 1959 162-181)

D¥S:ras

e s

1% 4
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BS 92-118

Informants are being utilized and where information is
developed which can be disseminated, it is being furnished to
other law enforcement agencies for the purpose of harrassing
PATRIARCA and hie associates with the hope that a proveble
viclation may develop. PATRIARCA's activities seem to concern
gambling, attempts to corrupt officials and he furnishes general
aid and counsel to-assorted members of the underworld,

In investigating those who are identified as lieutenants or
close assoclates of PATRIARCA, it is felt that some violation
of which they are guilty might be proved and if they are proven
guilty, such might serve as a leverage %o break through the
barriers with which PATRIARCA has surrounded himself.

Some of the persons close to PATRIARCA and identified to
date, have been GENHARO ANGIULC and his brothers (Boston
File 92-446, Bureau File 92-5585), HENRY TAMALEO, SAMUET,
GRANITO and TED FUCCILLO (Boston Files 92-446 and 92-118,
Bureau File 92-2951). .

As the Bureau is aware, the data being made available
regularly through BS 837-C* highlights the activities of
these individuals. Probing of individual situsbtions has
been and will be intensified.. Wherever possible, efforts
are made to so ubilize this information so as to develop
separate independent- cases. :

For example, Boston airtel to the Bureau dated July 17, 1962
(Boston File 87-7304)- captioned "HHNRY TAMALEC; FRANK (INU),
ITSP" indicated TAMALEC and the unimown FRANK might be
involved in the theft of a million and a quarter dollars
worth of stoclt from Bache and Company at New York.

Also, Boston airtel to Bureau dated July 18, 1962 captioned
"RAYMOND L. S. PATRIARCA, aka, AR" (Boston File 92-118,
Bureazu File 92-2961) enclosed a letterhead memorandum setting
forth facts indicating the possibility of a violation of the
Bribery Statute,

Two further examples are the following cases:
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B3 92-118

HERUERT ASHTON PAGE, JR.

Fermer Manager, Johnston, R.I.
Branch, Plantations Bank of R.I.
FR4

Boston File 29-879)

Bureau Pile 29-29913)

CARL L. STHOBECK, ete., ET AL
FRA3; CONSPIRAC

Boston ‘File 29-917)

Bureau File 29- 40704)

In the above two cases, with the assistance of BS 837-0%,
interviews have been conducted with individuals who ave
close to PAIRIARCA and the facts in these two cases will
probably go to the Grand Jury sometime in August, 1952.
Convictions in these c¢ases might resuli in gaining informe-
tion which will lead into other crimes involving some of the
individuals interviewed in this case.

It is_noted-that JOSEPH PATRIARCA, brother of RAYMOND PATRIARCA,
is a possible subject in the PAGE case. It should alsc be
noted that at the time of the Grand Jury, many individuals

wlll be subpoenaed. . .
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- .. SUBJECT: - VINGEKT JAMES FISIGM, Ake.

A Q‘b Komo of S& Denin K.

) . Condon i/aS/&; capbioned:

Q) . was contacted on 5/22/6!;, advised that
- e last few cays hs was in contact with

and JAVES FIENHMI. FIEMMI told him that all he wehnts

o do now is- to kill people, and that it is better than hitt
Bonica:  FISINT said MW

have .takén money .for about .Six convrac g they have
.not fulfilled.. They spent -the _wmoney for thess hits drinking.

Informant Qaid .iHI <aio thaet he feels he can now be the’
uop bit men in this area and invénds to be.

FLEENI told the informant thab t"xere was a. 'b:.g Diece oi‘ money
that came out of the hit on) d the informant
. gethered from FIZKHIt's talik that he, FISHEY, ned nmade the hit.

Boston ebter to Diredtor-
& SAG, '{gua:-z 5/25, £

ha ‘appear: JAHAS FISHET, & Roxbury, Eass’
hoodlum, will pro'bably become the “conbract man® in the Bostor
ersa,

Boston letter to. Direcbor
6/1./6lL cavtions.

’ q) “ This letter sets out information to the Bureau on NI
A Under the heading CRIMIKAL ASSOCIATSS ths .
‘ ollowing ini‘ozmtion aupearﬂ concerning JAI 33 FLStaI. :
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SAC, Boston 8/4/85
w 0” or, FoX 1 - ¥r. Kelly
CONE. INFT.

CRYMIN)
WI. ﬁm RIMINAL

O
Advise Bdivean by 7/1/65 status of your efforts to
offect the development of the shove.captioned target.

JEK:ra
(4)

COMMLFBI

M

Trotier
Tele. Rootn o

oot J Uﬁfx}, grevree urr ]
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pIRECTOR, ¥pI NN 6/9/65,
ac, postox NNEENNEN |

goe s
1S 910-. i — [ :

Rebulet to Boston.dated 6/4/65. -
The following are the efforte Lo effect the
development of the above-captioned targets:

ﬁ ﬁmﬁl ﬁ %rc was contacted on NEGEE—_—_N

f Ynformant advised that on the evening of 5/3/65

he left his home at approximately 10:30 p.m. ¥He was going to
meet with JOSEDH BARBOZA, As he approached his capr tuwo
individoals stepped out of the bushes and fired at him with 2
shotgun. Informant said that he turned arouRkd as he fell and
both of them were running w#ith handlirerchief's Yo their faces.

2-Bureau

I-Boston
HPR:poth

AL 000024
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i Soma of- the inforxﬂatisn prov:.ded by the 1n£‘ormub .
"has been goproboraied by obher sources and informants of this
office. Although the informant will be difficult Lo conbact
onet he is relbased from the Hespitsd because he feels that

V/ wmn try €0 111X i, the informantfs potential -
aoutweighs the xisk involved. .

000026 000343
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ONAL FORM NG 10
SRY 1962 EDITION
GsA Feme {0 GFR} 3ot

UNITED STAT. sOVERNMENT

Memorandum

TO e rector, FBI DATE: June 20, 1967
/
FROM c Oston
v g
SUBJECT: L SA H. P

EOD: 2-26- 51

SA DENNIS M.(QQNDON
EOD: 1-29-51

RECOMMENDATIONS FOR QUALITY SALARY INCREASE

. SAH. 'PAUL RICO has been assigned exclusnvely to the: development

k ;y{' of Top Echelon Criminal Informants in the Boston Office since

/} September 16, 1963. SA DENNIS M. CONDON has been assigned to
the Top Hoodlum Program since 1962.

SA RICO was successful in developing

ased on the development of
SA RICO was able to determine the basic reasons
for each gangland slaying, the identities of the majority of
individuals involved, the latter information, where significant,
disseminated to pertinent law enforcement agencies. -Only as a
result of this informant was the Boston Office able to separate

the true reasons for the slay:mis as distinguished from the camou-

flage put forth by the and/or the LCN.

During this period, SA RICO and SA CONDON were making continuing
efforts to develop as an informant an active LCN member. When
intensified efforts in this area were not immediately productive,
SA RICO was able to have

an roug 1.S contact,
able to follow the philosophy of the LCN i concerning
the infamous Boston gangland slayings.

contacts the Boston Office had continuing hlgh uality informatio
concernine LCN activities. *
_was based on the dance and counse
" said informant receivei,_‘ﬁ‘ﬂm.ﬁAS_BlQQ_a.nd_MD.ON 3 g
687-, L 28 Jlde =15, )
REC-145 Searche: Numbered. ,

(’f-— Bureau

2 t o ane

JLH: CEE 131987
7

(6)




383

The handling of this source,
obviously, was an extremely dellcate and sensitive problem -
reguiring not only tontinuous skillfyl direction, but almost
2lil_hour contact on a daily basis with

— B

Realizing the potential that _might one day
be victim of a homicide, SAS CONDON and RICO have continued
vigorous attempts to obtain additional high quality LCN sources.
Accordingly, BS 955 C-TE was developed by these agents and via
imaginative direction and professional ingenuity utilized said
source in connections with interviews of JOSEPH BARON, a pro-
fessional assassin responsible for numerous homicides and
acknowledged by all professional law enforcement representatives
in this area to be the most dangerous individual known.

2.
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B, D

SAS RICO and CONDON contacted BARON in an effort to convince
him he should testify against the LCN. BARON initially declined
to testify but through ubilization of BS 955 C-TE, the agents
were able to convey to BARON that his present incarceration and
potential for continued incarceration for the rest of his life,
wag wholly attributable to LCN efforts directed by GENNARO J.
ANGIULO, LCN Boston head. As a result of this information
received by BARON from BS 955 C-TE, said individual said he
would testify against the LCN members.

The indictments against PATRIARCA, TAMELEC and CASSESSO are the
first major blow to the LCN in New England. PATRIARCA, as LCN
bogs and pogsible Commission member, and his top lieutenant,

HENRY TAMELEO, were felt to be beyond prosecution by top state

and local police officials based on what for years resulted in
frustration in securing witnesses who would testify. The
Providence, Bhode Island Police snd Rhode Island State Police have,
for over twenty years, concentrated a large number of men in
efforts to secure even a minor prosecution, unsuccessfully.

SAS CONDON and RICO were assigned to develop a prosecutable
quality case against top LCN members in New England. They

shave done s0 via highest devotion to duty, requiring personal
sacrifices, in time, on & continuing basgis. Their time would
Jhave been wasted were it not for the skillful, unprecedented
“ability to develop the highest type criminal intelligence data,
coupled with securing as a witness a professional killer who, in
the past, would never furnish data other than his name o any
law enforcement agency. -Their performance for over twelve months

3.
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has been of the highest caliber; their drive and desire to
Fulfill a vital objective of the Bureau have been rewarded
with the prosecution of top LCN members.

In view of the above, noting we have broken what at times
has seemed to be an insurmountable barrier, I am recom-
mending Quality Salary Increases be awarded to SAS RICO and
CONDON.
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FD-IOT Rev, 41364

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date.
2T

i

JOSEPH BAROR was contncted whare he 43 dn the
custody of the United Staten HSxshal. A chack was mude
on his physicsd well being at this tims.

BAROR d{nfiieated that he wits yery diseppointed
in PAUL NARKHAH, United States Attorney, nnd EDHATD MARRIRGTON;
Assistant United States Attorney, end WALTER RARKES,
Depariments Lornay, ¥Whe hondlsd the presecution-of  the
PATRIARGH case siRE not Liwwedintely coming down, peracniily,
;ggg %ﬁé ng hin for his contribulion in the conviction of

had gone to Heanington B, veRs Pogsibizs ¥as Ao thare
gons to Wes eton: 3 VEXY ¥ was Qoun Lher
on matters relafing to PARDH, and BARON sald that, "Enile
these people don't want to show thadr appesciation, X axt
sure that JOE BALLIRQ, the chief attomey for tho dofense,
would show hie apprecistion In mz, and X am ayrs that ¢
things don't wark out, thet I een st loast end up with
£150,000 from BALRLIRD,. N .

Ay

\ 4
\‘v-:‘°;‘519¥6%.’r~° L§lencestor,—Haspaehnsebta—File ;_,__Zi

[y "
N Bh's DEREIS M. CONDOW and 3
2. 1 ’ Date dictated _«p 2oy S60,
T SeaSES - 3 3 A SR
a1 (onlains atither recommendations aor conclosions of the FBL 4 is the property of the F81 ond ix foonad Jo vour ogencht

15 are ot 1o be dustributed aulside your ogenty.
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DIRECTOR, FBI

JOSEPH BARON;}/ aa, ~
Joseph Barbozaj’ < & {
1

%/14768

Investigation is being initiated in connection with the TECIP to
develop Subject as a top echelon criminal informant; therefore,

Subject is being designated a target under this program.-

The Boston Office by letter dated April 1, 1869, furnished pertinent

. background concerning Subject, which is set forth below.

The Boston

Gffice advised that there will be occasions when that offiece will
desire that Subject be contacted on various matters of extrene

importance to the Boston Division.

Further, -as PC becomes ac-

quainted 'in the San Francisco area, he will undoubtedly be in a
position to furnish worthwhile information concerning criminal

activities.

L

W\

§ SERIALED

P

Y

7
sl

Julie
Y

2 - Bureau }/ f APR1319
C’;’\;: Boston ;n o FB)-—-BOSiTOtI}(g’» i

CHE: Jab yi KX\}L\N
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el
, :

convictions were obtained on March 8, 1963, on RAYMOND L. S.
PATRIARCA, recognized leader of the LCH in the New England area;
HENRY TAMELEQ, LCH member and lieutenant for RAYMOND L. S. PAT CA§
and RONALD CASSESSO. LCN membey, for violating the AR Statutes

DDY™ DEEGAN ﬁ
this informa~

tion was -dissemnated to Su ;
in a murder trial which resulted in the con
HENRY TAMELEC, RONALD CASSESSU, PETER LIMONE and LOUIS GRIECO, all
of whon recaived “the death sentence." Algo convicted at this trial
were ROY FRENCH and JOSEPH SALVATI, also known as "Joe, -the Horse."

IDENTIFICATION RECORD

BOSTON

At Boston, Hassachusetts.

300966
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FD-302 (Rev. 2-15.64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Daote. - 5/23&

ummx
in the State of

SARON sald he 1istoned o what they had bo say
i ST R R B
"conow: x ‘s 2
Island and testuypeaandna

SArg DENNIS M. CONDON ang! H. PAUL RICO :
by IMCepath \ Date dictated SATHBB.

This dacument contoins neither racommendotions nur conclusions of the FBL It is the properiy of the F&) and 35 looned to ¥,
it ond ifs conlenis ore Aol 1o ba distribuled sutside yaur vgency.
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@ffire of fhe Aftarney General
{¥ashiugton, B. €.

Harohe 0, 1988

Honorable J. Edgar Hoover
Director

Federal Bureau of Investigation
Washington, D. C.

Dear Mr. Hoover:

Tre recént conviction of New Bngland Cosa Nostra lesder,
Reymond Patrisrca, and two of his cohorts is one of the major
accopplishments in the QGrganized Crime Drive Program.

I bave been advised by the (rgenized Crime and Racketeering
Section snd Mr. Paul Markhom, the United States Attorney in Boston,
that without the outstanding work performed by Specisl Agents Dennis
Condon and H. Paul Rico these convictions couid not have been obtained,
we commend their ability, initistive, patience and resourcefulness,
under the most difficult circumstances, in the handling of the Govern-
ment's key witness prior to indictment and trisl., These agents worked
long howrs and rendered immeasursble essistence to the sttorneys who
prosecuted this case during the grand jury presentation, the pre-trial
preparation and throughout the trial itself. '

In addition to Special Agent Condon, who was an excellent
witness, the Government celled representatives of the Rhode Island
State Police, the Providence City Police, the Boston and Revere,
Massachusetts Police Departments as well as an undercover sgent of
the Treasury Depertment. This prosecution is certainly one of the
nost gignificant exemples of Federal-State cooperation,

It is indeed & pleasure to bring this matter to your
atfention. Plesse convey my sincere apprecistion to Spetial Aperits
Condon and Rico.

Sincerely,

/ZM«,M,‘-«M} écjv'w»f{

Attorney General

SUBJECT YO PROTECTIVE ORDER
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FD.36 (Rév] 3-22-84)

FBi
Dote: July 31, 1968

Transmit the following in

{Type in plaintext or code)

, TELETYPE IMMEDEATE
Via .

{Priority}

: prrEcror NN (
FROM: BOSTON _

CRIMINAL INTEMGENCE PROGRAM, BOSTON DIVISION.

‘ALL SUBJECTS IN DEEGAN GANGLAND MURDER FOUND GUILTY THIS
DATE, SUFPOLK COUNTY SUPERTOR COURT, BOSTON, MASS.

ROY FRENCH FOUND GUILTY OF MURDER, FIRST DEGREE AND
SENTENCED TO LIFE. JOSEPH SALVATI FOUND GUILTY OF ACCESSORY
BEFORE THE FACT AND SENTENCED TO LIFE. BOTH THESE SENTENCES
WERE BASED ON JURY RECOMMENDATION FOR LEENIENCY.

LOUIS GRIECO FOUND GUILTY MURDER, FIRST DEGREE AND
SENTENCED TO DEATH PENALTY. HENRY TAMELEO, RONALD CASSESSO.

At LoN MEWBERS
AND PETER JOSEPH LIMONE,FOUND GUILTY OF KcCEsSORY BEFORE THE
FACT AND ALL SENTENCED TO DEATH PENALTY.

ATL SIX SUBJECTS FOUND -GUILTY OF CONSPIRACY TO MURDER
EDWARD DEEGAN AND SENTENCED TO'TWO YEARS IN HOUSE OF CORRECTION
ALL POUND GUTLTY OF CONSPIRACY TO MURDER ANTHONY 3 sﬁg‘%
AND SENTENCED ONE YEAR IN H(%SE/OF CORRECTION,

e

TAMELEC, LIMONE AND CASSESSO ALL PROMINENT ME%S OF Id -
IN PATHIABGA FAMILY, @MELEO WAS CAPOREGIME OF PATRIARCA IN

Approved: e Sent,
Special W}em in Charge
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Transmit the following in
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FBI

Date:

[Type in plaintet ar code)

(Priority)

PROVIDENCE, R.I. AREA,

GARRETT H. BYRNE, DISTRICT ATTORNEY, SUFFOLK COUNTY,
STATED PROSECUTION WAS DIRECT RESULY OF FBI INVESTIGATION AND
PARTICULARTY NOTED DEVELOPMENT OF PRINCIPAYL, GOVERNMEN’I’_ WITNESSES
JOSEPH BAROY, AKA BARBOZA, AND ROBERT GLAVIN,  BYRNE WAS ‘
EXTREMELY PRATSEWORTHY OF COOPERATION BETWEEN FBI AND HIS
OFFICE. ’ S .

SAS H. PAUL RICO AND DENNIS M, CONDON WERE INSTRUMENTAL
IN DEVELOPMENT OF BARON AND GLAVIN,

SA CONDON TESTIFIED INSTANT CASE, AS DID SA WILLIAM T.
BOLAND, -SA BOLAND, WHO HAD INTERVIEWED WIFE OF qumce,» WAS -
ABLE TO CONTRADICT ALIBI TESTIMONY OF MRS. GRIECO AT TIME OF
TRIAL. ~EYRNE STATED TESTIMONY OF SAS IN THIS TRIAL WAS MOST
EFFECTIVE,

NOTED THAT BYRNE COOPERATED WITH THIS OFFICE IN CONNECTION |
WITH FEDERAL TRIAL OF RAYMOND L. S. PATRIARCA . ET AL, WHO WAS
CONVICTED USBC, BOSTON, '

‘Special Agent in Charge
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Transmit the following in

Via

38 (Htee. 322-6%1
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FBi
Daote:

1 ¥ype in plaintext or code}

(Priosity}

_____ :....__,._.,,_.........—«—u....uu»«.u_-.—-~..-..._.._........._‘.,q..._..__..!....._._m.....r-

NEW COURTHOUSE BUILDING, FIVE FIVE FPEMBERTON SOUARE, BOSTON,
MASS,, ZERC TWO ONE ZERO EIGHT, AND STAFF FOR THEIR SUCCESSFUL
PROSECUTION OF THIS CASE,

ALSO RECOMMENDED THAT IETTERS OF COMMENDATION BE FORWARDED

8AS RICO, CONDON AND BOLAND.,  S45 RICCG AND CONDON WERE RES-

PONSIBLE FOR THE DEVELOPMENT OF GOVERNMENT WITHESSES BARBOZA ANY
GLAVIN, SA CONDON ALSU TESTIFIED IN AN EXCELLENT MANNER IN THIY

ﬁﬂ“cm CASE, SA BOLAND ALSO TESTIFIED IN AN EXCELLENT
MANNER. BOLAND'S TESTIMONY REFUTED THE ALIBI
OF GRECO AS FURNISHED BY IS WIFE. S& BOLAWD HAD
INTERVIEWED GRECO'S WIFE AND SHE TESTIFIED IN X
THE CASE, COMTRARY 70 THE'FACTS AS FURNISHED BY HER
TO BOLAND. HIS TESTIMONY WAS DEVASTATING TO THE
DEFENSE OF GRECO. BoT# ACEWTL re“{r:wew
pgrcerie caear Ciqeerr Jw POk

Approved: Semt ¥ P
Special Agent in Tharge

-

G009

[1=9
[ 3
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August 5, 1968
.~ . PERSONAL

Mr. Dennls M. deon

Federal Burean of Investigation
Boston, Massachusetts

Dear Mr. Condon:

R .In recognition of the(_excellent fashion
o " in which'you performed in the investigation of a
- locsl murder case involving Roy French and others,)
T am pleased to commend youl

You were highly i_nstmmenml_ in the
development of principal witnesses and, through your
effective testimony at the trial, all the subjects were
successfully prosecuted. . I do not want the occasion
to pass without conveying my appreciation to you.

Sincerely yours,

o
©
a
z
n
o
=1
<

. Sea:
REC-148
1 - SAC, Boston (Personal Attention)

_ -, 1- Miss Us11ton (Sent Dlrect)
;\'v - pflJMP :bla .

“ Based on Boston

) yp D
. - Investigative Dlwsmn 8/ 1/68 re Crlmmal Intelhgence Pro a.m,
| * Boston Division. . :

o e
i ﬂocu - TELETY{EJ Uiy @
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August 5, 1968
PERSONAL

Mr. H. PaulBleo
Federal Bureau of Investigation
Boston, Massachusetts

Dear Mr. Rico:

The manner in which you performed in
the investigation of a local murder case involving
Roy French and others was splendid and I want to
commend you,

The successful prosecution of these
subjects was a direct result of your noteworthy
development of pertinent witnesses. Iwant you
to know that I am most appreciative of your fine
services.

Sincerely yours,

J. Edgar Hoover

T -749 |

1 - SAC, Boston (Personal Attention) &7~ - 7. - 1 <

b o Seninhed .. Numberod.——a——
1.~ Miss Usilton (Sent Direct) REC136 v BUG @ 1968
JMPW - :

_ (5) i
1, 67-458484 , .
/}l’ Based on Boston teletype 7/31/68 and addendum Special

/ Investigative Division 8/1/68 re Criminal Intelligence
Program, Boston Division.

' 1o
s
Sullivan E £ E s “’:; q (:q"? ., B £
m—1 Al B o

Tele. Room
Holmes

cm.ey/m? uan noow [ reLervee v
[LEAR 4
Ty e —

s

/Yy‘/'y%”/ (I’

o
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u * <
Memorandum
Mr, Walsh

S. R. Bums

SA DENNIS M., CONDON
Boston Office
Veteran

DATED ‘10,_,22,;?5

PERMANENT BRIEF

Bntered on Duty

Reported to Field .

Present Grade and Salary

Last Salary Change

Age

Place of Birth

Marital Status

Education

Language Abllty

Office of Prefersnce since 2/74
1975 Annual Performance Rating
Fireayms Ability -

Immediate Relatives in Bureau
Officés of Assignment:

3~28-51 assigned

1-8-52 : reported

11252 reporbed
?.S 1rb

Buy US. Savings Bonds Ragakatly on' the “Payroll Savings Plan

1-29-51

3-28-51.

G813, $29,782

10-12-75, Basic Increase
51, Born 11-23-1923
Charlestown, Massachusetis
Married ~ 6 Ghildren
Bachelor of A¥ts Degree
None

Boston

EXCELLENT

Rualified

None

Philadelphia
New York
Boston

FBI-HCGRYS
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‘and ingenuity, was most accurate and paild attention $0 -
;He testified in U. 5, District Court 3 fimes, 'before
times, in state court 3 times .and was cotis ;

outstanding witness. Hewwas completely avallable
be llsted as being not interested in administratue

4. rage: overt‘.ime for March, 1968 was 2'11!-", April 2:5 LI

-5:68, he receives_ a UALTZY. WETHIN-GRADE MQBEM i.n
16,207 per annum. By Ietter dated 4-10-b68, he was advised he
£his award in recognition of his having’ aischarged his
a fashion for the period 14—1-67, to 3-31—6

ile” attendmd In=Service Tra:ming the Director saw h
t he seemed “interested in his work and would rate

age oirértimg for May, 1968, 2'27"; June, 31'13%;

J‘uiy,

erag ‘overtime for fugust, 1968, 2’51" September, 2'15“ 7
: -Novexé.ber 2‘20" December, 2'54%; January, 19 9, . -

3 ated EXCELLENT and comments reflected that’ he was -
tstanding in dependability, loyalty and enthusiasm and .

; dling the most complicated investigative matters with .

supervzsion. : He was not interested in adm

3 May, '

Hi daily average overtime for July, 1969
ember, 2"47" October, 2'26“

\ 12-28 69 he- received a Ba.sic Increase to $20 1114 in i3.
-21— ;

FBI-HCGER-006003345"
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-SPECIAL INVESE-SATIVE DIVISION
10/4/68 "

Department is requesting interview of
Boston hoodlum Baron by 2 Boston Agents who
developed Baron as a cooperative witness which
resulted in the conviction of six hoodiums in
connection with gangland slayings in that area.
He alsoc testified and was of material assistance
in the Bureau's investigation of La Cosa Nostra
(LCN) boss Patriareca and testified against
Patriareca in ‘case which resulted in latter's
conviction for Interstate Transportation in
Aid of Racketeering - Gambling. Department
advises Baron has indicated having additional
information to discuss with Boston Agents
Condon and Rico who developed his cooperative
attitude. Department regquests in view of
valuable inforamation previously furnished that

interview of Baron be undertaken by Agents
Condon and Rico at~whem
Baron is being beld in protective custody since
i

LCN boss Patriarca has issued an order that
Baron be murdered. .

. In view of Baron's tremendous knowledge of
organized crime matters in the New England area,
‘it is recommended that Agents. Condon and Rico
of Boston be authorized to travel to
1o conduct the requested interview ang a
itheir presence in the area be confined
0. two days in the absence Of upusual ciream—
stances which may subsequently be ascertained
during the interview,

AASimEd / s
“J” Title 18 U. 5. @7 1

Section 3521 (B} {H (G} -

ohr
Me. Bishop
Mr. Casper

Me. Callahan
Mg, nrad
5
Ros: *
Fr. Sult

Ne. Pavdl |

Miss Holmes
Miss Gandy
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Browse Display Page 1 of2

™ Copyright 1997 Globe Newspaper Company
The Boston Globe

June 24, 1997, Tuesday, City Edition
SECTION: METRO/REGION; Pg. B1
“LENGTH: 753 words

"HEADLINE: Jimmy Bulger: fox in FBI coop;
MIKE BARNICLE

- BYLINE: By Mike Barnicle, Globe Staff

BODY:

If Louis Freeh, head of the FBI, thinks the bureau had a headache after Waco, wait untit he
discovers how many naive dopes he had working as agents here in Boston. Why, Freeh's
squash will be bigger than the Goodyear blimp with this migraine because it appeats that for
years a crook turned his cops into informants.

‘The entertaining story begins long before Judge Freeh got the big job running the bureau. It
starts about 25 years ago with a bunch of obsessed Irish FBI agents thrilled at the prospect
of arresting almost any ltalian at all. Then, the FBI sought desperately to put Jerry Angiulo,
and anybody whe had ever nodded to him on Hanover Street, inside federal prison until they
rotted. Of course, the government had a significant advantage in this war on the Mob:
Angiulo and his men were merely bragging morons with bad tempers who lacked the seff
discipline to keep their faces shut.

Te real police, this fatal flaw would have been enough. But because the FBI for decades
sought to portray itself - through the media, through movies and through constant
propaganda eagerly consumed by a public that grew up on myths of Dillinger and
communists ~ as infallible, the bureau constantly required more material to prop up its
image and grab gangsters so dumb they often held the keys te jail in their own hands.

So the FBI went out and retaiped an army of confidential informants to help catch their
splendid prize, this Angiulo. Among those enrolied as Junior G-Men was Jimmy Bulger,
today a fugitive.

According to observers at federal court, the Bulger file has been in the Justice Department
through the terms of several United States attorneys. It is stamped "T.E." for Top Echelon
status.

Reportedly, one of the former US attorneys who learned of it was William F. Weld. James
"Whitey" Bulger's alleged role as informant was, according to sources, révealad to Weld
years ago when he sought sophisticated electronic surveiliance on Bulger but was told the
bureau did not tap active informants.

Jimmy Bulger is many things. Stupid is not among them.

Now while a federal judge, Mark Wolf, tries to peel away several fayers of secrecy in order to
find out who is lying more - the good guys or the bad guys - the foundation of priod
convictions quakes beneath the possibility of perjury having been committed by those sworn
to uphold truth: Government lawyers who may have said the Mafia had to be tapped
because there was no other way to get them. This is cailed "lying people into Jail* and it can
happen when arrogant prosecutors feel their cause is so just that any means nece

http:/fwww.nexis.com/research/search/documentDisplay? _docnum=118_ansset=A-WA-A.
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achieve it - including deception or omissions under oath - must be tolerated.

The FBI figured Bulger was their prize source on all things criminal, locally. What the FBL
apparently did not factor into that lame equation was Bulger's cunning. According to
sources, the man has his own tapes - years' worth - of FBI agents supplying him with more
critical information than Bulger ever gave the bureau. This is a classic case of an informant
being cute encugh to end up actually handiing his own handlers.

There were times when Bulger would arrive, electronically wired, for a meet with an agent
assigned to gather intelligence (and that is a truly ludicrous word when employed in this
scenario) from him. Perfect trony, tapping the tappers.

The entire spectacle has marvelous potential. It is loaded with the possibility of deep
embarrassment and perhaps worse for the government, for the FBI as well as for a few
former Justice Department fawyers. The government might see some convictions tossed out.
The FBI could be put on display as an agency easily conned, and some lawyers might have
to explain what they knew about the role of confidential informants and when they knew it.

And the tale is also a tribute to the power of charm. Jimmy Bulger, enmeshed in a bad
business as his chosen career, had the capacity ko be enormously charming at times.
Certainly, his personality and demeanor were far more entrapping and seductive to Irish FBI
agents than to cemplete thugs named Salemme, Angiulo, Ferrara or Carozza, which explains
why, whenever the FBI would be be told the fruth by the State Police or Boston cops, some
agent would always say, “Hay, limmy's not a bad guy. We know him.”

Well, judgment day is close at hand. And the Just@ce Department might soon have to stand
in open court and explain how It was that the FBI became thick as thiaves with a fugltive
they only thought they knew.
LOAD-DATE: June 24, 19597

& prev Document {1 of 13 next

About LexisNexis ™ | Termsand Conditions | Privacy Policy | Support dentifier
Copyright © 2002 Lexishexis, a division of Reed Elsevier Inc. All rights reserved.

hitp/fwww nexis comfresearch/search/documentDisplay?_docnum=11& ansset=A-WA-A-.. 12/2/2002
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Memoranaum A
‘I‘D. t SAC ﬁ F DATE 3/15/651
. ) ’ e s
fRoM @ sx He PAUL RYCQ
e {3est

woneor. N

Pates af Cantact

3/10/65

Tition and Fils pe o6 which vontocied

Purpats ond resulte ol contoct

{nesanive

- (Prousee

Informent advised that he hed Just heard from

“IDR{Y" FLEMMY that FLEMMI told the {nformant that RAYMOND

PATRIARCA has put out the word that EDWARD “TEDDY" DEEGAN

is to be "hit"™ and that a dry run has already been made

and that a close asmooiate of DEEGAN's has agreed to set him up,
FLEMMI told the informant that the informank,

ror the next few evenlngs, should have & provable alibi

in case he Lo osuspeaoted of killing DEEGAN., FLEMMI indicated

to the fuformant that PATRIARCA put the word oub on DEEGAN

because DEEQAN evidently pulled a gun and threatened some

¢+ people in the Ebd Tide restaurant, Revere, HMags.

{X]intenaant castiitad hat he has Rating
turmtahed 23t tafeimaiton obtalned
by bim cince last contbel.

F

1- {DEEGAN)

HPR1po'b
{s)




THE JUSTICE DEPARTMENT’S USE OF
INFORMANTS IN NEW ENGLAND

FRIDAY, DECEMBER 6, 2002

HOUSE OF REPRESENTATIVES,
COMMITTEE ON GOVERNMENT REFORM,
Boston, MA.

The committee met, pursuant to notice, at 10 a.m., in Courtroom
6, 15th Floor, J W. McCormack U.S. Post Office and Courthouse,
90 Devonshire Street, Boston, MA, Hon. Dan Burton (chairman of
the committee) presiding.

Present: Representatives Burton, Tierney, and Lynch.

Also present: Representative Meehan.

Staff present: James C. Wilson, chief counsel; Chad Bungard,
Hilary Funk, and Matt Rupp, counsels; Blain Rethmeier, commu-
nications director; Allyson Blandford, assistant to chief counsel,
and Robert A. Briggs, chief clerk.

Mr. BURTON. Good morning. The Committee on Government Re-
form will come to order. I think yesterday we put in the record all
the sessions that we needed.

Edmund Burke said: “The only thing necessary for the triumph
of evil is for good men to do nothing.” He wasn’t talking about why
we're here, but he might just as well have been.

Everyone in this room knows that the Government Reform Com-
mittee has been trying to get to the bottom of what happened here
back in the 1960’s and subsequent to that. We've tried to be thor-
ough. We've tried to be fair. Perhaps if others had done this, we
wouldn’t need to be here.

Perhaps people like Joe Salvati wouldn’t have spent their lives
in prison. People like Roger Wheeler wouldn’t be dead. But we are
here, and we are going to do our very best.

For the most part, cooperation has been the rule. We've talked
to hundreds of people. Most have tried to be helpful. We haven’t
needed to issue many subpoenas and I'm encouraged that most
people genuinely want to know what happened. And most of them
want to help. That’s a good sign.

I'm glad Mr. Bulger is here. I'm glad he’s going to testify. But
I do wish it had been easier. The committee wasted months when
executive privilege was claimed over documents. Yesterday, you
could see how important those documents were.

I wish Mr. Bulger had been a little more willing to discharge his
civic duty and cooperate. We don’t need to be running into court
like yesterday. It’s a big distraction, and it takes valuable time
away from what we need to be doing. But I am glad we are going
to move forward.

(403)
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I'll close by reminding you why we're here.

Rogue members of the FBI, up to the highest levels, protected in-
formants at the expense of innocent people.

Informants committed murders with impunity.

Killers were tipped off so they could flee before being arrested.

Local investigations of murders, and drug dealing, and arms
smuggling were compromised.

When people went to the Justice Department with evidence
about murders, some of them wound up dead.

It is sad. It’s tragic. It’s unbelievable. But it did happen. I think
an awful lot of good people stood by and did nothing. Hopefully,
we’ll never see anything like it again.

But we can’t stand by now and do nothing. That’s why congres-
sional oversight like this is so important. I thank my colleagues for
being here. I really appreciate it. I look forward to Mr. Bulger’s tes-
timony.

With that, Mr. Tierney, do you have an opening statement?

Mr. TIERNEY. Just very brief, Mr. Chairman. Thank you. I wel-
come our witness here today. Again, Mr. Chairman, I want to
thank you for these hearings which have really been a vigilant pur-
suit of the facts in this case. Without reiterating yesterday’s open-
ing statement, I'll just say once again how important it is to shed
light on the relationship between the FBI and members of orga-
nized crime so that we can determine just what went on in this sit-
uation and get to the proper culture of our FBI.

People need to trust this investigative body and they need to
have faith in its integrity and the integrity of its agents. The same
is true of the Department of Justice. That has been the goal of this
hearing, to make sure that we determine what must be done in
this process with respect to informants and protected witnesses
and relationships of that office.

Yesterday there was some disturbing testimony as to how at
least one U.S. Assistant Attorney or U.S. Attorney felt somewhat
intimidated by the culture of the FBI and their attitude toward
how they did their work. Today’s hearing presumably will give us
more information about how the FBI operated in this area and we
need to know that. We need to move forward. I thank you for the
opportunity and I thank the witness for being here today to give
us what information he may have.

Mr. BURTON. Mr. Meehan.

Mr. MEEHAN. Mr. Chairman, again, thank you for your diligence
and your dedication in terms of conducting these hearings. Also in-
cluding members of the Judiciary Committee who have oversighted
the Justice Department. Frankly, when we look at the regulations
and procedures that were violated in this case, ultimately what
this case is about is trying to make sure that this never happens
again.

We heard yesterday how the Boston FBI agents actively handled
Michael Huff’s investigation into the murder if Roger Wheeler. We
heard about the terrible impact this had on the Wheeler family. We
heard extremely disturbing testimony about the practices of the
Boston FBI agents and Federal prosecutors. These hearings have
raised serious questions about law enforcement practices in the
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United States. Who watches the guidelines? What happens to those
who are supposed to protect the public trust?

There has been incredible distractions swirling around in the
media and I want to clear a couple of thing up. First, these hear-
ings are about getting to the truth. We are trying to get to the
truth for the Wheeler family. Trying to get to the truth so that we
make sure that these violations of the public trust never happen
again.

We have seen abuses in law enforcement. Frankly, in this par-
ticular instance we saw grand jury testimony that apparently had
been leaked. I don’t know who leaked the information but there is
a possible violation there as well. All of these violations of the rules
and procedures that law enforcement are required to follow should
be followed diligently.

I believe that every Member of Congress should make a commit-
ment to making sure the rules of procedure are followed and to do
everything we can to make sure the type of corruption that was
seen in this horrible case involving the Boston FBI office never
happens again. The ultimate goal of all in Congress should be to
make sure that this type of abuse in law enforcement never hap-
pens again.

Thank you, Mr. Chairman.

Mr. BUrRTON. Thank you, Mr. Meehan. I appreciate the Judiciary
Committee and I am confident that you folks will be pursuing this
investigation next year as well.

Congressman Lynch is on his way. He’ll be here shortly. We'll
recognize him when he gets here if he wants to make a statement.

Before we swear in the witness, I just like to say to the witness’s
counsel, according to the rules of the committee, your client can
confer with you at anytime and there is no problem with that. But
we admonish you not to participate in answering the questions. If
he has reason to confer with you, he can do that. You can do that
here in the room or outside, whatever you want to do but we are
here to hear from Mr. Bulger.

Mr. KiLEY. Certainly, Mr. Chairman. I understand the rules. I
will certainly will not participate in answering the questions you
pose to the witness. I think, as you know from the letter I sent yes-
terday, that I have asked you to postpone Mr. Bulger’s hearing. I
want to formally request it again today.

The principal bastian that we have protecting us against the
abuses of Government is the Bill of Rights. In order to protect my
client I want to exercise rights under the Bill of Rights. It is my
intention to appeal yesterday’s order and I want to formally ask
you to postpone pending that appeal. I have no illusion that you
are going to grant it but I want to ask it.

Mr. BURTON. I understand, Mr. Kiley. Have a seat. Let me just
say that we have conferred with legal counsel and we checked all
of the reasons why we can’t do that. As you know, we are at the
end of this session. It has been going on for a long time.

Because of that and other reasons, we can’t grant an extension.
That coupled with the fact that, you know, we asked that Mr. Bulg-
er testify and we had to end up sending a subpoena so the sub-
poena is only valid for a period of time. We feel like we must con-
tinue today.
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With that, Mr. Bulger, would you stand to be sworn, please.

[Witness sworn.]

Mr. BURTON. Would you like to make an opening statement, Mr.
Bulger?

Mr. BULGER. I believe my attorney, if it is acceptable, would like
to make a statement.

Mr. BURTON. Mr. Bulger, we will allow you to make any state-
ments you want. You can confer with your attorney but we want
to hear from you.

STATEMENT OF WILLIAM BULGER, PRESIDENT OF THE
UNIVERSITY OF MASSACHUSETTS

Mr. BULGER. Mr. Chairman, some of our communications during
the past week may have resulted in a misunderstanding and that
is regrettable. There certainly was no intention on my part to show
disrespect to the committee or to the institution of the Congress.

Mr. Chairman, under the rules of the House that the committee
has provided to me, if a witness believes that the evidence or testi-
mony he is going to give the committee may tend to defame or de-
grade the witness, he may request that the committee proceed in
closed session. That is Rule 11K5 of the House. I am asking the
committee to do that at this time.

Mr. BURTON. Mr. Bulger, we will take a vote on that at your re-
quest. We may have to wait just a minute until Mr. Lynch gets
here. Oh, Mr. Lynch is here.

Glad you made it.

We talked about this yesterday and we feel like the issue is such
that the questions should be asked in open session, but we will ask
for a vote.

All those in favor of closing the hearing to the media and the
public, say aye. All opposed, say no. It’'s unanimous we will proceed
in open session. We talked to the parliamentarian about the rule
to make sure we were following the rules of the parliamentarian.
It was concurred so we will proceed with the questions.

Mr. Bulger, have you talked to your brother, James, since 19957
If so, where was he and where is he now?

Mr. BULGER. On advice of counsel, I am unable to answer any
questions today. This position is based, among other things, on pri-
vacy and due process rights, and the right against being compelled
to provide evidence that may tend to incriminate myself, all of
which are found in the Bill of Rights including the rights and privi-
leges under the first, fifth, and sixth amendments to the U.S. Con-
stitution.

As the Supreme Court recognized in the case of Ohio versus
Ranier, one of the Fifth Amendment’s basic functions is to protect
innocent men who might be ensnared by ambiguous circumstances.
I find myself in such circumstances and, hence, stand on my con-
stitutional rights as advised by counsel.

Mr. BURTON. I presume then that any of the questions posed to
you by the committee will be met with the same Fifth Amendment
response?

Mr. BULGER. Yes, sir.

Mr. BURTON. Well, unless members of the committee have some
comments or questions. Jim, is there anything you think we should
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proceed further with? Any comments or questions from the Mem-
bers?

Well, you have that right, Mr. Bulger. We’ll honor that right and
the committee stands adjourned.

[Whereupon, the hearing was adjourned.]
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